
         Jedna z modlitieb vyjadruje vianočné tajomstvo triezvo a zároveň v reči, ktorá sa nás dotýka: „ Všemohúci Otče, 
ty si podivuhodne stvoril človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykúpil. Prosíme ťa, daj nám účasť na božskom živote 
svojho Syna, ktorý prijal našu ľudskú prirodzenosť.“ 
         Na Vianoce kresťania vyznávajú, že Boh podivuhodne stvoril človeka. Keď ho stvoril, videl, že je to dobré.  
Stvoril nás na svoj obraz ako muža a ženu. No my ľudia sme tento čistý  Boží obraz v sebe zatemnili. A tak Boh poslal 
svojho Syna, aby jeho pôvodný obraz zažiaril v plnej kráse. Ježiš nám zjavuje obraz človeka, akého Boh pôvodne 
chcel mať, nepokriveného, nezmietaného emóciami, bez nemiernosti a chamtivosti. Práve v súčasnosti je viac ako 
inokedy potrebné, aby nám Boh v Ježišovi staval pred oči pravý obraz človeka. V médiách chvália iný druh ľudí, 
úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
V Ježišovi žiari obraz milujúceho Boha, ktorý neváhal zjaviť sa nie ako silný a mocný, lež ako bezmocné dieťa.  
Náš život sa zmenil. Nielen že sme v Ježišovej tvári zazreli slávu Božieho života, ale sme vtiahnutí do Božieho 
vtelenia. Naša prirodzenosť sa zmenila. Je naplnená Božím životom, Božou silou a Božím svetlom. Pre starých 
Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
 

Igramskí záhradkári 
Milí spoluobčania, 
aj počas tohto roku ste spolu s nami, Igramskými záhradkármi, mohli prežiť príjemne chvíle, za ktoré sme patrične 
vďační a radi by sme si ich s Vami pripomenuli. 

Celoročne Vám ponúkame akcie, pri ktorých sa môžeme zabaviť, oddýchnuť a hlavne stráviť príjemný čas v 
kruhu Vašich priateľov. Rok sme odštartovali každoročnou klasikou- Igramským prasátkom, kde ste si mohli pochutiť 
slovenskými zabíjačkovými dobrotami ale i dolnozemskými špecialitami. Počas fašiangového obdobia nemohla 
chýbať Fašiangová zábava, ktorou nás do prevádzal  

mladý DJ Maťo. Všetci sa výborne zabávali až do skorého rána a v tejto našej zábave sa ďalej pokračovalo na 
stavaní mája, ktoré pripadlo na 30.apríla. Ako vždy sme postavili máj holými rukami a potom sme si vychutnávali 
rytmy dobrej hudby v podaní Trubadúrov a dychovej hudby Igramčan. K tomu všetkému sme si dali dobré vínko a 
ešte lepšiu cigánsku. Prvý polrok sme zakončili najväčšou a najznámejšou akciou našej obce- Igramské obyčaje. 
Festival dychovej hudby a folklórnych súborov priniesol ukážku ľudových remesiel, výrobu tradičných jedál ale 
hlavne dobrú muziku a náladu. Taktiež nás veľmi teší vzrastajúca aktivita mladých pri tomto festivale.  

Leto prešlo veľmi rýchlo a koncom augusta sme sa vybrali na výlet do Velehradu. Čakal nás nabitý ale o to 
krajší program. Vo Velehrade sme absolvovali prehliadku baziliky spojenú so sv. omšou v Stojanovom dome, 
následne sme sa presunuli do archeologického skanzenu a prehliadku pálenice, ale zavítali sme aj do sveta vody a rýb 
v Modrej. Niekto by si 
pomyslel, že to sa v 
jeden deň ani stihnúť 
nedá ale my sme stihli 
ešte aj prehliadku obce a 
zámockých záhrad 
v Buchlovice a následne 
večeru v miestnom 
pohostinstve s 
koštovkou vína.   

Mnohé z týchto 
akcií boli organizované 
v spolupráci s obecným 
úradom Igram, Igramskými futbalistami, pánom učiteľom Brnom, mladými a inými sympatizantmi. Veľmi radi by 
sme im touto cestou poďakovali za pomoc, bez ktorej by sme tieto akcie ťažko zorganizovali sami. Taktiež ďakujeme 
aj všetkým účastníkom a veríme, že ich počet bude aj budúcnosti taký hojný ako doposiaľ.  

Na záver by sme Vám my, Igramskí záhradkári, chceli popriať príjemne prežitie Vianočných sviatkov v kruhu 
svojich najbližších, veľa zdravia, sily a úspechov v Novom roku 2019.  

  
Pavel Ščasný 



Nezabúdajme triediť odpad... 
Vianoce sú najočakávanejším sviatkom roka, avšak čoraz viac sa stávajú aj sviatkami veľkej spotreby a nadmernej 
tvorby odpadu. Málokto sa ale zamyslí, ako by mohol osobne prispieť k tomu, aby boli Vianoce menej konzumné. 
Usilujme sa baliť darčeky šetrne. Obviažme ich len mašľou, alebo ich zabaľme do recyklovaného papiera, vrecúška či 
textilu. Nezabudnime, že všetky rastlinné zvyšky z prípravy a konzumácie jedál aj počas sviatkov patria do kompostu.  
Je dôležité, aby sme sa pri separovaní správali zodpovedne. Teda triedili odpad podľa špecifikácii. 

Prílohou týchto novín je leták Organizácie zodpovednosti výrobcov – OZV ENVI-PAK. Našou zberovou 
spoločnosťou je firma AVE, ktorá zabezpečuje zber a triedenie odpadov. Do plastových vriec zbierame plasty- PET 
fľaše, krabice od mlieka, džúsov (nápojové kartóny). V čase zberu plastov môžeme vyložiť postláčaný kartón vhodne 
zabalený – previazaný. Takisto aj ostatný papier, ale zvykli sme si ho šetriť pre organizovaný zber našou základnou 
školou. Ďalšou komoditou je zber použitého jedlého oleja, ktorý môžete v plastových fľašiach uložiť do kontajnera 
umiestneného pri zástavke oproti 
cintorínu.  
To isté platí pre zber veľkoobjemového 
a stavebného odpadu. Obec organizuje 
dvakrát ročne vývoz veľkokapacitnými 
kontajnermi. Ak sa v kontajneri na drobný 
stavebný odpad ocitne koberec, alebo 
staré záhradné stoličky, vývoz takéhoto 
zmiešaného odpadu je drahší. Je dôležité, 
aby sme plnili kontajnery takým 
odpadom, na ktorý  sú určené. 

Zodpovedným správaním-
triedením šetríme životné prostredie. Jeho ochrana a zveľaďovanie začína u každého z nás doma. Všetci sme 
spotrebitelia a každý tovar má nejaký obal. Musíme si uvedomiť, že to má priamy dopad nielen na nás, ale hlavne na 
generácie, ktoré prídu po nás. 

Veľkou úlohou obce je vytvoriť priestor a podmienky na zber bio odpadu a dreveného odpadu. Je to 
predovšetkým v jarných mesiacoch po reze likvidácia konárov, počas vegetácie zelený odpad z kosenia trávnikov či 
vypletá burina a na jeseň opadané lístie a rastlinné zvyšky. Dúfam, že sa nám čoskoro tento problém podarí vyriešiť. 
Záverom Vás chcem znovu vyzvať na zodpovednosť pri zaobchádzaní s odpadom a spoluprácu pri zlepšovaní 
životného prostredia našej obce výchovou a upozorňovaním  nedisciplinovaných spotrebiteľov. 

Peter Holek 

 
Igramský futbal v roku 2018 

Sezóna 2017/18 sa niesla v duchu nevyrovnaných výkonov, čo sa odrazilo aj na postavení v tabuľke. Ôsme 
miesto a 33 bodov určite nie je nič s čím by sme mohli byť spokojní. Už niekoľko kôl pred koncom bolo jasné, že 
mužstvo opustí tréner Mikulášek, ktorý sa 
rozhodol pokračovať v Senci, kde vedie 
starší dorast. Preto bolo prioritou pre vedenie 
ŠK Igram nájsť nového trénera ešte pred 
začatím prípravy na novú sezónu. Možností 
nebolo veľa, ale rokovalo sa s viacerými 
adeptami. Napokon sa vedenie rozhodlo pre 
bývalého trénera MŠK Senec, Petra Vencela, 
ktorý s ponukou súhlasil. Začiatok prípravy 
bol všelijaký. Dovolenky, zranenia a kolísavé 
výkony v príprave. Dôležité bolo aby si hráči 
aj tréner na seba zvykli. Nový tréner so 
sebou priniesol viacero zmien a nových vecí, 
ktoré bolo potrebné postupne aplikovať, no 
myslím, že nakoniec sme si všetci zvykli 
a teraz je už všetko zabehnuté. 
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vďační a radi by sme si ich s Vami pripomenuli. 

Celoročne Vám ponúkame akcie, pri ktorých sa môžeme zabaviť, oddýchnuť a hlavne stráviť príjemný čas v 
kruhu Vašich priateľov. Rok sme odštartovali každoročnou klasikou- Igramským prasátkom, kde ste si mohli pochutiť 
slovenskými zabíjačkovými dobrotami ale i dolnozemskými špecialitami. Počas fašiangového obdobia nemohla 
chýbať Fašiangová zábava, ktorou nás do prevádzal  

mladý DJ Maťo. Všetci sa výborne zabávali až do skorého rána a v tejto našej zábave sa ďalej pokračovalo na 
stavaní mája, ktoré pripadlo na 30.apríla. Ako vždy sme postavili máj holými rukami a potom sme si vychutnávali 
rytmy dobrej hudby v podaní Trubadúrov a dychovej hudby Igramčan. K tomu všetkému sme si dali dobré vínko a 
ešte lepšiu cigánsku. Prvý polrok sme zakončili najväčšou a najznámejšou akciou našej obce- Igramské obyčaje. 
Festival dychovej hudby a folklórnych súborov priniesol ukážku ľudových remesiel, výrobu tradičných jedál ale 
hlavne dobrú muziku a náladu. Taktiež nás veľmi teší vzrastajúca aktivita mladých pri tomto festivale.  

Leto prešlo veľmi rýchlo a koncom augusta sme sa vybrali na výlet do Velehradu. Čakal nás nabitý ale o to 
krajší program. Vo Velehrade sme absolvovali prehliadku baziliky spojenú so sv. omšou v Stojanovom dome, 
následne sme sa presunuli do archeologického skanzenu a prehliadku pálenice, ale zavítali sme aj do sveta vody a rýb 
v Modrej. Niekto by si 
pomyslel, že to sa v 
jeden deň ani stihnúť 
nedá ale my sme stihli 
ešte aj prehliadku obce a 
zámockých záhrad 
v Buchlovice a následne 
večeru v miestnom 
pohostinstve s 
koštovkou vína.   

Mnohé z týchto 
akcií boli organizované 
v spolupráci s obecným 
úradom Igram, Igramskými futbalistami, pánom učiteľom Brnom, mladými a inými sympatizantmi. Veľmi radi by 
sme im touto cestou poďakovali za pomoc, bez ktorej by sme tieto akcie ťažko zorganizovali sami. Taktiež ďakujeme 
aj všetkým účastníkom a veríme, že ich počet bude aj budúcnosti taký hojný ako doposiaľ.  

Na záver by sme Vám my, Igramskí záhradkári, chceli popriať príjemne prežitie Vianočných sviatkov v kruhu 
svojich najbližších, veľa zdravia, sily a úspechov v Novom roku 2019.  

  
Pavel Ščasný 



Nezabúdajme triediť odpad... 
Vianoce sú najočakávanejším sviatkom roka, avšak čoraz viac sa stávajú aj sviatkami veľkej spotreby a nadmernej 
tvorby odpadu. Málokto sa ale zamyslí, ako by mohol osobne prispieť k tomu, aby boli Vianoce menej konzumné. 
Usilujme sa baliť darčeky šetrne. Obviažme ich len mašľou, alebo ich zabaľme do recyklovaného papiera, vrecúška či 
textilu. Nezabudnime, že všetky rastlinné zvyšky z prípravy a konzumácie jedál aj počas sviatkov patria do kompostu.  
Je dôležité, aby sme sa pri separovaní správali zodpovedne. Teda triedili odpad podľa špecifikácii. 

Prílohou týchto novín je leták Organizácie zodpovednosti výrobcov – OZV ENVI-PAK. Našou zberovou 
spoločnosťou je firma AVE, ktorá zabezpečuje zber a triedenie odpadov. Do plastových vriec zbierame plasty- PET 
fľaše, krabice od mlieka, džúsov (nápojové kartóny). V čase zberu plastov môžeme vyložiť postláčaný kartón vhodne 
zabalený – previazaný. Takisto aj ostatný papier, ale zvykli sme si ho šetriť pre organizovaný zber našou základnou 
školou. Ďalšou komoditou je zber použitého jedlého oleja, ktorý môžete v plastových fľašiach uložiť do kontajnera 
umiestneného pri zástavke oproti 
cintorínu.  
To isté platí pre zber veľkoobjemového 
a stavebného odpadu. Obec organizuje 
dvakrát ročne vývoz veľkokapacitnými 
kontajnermi. Ak sa v kontajneri na drobný 
stavebný odpad ocitne koberec, alebo 
staré záhradné stoličky, vývoz takéhoto 
zmiešaného odpadu je drahší. Je dôležité, 
aby sme plnili kontajnery takým 
odpadom, na ktorý  sú určené. 

Zodpovedným správaním-
triedením šetríme životné prostredie. Jeho ochrana a zveľaďovanie začína u každého z nás doma. Všetci sme 
spotrebitelia a každý tovar má nejaký obal. Musíme si uvedomiť, že to má priamy dopad nielen na nás, ale hlavne na 
generácie, ktoré prídu po nás. 

Veľkou úlohou obce je vytvoriť priestor a podmienky na zber bio odpadu a dreveného odpadu. Je to 
predovšetkým v jarných mesiacoch po reze likvidácia konárov, počas vegetácie zelený odpad z kosenia trávnikov či 
vypletá burina a na jeseň opadané lístie a rastlinné zvyšky. Dúfam, že sa nám čoskoro tento problém podarí vyriešiť. 
Záverom Vás chcem znovu vyzvať na zodpovednosť pri zaobchádzaní s odpadom a spoluprácu pri zlepšovaní 
životného prostredia našej obce výchovou a upozorňovaním  nedisciplinovaných spotrebiteľov. 

Peter Holek 

 
Igramský futbal v roku 2018 

Sezóna 2017/18 sa niesla v duchu nevyrovnaných výkonov, čo sa odrazilo aj na postavení v tabuľke. Ôsme 
miesto a 33 bodov určite nie je nič s čím by sme mohli byť spokojní. Už niekoľko kôl pred koncom bolo jasné, že 
mužstvo opustí tréner Mikulášek, ktorý sa 
rozhodol pokračovať v Senci, kde vedie 
starší dorast. Preto bolo prioritou pre vedenie 
ŠK Igram nájsť nového trénera ešte pred 
začatím prípravy na novú sezónu. Možností 
nebolo veľa, ale rokovalo sa s viacerými 
adeptami. Napokon sa vedenie rozhodlo pre 
bývalého trénera MŠK Senec, Petra Vencela, 
ktorý s ponukou súhlasil. Začiatok prípravy 
bol všelijaký. Dovolenky, zranenia a kolísavé 
výkony v príprave. Dôležité bolo aby si hráči 
aj tréner na seba zvykli. Nový tréner so 
sebou priniesol viacero zmien a nových vecí, 
ktoré bolo potrebné postupne aplikovať, no 
myslím, že nakoniec sme si všetci zvykli 
a teraz je už všetko zabehnuté. 



         Jedna z modlitieb vyjadruje vianočné tajomstvo triezvo a zároveň v reči, ktorá sa nás dotýka: „ Všemohúci Otče, 
ty si podivuhodne stvoril človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykúpil. Prosíme ťa, daj nám účasť na božskom živote 
svojho Syna, ktorý prijal našu ľudskú prirodzenosť.“ 
         Na Vianoce kresťania vyznávajú, že Boh podivuhodne stvoril človeka. Keď ho stvoril, videl, že je to dobré.  
Stvoril nás na svoj obraz ako muža a ženu. No my ľudia sme tento čistý  Boží obraz v sebe zatemnili. A tak Boh poslal 
svojho Syna, aby jeho pôvodný obraz zažiaril v plnej kráse. Ježiš nám zjavuje obraz človeka, akého Boh pôvodne 
chcel mať, nepokriveného, nezmietaného emóciami, bez nemiernosti a chamtivosti. Práve v súčasnosti je viac ako 
inokedy potrebné, aby nám Boh v Ježišovi staval pred oči pravý obraz človeka. V médiách chvália iný druh ľudí, 
úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
V Ježišovi žiari obraz milujúceho Boha, ktorý neváhal zjaviť sa nie ako silný a mocný, lež ako bezmocné dieťa.  
Náš život sa zmenil. Nielen že sme v Ježišovej tvári zazreli slávu Božieho života, ale sme vtiahnutí do Božieho 
vtelenia. Naša prirodzenosť sa zmenila. Je naplnená Božím životom, Božou silou a Božím svetlom. Pre starých 
Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
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sme im touto cestou poďakovali za pomoc, bez ktorej by sme tieto akcie ťažko zorganizovali sami. Taktiež ďakujeme 
aj všetkým účastníkom a veríme, že ich počet bude aj budúcnosti taký hojný ako doposiaľ.  

Na záver by sme Vám my, Igramskí záhradkári, chceli popriať príjemne prežitie Vianočných sviatkov v kruhu 
svojich najbližších, veľa zdravia, sily a úspechov v Novom roku 2019.  

  
Pavel Ščasný 



Nezabúdajme triediť odpad... 
Vianoce sú najočakávanejším sviatkom roka, avšak čoraz viac sa stávajú aj sviatkami veľkej spotreby a nadmernej 
tvorby odpadu. Málokto sa ale zamyslí, ako by mohol osobne prispieť k tomu, aby boli Vianoce menej konzumné. 
Usilujme sa baliť darčeky šetrne. Obviažme ich len mašľou, alebo ich zabaľme do recyklovaného papiera, vrecúška či 
textilu. Nezabudnime, že všetky rastlinné zvyšky z prípravy a konzumácie jedál aj počas sviatkov patria do kompostu.  
Je dôležité, aby sme sa pri separovaní správali zodpovedne. Teda triedili odpad podľa špecifikácii. 

Prílohou týchto novín je leták Organizácie zodpovednosti výrobcov – OZV ENVI-PAK. Našou zberovou 
spoločnosťou je firma AVE, ktorá zabezpečuje zber a triedenie odpadov. Do plastových vriec zbierame plasty- PET 
fľaše, krabice od mlieka, džúsov (nápojové kartóny). V čase zberu plastov môžeme vyložiť postláčaný kartón vhodne 
zabalený – previazaný. Takisto aj ostatný papier, ale zvykli sme si ho šetriť pre organizovaný zber našou základnou 
školou. Ďalšou komoditou je zber použitého jedlého oleja, ktorý môžete v plastových fľašiach uložiť do kontajnera 
umiestneného pri zástavke oproti 
cintorínu.  
To isté platí pre zber veľkoobjemového 
a stavebného odpadu. Obec organizuje 
dvakrát ročne vývoz veľkokapacitnými 
kontajnermi. Ak sa v kontajneri na drobný 
stavebný odpad ocitne koberec, alebo 
staré záhradné stoličky, vývoz takéhoto 
zmiešaného odpadu je drahší. Je dôležité, 
aby sme plnili kontajnery takým 
odpadom, na ktorý  sú určené. 

Zodpovedným správaním-
triedením šetríme životné prostredie. Jeho ochrana a zveľaďovanie začína u každého z nás doma. Všetci sme 
spotrebitelia a každý tovar má nejaký obal. Musíme si uvedomiť, že to má priamy dopad nielen na nás, ale hlavne na 
generácie, ktoré prídu po nás. 

Veľkou úlohou obce je vytvoriť priestor a podmienky na zber bio odpadu a dreveného odpadu. Je to 
predovšetkým v jarných mesiacoch po reze likvidácia konárov, počas vegetácie zelený odpad z kosenia trávnikov či 
vypletá burina a na jeseň opadané lístie a rastlinné zvyšky. Dúfam, že sa nám čoskoro tento problém podarí vyriešiť. 
Záverom Vás chcem znovu vyzvať na zodpovednosť pri zaobchádzaní s odpadom a spoluprácu pri zlepšovaní 
životného prostredia našej obce výchovou a upozorňovaním  nedisciplinovaných spotrebiteľov. 

Peter Holek 

 
Igramský futbal v roku 2018 

Sezóna 2017/18 sa niesla v duchu nevyrovnaných výkonov, čo sa odrazilo aj na postavení v tabuľke. Ôsme 
miesto a 33 bodov určite nie je nič s čím by sme mohli byť spokojní. Už niekoľko kôl pred koncom bolo jasné, že 
mužstvo opustí tréner Mikulášek, ktorý sa 
rozhodol pokračovať v Senci, kde vedie 
starší dorast. Preto bolo prioritou pre vedenie 
ŠK Igram nájsť nového trénera ešte pred 
začatím prípravy na novú sezónu. Možností 
nebolo veľa, ale rokovalo sa s viacerými 
adeptami. Napokon sa vedenie rozhodlo pre 
bývalého trénera MŠK Senec, Petra Vencela, 
ktorý s ponukou súhlasil. Začiatok prípravy 
bol všelijaký. Dovolenky, zranenia a kolísavé 
výkony v príprave. Dôležité bolo aby si hráči 
aj tréner na seba zvykli. Nový tréner so 
sebou priniesol viacero zmien a nových vecí, 
ktoré bolo potrebné postupne aplikovať, no 
myslím, že nakoniec sme si všetci zvykli 
a teraz je už všetko zabehnuté. 



         Jedna z modlitieb vyjadruje vianočné tajomstvo triezvo a zároveň v reči, ktorá sa nás dotýka: „ Všemohúci Otče, 
ty si podivuhodne stvoril človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykúpil. Prosíme ťa, daj nám účasť na božskom živote 
svojho Syna, ktorý prijal našu ľudskú prirodzenosť.“ 
         Na Vianoce kresťania vyznávajú, že Boh podivuhodne stvoril človeka. Keď ho stvoril, videl, že je to dobré.  
Stvoril nás na svoj obraz ako muža a ženu. No my ľudia sme tento čistý  Boží obraz v sebe zatemnili. A tak Boh poslal 
svojho Syna, aby jeho pôvodný obraz zažiaril v plnej kráse. Ježiš nám zjavuje obraz človeka, akého Boh pôvodne 
chcel mať, nepokriveného, nezmietaného emóciami, bez nemiernosti a chamtivosti. Práve v súčasnosti je viac ako 
inokedy potrebné, aby nám Boh v Ježišovi staval pred oči pravý obraz človeka. V médiách chvália iný druh ľudí, 
úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
V Ježišovi žiari obraz milujúceho Boha, ktorý neváhal zjaviť sa nie ako silný a mocný, lež ako bezmocné dieťa.  
Náš život sa zmenil. Nielen že sme v Ježišovej tvári zazreli slávu Božieho života, ale sme vtiahnutí do Božieho 
vtelenia. Naša prirodzenosť sa zmenila. Je naplnená Božím životom, Božou silou a Božím svetlom. Pre starých 
Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
 

Igramskí záhradkári 
Milí spoluobčania, 
aj počas tohto roku ste spolu s nami, Igramskými záhradkármi, mohli prežiť príjemne chvíle, za ktoré sme patrične 
vďační a radi by sme si ich s Vami pripomenuli. 

Celoročne Vám ponúkame akcie, pri ktorých sa môžeme zabaviť, oddýchnuť a hlavne stráviť príjemný čas v 
kruhu Vašich priateľov. Rok sme odštartovali každoročnou klasikou- Igramským prasátkom, kde ste si mohli pochutiť 
slovenskými zabíjačkovými dobrotami ale i dolnozemskými špecialitami. Počas fašiangového obdobia nemohla 
chýbať Fašiangová zábava, ktorou nás do prevádzal  

mladý DJ Maťo. Všetci sa výborne zabávali až do skorého rána a v tejto našej zábave sa ďalej pokračovalo na 
stavaní mája, ktoré pripadlo na 30.apríla. Ako vždy sme postavili máj holými rukami a potom sme si vychutnávali 
rytmy dobrej hudby v podaní Trubadúrov a dychovej hudby Igramčan. K tomu všetkému sme si dali dobré vínko a 
ešte lepšiu cigánsku. Prvý polrok sme zakončili najväčšou a najznámejšou akciou našej obce- Igramské obyčaje. 
Festival dychovej hudby a folklórnych súborov priniesol ukážku ľudových remesiel, výrobu tradičných jedál ale 
hlavne dobrú muziku a náladu. Taktiež nás veľmi teší vzrastajúca aktivita mladých pri tomto festivale.  

Leto prešlo veľmi rýchlo a koncom augusta sme sa vybrali na výlet do Velehradu. Čakal nás nabitý ale o to 
krajší program. Vo Velehrade sme absolvovali prehliadku baziliky spojenú so sv. omšou v Stojanovom dome, 
následne sme sa presunuli do archeologického skanzenu a prehliadku pálenice, ale zavítali sme aj do sveta vody a rýb 
v Modrej. Niekto by si 
pomyslel, že to sa v 
jeden deň ani stihnúť 
nedá ale my sme stihli 
ešte aj prehliadku obce a 
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stavebný odpad ocitne koberec, alebo 
staré záhradné stoličky, vývoz takéhoto 
zmiešaného odpadu je drahší. Je dôležité, 
aby sme plnili kontajnery takým 
odpadom, na ktorý  sú určené. 

Zodpovedným správaním-
triedením šetríme životné prostredie. Jeho ochrana a zveľaďovanie začína u každého z nás doma. Všetci sme 
spotrebitelia a každý tovar má nejaký obal. Musíme si uvedomiť, že to má priamy dopad nielen na nás, ale hlavne na 
generácie, ktoré prídu po nás. 

Veľkou úlohou obce je vytvoriť priestor a podmienky na zber bio odpadu a dreveného odpadu. Je to 
predovšetkým v jarných mesiacoch po reze likvidácia konárov, počas vegetácie zelený odpad z kosenia trávnikov či 
vypletá burina a na jeseň opadané lístie a rastlinné zvyšky. Dúfam, že sa nám čoskoro tento problém podarí vyriešiť. 
Záverom Vás chcem znovu vyzvať na zodpovednosť pri zaobchádzaní s odpadom a spoluprácu pri zlepšovaní 
životného prostredia našej obce výchovou a upozorňovaním  nedisciplinovaných spotrebiteľov. 

Peter Holek 

 
Igramský futbal v roku 2018 

Sezóna 2017/18 sa niesla v duchu nevyrovnaných výkonov, čo sa odrazilo aj na postavení v tabuľke. Ôsme 
miesto a 33 bodov určite nie je nič s čím by sme mohli byť spokojní. Už niekoľko kôl pred koncom bolo jasné, že 
mužstvo opustí tréner Mikulášek, ktorý sa 
rozhodol pokračovať v Senci, kde vedie 
starší dorast. Preto bolo prioritou pre vedenie 
ŠK Igram nájsť nového trénera ešte pred 
začatím prípravy na novú sezónu. Možností 
nebolo veľa, ale rokovalo sa s viacerými 
adeptami. Napokon sa vedenie rozhodlo pre 
bývalého trénera MŠK Senec, Petra Vencela, 
ktorý s ponukou súhlasil. Začiatok prípravy 
bol všelijaký. Dovolenky, zranenia a kolísavé 
výkony v príprave. Dôležité bolo aby si hráči 
aj tréner na seba zvykli. Nový tréner so 
sebou priniesol viacero zmien a nových vecí, 
ktoré bolo potrebné postupne aplikovať, no 
myslím, že nakoniec sme si všetci zvykli 
a teraz je už všetko zabehnuté. 



         Jedna z modlitieb vyjadruje vianočné tajomstvo triezvo a zároveň v reči, ktorá sa nás dotýka: „ Všemohúci Otče, 
ty si podivuhodne stvoril človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykúpil. Prosíme ťa, daj nám účasť na božskom živote 
svojho Syna, ktorý prijal našu ľudskú prirodzenosť.“ 
         Na Vianoce kresťania vyznávajú, že Boh podivuhodne stvoril človeka. Keď ho stvoril, videl, že je to dobré.  
Stvoril nás na svoj obraz ako muža a ženu. No my ľudia sme tento čistý  Boží obraz v sebe zatemnili. A tak Boh poslal 
svojho Syna, aby jeho pôvodný obraz zažiaril v plnej kráse. Ježiš nám zjavuje obraz človeka, akého Boh pôvodne 
chcel mať, nepokriveného, nezmietaného emóciami, bez nemiernosti a chamtivosti. Práve v súčasnosti je viac ako 
inokedy potrebné, aby nám Boh v Ježišovi staval pred oči pravý obraz človeka. V médiách chvália iný druh ľudí, 
úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
V Ježišovi žiari obraz milujúceho Boha, ktorý neváhal zjaviť sa nie ako silný a mocný, lež ako bezmocné dieťa.  
Náš život sa zmenil. Nielen že sme v Ježišovej tvári zazreli slávu Božieho života, ale sme vtiahnutí do Božieho 
vtelenia. Naša prirodzenosť sa zmenila. Je naplnená Božím životom, Božou silou a Božím svetlom. Pre starých 
Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
 

Igramskí záhradkári 
Milí spoluobčania, 
aj počas tohto roku ste spolu s nami, Igramskými záhradkármi, mohli prežiť príjemne chvíle, za ktoré sme patrične 
vďační a radi by sme si ich s Vami pripomenuli. 

Celoročne Vám ponúkame akcie, pri ktorých sa môžeme zabaviť, oddýchnuť a hlavne stráviť príjemný čas v 
kruhu Vašich priateľov. Rok sme odštartovali každoročnou klasikou- Igramským prasátkom, kde ste si mohli pochutiť 
slovenskými zabíjačkovými dobrotami ale i dolnozemskými špecialitami. Počas fašiangového obdobia nemohla 
chýbať Fašiangová zábava, ktorou nás do prevádzal  

mladý DJ Maťo. Všetci sa výborne zabávali až do skorého rána a v tejto našej zábave sa ďalej pokračovalo na 
stavaní mája, ktoré pripadlo na 30.apríla. Ako vždy sme postavili máj holými rukami a potom sme si vychutnávali 
rytmy dobrej hudby v podaní Trubadúrov a dychovej hudby Igramčan. K tomu všetkému sme si dali dobré vínko a 
ešte lepšiu cigánsku. Prvý polrok sme zakončili najväčšou a najznámejšou akciou našej obce- Igramské obyčaje. 
Festival dychovej hudby a folklórnych súborov priniesol ukážku ľudových remesiel, výrobu tradičných jedál ale 
hlavne dobrú muziku a náladu. Taktiež nás veľmi teší vzrastajúca aktivita mladých pri tomto festivale.  

Leto prešlo veľmi rýchlo a koncom augusta sme sa vybrali na výlet do Velehradu. Čakal nás nabitý ale o to 
krajší program. Vo Velehrade sme absolvovali prehliadku baziliky spojenú so sv. omšou v Stojanovom dome, 
následne sme sa presunuli do archeologického skanzenu a prehliadku pálenice, ale zavítali sme aj do sveta vody a rýb 
v Modrej. Niekto by si 
pomyslel, že to sa v 
jeden deň ani stihnúť 
nedá ale my sme stihli 
ešte aj prehliadku obce a 
zámockých záhrad 
v Buchlovice a následne 
večeru v miestnom 
pohostinstve s 
koštovkou vína.   

Mnohé z týchto 
akcií boli organizované 
v spolupráci s obecným 
úradom Igram, Igramskými futbalistami, pánom učiteľom Brnom, mladými a inými sympatizantmi. Veľmi radi by 
sme im touto cestou poďakovali za pomoc, bez ktorej by sme tieto akcie ťažko zorganizovali sami. Taktiež ďakujeme 
aj všetkým účastníkom a veríme, že ich počet bude aj budúcnosti taký hojný ako doposiaľ.  

Na záver by sme Vám my, Igramskí záhradkári, chceli popriať príjemne prežitie Vianočných sviatkov v kruhu 
svojich najbližších, veľa zdravia, sily a úspechov v Novom roku 2019.  

  
Pavel Ščasný 



Nezabúdajme triediť odpad... 
Vianoce sú najočakávanejším sviatkom roka, avšak čoraz viac sa stávajú aj sviatkami veľkej spotreby a nadmernej 
tvorby odpadu. Málokto sa ale zamyslí, ako by mohol osobne prispieť k tomu, aby boli Vianoce menej konzumné. 
Usilujme sa baliť darčeky šetrne. Obviažme ich len mašľou, alebo ich zabaľme do recyklovaného papiera, vrecúška či 
textilu. Nezabudnime, že všetky rastlinné zvyšky z prípravy a konzumácie jedál aj počas sviatkov patria do kompostu.  
Je dôležité, aby sme sa pri separovaní správali zodpovedne. Teda triedili odpad podľa špecifikácii. 

Prílohou týchto novín je leták Organizácie zodpovednosti výrobcov – OZV ENVI-PAK. Našou zberovou 
spoločnosťou je firma AVE, ktorá zabezpečuje zber a triedenie odpadov. Do plastových vriec zbierame plasty- PET 
fľaše, krabice od mlieka, džúsov (nápojové kartóny). V čase zberu plastov môžeme vyložiť postláčaný kartón vhodne 
zabalený – previazaný. Takisto aj ostatný papier, ale zvykli sme si ho šetriť pre organizovaný zber našou základnou 
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ktoré bolo potrebné postupne aplikovať, no 
myslím, že nakoniec sme si všetci zvykli 
a teraz je už všetko zabehnuté. 



         Jedna z modlitieb vyjadruje vianočné tajomstvo triezvo a zároveň v reči, ktorá sa nás dotýka: „ Všemohúci Otče, 
ty si podivuhodne stvoril človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykúpil. Prosíme ťa, daj nám účasť na božskom živote 
svojho Syna, ktorý prijal našu ľudskú prirodzenosť.“ 
         Na Vianoce kresťania vyznávajú, že Boh podivuhodne stvoril človeka. Keď ho stvoril, videl, že je to dobré.  
Stvoril nás na svoj obraz ako muža a ženu. No my ľudia sme tento čistý  Boží obraz v sebe zatemnili. A tak Boh poslal 
svojho Syna, aby jeho pôvodný obraz zažiaril v plnej kráse. Ježiš nám zjavuje obraz človeka, akého Boh pôvodne 
chcel mať, nepokriveného, nezmietaného emóciami, bez nemiernosti a chamtivosti. Práve v súčasnosti je viac ako 
inokedy potrebné, aby nám Boh v Ježišovi staval pred oči pravý obraz človeka. V médiách chvália iný druh ľudí, 
úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
V Ježišovi žiari obraz milujúceho Boha, ktorý neváhal zjaviť sa nie ako silný a mocný, lež ako bezmocné dieťa.  
Náš život sa zmenil. Nielen že sme v Ježišovej tvári zazreli slávu Božieho života, ale sme vtiahnutí do Božieho 
vtelenia. Naša prirodzenosť sa zmenila. Je naplnená Božím životom, Božou silou a Božím svetlom. Pre starých 
Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
 

Igramskí záhradkári 
Milí spoluobčania, 
aj počas tohto roku ste spolu s nami, Igramskými záhradkármi, mohli prežiť príjemne chvíle, za ktoré sme patrične 
vďační a radi by sme si ich s Vami pripomenuli. 

Celoročne Vám ponúkame akcie, pri ktorých sa môžeme zabaviť, oddýchnuť a hlavne stráviť príjemný čas v 
kruhu Vašich priateľov. Rok sme odštartovali každoročnou klasikou- Igramským prasátkom, kde ste si mohli pochutiť 
slovenskými zabíjačkovými dobrotami ale i dolnozemskými špecialitami. Počas fašiangového obdobia nemohla 
chýbať Fašiangová zábava, ktorou nás do prevádzal  

mladý DJ Maťo. Všetci sa výborne zabávali až do skorého rána a v tejto našej zábave sa ďalej pokračovalo na 
stavaní mája, ktoré pripadlo na 30.apríla. Ako vždy sme postavili máj holými rukami a potom sme si vychutnávali 
rytmy dobrej hudby v podaní Trubadúrov a dychovej hudby Igramčan. K tomu všetkému sme si dali dobré vínko a 
ešte lepšiu cigánsku. Prvý polrok sme zakončili najväčšou a najznámejšou akciou našej obce- Igramské obyčaje. 
Festival dychovej hudby a folklórnych súborov priniesol ukážku ľudových remesiel, výrobu tradičných jedál ale 
hlavne dobrú muziku a náladu. Taktiež nás veľmi teší vzrastajúca aktivita mladých pri tomto festivale.  

Leto prešlo veľmi rýchlo a koncom augusta sme sa vybrali na výlet do Velehradu. Čakal nás nabitý ale o to 
krajší program. Vo Velehrade sme absolvovali prehliadku baziliky spojenú so sv. omšou v Stojanovom dome, 
následne sme sa presunuli do archeologického skanzenu a prehliadku pálenice, ale zavítali sme aj do sveta vody a rýb 
v Modrej. Niekto by si 
pomyslel, že to sa v 
jeden deň ani stihnúť 
nedá ale my sme stihli 
ešte aj prehliadku obce a 
zámockých záhrad 
v Buchlovice a následne 
večeru v miestnom 
pohostinstve s 
koštovkou vína.   

Mnohé z týchto 
akcií boli organizované 
v spolupráci s obecným 
úradom Igram, Igramskými futbalistami, pánom učiteľom Brnom, mladými a inými sympatizantmi. Veľmi radi by 
sme im touto cestou poďakovali za pomoc, bez ktorej by sme tieto akcie ťažko zorganizovali sami. Taktiež ďakujeme 
aj všetkým účastníkom a veríme, že ich počet bude aj budúcnosti taký hojný ako doposiaľ.  

Na záver by sme Vám my, Igramskí záhradkári, chceli popriať príjemne prežitie Vianočných sviatkov v kruhu 
svojich najbližších, veľa zdravia, sily a úspechov v Novom roku 2019.  

  
Pavel Ščasný 



Nezabúdajme triediť odpad... 
Vianoce sú najočakávanejším sviatkom roka, avšak čoraz viac sa stávajú aj sviatkami veľkej spotreby a nadmernej 
tvorby odpadu. Málokto sa ale zamyslí, ako by mohol osobne prispieť k tomu, aby boli Vianoce menej konzumné. 
Usilujme sa baliť darčeky šetrne. Obviažme ich len mašľou, alebo ich zabaľme do recyklovaného papiera, vrecúška či 
textilu. Nezabudnime, že všetky rastlinné zvyšky z prípravy a konzumácie jedál aj počas sviatkov patria do kompostu.  
Je dôležité, aby sme sa pri separovaní správali zodpovedne. Teda triedili odpad podľa špecifikácii. 

Prílohou týchto novín je leták Organizácie zodpovednosti výrobcov – OZV ENVI-PAK. Našou zberovou 
spoločnosťou je firma AVE, ktorá zabezpečuje zber a triedenie odpadov. Do plastových vriec zbierame plasty- PET 
fľaše, krabice od mlieka, džúsov (nápojové kartóny). V čase zberu plastov môžeme vyložiť postláčaný kartón vhodne 
zabalený – previazaný. Takisto aj ostatný papier, ale zvykli sme si ho šetriť pre organizovaný zber našou základnou 
školou. Ďalšou komoditou je zber použitého jedlého oleja, ktorý môžete v plastových fľašiach uložiť do kontajnera 
umiestneného pri zástavke oproti 
cintorínu.  
To isté platí pre zber veľkoobjemového 
a stavebného odpadu. Obec organizuje 
dvakrát ročne vývoz veľkokapacitnými 
kontajnermi. Ak sa v kontajneri na drobný 
stavebný odpad ocitne koberec, alebo 
staré záhradné stoličky, vývoz takéhoto 
zmiešaného odpadu je drahší. Je dôležité, 
aby sme plnili kontajnery takým 
odpadom, na ktorý  sú určené. 

Zodpovedným správaním-
triedením šetríme životné prostredie. Jeho ochrana a zveľaďovanie začína u každého z nás doma. Všetci sme 
spotrebitelia a každý tovar má nejaký obal. Musíme si uvedomiť, že to má priamy dopad nielen na nás, ale hlavne na 
generácie, ktoré prídu po nás. 

Veľkou úlohou obce je vytvoriť priestor a podmienky na zber bio odpadu a dreveného odpadu. Je to 
predovšetkým v jarných mesiacoch po reze likvidácia konárov, počas vegetácie zelený odpad z kosenia trávnikov či 
vypletá burina a na jeseň opadané lístie a rastlinné zvyšky. Dúfam, že sa nám čoskoro tento problém podarí vyriešiť. 
Záverom Vás chcem znovu vyzvať na zodpovednosť pri zaobchádzaní s odpadom a spoluprácu pri zlepšovaní 
životného prostredia našej obce výchovou a upozorňovaním  nedisciplinovaných spotrebiteľov. 

Peter Holek 

 
Igramský futbal v roku 2018 

Sezóna 2017/18 sa niesla v duchu nevyrovnaných výkonov, čo sa odrazilo aj na postavení v tabuľke. Ôsme 
miesto a 33 bodov určite nie je nič s čím by sme mohli byť spokojní. Už niekoľko kôl pred koncom bolo jasné, že 
mužstvo opustí tréner Mikulášek, ktorý sa 
rozhodol pokračovať v Senci, kde vedie 
starší dorast. Preto bolo prioritou pre vedenie 
ŠK Igram nájsť nového trénera ešte pred 
začatím prípravy na novú sezónu. Možností 
nebolo veľa, ale rokovalo sa s viacerými 
adeptami. Napokon sa vedenie rozhodlo pre 
bývalého trénera MŠK Senec, Petra Vencela, 
ktorý s ponukou súhlasil. Začiatok prípravy 
bol všelijaký. Dovolenky, zranenia a kolísavé 
výkony v príprave. Dôležité bolo aby si hráči 
aj tréner na seba zvykli. Nový tréner so 
sebou priniesol viacero zmien a nových vecí, 
ktoré bolo potrebné postupne aplikovať, no 
myslím, že nakoniec sme si všetci zvykli 
a teraz je už všetko zabehnuté. 



         Jedna z modlitieb vyjadruje vianočné tajomstvo triezvo a zároveň v reči, ktorá sa nás dotýka: „ Všemohúci Otče, 
ty si podivuhodne stvoril človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykúpil. Prosíme ťa, daj nám účasť na božskom živote 
svojho Syna, ktorý prijal našu ľudskú prirodzenosť.“ 
         Na Vianoce kresťania vyznávajú, že Boh podivuhodne stvoril človeka. Keď ho stvoril, videl, že je to dobré.  
Stvoril nás na svoj obraz ako muža a ženu. No my ľudia sme tento čistý  Boží obraz v sebe zatemnili. A tak Boh poslal 
svojho Syna, aby jeho pôvodný obraz zažiaril v plnej kráse. Ježiš nám zjavuje obraz človeka, akého Boh pôvodne 
chcel mať, nepokriveného, nezmietaného emóciami, bez nemiernosti a chamtivosti. Práve v súčasnosti je viac ako 
inokedy potrebné, aby nám Boh v Ježišovi staval pred oči pravý obraz človeka. V médiách chvália iný druh ľudí, 
úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
V Ježišovi žiari obraz milujúceho Boha, ktorý neváhal zjaviť sa nie ako silný a mocný, lež ako bezmocné dieťa.  
Náš život sa zmenil. Nielen že sme v Ježišovej tvári zazreli slávu Božieho života, ale sme vtiahnutí do Božieho 
vtelenia. Naša prirodzenosť sa zmenila. Je naplnená Božím životom, Božou silou a Božím svetlom. Pre starých 
Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 
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Igramskí záhradkári 
Milí spoluobčania, 
aj počas tohto roku ste spolu s nami, Igramskými záhradkármi, mohli prežiť príjemne chvíle, za ktoré sme patrične 
vďační a radi by sme si ich s Vami pripomenuli. 

Celoročne Vám ponúkame akcie, pri ktorých sa môžeme zabaviť, oddýchnuť a hlavne stráviť príjemný čas v 
kruhu Vašich priateľov. Rok sme odštartovali každoročnou klasikou- Igramským prasátkom, kde ste si mohli pochutiť 
slovenskými zabíjačkovými dobrotami ale i dolnozemskými špecialitami. Počas fašiangového obdobia nemohla 
chýbať Fašiangová zábava, ktorou nás do prevádzal  

mladý DJ Maťo. Všetci sa výborne zabávali až do skorého rána a v tejto našej zábave sa ďalej pokračovalo na 
stavaní mája, ktoré pripadlo na 30.apríla. Ako vždy sme postavili máj holými rukami a potom sme si vychutnávali 
rytmy dobrej hudby v podaní Trubadúrov a dychovej hudby Igramčan. K tomu všetkému sme si dali dobré vínko a 
ešte lepšiu cigánsku. Prvý polrok sme zakončili najväčšou a najznámejšou akciou našej obce- Igramské obyčaje. 
Festival dychovej hudby a folklórnych súborov priniesol ukážku ľudových remesiel, výrobu tradičných jedál ale 
hlavne dobrú muziku a náladu. Taktiež nás veľmi teší vzrastajúca aktivita mladých pri tomto festivale.  

Leto prešlo veľmi rýchlo a koncom augusta sme sa vybrali na výlet do Velehradu. Čakal nás nabitý ale o to 
krajší program. Vo Velehrade sme absolvovali prehliadku baziliky spojenú so sv. omšou v Stojanovom dome, 
následne sme sa presunuli do archeologického skanzenu a prehliadku pálenice, ale zavítali sme aj do sveta vody a rýb 
v Modrej. Niekto by si 
pomyslel, že to sa v 
jeden deň ani stihnúť 
nedá ale my sme stihli 
ešte aj prehliadku obce a 
zámockých záhrad 
v Buchlovice a následne 
večeru v miestnom 
pohostinstve s 
koštovkou vína.   

Mnohé z týchto 
akcií boli organizované 
v spolupráci s obecným 
úradom Igram, Igramskými futbalistami, pánom učiteľom Brnom, mladými a inými sympatizantmi. Veľmi radi by 
sme im touto cestou poďakovali za pomoc, bez ktorej by sme tieto akcie ťažko zorganizovali sami. Taktiež ďakujeme 
aj všetkým účastníkom a veríme, že ich počet bude aj budúcnosti taký hojný ako doposiaľ.  

Na záver by sme Vám my, Igramskí záhradkári, chceli popriať príjemne prežitie Vianočných sviatkov v kruhu 
svojich najbližších, veľa zdravia, sily a úspechov v Novom roku 2019.  

  
Pavel Ščasný 



Nezabúdajme triediť odpad... 
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naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
 

Igramskí záhradkári 
Milí spoluobčania, 
aj počas tohto roku ste spolu s nami, Igramskými záhradkármi, mohli prežiť príjemne chvíle, za ktoré sme patrične 
vďační a radi by sme si ich s Vami pripomenuli. 

Celoročne Vám ponúkame akcie, pri ktorých sa môžeme zabaviť, oddýchnuť a hlavne stráviť príjemný čas v 
kruhu Vašich priateľov. Rok sme odštartovali každoročnou klasikou- Igramským prasátkom, kde ste si mohli pochutiť 
slovenskými zabíjačkovými dobrotami ale i dolnozemskými špecialitami. Počas fašiangového obdobia nemohla 
chýbať Fašiangová zábava, ktorou nás do prevádzal  

mladý DJ Maťo. Všetci sa výborne zabávali až do skorého rána a v tejto našej zábave sa ďalej pokračovalo na 
stavaní mája, ktoré pripadlo na 30.apríla. Ako vždy sme postavili máj holými rukami a potom sme si vychutnávali 
rytmy dobrej hudby v podaní Trubadúrov a dychovej hudby Igramčan. K tomu všetkému sme si dali dobré vínko a 
ešte lepšiu cigánsku. Prvý polrok sme zakončili najväčšou a najznámejšou akciou našej obce- Igramské obyčaje. 
Festival dychovej hudby a folklórnych súborov priniesol ukážku ľudových remesiel, výrobu tradičných jedál ale 
hlavne dobrú muziku a náladu. Taktiež nás veľmi teší vzrastajúca aktivita mladých pri tomto festivale.  

Leto prešlo veľmi rýchlo a koncom augusta sme sa vybrali na výlet do Velehradu. Čakal nás nabitý ale o to 
krajší program. Vo Velehrade sme absolvovali prehliadku baziliky spojenú so sv. omšou v Stojanovom dome, 
následne sme sa presunuli do archeologického skanzenu a prehliadku pálenice, ale zavítali sme aj do sveta vody a rýb 
v Modrej. Niekto by si 
pomyslel, že to sa v 
jeden deň ani stihnúť 
nedá ale my sme stihli 
ešte aj prehliadku obce a 
zámockých záhrad 
v Buchlovice a následne 
večeru v miestnom 
pohostinstve s 
koštovkou vína.   

Mnohé z týchto 
akcií boli organizované 
v spolupráci s obecným 
úradom Igram, Igramskými futbalistami, pánom učiteľom Brnom, mladými a inými sympatizantmi. Veľmi radi by 
sme im touto cestou poďakovali za pomoc, bez ktorej by sme tieto akcie ťažko zorganizovali sami. Taktiež ďakujeme 
aj všetkým účastníkom a veríme, že ich počet bude aj budúcnosti taký hojný ako doposiaľ.  

Na záver by sme Vám my, Igramskí záhradkári, chceli popriať príjemne prežitie Vianočných sviatkov v kruhu 
svojich najbližších, veľa zdravia, sily a úspechov v Novom roku 2019.  

  
Pavel Ščasný 



Nezabúdajme triediť odpad... 
Vianoce sú najočakávanejším sviatkom roka, avšak čoraz viac sa stávajú aj sviatkami veľkej spotreby a nadmernej 
tvorby odpadu. Málokto sa ale zamyslí, ako by mohol osobne prispieť k tomu, aby boli Vianoce menej konzumné. 
Usilujme sa baliť darčeky šetrne. Obviažme ich len mašľou, alebo ich zabaľme do recyklovaného papiera, vrecúška či 
textilu. Nezabudnime, že všetky rastlinné zvyšky z prípravy a konzumácie jedál aj počas sviatkov patria do kompostu.  
Je dôležité, aby sme sa pri separovaní správali zodpovedne. Teda triedili odpad podľa špecifikácii. 

Prílohou týchto novín je leták Organizácie zodpovednosti výrobcov – OZV ENVI-PAK. Našou zberovou 
spoločnosťou je firma AVE, ktorá zabezpečuje zber a triedenie odpadov. Do plastových vriec zbierame plasty- PET 
fľaše, krabice od mlieka, džúsov (nápojové kartóny). V čase zberu plastov môžeme vyložiť postláčaný kartón vhodne 
zabalený – previazaný. Takisto aj ostatný papier, ale zvykli sme si ho šetriť pre organizovaný zber našou základnou 
školou. Ďalšou komoditou je zber použitého jedlého oleja, ktorý môžete v plastových fľašiach uložiť do kontajnera 
umiestneného pri zástavke oproti 
cintorínu.  
To isté platí pre zber veľkoobjemového 
a stavebného odpadu. Obec organizuje 
dvakrát ročne vývoz veľkokapacitnými 
kontajnermi. Ak sa v kontajneri na drobný 
stavebný odpad ocitne koberec, alebo 
staré záhradné stoličky, vývoz takéhoto 
zmiešaného odpadu je drahší. Je dôležité, 
aby sme plnili kontajnery takým 
odpadom, na ktorý  sú určené. 

Zodpovedným správaním-
triedením šetríme životné prostredie. Jeho ochrana a zveľaďovanie začína u každého z nás doma. Všetci sme 
spotrebitelia a každý tovar má nejaký obal. Musíme si uvedomiť, že to má priamy dopad nielen na nás, ale hlavne na 
generácie, ktoré prídu po nás. 

Veľkou úlohou obce je vytvoriť priestor a podmienky na zber bio odpadu a dreveného odpadu. Je to 
predovšetkým v jarných mesiacoch po reze likvidácia konárov, počas vegetácie zelený odpad z kosenia trávnikov či 
vypletá burina a na jeseň opadané lístie a rastlinné zvyšky. Dúfam, že sa nám čoskoro tento problém podarí vyriešiť. 
Záverom Vás chcem znovu vyzvať na zodpovednosť pri zaobchádzaní s odpadom a spoluprácu pri zlepšovaní 
životného prostredia našej obce výchovou a upozorňovaním  nedisciplinovaných spotrebiteľov. 

Peter Holek 

 
Igramský futbal v roku 2018 

Sezóna 2017/18 sa niesla v duchu nevyrovnaných výkonov, čo sa odrazilo aj na postavení v tabuľke. Ôsme 
miesto a 33 bodov určite nie je nič s čím by sme mohli byť spokojní. Už niekoľko kôl pred koncom bolo jasné, že 
mužstvo opustí tréner Mikulášek, ktorý sa 
rozhodol pokračovať v Senci, kde vedie 
starší dorast. Preto bolo prioritou pre vedenie 
ŠK Igram nájsť nového trénera ešte pred 
začatím prípravy na novú sezónu. Možností 
nebolo veľa, ale rokovalo sa s viacerými 
adeptami. Napokon sa vedenie rozhodlo pre 
bývalého trénera MŠK Senec, Petra Vencela, 
ktorý s ponukou súhlasil. Začiatok prípravy 
bol všelijaký. Dovolenky, zranenia a kolísavé 
výkony v príprave. Dôležité bolo aby si hráči 
aj tréner na seba zvykli. Nový tréner so 
sebou priniesol viacero zmien a nových vecí, 
ktoré bolo potrebné postupne aplikovať, no 
myslím, že nakoniec sme si všetci zvykli 
a teraz je už všetko zabehnuté. 



         Jedna z modlitieb vyjadruje vianočné tajomstvo triezvo a zároveň v reči, ktorá sa nás dotýka: „ Všemohúci Otče, 
ty si podivuhodne stvoril človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykúpil. Prosíme ťa, daj nám účasť na božskom živote 
svojho Syna, ktorý prijal našu ľudskú prirodzenosť.“ 
         Na Vianoce kresťania vyznávajú, že Boh podivuhodne stvoril človeka. Keď ho stvoril, videl, že je to dobré.  
Stvoril nás na svoj obraz ako muža a ženu. No my ľudia sme tento čistý  Boží obraz v sebe zatemnili. A tak Boh poslal 
svojho Syna, aby jeho pôvodný obraz zažiaril v plnej kráse. Ježiš nám zjavuje obraz človeka, akého Boh pôvodne 
chcel mať, nepokriveného, nezmietaného emóciami, bez nemiernosti a chamtivosti. Práve v súčasnosti je viac ako 
inokedy potrebné, aby nám Boh v Ježišovi staval pred oči pravý obraz človeka. V médiách chvália iný druh ľudí, 
úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
V Ježišovi žiari obraz milujúceho Boha, ktorý neváhal zjaviť sa nie ako silný a mocný, lež ako bezmocné dieťa.  
Náš život sa zmenil. Nielen že sme v Ježišovej tvári zazreli slávu Božieho života, ale sme vtiahnutí do Božieho 
vtelenia. Naša prirodzenosť sa zmenila. Je naplnená Božím životom, Božou silou a Božím svetlom. Pre starých 
Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
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Milí spoluobčania, 
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Festival dychovej hudby a folklórnych súborov priniesol ukážku ľudových remesiel, výrobu tradičných jedál ale 
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následne sme sa presunuli do archeologického skanzenu a prehliadku pálenice, ale zavítali sme aj do sveta vody a rýb 
v Modrej. Niekto by si 
pomyslel, že to sa v 
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nedá ale my sme stihli 
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zámockých záhrad 
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večeru v miestnom 
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sme im touto cestou poďakovali za pomoc, bez ktorej by sme tieto akcie ťažko zorganizovali sami. Taktiež ďakujeme 
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stavebný odpad ocitne koberec, alebo 
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zmiešaného odpadu je drahší. Je dôležité, 
aby sme plnili kontajnery takým 
odpadom, na ktorý  sú určené. 

Zodpovedným správaním-
triedením šetríme životné prostredie. Jeho ochrana a zveľaďovanie začína u každého z nás doma. Všetci sme 
spotrebitelia a každý tovar má nejaký obal. Musíme si uvedomiť, že to má priamy dopad nielen na nás, ale hlavne na 
generácie, ktoré prídu po nás. 

Veľkou úlohou obce je vytvoriť priestor a podmienky na zber bio odpadu a dreveného odpadu. Je to 
predovšetkým v jarných mesiacoch po reze likvidácia konárov, počas vegetácie zelený odpad z kosenia trávnikov či 
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Igramský futbal v roku 2018 

Sezóna 2017/18 sa niesla v duchu nevyrovnaných výkonov, čo sa odrazilo aj na postavení v tabuľke. Ôsme 
miesto a 33 bodov určite nie je nič s čím by sme mohli byť spokojní. Už niekoľko kôl pred koncom bolo jasné, že 
mužstvo opustí tréner Mikulášek, ktorý sa 
rozhodol pokračovať v Senci, kde vedie 
starší dorast. Preto bolo prioritou pre vedenie 
ŠK Igram nájsť nového trénera ešte pred 
začatím prípravy na novú sezónu. Možností 
nebolo veľa, ale rokovalo sa s viacerými 
adeptami. Napokon sa vedenie rozhodlo pre 
bývalého trénera MŠK Senec, Petra Vencela, 
ktorý s ponukou súhlasil. Začiatok prípravy 
bol všelijaký. Dovolenky, zranenia a kolísavé 
výkony v príprave. Dôležité bolo aby si hráči 
aj tréner na seba zvykli. Nový tréner so 
sebou priniesol viacero zmien a nových vecí, 
ktoré bolo potrebné postupne aplikovať, no 
myslím, že nakoniec sme si všetci zvykli 
a teraz je už všetko zabehnuté. 



         Jedna z modlitieb vyjadruje vianočné tajomstvo triezvo a zároveň v reči, ktorá sa nás dotýka: „ Všemohúci Otče, 
ty si podivuhodne stvoril človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykúpil. Prosíme ťa, daj nám účasť na božskom živote 
svojho Syna, ktorý prijal našu ľudskú prirodzenosť.“ 
         Na Vianoce kresťania vyznávajú, že Boh podivuhodne stvoril človeka. Keď ho stvoril, videl, že je to dobré.  
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Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
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následne sme sa presunuli do archeologického skanzenu a prehliadku pálenice, ale zavítali sme aj do sveta vody a rýb 
v Modrej. Niekto by si 
pomyslel, že to sa v 
jeden deň ani stihnúť 
nedá ale my sme stihli 
ešte aj prehliadku obce a 
zámockých záhrad 
v Buchlovice a následne 
večeru v miestnom 
pohostinstve s 
koštovkou vína.   

Mnohé z týchto 
akcií boli organizované 
v spolupráci s obecným 
úradom Igram, Igramskými futbalistami, pánom učiteľom Brnom, mladými a inými sympatizantmi. Veľmi radi by 
sme im touto cestou poďakovali za pomoc, bez ktorej by sme tieto akcie ťažko zorganizovali sami. Taktiež ďakujeme 
aj všetkým účastníkom a veríme, že ich počet bude aj budúcnosti taký hojný ako doposiaľ.  

Na záver by sme Vám my, Igramskí záhradkári, chceli popriať príjemne prežitie Vianočných sviatkov v kruhu 
svojich najbližších, veľa zdravia, sily a úspechov v Novom roku 2019.  

  
Pavel Ščasný 



Nezabúdajme triediť odpad... 
Vianoce sú najočakávanejším sviatkom roka, avšak čoraz viac sa stávajú aj sviatkami veľkej spotreby a nadmernej 
tvorby odpadu. Málokto sa ale zamyslí, ako by mohol osobne prispieť k tomu, aby boli Vianoce menej konzumné. 
Usilujme sa baliť darčeky šetrne. Obviažme ich len mašľou, alebo ich zabaľme do recyklovaného papiera, vrecúška či 
textilu. Nezabudnime, že všetky rastlinné zvyšky z prípravy a konzumácie jedál aj počas sviatkov patria do kompostu.  
Je dôležité, aby sme sa pri separovaní správali zodpovedne. Teda triedili odpad podľa špecifikácii. 

Prílohou týchto novín je leták Organizácie zodpovednosti výrobcov – OZV ENVI-PAK. Našou zberovou 
spoločnosťou je firma AVE, ktorá zabezpečuje zber a triedenie odpadov. Do plastových vriec zbierame plasty- PET 
fľaše, krabice od mlieka, džúsov (nápojové kartóny). V čase zberu plastov môžeme vyložiť postláčaný kartón vhodne 
zabalený – previazaný. Takisto aj ostatný papier, ale zvykli sme si ho šetriť pre organizovaný zber našou základnou 
školou. Ďalšou komoditou je zber použitého jedlého oleja, ktorý môžete v plastových fľašiach uložiť do kontajnera 
umiestneného pri zástavke oproti 
cintorínu.  
To isté platí pre zber veľkoobjemového 
a stavebného odpadu. Obec organizuje 
dvakrát ročne vývoz veľkokapacitnými 
kontajnermi. Ak sa v kontajneri na drobný 
stavebný odpad ocitne koberec, alebo 
staré záhradné stoličky, vývoz takéhoto 
zmiešaného odpadu je drahší. Je dôležité, 
aby sme plnili kontajnery takým 
odpadom, na ktorý  sú určené. 

Zodpovedným správaním-
triedením šetríme životné prostredie. Jeho ochrana a zveľaďovanie začína u každého z nás doma. Všetci sme 
spotrebitelia a každý tovar má nejaký obal. Musíme si uvedomiť, že to má priamy dopad nielen na nás, ale hlavne na 
generácie, ktoré prídu po nás. 

Veľkou úlohou obce je vytvoriť priestor a podmienky na zber bio odpadu a dreveného odpadu. Je to 
predovšetkým v jarných mesiacoch po reze likvidácia konárov, počas vegetácie zelený odpad z kosenia trávnikov či 
vypletá burina a na jeseň opadané lístie a rastlinné zvyšky. Dúfam, že sa nám čoskoro tento problém podarí vyriešiť. 
Záverom Vás chcem znovu vyzvať na zodpovednosť pri zaobchádzaní s odpadom a spoluprácu pri zlepšovaní 
životného prostredia našej obce výchovou a upozorňovaním  nedisciplinovaných spotrebiteľov. 

Peter Holek 

 
Igramský futbal v roku 2018 

Sezóna 2017/18 sa niesla v duchu nevyrovnaných výkonov, čo sa odrazilo aj na postavení v tabuľke. Ôsme 
miesto a 33 bodov určite nie je nič s čím by sme mohli byť spokojní. Už niekoľko kôl pred koncom bolo jasné, že 
mužstvo opustí tréner Mikulášek, ktorý sa 
rozhodol pokračovať v Senci, kde vedie 
starší dorast. Preto bolo prioritou pre vedenie 
ŠK Igram nájsť nového trénera ešte pred 
začatím prípravy na novú sezónu. Možností 
nebolo veľa, ale rokovalo sa s viacerými 
adeptami. Napokon sa vedenie rozhodlo pre 
bývalého trénera MŠK Senec, Petra Vencela, 
ktorý s ponukou súhlasil. Začiatok prípravy 
bol všelijaký. Dovolenky, zranenia a kolísavé 
výkony v príprave. Dôležité bolo aby si hráči 
aj tréner na seba zvykli. Nový tréner so 
sebou priniesol viacero zmien a nových vecí, 
ktoré bolo potrebné postupne aplikovať, no 
myslím, že nakoniec sme si všetci zvykli 
a teraz je už všetko zabehnuté. 



         Jedna z modlitieb vyjadruje vianočné tajomstvo triezvo a zároveň v reči, ktorá sa nás dotýka: „ Všemohúci Otče, 
ty si podivuhodne stvoril človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykúpil. Prosíme ťa, daj nám účasť na božskom živote 
svojho Syna, ktorý prijal našu ľudskú prirodzenosť.“ 
         Na Vianoce kresťania vyznávajú, že Boh podivuhodne stvoril človeka. Keď ho stvoril, videl, že je to dobré.  
Stvoril nás na svoj obraz ako muža a ženu. No my ľudia sme tento čistý  Boží obraz v sebe zatemnili. A tak Boh poslal 
svojho Syna, aby jeho pôvodný obraz zažiaril v plnej kráse. Ježiš nám zjavuje obraz človeka, akého Boh pôvodne 
chcel mať, nepokriveného, nezmietaného emóciami, bez nemiernosti a chamtivosti. Práve v súčasnosti je viac ako 
inokedy potrebné, aby nám Boh v Ježišovi staval pred oči pravý obraz človeka. V médiách chvália iný druh ľudí, 
úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
V Ježišovi žiari obraz milujúceho Boha, ktorý neváhal zjaviť sa nie ako silný a mocný, lež ako bezmocné dieťa.  
Náš život sa zmenil. Nielen že sme v Ježišovej tvári zazreli slávu Božieho života, ale sme vtiahnutí do Božieho 
vtelenia. Naša prirodzenosť sa zmenila. Je naplnená Božím životom, Božou silou a Božím svetlom. Pre starých 
Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
 

Igramskí záhradkári 
Milí spoluobčania, 
aj počas tohto roku ste spolu s nami, Igramskými záhradkármi, mohli prežiť príjemne chvíle, za ktoré sme patrične 
vďační a radi by sme si ich s Vami pripomenuli. 

Celoročne Vám ponúkame akcie, pri ktorých sa môžeme zabaviť, oddýchnuť a hlavne stráviť príjemný čas v 
kruhu Vašich priateľov. Rok sme odštartovali každoročnou klasikou- Igramským prasátkom, kde ste si mohli pochutiť 
slovenskými zabíjačkovými dobrotami ale i dolnozemskými špecialitami. Počas fašiangového obdobia nemohla 
chýbať Fašiangová zábava, ktorou nás do prevádzal  

mladý DJ Maťo. Všetci sa výborne zabávali až do skorého rána a v tejto našej zábave sa ďalej pokračovalo na 
stavaní mája, ktoré pripadlo na 30.apríla. Ako vždy sme postavili máj holými rukami a potom sme si vychutnávali 
rytmy dobrej hudby v podaní Trubadúrov a dychovej hudby Igramčan. K tomu všetkému sme si dali dobré vínko a 
ešte lepšiu cigánsku. Prvý polrok sme zakončili najväčšou a najznámejšou akciou našej obce- Igramské obyčaje. 
Festival dychovej hudby a folklórnych súborov priniesol ukážku ľudových remesiel, výrobu tradičných jedál ale 
hlavne dobrú muziku a náladu. Taktiež nás veľmi teší vzrastajúca aktivita mladých pri tomto festivale.  
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zabalený – previazaný. Takisto aj ostatný papier, ale zvykli sme si ho šetriť pre organizovaný zber našou základnou 
školou. Ďalšou komoditou je zber použitého jedlého oleja, ktorý môžete v plastových fľašiach uložiť do kontajnera 
umiestneného pri zástavke oproti 
cintorínu.  
To isté platí pre zber veľkoobjemového 
a stavebného odpadu. Obec organizuje 
dvakrát ročne vývoz veľkokapacitnými 
kontajnermi. Ak sa v kontajneri na drobný 
stavebný odpad ocitne koberec, alebo 
staré záhradné stoličky, vývoz takéhoto 
zmiešaného odpadu je drahší. Je dôležité, 
aby sme plnili kontajnery takým 
odpadom, na ktorý  sú určené. 

Zodpovedným správaním-
triedením šetríme životné prostredie. Jeho ochrana a zveľaďovanie začína u každého z nás doma. Všetci sme 
spotrebitelia a každý tovar má nejaký obal. Musíme si uvedomiť, že to má priamy dopad nielen na nás, ale hlavne na 
generácie, ktoré prídu po nás. 

Veľkou úlohou obce je vytvoriť priestor a podmienky na zber bio odpadu a dreveného odpadu. Je to 
predovšetkým v jarných mesiacoch po reze likvidácia konárov, počas vegetácie zelený odpad z kosenia trávnikov či 
vypletá burina a na jeseň opadané lístie a rastlinné zvyšky. Dúfam, že sa nám čoskoro tento problém podarí vyriešiť. 
Záverom Vás chcem znovu vyzvať na zodpovednosť pri zaobchádzaní s odpadom a spoluprácu pri zlepšovaní 
životného prostredia našej obce výchovou a upozorňovaním  nedisciplinovaných spotrebiteľov. 

Peter Holek 

 
Igramský futbal v roku 2018 

Sezóna 2017/18 sa niesla v duchu nevyrovnaných výkonov, čo sa odrazilo aj na postavení v tabuľke. Ôsme 
miesto a 33 bodov určite nie je nič s čím by sme mohli byť spokojní. Už niekoľko kôl pred koncom bolo jasné, že 
mužstvo opustí tréner Mikulášek, ktorý sa 
rozhodol pokračovať v Senci, kde vedie 
starší dorast. Preto bolo prioritou pre vedenie 
ŠK Igram nájsť nového trénera ešte pred 
začatím prípravy na novú sezónu. Možností 
nebolo veľa, ale rokovalo sa s viacerými 
adeptami. Napokon sa vedenie rozhodlo pre 
bývalého trénera MŠK Senec, Petra Vencela, 
ktorý s ponukou súhlasil. Začiatok prípravy 
bol všelijaký. Dovolenky, zranenia a kolísavé 
výkony v príprave. Dôležité bolo aby si hráči 
aj tréner na seba zvykli. Nový tréner so 
sebou priniesol viacero zmien a nových vecí, 
ktoré bolo potrebné postupne aplikovať, no 
myslím, že nakoniec sme si všetci zvykli 
a teraz je už všetko zabehnuté. 



         Jedna z modlitieb vyjadruje vianočné tajomstvo triezvo a zároveň v reči, ktorá sa nás dotýka: „ Všemohúci Otče, 
ty si podivuhodne stvoril človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykúpil. Prosíme ťa, daj nám účasť na božskom živote 
svojho Syna, ktorý prijal našu ľudskú prirodzenosť.“ 
         Na Vianoce kresťania vyznávajú, že Boh podivuhodne stvoril človeka. Keď ho stvoril, videl, že je to dobré.  
Stvoril nás na svoj obraz ako muža a ženu. No my ľudia sme tento čistý  Boží obraz v sebe zatemnili. A tak Boh poslal 
svojho Syna, aby jeho pôvodný obraz zažiaril v plnej kráse. Ježiš nám zjavuje obraz človeka, akého Boh pôvodne 
chcel mať, nepokriveného, nezmietaného emóciami, bez nemiernosti a chamtivosti. Práve v súčasnosti je viac ako 
inokedy potrebné, aby nám Boh v Ježišovi staval pred oči pravý obraz človeka. V médiách chvália iný druh ľudí, 
úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
V Ježišovi žiari obraz milujúceho Boha, ktorý neváhal zjaviť sa nie ako silný a mocný, lež ako bezmocné dieťa.  
Náš život sa zmenil. Nielen že sme v Ježišovej tvári zazreli slávu Božieho života, ale sme vtiahnutí do Božieho 
vtelenia. Naša prirodzenosť sa zmenila. Je naplnená Božím životom, Božou silou a Božím svetlom. Pre starých 
Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
 

Igramskí záhradkári 
Milí spoluobčania, 
aj počas tohto roku ste spolu s nami, Igramskými záhradkármi, mohli prežiť príjemne chvíle, za ktoré sme patrične 
vďační a radi by sme si ich s Vami pripomenuli. 

Celoročne Vám ponúkame akcie, pri ktorých sa môžeme zabaviť, oddýchnuť a hlavne stráviť príjemný čas v 
kruhu Vašich priateľov. Rok sme odštartovali každoročnou klasikou- Igramským prasátkom, kde ste si mohli pochutiť 
slovenskými zabíjačkovými dobrotami ale i dolnozemskými špecialitami. Počas fašiangového obdobia nemohla 
chýbať Fašiangová zábava, ktorou nás do prevádzal  

mladý DJ Maťo. Všetci sa výborne zabávali až do skorého rána a v tejto našej zábave sa ďalej pokračovalo na 
stavaní mája, ktoré pripadlo na 30.apríla. Ako vždy sme postavili máj holými rukami a potom sme si vychutnávali 
rytmy dobrej hudby v podaní Trubadúrov a dychovej hudby Igramčan. K tomu všetkému sme si dali dobré vínko a 
ešte lepšiu cigánsku. Prvý polrok sme zakončili najväčšou a najznámejšou akciou našej obce- Igramské obyčaje. 
Festival dychovej hudby a folklórnych súborov priniesol ukážku ľudových remesiel, výrobu tradičných jedál ale 
hlavne dobrú muziku a náladu. Taktiež nás veľmi teší vzrastajúca aktivita mladých pri tomto festivale.  

Leto prešlo veľmi rýchlo a koncom augusta sme sa vybrali na výlet do Velehradu. Čakal nás nabitý ale o to 
krajší program. Vo Velehrade sme absolvovali prehliadku baziliky spojenú so sv. omšou v Stojanovom dome, 
následne sme sa presunuli do archeologického skanzenu a prehliadku pálenice, ale zavítali sme aj do sveta vody a rýb 
v Modrej. Niekto by si 
pomyslel, že to sa v 
jeden deň ani stihnúť 
nedá ale my sme stihli 
ešte aj prehliadku obce a 
zámockých záhrad 
v Buchlovice a následne 
večeru v miestnom 
pohostinstve s 
koštovkou vína.   

Mnohé z týchto 
akcií boli organizované 
v spolupráci s obecným 
úradom Igram, Igramskými futbalistami, pánom učiteľom Brnom, mladými a inými sympatizantmi. Veľmi radi by 
sme im touto cestou poďakovali za pomoc, bez ktorej by sme tieto akcie ťažko zorganizovali sami. Taktiež ďakujeme 
aj všetkým účastníkom a veríme, že ich počet bude aj budúcnosti taký hojný ako doposiaľ.  

Na záver by sme Vám my, Igramskí záhradkári, chceli popriať príjemne prežitie Vianočných sviatkov v kruhu 
svojich najbližších, veľa zdravia, sily a úspechov v Novom roku 2019.  

  
Pavel Ščasný 



Nezabúdajme triediť odpad... 
Vianoce sú najočakávanejším sviatkom roka, avšak čoraz viac sa stávajú aj sviatkami veľkej spotreby a nadmernej 
tvorby odpadu. Málokto sa ale zamyslí, ako by mohol osobne prispieť k tomu, aby boli Vianoce menej konzumné. 
Usilujme sa baliť darčeky šetrne. Obviažme ich len mašľou, alebo ich zabaľme do recyklovaného papiera, vrecúška či 
textilu. Nezabudnime, že všetky rastlinné zvyšky z prípravy a konzumácie jedál aj počas sviatkov patria do kompostu.  
Je dôležité, aby sme sa pri separovaní správali zodpovedne. Teda triedili odpad podľa špecifikácii. 
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začatím prípravy na novú sezónu. Možností 
nebolo veľa, ale rokovalo sa s viacerými 
adeptami. Napokon sa vedenie rozhodlo pre 
bývalého trénera MŠK Senec, Petra Vencela, 
ktorý s ponukou súhlasil. Začiatok prípravy 
bol všelijaký. Dovolenky, zranenia a kolísavé 
výkony v príprave. Dôležité bolo aby si hráči 
aj tréner na seba zvykli. Nový tréner so 
sebou priniesol viacero zmien a nových vecí, 
ktoré bolo potrebné postupne aplikovať, no 
myslím, že nakoniec sme si všetci zvykli 
a teraz je už všetko zabehnuté. 



         Jedna z modlitieb vyjadruje vianočné tajomstvo triezvo a zároveň v reči, ktorá sa nás dotýka: „ Všemohúci Otče, 
ty si podivuhodne stvoril človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykúpil. Prosíme ťa, daj nám účasť na božskom živote 
svojho Syna, ktorý prijal našu ľudskú prirodzenosť.“ 
         Na Vianoce kresťania vyznávajú, že Boh podivuhodne stvoril človeka. Keď ho stvoril, videl, že je to dobré.  
Stvoril nás na svoj obraz ako muža a ženu. No my ľudia sme tento čistý  Boží obraz v sebe zatemnili. A tak Boh poslal 
svojho Syna, aby jeho pôvodný obraz zažiaril v plnej kráse. Ježiš nám zjavuje obraz človeka, akého Boh pôvodne 
chcel mať, nepokriveného, nezmietaného emóciami, bez nemiernosti a chamtivosti. Práve v súčasnosti je viac ako 
inokedy potrebné, aby nám Boh v Ježišovi staval pred oči pravý obraz človeka. V médiách chvália iný druh ľudí, 
úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
V Ježišovi žiari obraz milujúceho Boha, ktorý neváhal zjaviť sa nie ako silný a mocný, lež ako bezmocné dieťa.  
Náš život sa zmenil. Nielen že sme v Ježišovej tvári zazreli slávu Božieho života, ale sme vtiahnutí do Božieho 
vtelenia. Naša prirodzenosť sa zmenila. Je naplnená Božím životom, Božou silou a Božím svetlom. Pre starých 
Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
 

Igramskí záhradkári 
Milí spoluobčania, 
aj počas tohto roku ste spolu s nami, Igramskými záhradkármi, mohli prežiť príjemne chvíle, za ktoré sme patrične 
vďační a radi by sme si ich s Vami pripomenuli. 

Celoročne Vám ponúkame akcie, pri ktorých sa môžeme zabaviť, oddýchnuť a hlavne stráviť príjemný čas v 
kruhu Vašich priateľov. Rok sme odštartovali každoročnou klasikou- Igramským prasátkom, kde ste si mohli pochutiť 
slovenskými zabíjačkovými dobrotami ale i dolnozemskými špecialitami. Počas fašiangového obdobia nemohla 
chýbať Fašiangová zábava, ktorou nás do prevádzal  

mladý DJ Maťo. Všetci sa výborne zabávali až do skorého rána a v tejto našej zábave sa ďalej pokračovalo na 
stavaní mája, ktoré pripadlo na 30.apríla. Ako vždy sme postavili máj holými rukami a potom sme si vychutnávali 
rytmy dobrej hudby v podaní Trubadúrov a dychovej hudby Igramčan. K tomu všetkému sme si dali dobré vínko a 
ešte lepšiu cigánsku. Prvý polrok sme zakončili najväčšou a najznámejšou akciou našej obce- Igramské obyčaje. 
Festival dychovej hudby a folklórnych súborov priniesol ukážku ľudových remesiel, výrobu tradičných jedál ale 
hlavne dobrú muziku a náladu. Taktiež nás veľmi teší vzrastajúca aktivita mladých pri tomto festivale.  

Leto prešlo veľmi rýchlo a koncom augusta sme sa vybrali na výlet do Velehradu. Čakal nás nabitý ale o to 
krajší program. Vo Velehrade sme absolvovali prehliadku baziliky spojenú so sv. omšou v Stojanovom dome, 
následne sme sa presunuli do archeologického skanzenu a prehliadku pálenice, ale zavítali sme aj do sveta vody a rýb 
v Modrej. Niekto by si 
pomyslel, že to sa v 
jeden deň ani stihnúť 
nedá ale my sme stihli 
ešte aj prehliadku obce a 
zámockých záhrad 
v Buchlovice a následne 
večeru v miestnom 
pohostinstve s 
koštovkou vína.   

Mnohé z týchto 
akcií boli organizované 
v spolupráci s obecným 
úradom Igram, Igramskými futbalistami, pánom učiteľom Brnom, mladými a inými sympatizantmi. Veľmi radi by 
sme im touto cestou poďakovali za pomoc, bez ktorej by sme tieto akcie ťažko zorganizovali sami. Taktiež ďakujeme 
aj všetkým účastníkom a veríme, že ich počet bude aj budúcnosti taký hojný ako doposiaľ.  

Na záver by sme Vám my, Igramskí záhradkári, chceli popriať príjemne prežitie Vianočných sviatkov v kruhu 
svojich najbližších, veľa zdravia, sily a úspechov v Novom roku 2019.  

  
Pavel Ščasný 



Nezabúdajme triediť odpad... 
Vianoce sú najočakávanejším sviatkom roka, avšak čoraz viac sa stávajú aj sviatkami veľkej spotreby a nadmernej 
tvorby odpadu. Málokto sa ale zamyslí, ako by mohol osobne prispieť k tomu, aby boli Vianoce menej konzumné. 
Usilujme sa baliť darčeky šetrne. Obviažme ich len mašľou, alebo ich zabaľme do recyklovaného papiera, vrecúška či 
textilu. Nezabudnime, že všetky rastlinné zvyšky z prípravy a konzumácie jedál aj počas sviatkov patria do kompostu.  
Je dôležité, aby sme sa pri separovaní správali zodpovedne. Teda triedili odpad podľa špecifikácii. 

Prílohou týchto novín je leták Organizácie zodpovednosti výrobcov – OZV ENVI-PAK. Našou zberovou 
spoločnosťou je firma AVE, ktorá zabezpečuje zber a triedenie odpadov. Do plastových vriec zbierame plasty- PET 
fľaše, krabice od mlieka, džúsov (nápojové kartóny). V čase zberu plastov môžeme vyložiť postláčaný kartón vhodne 
zabalený – previazaný. Takisto aj ostatný papier, ale zvykli sme si ho šetriť pre organizovaný zber našou základnou 
školou. Ďalšou komoditou je zber použitého jedlého oleja, ktorý môžete v plastových fľašiach uložiť do kontajnera 
umiestneného pri zástavke oproti 
cintorínu.  
To isté platí pre zber veľkoobjemového 
a stavebného odpadu. Obec organizuje 
dvakrát ročne vývoz veľkokapacitnými 
kontajnermi. Ak sa v kontajneri na drobný 
stavebný odpad ocitne koberec, alebo 
staré záhradné stoličky, vývoz takéhoto 
zmiešaného odpadu je drahší. Je dôležité, 
aby sme plnili kontajnery takým 
odpadom, na ktorý  sú určené. 

Zodpovedným správaním-
triedením šetríme životné prostredie. Jeho ochrana a zveľaďovanie začína u každého z nás doma. Všetci sme 
spotrebitelia a každý tovar má nejaký obal. Musíme si uvedomiť, že to má priamy dopad nielen na nás, ale hlavne na 
generácie, ktoré prídu po nás. 

Veľkou úlohou obce je vytvoriť priestor a podmienky na zber bio odpadu a dreveného odpadu. Je to 
predovšetkým v jarných mesiacoch po reze likvidácia konárov, počas vegetácie zelený odpad z kosenia trávnikov či 
vypletá burina a na jeseň opadané lístie a rastlinné zvyšky. Dúfam, že sa nám čoskoro tento problém podarí vyriešiť. 
Záverom Vás chcem znovu vyzvať na zodpovednosť pri zaobchádzaní s odpadom a spoluprácu pri zlepšovaní 
životného prostredia našej obce výchovou a upozorňovaním  nedisciplinovaných spotrebiteľov. 

Peter Holek 

 
Igramský futbal v roku 2018 

Sezóna 2017/18 sa niesla v duchu nevyrovnaných výkonov, čo sa odrazilo aj na postavení v tabuľke. Ôsme 
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Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
 

Igramskí záhradkári 
Milí spoluobčania, 
aj počas tohto roku ste spolu s nami, Igramskými záhradkármi, mohli prežiť príjemne chvíle, za ktoré sme patrične 
vďační a radi by sme si ich s Vami pripomenuli. 

Celoročne Vám ponúkame akcie, pri ktorých sa môžeme zabaviť, oddýchnuť a hlavne stráviť príjemný čas v 
kruhu Vašich priateľov. Rok sme odštartovali každoročnou klasikou- Igramským prasátkom, kde ste si mohli pochutiť 
slovenskými zabíjačkovými dobrotami ale i dolnozemskými špecialitami. Počas fašiangového obdobia nemohla 
chýbať Fašiangová zábava, ktorou nás do prevádzal  

mladý DJ Maťo. Všetci sa výborne zabávali až do skorého rána a v tejto našej zábave sa ďalej pokračovalo na 
stavaní mája, ktoré pripadlo na 30.apríla. Ako vždy sme postavili máj holými rukami a potom sme si vychutnávali 
rytmy dobrej hudby v podaní Trubadúrov a dychovej hudby Igramčan. K tomu všetkému sme si dali dobré vínko a 
ešte lepšiu cigánsku. Prvý polrok sme zakončili najväčšou a najznámejšou akciou našej obce- Igramské obyčaje. 
Festival dychovej hudby a folklórnych súborov priniesol ukážku ľudových remesiel, výrobu tradičných jedál ale 
hlavne dobrú muziku a náladu. Taktiež nás veľmi teší vzrastajúca aktivita mladých pri tomto festivale.  

Leto prešlo veľmi rýchlo a koncom augusta sme sa vybrali na výlet do Velehradu. Čakal nás nabitý ale o to 
krajší program. Vo Velehrade sme absolvovali prehliadku baziliky spojenú so sv. omšou v Stojanovom dome, 
následne sme sa presunuli do archeologického skanzenu a prehliadku pálenice, ale zavítali sme aj do sveta vody a rýb 
v Modrej. Niekto by si 
pomyslel, že to sa v 
jeden deň ani stihnúť 
nedá ale my sme stihli 
ešte aj prehliadku obce a 
zámockých záhrad 
v Buchlovice a následne 
večeru v miestnom 
pohostinstve s 
koštovkou vína.   

Mnohé z týchto 
akcií boli organizované 
v spolupráci s obecným 
úradom Igram, Igramskými futbalistami, pánom učiteľom Brnom, mladými a inými sympatizantmi. Veľmi radi by 
sme im touto cestou poďakovali za pomoc, bez ktorej by sme tieto akcie ťažko zorganizovali sami. Taktiež ďakujeme 
aj všetkým účastníkom a veríme, že ich počet bude aj budúcnosti taký hojný ako doposiaľ.  

Na záver by sme Vám my, Igramskí záhradkári, chceli popriať príjemne prežitie Vianočných sviatkov v kruhu 
svojich najbližších, veľa zdravia, sily a úspechov v Novom roku 2019.  

  
Pavel Ščasný 



Nezabúdajme triediť odpad... 
Vianoce sú najočakávanejším sviatkom roka, avšak čoraz viac sa stávajú aj sviatkami veľkej spotreby a nadmernej 
tvorby odpadu. Málokto sa ale zamyslí, ako by mohol osobne prispieť k tomu, aby boli Vianoce menej konzumné. 
Usilujme sa baliť darčeky šetrne. Obviažme ich len mašľou, alebo ich zabaľme do recyklovaného papiera, vrecúška či 
textilu. Nezabudnime, že všetky rastlinné zvyšky z prípravy a konzumácie jedál aj počas sviatkov patria do kompostu.  
Je dôležité, aby sme sa pri separovaní správali zodpovedne. Teda triedili odpad podľa špecifikácii. 

Prílohou týchto novín je leták Organizácie zodpovednosti výrobcov – OZV ENVI-PAK. Našou zberovou 
spoločnosťou je firma AVE, ktorá zabezpečuje zber a triedenie odpadov. Do plastových vriec zbierame plasty- PET 
fľaše, krabice od mlieka, džúsov (nápojové kartóny). V čase zberu plastov môžeme vyložiť postláčaný kartón vhodne 
zabalený – previazaný. Takisto aj ostatný papier, ale zvykli sme si ho šetriť pre organizovaný zber našou základnou 
školou. Ďalšou komoditou je zber použitého jedlého oleja, ktorý môžete v plastových fľašiach uložiť do kontajnera 
umiestneného pri zástavke oproti 
cintorínu.  
To isté platí pre zber veľkoobjemového 
a stavebného odpadu. Obec organizuje 
dvakrát ročne vývoz veľkokapacitnými 
kontajnermi. Ak sa v kontajneri na drobný 
stavebný odpad ocitne koberec, alebo 
staré záhradné stoličky, vývoz takéhoto 
zmiešaného odpadu je drahší. Je dôležité, 
aby sme plnili kontajnery takým 
odpadom, na ktorý  sú určené. 

Zodpovedným správaním-
triedením šetríme životné prostredie. Jeho ochrana a zveľaďovanie začína u každého z nás doma. Všetci sme 
spotrebitelia a každý tovar má nejaký obal. Musíme si uvedomiť, že to má priamy dopad nielen na nás, ale hlavne na 
generácie, ktoré prídu po nás. 

Veľkou úlohou obce je vytvoriť priestor a podmienky na zber bio odpadu a dreveného odpadu. Je to 
predovšetkým v jarných mesiacoch po reze likvidácia konárov, počas vegetácie zelený odpad z kosenia trávnikov či 
vypletá burina a na jeseň opadané lístie a rastlinné zvyšky. Dúfam, že sa nám čoskoro tento problém podarí vyriešiť. 
Záverom Vás chcem znovu vyzvať na zodpovednosť pri zaobchádzaní s odpadom a spoluprácu pri zlepšovaní 
životného prostredia našej obce výchovou a upozorňovaním  nedisciplinovaných spotrebiteľov. 

Peter Holek 

 
Igramský futbal v roku 2018 

Sezóna 2017/18 sa niesla v duchu nevyrovnaných výkonov, čo sa odrazilo aj na postavení v tabuľke. Ôsme 
miesto a 33 bodov určite nie je nič s čím by sme mohli byť spokojní. Už niekoľko kôl pred koncom bolo jasné, že 
mužstvo opustí tréner Mikulášek, ktorý sa 
rozhodol pokračovať v Senci, kde vedie 
starší dorast. Preto bolo prioritou pre vedenie 
ŠK Igram nájsť nového trénera ešte pred 
začatím prípravy na novú sezónu. Možností 
nebolo veľa, ale rokovalo sa s viacerými 
adeptami. Napokon sa vedenie rozhodlo pre 
bývalého trénera MŠK Senec, Petra Vencela, 
ktorý s ponukou súhlasil. Začiatok prípravy 
bol všelijaký. Dovolenky, zranenia a kolísavé 
výkony v príprave. Dôležité bolo aby si hráči 
aj tréner na seba zvykli. Nový tréner so 
sebou priniesol viacero zmien a nových vecí, 
ktoré bolo potrebné postupne aplikovať, no 
myslím, že nakoniec sme si všetci zvykli 
a teraz je už všetko zabehnuté. 



         Jedna z modlitieb vyjadruje vianočné tajomstvo triezvo a zároveň v reči, ktorá sa nás dotýka: „ Všemohúci Otče, 
ty si podivuhodne stvoril človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykúpil. Prosíme ťa, daj nám účasť na božskom živote 
svojho Syna, ktorý prijal našu ľudskú prirodzenosť.“ 
         Na Vianoce kresťania vyznávajú, že Boh podivuhodne stvoril človeka. Keď ho stvoril, videl, že je to dobré.  
Stvoril nás na svoj obraz ako muža a ženu. No my ľudia sme tento čistý  Boží obraz v sebe zatemnili. A tak Boh poslal 
svojho Syna, aby jeho pôvodný obraz zažiaril v plnej kráse. Ježiš nám zjavuje obraz človeka, akého Boh pôvodne 
chcel mať, nepokriveného, nezmietaného emóciami, bez nemiernosti a chamtivosti. Práve v súčasnosti je viac ako 
inokedy potrebné, aby nám Boh v Ježišovi staval pred oči pravý obraz človeka. V médiách chvália iný druh ľudí, 
úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
V Ježišovi žiari obraz milujúceho Boha, ktorý neváhal zjaviť sa nie ako silný a mocný, lež ako bezmocné dieťa.  
Náš život sa zmenil. Nielen že sme v Ježišovej tvári zazreli slávu Božieho života, ale sme vtiahnutí do Božieho 
vtelenia. Naša prirodzenosť sa zmenila. Je naplnená Božím životom, Božou silou a Božím svetlom. Pre starých 
Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
 

Igramskí záhradkári 
Milí spoluobčania, 
aj počas tohto roku ste spolu s nami, Igramskými záhradkármi, mohli prežiť príjemne chvíle, za ktoré sme patrične 
vďační a radi by sme si ich s Vami pripomenuli. 

Celoročne Vám ponúkame akcie, pri ktorých sa môžeme zabaviť, oddýchnuť a hlavne stráviť príjemný čas v 
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slovenskými zabíjačkovými dobrotami ale i dolnozemskými špecialitami. Počas fašiangového obdobia nemohla 
chýbať Fašiangová zábava, ktorou nás do prevádzal  

mladý DJ Maťo. Všetci sa výborne zabávali až do skorého rána a v tejto našej zábave sa ďalej pokračovalo na 
stavaní mája, ktoré pripadlo na 30.apríla. Ako vždy sme postavili máj holými rukami a potom sme si vychutnávali 
rytmy dobrej hudby v podaní Trubadúrov a dychovej hudby Igramčan. K tomu všetkému sme si dali dobré vínko a 
ešte lepšiu cigánsku. Prvý polrok sme zakončili najväčšou a najznámejšou akciou našej obce- Igramské obyčaje. 
Festival dychovej hudby a folklórnych súborov priniesol ukážku ľudových remesiel, výrobu tradičných jedál ale 
hlavne dobrú muziku a náladu. Taktiež nás veľmi teší vzrastajúca aktivita mladých pri tomto festivale.  

Leto prešlo veľmi rýchlo a koncom augusta sme sa vybrali na výlet do Velehradu. Čakal nás nabitý ale o to 
krajší program. Vo Velehrade sme absolvovali prehliadku baziliky spojenú so sv. omšou v Stojanovom dome, 
následne sme sa presunuli do archeologického skanzenu a prehliadku pálenice, ale zavítali sme aj do sveta vody a rýb 
v Modrej. Niekto by si 
pomyslel, že to sa v 
jeden deň ani stihnúť 
nedá ale my sme stihli 
ešte aj prehliadku obce a 
zámockých záhrad 
v Buchlovice a následne 
večeru v miestnom 
pohostinstve s 
koštovkou vína.   

Mnohé z týchto 
akcií boli organizované 
v spolupráci s obecným 
úradom Igram, Igramskými futbalistami, pánom učiteľom Brnom, mladými a inými sympatizantmi. Veľmi radi by 
sme im touto cestou poďakovali za pomoc, bez ktorej by sme tieto akcie ťažko zorganizovali sami. Taktiež ďakujeme 
aj všetkým účastníkom a veríme, že ich počet bude aj budúcnosti taký hojný ako doposiaľ.  

Na záver by sme Vám my, Igramskí záhradkári, chceli popriať príjemne prežitie Vianočných sviatkov v kruhu 
svojich najbližších, veľa zdravia, sily a úspechov v Novom roku 2019.  

  
Pavel Ščasný 



Nezabúdajme triediť odpad... 
Vianoce sú najočakávanejším sviatkom roka, avšak čoraz viac sa stávajú aj sviatkami veľkej spotreby a nadmernej 
tvorby odpadu. Málokto sa ale zamyslí, ako by mohol osobne prispieť k tomu, aby boli Vianoce menej konzumné. 
Usilujme sa baliť darčeky šetrne. Obviažme ich len mašľou, alebo ich zabaľme do recyklovaného papiera, vrecúška či 
textilu. Nezabudnime, že všetky rastlinné zvyšky z prípravy a konzumácie jedál aj počas sviatkov patria do kompostu.  
Je dôležité, aby sme sa pri separovaní správali zodpovedne. Teda triedili odpad podľa špecifikácii. 
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školou. Ďalšou komoditou je zber použitého jedlého oleja, ktorý môžete v plastových fľašiach uložiť do kontajnera 
umiestneného pri zástavke oproti 
cintorínu.  
To isté platí pre zber veľkoobjemového 
a stavebného odpadu. Obec organizuje 
dvakrát ročne vývoz veľkokapacitnými 
kontajnermi. Ak sa v kontajneri na drobný 
stavebný odpad ocitne koberec, alebo 
staré záhradné stoličky, vývoz takéhoto 
zmiešaného odpadu je drahší. Je dôležité, 
aby sme plnili kontajnery takým 
odpadom, na ktorý  sú určené. 

Zodpovedným správaním-
triedením šetríme životné prostredie. Jeho ochrana a zveľaďovanie začína u každého z nás doma. Všetci sme 
spotrebitelia a každý tovar má nejaký obal. Musíme si uvedomiť, že to má priamy dopad nielen na nás, ale hlavne na 
generácie, ktoré prídu po nás. 

Veľkou úlohou obce je vytvoriť priestor a podmienky na zber bio odpadu a dreveného odpadu. Je to 
predovšetkým v jarných mesiacoch po reze likvidácia konárov, počas vegetácie zelený odpad z kosenia trávnikov či 
vypletá burina a na jeseň opadané lístie a rastlinné zvyšky. Dúfam, že sa nám čoskoro tento problém podarí vyriešiť. 
Záverom Vás chcem znovu vyzvať na zodpovednosť pri zaobchádzaní s odpadom a spoluprácu pri zlepšovaní 
životného prostredia našej obce výchovou a upozorňovaním  nedisciplinovaných spotrebiteľov. 

Peter Holek 

 
Igramský futbal v roku 2018 

Sezóna 2017/18 sa niesla v duchu nevyrovnaných výkonov, čo sa odrazilo aj na postavení v tabuľke. Ôsme 
miesto a 33 bodov určite nie je nič s čím by sme mohli byť spokojní. Už niekoľko kôl pred koncom bolo jasné, že 
mužstvo opustí tréner Mikulášek, ktorý sa 
rozhodol pokračovať v Senci, kde vedie 
starší dorast. Preto bolo prioritou pre vedenie 
ŠK Igram nájsť nového trénera ešte pred 
začatím prípravy na novú sezónu. Možností 
nebolo veľa, ale rokovalo sa s viacerými 
adeptami. Napokon sa vedenie rozhodlo pre 
bývalého trénera MŠK Senec, Petra Vencela, 
ktorý s ponukou súhlasil. Začiatok prípravy 
bol všelijaký. Dovolenky, zranenia a kolísavé 
výkony v príprave. Dôležité bolo aby si hráči 
aj tréner na seba zvykli. Nový tréner so 
sebou priniesol viacero zmien a nových vecí, 
ktoré bolo potrebné postupne aplikovať, no 
myslím, že nakoniec sme si všetci zvykli 
a teraz je už všetko zabehnuté. 



         Jedna z modlitieb vyjadruje vianočné tajomstvo triezvo a zároveň v reči, ktorá sa nás dotýka: „ Všemohúci Otče, 
ty si podivuhodne stvoril človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykúpil. Prosíme ťa, daj nám účasť na božskom živote 
svojho Syna, ktorý prijal našu ľudskú prirodzenosť.“ 
         Na Vianoce kresťania vyznávajú, že Boh podivuhodne stvoril človeka. Keď ho stvoril, videl, že je to dobré.  
Stvoril nás na svoj obraz ako muža a ženu. No my ľudia sme tento čistý  Boží obraz v sebe zatemnili. A tak Boh poslal 
svojho Syna, aby jeho pôvodný obraz zažiaril v plnej kráse. Ježiš nám zjavuje obraz človeka, akého Boh pôvodne 
chcel mať, nepokriveného, nezmietaného emóciami, bez nemiernosti a chamtivosti. Práve v súčasnosti je viac ako 
inokedy potrebné, aby nám Boh v Ježišovi staval pred oči pravý obraz človeka. V médiách chvália iný druh ľudí, 
úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
V Ježišovi žiari obraz milujúceho Boha, ktorý neváhal zjaviť sa nie ako silný a mocný, lež ako bezmocné dieťa.  
Náš život sa zmenil. Nielen že sme v Ježišovej tvári zazreli slávu Božieho života, ale sme vtiahnutí do Božieho 
vtelenia. Naša prirodzenosť sa zmenila. Je naplnená Božím životom, Božou silou a Božím svetlom. Pre starých 
Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
 

Igramskí záhradkári 
Milí spoluobčania, 
aj počas tohto roku ste spolu s nami, Igramskými záhradkármi, mohli prežiť príjemne chvíle, za ktoré sme patrične 
vďační a radi by sme si ich s Vami pripomenuli. 

Celoročne Vám ponúkame akcie, pri ktorých sa môžeme zabaviť, oddýchnuť a hlavne stráviť príjemný čas v 
kruhu Vašich priateľov. Rok sme odštartovali každoročnou klasikou- Igramským prasátkom, kde ste si mohli pochutiť 
slovenskými zabíjačkovými dobrotami ale i dolnozemskými špecialitami. Počas fašiangového obdobia nemohla 
chýbať Fašiangová zábava, ktorou nás do prevádzal  

mladý DJ Maťo. Všetci sa výborne zabávali až do skorého rána a v tejto našej zábave sa ďalej pokračovalo na 
stavaní mája, ktoré pripadlo na 30.apríla. Ako vždy sme postavili máj holými rukami a potom sme si vychutnávali 
rytmy dobrej hudby v podaní Trubadúrov a dychovej hudby Igramčan. K tomu všetkému sme si dali dobré vínko a 
ešte lepšiu cigánsku. Prvý polrok sme zakončili najväčšou a najznámejšou akciou našej obce- Igramské obyčaje. 
Festival dychovej hudby a folklórnych súborov priniesol ukážku ľudových remesiel, výrobu tradičných jedál ale 
hlavne dobrú muziku a náladu. Taktiež nás veľmi teší vzrastajúca aktivita mladých pri tomto festivale.  

Leto prešlo veľmi rýchlo a koncom augusta sme sa vybrali na výlet do Velehradu. Čakal nás nabitý ale o to 
krajší program. Vo Velehrade sme absolvovali prehliadku baziliky spojenú so sv. omšou v Stojanovom dome, 
následne sme sa presunuli do archeologického skanzenu a prehliadku pálenice, ale zavítali sme aj do sveta vody a rýb 
v Modrej. Niekto by si 
pomyslel, že to sa v 
jeden deň ani stihnúť 
nedá ale my sme stihli 
ešte aj prehliadku obce a 
zámockých záhrad 
v Buchlovice a následne 
večeru v miestnom 
pohostinstve s 
koštovkou vína.   

Mnohé z týchto 
akcií boli organizované 
v spolupráci s obecným 
úradom Igram, Igramskými futbalistami, pánom učiteľom Brnom, mladými a inými sympatizantmi. Veľmi radi by 
sme im touto cestou poďakovali za pomoc, bez ktorej by sme tieto akcie ťažko zorganizovali sami. Taktiež ďakujeme 
aj všetkým účastníkom a veríme, že ich počet bude aj budúcnosti taký hojný ako doposiaľ.  

Na záver by sme Vám my, Igramskí záhradkári, chceli popriať príjemne prežitie Vianočných sviatkov v kruhu 
svojich najbližších, veľa zdravia, sily a úspechov v Novom roku 2019.  

  
Pavel Ščasný 



Nezabúdajme triediť odpad... 
Vianoce sú najočakávanejším sviatkom roka, avšak čoraz viac sa stávajú aj sviatkami veľkej spotreby a nadmernej 
tvorby odpadu. Málokto sa ale zamyslí, ako by mohol osobne prispieť k tomu, aby boli Vianoce menej konzumné. 
Usilujme sa baliť darčeky šetrne. Obviažme ich len mašľou, alebo ich zabaľme do recyklovaného papiera, vrecúška či 
textilu. Nezabudnime, že všetky rastlinné zvyšky z prípravy a konzumácie jedál aj počas sviatkov patria do kompostu.  
Je dôležité, aby sme sa pri separovaní správali zodpovedne. Teda triedili odpad podľa špecifikácii. 

Prílohou týchto novín je leták Organizácie zodpovednosti výrobcov – OZV ENVI-PAK. Našou zberovou 
spoločnosťou je firma AVE, ktorá zabezpečuje zber a triedenie odpadov. Do plastových vriec zbierame plasty- PET 
fľaše, krabice od mlieka, džúsov (nápojové kartóny). V čase zberu plastov môžeme vyložiť postláčaný kartón vhodne 
zabalený – previazaný. Takisto aj ostatný papier, ale zvykli sme si ho šetriť pre organizovaný zber našou základnou 
školou. Ďalšou komoditou je zber použitého jedlého oleja, ktorý môžete v plastových fľašiach uložiť do kontajnera 
umiestneného pri zástavke oproti 
cintorínu.  
To isté platí pre zber veľkoobjemového 
a stavebného odpadu. Obec organizuje 
dvakrát ročne vývoz veľkokapacitnými 
kontajnermi. Ak sa v kontajneri na drobný 
stavebný odpad ocitne koberec, alebo 
staré záhradné stoličky, vývoz takéhoto 
zmiešaného odpadu je drahší. Je dôležité, 
aby sme plnili kontajnery takým 
odpadom, na ktorý  sú určené. 

Zodpovedným správaním-
triedením šetríme životné prostredie. Jeho ochrana a zveľaďovanie začína u každého z nás doma. Všetci sme 
spotrebitelia a každý tovar má nejaký obal. Musíme si uvedomiť, že to má priamy dopad nielen na nás, ale hlavne na 
generácie, ktoré prídu po nás. 

Veľkou úlohou obce je vytvoriť priestor a podmienky na zber bio odpadu a dreveného odpadu. Je to 
predovšetkým v jarných mesiacoch po reze likvidácia konárov, počas vegetácie zelený odpad z kosenia trávnikov či 
vypletá burina a na jeseň opadané lístie a rastlinné zvyšky. Dúfam, že sa nám čoskoro tento problém podarí vyriešiť. 
Záverom Vás chcem znovu vyzvať na zodpovednosť pri zaobchádzaní s odpadom a spoluprácu pri zlepšovaní 
životného prostredia našej obce výchovou a upozorňovaním  nedisciplinovaných spotrebiteľov. 

Peter Holek 

 
Igramský futbal v roku 2018 

Sezóna 2017/18 sa niesla v duchu nevyrovnaných výkonov, čo sa odrazilo aj na postavení v tabuľke. Ôsme 
miesto a 33 bodov určite nie je nič s čím by sme mohli byť spokojní. Už niekoľko kôl pred koncom bolo jasné, že 
mužstvo opustí tréner Mikulášek, ktorý sa 
rozhodol pokračovať v Senci, kde vedie 
starší dorast. Preto bolo prioritou pre vedenie 
ŠK Igram nájsť nového trénera ešte pred 
začatím prípravy na novú sezónu. Možností 
nebolo veľa, ale rokovalo sa s viacerými 
adeptami. Napokon sa vedenie rozhodlo pre 
bývalého trénera MŠK Senec, Petra Vencela, 
ktorý s ponukou súhlasil. Začiatok prípravy 
bol všelijaký. Dovolenky, zranenia a kolísavé 
výkony v príprave. Dôležité bolo aby si hráči 
aj tréner na seba zvykli. Nový tréner so 
sebou priniesol viacero zmien a nových vecí, 
ktoré bolo potrebné postupne aplikovať, no 
myslím, že nakoniec sme si všetci zvykli 
a teraz je už všetko zabehnuté. 



         Jedna z modlitieb vyjadruje vianočné tajomstvo triezvo a zároveň v reči, ktorá sa nás dotýka: „ Všemohúci Otče, 
ty si podivuhodne stvoril človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykúpil. Prosíme ťa, daj nám účasť na božskom živote 
svojho Syna, ktorý prijal našu ľudskú prirodzenosť.“ 
         Na Vianoce kresťania vyznávajú, že Boh podivuhodne stvoril človeka. Keď ho stvoril, videl, že je to dobré.  
Stvoril nás na svoj obraz ako muža a ženu. No my ľudia sme tento čistý  Boží obraz v sebe zatemnili. A tak Boh poslal 
svojho Syna, aby jeho pôvodný obraz zažiaril v plnej kráse. Ježiš nám zjavuje obraz človeka, akého Boh pôvodne 
chcel mať, nepokriveného, nezmietaného emóciami, bez nemiernosti a chamtivosti. Práve v súčasnosti je viac ako 
inokedy potrebné, aby nám Boh v Ježišovi staval pred oči pravý obraz človeka. V médiách chvália iný druh ľudí, 
úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
V Ježišovi žiari obraz milujúceho Boha, ktorý neváhal zjaviť sa nie ako silný a mocný, lež ako bezmocné dieťa.  
Náš život sa zmenil. Nielen že sme v Ježišovej tvári zazreli slávu Božieho života, ale sme vtiahnutí do Božieho 
vtelenia. Naša prirodzenosť sa zmenila. Je naplnená Božím životom, Božou silou a Božím svetlom. Pre starých 
Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
 

Igramskí záhradkári 
Milí spoluobčania, 
aj počas tohto roku ste spolu s nami, Igramskými záhradkármi, mohli prežiť príjemne chvíle, za ktoré sme patrične 
vďační a radi by sme si ich s Vami pripomenuli. 

Celoročne Vám ponúkame akcie, pri ktorých sa môžeme zabaviť, oddýchnuť a hlavne stráviť príjemný čas v 
kruhu Vašich priateľov. Rok sme odštartovali každoročnou klasikou- Igramským prasátkom, kde ste si mohli pochutiť 
slovenskými zabíjačkovými dobrotami ale i dolnozemskými špecialitami. Počas fašiangového obdobia nemohla 
chýbať Fašiangová zábava, ktorou nás do prevádzal  

mladý DJ Maťo. Všetci sa výborne zabávali až do skorého rána a v tejto našej zábave sa ďalej pokračovalo na 
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Prílohou týchto novín je leták Organizácie zodpovednosti výrobcov – OZV ENVI-PAK. Našou zberovou 
spoločnosťou je firma AVE, ktorá zabezpečuje zber a triedenie odpadov. Do plastových vriec zbierame plasty- PET 
fľaše, krabice od mlieka, džúsov (nápojové kartóny). V čase zberu plastov môžeme vyložiť postláčaný kartón vhodne 
zabalený – previazaný. Takisto aj ostatný papier, ale zvykli sme si ho šetriť pre organizovaný zber našou základnou 
školou. Ďalšou komoditou je zber použitého jedlého oleja, ktorý môžete v plastových fľašiach uložiť do kontajnera 
umiestneného pri zástavke oproti 
cintorínu.  
To isté platí pre zber veľkoobjemového 
a stavebného odpadu. Obec organizuje 
dvakrát ročne vývoz veľkokapacitnými 
kontajnermi. Ak sa v kontajneri na drobný 
stavebný odpad ocitne koberec, alebo 
staré záhradné stoličky, vývoz takéhoto 
zmiešaného odpadu je drahší. Je dôležité, 
aby sme plnili kontajnery takým 
odpadom, na ktorý  sú určené. 

Zodpovedným správaním-
triedením šetríme životné prostredie. Jeho ochrana a zveľaďovanie začína u každého z nás doma. Všetci sme 
spotrebitelia a každý tovar má nejaký obal. Musíme si uvedomiť, že to má priamy dopad nielen na nás, ale hlavne na 
generácie, ktoré prídu po nás. 

Veľkou úlohou obce je vytvoriť priestor a podmienky na zber bio odpadu a dreveného odpadu. Je to 
predovšetkým v jarných mesiacoch po reze likvidácia konárov, počas vegetácie zelený odpad z kosenia trávnikov či 
vypletá burina a na jeseň opadané lístie a rastlinné zvyšky. Dúfam, že sa nám čoskoro tento problém podarí vyriešiť. 
Záverom Vás chcem znovu vyzvať na zodpovednosť pri zaobchádzaní s odpadom a spoluprácu pri zlepšovaní 
životného prostredia našej obce výchovou a upozorňovaním  nedisciplinovaných spotrebiteľov. 

Peter Holek 

 
Igramský futbal v roku 2018 

Sezóna 2017/18 sa niesla v duchu nevyrovnaných výkonov, čo sa odrazilo aj na postavení v tabuľke. Ôsme 
miesto a 33 bodov určite nie je nič s čím by sme mohli byť spokojní. Už niekoľko kôl pred koncom bolo jasné, že 
mužstvo opustí tréner Mikulášek, ktorý sa 
rozhodol pokračovať v Senci, kde vedie 
starší dorast. Preto bolo prioritou pre vedenie 
ŠK Igram nájsť nového trénera ešte pred 
začatím prípravy na novú sezónu. Možností 
nebolo veľa, ale rokovalo sa s viacerými 
adeptami. Napokon sa vedenie rozhodlo pre 
bývalého trénera MŠK Senec, Petra Vencela, 
ktorý s ponukou súhlasil. Začiatok prípravy 
bol všelijaký. Dovolenky, zranenia a kolísavé 
výkony v príprave. Dôležité bolo aby si hráči 
aj tréner na seba zvykli. Nový tréner so 
sebou priniesol viacero zmien a nových vecí, 
ktoré bolo potrebné postupne aplikovať, no 
myslím, že nakoniec sme si všetci zvykli 
a teraz je už všetko zabehnuté. 



         Jedna z modlitieb vyjadruje vianočné tajomstvo triezvo a zároveň v reči, ktorá sa nás dotýka: „ Všemohúci Otče, 
ty si podivuhodne stvoril človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykúpil. Prosíme ťa, daj nám účasť na božskom živote 
svojho Syna, ktorý prijal našu ľudskú prirodzenosť.“ 
         Na Vianoce kresťania vyznávajú, že Boh podivuhodne stvoril človeka. Keď ho stvoril, videl, že je to dobré.  
Stvoril nás na svoj obraz ako muža a ženu. No my ľudia sme tento čistý  Boží obraz v sebe zatemnili. A tak Boh poslal 
svojho Syna, aby jeho pôvodný obraz zažiaril v plnej kráse. Ježiš nám zjavuje obraz človeka, akého Boh pôvodne 
chcel mať, nepokriveného, nezmietaného emóciami, bez nemiernosti a chamtivosti. Práve v súčasnosti je viac ako 
inokedy potrebné, aby nám Boh v Ježišovi staval pred oči pravý obraz človeka. V médiách chvália iný druh ľudí, 
úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
V Ježišovi žiari obraz milujúceho Boha, ktorý neváhal zjaviť sa nie ako silný a mocný, lež ako bezmocné dieťa.  
Náš život sa zmenil. Nielen že sme v Ježišovej tvári zazreli slávu Božieho života, ale sme vtiahnutí do Božieho 
vtelenia. Naša prirodzenosť sa zmenila. Je naplnená Božím životom, Božou silou a Božím svetlom. Pre starých 
Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
 

Igramskí záhradkári 
Milí spoluobčania, 
aj počas tohto roku ste spolu s nami, Igramskými záhradkármi, mohli prežiť príjemne chvíle, za ktoré sme patrične 
vďační a radi by sme si ich s Vami pripomenuli. 

Celoročne Vám ponúkame akcie, pri ktorých sa môžeme zabaviť, oddýchnuť a hlavne stráviť príjemný čas v 
kruhu Vašich priateľov. Rok sme odštartovali každoročnou klasikou- Igramským prasátkom, kde ste si mohli pochutiť 
slovenskými zabíjačkovými dobrotami ale i dolnozemskými špecialitami. Počas fašiangového obdobia nemohla 
chýbať Fašiangová zábava, ktorou nás do prevádzal  

mladý DJ Maťo. Všetci sa výborne zabávali až do skorého rána a v tejto našej zábave sa ďalej pokračovalo na 
stavaní mája, ktoré pripadlo na 30.apríla. Ako vždy sme postavili máj holými rukami a potom sme si vychutnávali 
rytmy dobrej hudby v podaní Trubadúrov a dychovej hudby Igramčan. K tomu všetkému sme si dali dobré vínko a 
ešte lepšiu cigánsku. Prvý polrok sme zakončili najväčšou a najznámejšou akciou našej obce- Igramské obyčaje. 
Festival dychovej hudby a folklórnych súborov priniesol ukážku ľudových remesiel, výrobu tradičných jedál ale 
hlavne dobrú muziku a náladu. Taktiež nás veľmi teší vzrastajúca aktivita mladých pri tomto festivale.  

Leto prešlo veľmi rýchlo a koncom augusta sme sa vybrali na výlet do Velehradu. Čakal nás nabitý ale o to 
krajší program. Vo Velehrade sme absolvovali prehliadku baziliky spojenú so sv. omšou v Stojanovom dome, 
následne sme sa presunuli do archeologického skanzenu a prehliadku pálenice, ale zavítali sme aj do sveta vody a rýb 
v Modrej. Niekto by si 
pomyslel, že to sa v 
jeden deň ani stihnúť 
nedá ale my sme stihli 
ešte aj prehliadku obce a 
zámockých záhrad 
v Buchlovice a následne 
večeru v miestnom 
pohostinstve s 
koštovkou vína.   

Mnohé z týchto 
akcií boli organizované 
v spolupráci s obecným 
úradom Igram, Igramskými futbalistami, pánom učiteľom Brnom, mladými a inými sympatizantmi. Veľmi radi by 
sme im touto cestou poďakovali za pomoc, bez ktorej by sme tieto akcie ťažko zorganizovali sami. Taktiež ďakujeme 
aj všetkým účastníkom a veríme, že ich počet bude aj budúcnosti taký hojný ako doposiaľ.  

Na záver by sme Vám my, Igramskí záhradkári, chceli popriať príjemne prežitie Vianočných sviatkov v kruhu 
svojich najbližších, veľa zdravia, sily a úspechov v Novom roku 2019.  

  
Pavel Ščasný 



Nezabúdajme triediť odpad... 
Vianoce sú najočakávanejším sviatkom roka, avšak čoraz viac sa stávajú aj sviatkami veľkej spotreby a nadmernej 
tvorby odpadu. Málokto sa ale zamyslí, ako by mohol osobne prispieť k tomu, aby boli Vianoce menej konzumné. 
Usilujme sa baliť darčeky šetrne. Obviažme ich len mašľou, alebo ich zabaľme do recyklovaného papiera, vrecúška či 
textilu. Nezabudnime, že všetky rastlinné zvyšky z prípravy a konzumácie jedál aj počas sviatkov patria do kompostu.  
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Sezóna 2017/18 sa niesla v duchu nevyrovnaných výkonov, čo sa odrazilo aj na postavení v tabuľke. Ôsme 
miesto a 33 bodov určite nie je nič s čím by sme mohli byť spokojní. Už niekoľko kôl pred koncom bolo jasné, že 
mužstvo opustí tréner Mikulášek, ktorý sa 
rozhodol pokračovať v Senci, kde vedie 
starší dorast. Preto bolo prioritou pre vedenie 
ŠK Igram nájsť nového trénera ešte pred 
začatím prípravy na novú sezónu. Možností 
nebolo veľa, ale rokovalo sa s viacerými 
adeptami. Napokon sa vedenie rozhodlo pre 
bývalého trénera MŠK Senec, Petra Vencela, 
ktorý s ponukou súhlasil. Začiatok prípravy 
bol všelijaký. Dovolenky, zranenia a kolísavé 
výkony v príprave. Dôležité bolo aby si hráči 
aj tréner na seba zvykli. Nový tréner so 
sebou priniesol viacero zmien a nových vecí, 
ktoré bolo potrebné postupne aplikovať, no 
myslím, že nakoniec sme si všetci zvykli 
a teraz je už všetko zabehnuté. 



         Jedna z modlitieb vyjadruje vianočné tajomstvo triezvo a zároveň v reči, ktorá sa nás dotýka: „ Všemohúci Otče, 
ty si podivuhodne stvoril človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykúpil. Prosíme ťa, daj nám účasť na božskom živote 
svojho Syna, ktorý prijal našu ľudskú prirodzenosť.“ 
         Na Vianoce kresťania vyznávajú, že Boh podivuhodne stvoril človeka. Keď ho stvoril, videl, že je to dobré.  
Stvoril nás na svoj obraz ako muža a ženu. No my ľudia sme tento čistý  Boží obraz v sebe zatemnili. A tak Boh poslal 
svojho Syna, aby jeho pôvodný obraz zažiaril v plnej kráse. Ježiš nám zjavuje obraz človeka, akého Boh pôvodne 
chcel mať, nepokriveného, nezmietaného emóciami, bez nemiernosti a chamtivosti. Práve v súčasnosti je viac ako 
inokedy potrebné, aby nám Boh v Ježišovi staval pred oči pravý obraz človeka. V médiách chvália iný druh ľudí, 
úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
V Ježišovi žiari obraz milujúceho Boha, ktorý neváhal zjaviť sa nie ako silný a mocný, lež ako bezmocné dieťa.  
Náš život sa zmenil. Nielen že sme v Ježišovej tvári zazreli slávu Božieho života, ale sme vtiahnutí do Božieho 
vtelenia. Naša prirodzenosť sa zmenila. Je naplnená Božím životom, Božou silou a Božím svetlom. Pre starých 
Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
 

Igramskí záhradkári 
Milí spoluobčania, 
aj počas tohto roku ste spolu s nami, Igramskými záhradkármi, mohli prežiť príjemne chvíle, za ktoré sme patrične 
vďační a radi by sme si ich s Vami pripomenuli. 

Celoročne Vám ponúkame akcie, pri ktorých sa môžeme zabaviť, oddýchnuť a hlavne stráviť príjemný čas v 
kruhu Vašich priateľov. Rok sme odštartovali každoročnou klasikou- Igramským prasátkom, kde ste si mohli pochutiť 
slovenskými zabíjačkovými dobrotami ale i dolnozemskými špecialitami. Počas fašiangového obdobia nemohla 
chýbať Fašiangová zábava, ktorou nás do prevádzal  

mladý DJ Maťo. Všetci sa výborne zabávali až do skorého rána a v tejto našej zábave sa ďalej pokračovalo na 
stavaní mája, ktoré pripadlo na 30.apríla. Ako vždy sme postavili máj holými rukami a potom sme si vychutnávali 
rytmy dobrej hudby v podaní Trubadúrov a dychovej hudby Igramčan. K tomu všetkému sme si dali dobré vínko a 
ešte lepšiu cigánsku. Prvý polrok sme zakončili najväčšou a najznámejšou akciou našej obce- Igramské obyčaje. 
Festival dychovej hudby a folklórnych súborov priniesol ukážku ľudových remesiel, výrobu tradičných jedál ale 
hlavne dobrú muziku a náladu. Taktiež nás veľmi teší vzrastajúca aktivita mladých pri tomto festivale.  

Leto prešlo veľmi rýchlo a koncom augusta sme sa vybrali na výlet do Velehradu. Čakal nás nabitý ale o to 
krajší program. Vo Velehrade sme absolvovali prehliadku baziliky spojenú so sv. omšou v Stojanovom dome, 
následne sme sa presunuli do archeologického skanzenu a prehliadku pálenice, ale zavítali sme aj do sveta vody a rýb 
v Modrej. Niekto by si 
pomyslel, že to sa v 
jeden deň ani stihnúť 
nedá ale my sme stihli 
ešte aj prehliadku obce a 
zámockých záhrad 
v Buchlovice a následne 
večeru v miestnom 
pohostinstve s 
koštovkou vína.   

Mnohé z týchto 
akcií boli organizované 
v spolupráci s obecným 
úradom Igram, Igramskými futbalistami, pánom učiteľom Brnom, mladými a inými sympatizantmi. Veľmi radi by 
sme im touto cestou poďakovali za pomoc, bez ktorej by sme tieto akcie ťažko zorganizovali sami. Taktiež ďakujeme 
aj všetkým účastníkom a veríme, že ich počet bude aj budúcnosti taký hojný ako doposiaľ.  

Na záver by sme Vám my, Igramskí záhradkári, chceli popriať príjemne prežitie Vianočných sviatkov v kruhu 
svojich najbližších, veľa zdravia, sily a úspechov v Novom roku 2019.  

  
Pavel Ščasný 



Nezabúdajme triediť odpad... 
Vianoce sú najočakávanejším sviatkom roka, avšak čoraz viac sa stávajú aj sviatkami veľkej spotreby a nadmernej 
tvorby odpadu. Málokto sa ale zamyslí, ako by mohol osobne prispieť k tomu, aby boli Vianoce menej konzumné. 
Usilujme sa baliť darčeky šetrne. Obviažme ich len mašľou, alebo ich zabaľme do recyklovaného papiera, vrecúška či 
textilu. Nezabudnime, že všetky rastlinné zvyšky z prípravy a konzumácie jedál aj počas sviatkov patria do kompostu.  
Je dôležité, aby sme sa pri separovaní správali zodpovedne. Teda triedili odpad podľa špecifikácii. 

Prílohou týchto novín je leták Organizácie zodpovednosti výrobcov – OZV ENVI-PAK. Našou zberovou 
spoločnosťou je firma AVE, ktorá zabezpečuje zber a triedenie odpadov. Do plastových vriec zbierame plasty- PET 
fľaše, krabice od mlieka, džúsov (nápojové kartóny). V čase zberu plastov môžeme vyložiť postláčaný kartón vhodne 
zabalený – previazaný. Takisto aj ostatný papier, ale zvykli sme si ho šetriť pre organizovaný zber našou základnou 
školou. Ďalšou komoditou je zber použitého jedlého oleja, ktorý môžete v plastových fľašiach uložiť do kontajnera 
umiestneného pri zástavke oproti 
cintorínu.  
To isté platí pre zber veľkoobjemového 
a stavebného odpadu. Obec organizuje 
dvakrát ročne vývoz veľkokapacitnými 
kontajnermi. Ak sa v kontajneri na drobný 
stavebný odpad ocitne koberec, alebo 
staré záhradné stoličky, vývoz takéhoto 
zmiešaného odpadu je drahší. Je dôležité, 
aby sme plnili kontajnery takým 
odpadom, na ktorý  sú určené. 

Zodpovedným správaním-
triedením šetríme životné prostredie. Jeho ochrana a zveľaďovanie začína u každého z nás doma. Všetci sme 
spotrebitelia a každý tovar má nejaký obal. Musíme si uvedomiť, že to má priamy dopad nielen na nás, ale hlavne na 
generácie, ktoré prídu po nás. 

Veľkou úlohou obce je vytvoriť priestor a podmienky na zber bio odpadu a dreveného odpadu. Je to 
predovšetkým v jarných mesiacoch po reze likvidácia konárov, počas vegetácie zelený odpad z kosenia trávnikov či 
vypletá burina a na jeseň opadané lístie a rastlinné zvyšky. Dúfam, že sa nám čoskoro tento problém podarí vyriešiť. 
Záverom Vás chcem znovu vyzvať na zodpovednosť pri zaobchádzaní s odpadom a spoluprácu pri zlepšovaní 
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úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
V Ježišovi žiari obraz milujúceho Boha, ktorý neváhal zjaviť sa nie ako silný a mocný, lež ako bezmocné dieťa.  
Náš život sa zmenil. Nielen že sme v Ježišovej tvári zazreli slávu Božieho života, ale sme vtiahnutí do Božieho 
vtelenia. Naša prirodzenosť sa zmenila. Je naplnená Božím životom, Božou silou a Božím svetlom. Pre starých 
Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
 

Igramskí záhradkári 
Milí spoluobčania, 
aj počas tohto roku ste spolu s nami, Igramskými záhradkármi, mohli prežiť príjemne chvíle, za ktoré sme patrične 
vďační a radi by sme si ich s Vami pripomenuli. 

Celoročne Vám ponúkame akcie, pri ktorých sa môžeme zabaviť, oddýchnuť a hlavne stráviť príjemný čas v 
kruhu Vašich priateľov. Rok sme odštartovali každoročnou klasikou- Igramským prasátkom, kde ste si mohli pochutiť 
slovenskými zabíjačkovými dobrotami ale i dolnozemskými špecialitami. Počas fašiangového obdobia nemohla 
chýbať Fašiangová zábava, ktorou nás do prevádzal  

mladý DJ Maťo. Všetci sa výborne zabávali až do skorého rána a v tejto našej zábave sa ďalej pokračovalo na 
stavaní mája, ktoré pripadlo na 30.apríla. Ako vždy sme postavili máj holými rukami a potom sme si vychutnávali 
rytmy dobrej hudby v podaní Trubadúrov a dychovej hudby Igramčan. K tomu všetkému sme si dali dobré vínko a 
ešte lepšiu cigánsku. Prvý polrok sme zakončili najväčšou a najznámejšou akciou našej obce- Igramské obyčaje. 
Festival dychovej hudby a folklórnych súborov priniesol ukážku ľudových remesiel, výrobu tradičných jedál ale 
hlavne dobrú muziku a náladu. Taktiež nás veľmi teší vzrastajúca aktivita mladých pri tomto festivale.  

Leto prešlo veľmi rýchlo a koncom augusta sme sa vybrali na výlet do Velehradu. Čakal nás nabitý ale o to 
krajší program. Vo Velehrade sme absolvovali prehliadku baziliky spojenú so sv. omšou v Stojanovom dome, 
následne sme sa presunuli do archeologického skanzenu a prehliadku pálenice, ale zavítali sme aj do sveta vody a rýb 
v Modrej. Niekto by si 
pomyslel, že to sa v 
jeden deň ani stihnúť 
nedá ale my sme stihli 
ešte aj prehliadku obce a 
zámockých záhrad 
v Buchlovice a následne 
večeru v miestnom 
pohostinstve s 
koštovkou vína.   

Mnohé z týchto 
akcií boli organizované 
v spolupráci s obecným 
úradom Igram, Igramskými futbalistami, pánom učiteľom Brnom, mladými a inými sympatizantmi. Veľmi radi by 
sme im touto cestou poďakovali za pomoc, bez ktorej by sme tieto akcie ťažko zorganizovali sami. Taktiež ďakujeme 
aj všetkým účastníkom a veríme, že ich počet bude aj budúcnosti taký hojný ako doposiaľ.  

Na záver by sme Vám my, Igramskí záhradkári, chceli popriať príjemne prežitie Vianočných sviatkov v kruhu 
svojich najbližších, veľa zdravia, sily a úspechov v Novom roku 2019.  

  
Pavel Ščasný 



Nezabúdajme triediť odpad... 
Vianoce sú najočakávanejším sviatkom roka, avšak čoraz viac sa stávajú aj sviatkami veľkej spotreby a nadmernej 
tvorby odpadu. Málokto sa ale zamyslí, ako by mohol osobne prispieť k tomu, aby boli Vianoce menej konzumné. 
Usilujme sa baliť darčeky šetrne. Obviažme ich len mašľou, alebo ich zabaľme do recyklovaného papiera, vrecúška či 
textilu. Nezabudnime, že všetky rastlinné zvyšky z prípravy a konzumácie jedál aj počas sviatkov patria do kompostu.  
Je dôležité, aby sme sa pri separovaní správali zodpovedne. Teda triedili odpad podľa špecifikácii. 

Prílohou týchto novín je leták Organizácie zodpovednosti výrobcov – OZV ENVI-PAK. Našou zberovou 
spoločnosťou je firma AVE, ktorá zabezpečuje zber a triedenie odpadov. Do plastových vriec zbierame plasty- PET 
fľaše, krabice od mlieka, džúsov (nápojové kartóny). V čase zberu plastov môžeme vyložiť postláčaný kartón vhodne 
zabalený – previazaný. Takisto aj ostatný papier, ale zvykli sme si ho šetriť pre organizovaný zber našou základnou 
školou. Ďalšou komoditou je zber použitého jedlého oleja, ktorý môžete v plastových fľašiach uložiť do kontajnera 
umiestneného pri zástavke oproti 
cintorínu.  
To isté platí pre zber veľkoobjemového 
a stavebného odpadu. Obec organizuje 
dvakrát ročne vývoz veľkokapacitnými 
kontajnermi. Ak sa v kontajneri na drobný 
stavebný odpad ocitne koberec, alebo 
staré záhradné stoličky, vývoz takéhoto 
zmiešaného odpadu je drahší. Je dôležité, 
aby sme plnili kontajnery takým 
odpadom, na ktorý  sú určené. 

Zodpovedným správaním-
triedením šetríme životné prostredie. Jeho ochrana a zveľaďovanie začína u každého z nás doma. Všetci sme 
spotrebitelia a každý tovar má nejaký obal. Musíme si uvedomiť, že to má priamy dopad nielen na nás, ale hlavne na 
generácie, ktoré prídu po nás. 

Veľkou úlohou obce je vytvoriť priestor a podmienky na zber bio odpadu a dreveného odpadu. Je to 
predovšetkým v jarných mesiacoch po reze likvidácia konárov, počas vegetácie zelený odpad z kosenia trávnikov či 
vypletá burina a na jeseň opadané lístie a rastlinné zvyšky. Dúfam, že sa nám čoskoro tento problém podarí vyriešiť. 
Záverom Vás chcem znovu vyzvať na zodpovednosť pri zaobchádzaní s odpadom a spoluprácu pri zlepšovaní 
životného prostredia našej obce výchovou a upozorňovaním  nedisciplinovaných spotrebiteľov. 

Peter Holek 

 
Igramský futbal v roku 2018 

Sezóna 2017/18 sa niesla v duchu nevyrovnaných výkonov, čo sa odrazilo aj na postavení v tabuľke. Ôsme 
miesto a 33 bodov určite nie je nič s čím by sme mohli byť spokojní. Už niekoľko kôl pred koncom bolo jasné, že 
mužstvo opustí tréner Mikulášek, ktorý sa 
rozhodol pokračovať v Senci, kde vedie 
starší dorast. Preto bolo prioritou pre vedenie 
ŠK Igram nájsť nového trénera ešte pred 
začatím prípravy na novú sezónu. Možností 
nebolo veľa, ale rokovalo sa s viacerými 
adeptami. Napokon sa vedenie rozhodlo pre 
bývalého trénera MŠK Senec, Petra Vencela, 
ktorý s ponukou súhlasil. Začiatok prípravy 
bol všelijaký. Dovolenky, zranenia a kolísavé 
výkony v príprave. Dôležité bolo aby si hráči 
aj tréner na seba zvykli. Nový tréner so 
sebou priniesol viacero zmien a nových vecí, 
ktoré bolo potrebné postupne aplikovať, no 
myslím, že nakoniec sme si všetci zvykli 
a teraz je už všetko zabehnuté. 



         Jedna z modlitieb vyjadruje vianočné tajomstvo triezvo a zároveň v reči, ktorá sa nás dotýka: „ Všemohúci Otče, 
ty si podivuhodne stvoril človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykúpil. Prosíme ťa, daj nám účasť na božskom živote 
svojho Syna, ktorý prijal našu ľudskú prirodzenosť.“ 
         Na Vianoce kresťania vyznávajú, že Boh podivuhodne stvoril človeka. Keď ho stvoril, videl, že je to dobré.  
Stvoril nás na svoj obraz ako muža a ženu. No my ľudia sme tento čistý  Boží obraz v sebe zatemnili. A tak Boh poslal 
svojho Syna, aby jeho pôvodný obraz zažiaril v plnej kráse. Ježiš nám zjavuje obraz človeka, akého Boh pôvodne 
chcel mať, nepokriveného, nezmietaného emóciami, bez nemiernosti a chamtivosti. Práve v súčasnosti je viac ako 
inokedy potrebné, aby nám Boh v Ježišovi staval pred oči pravý obraz človeka. V médiách chvália iný druh ľudí, 
úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
V Ježišovi žiari obraz milujúceho Boha, ktorý neváhal zjaviť sa nie ako silný a mocný, lež ako bezmocné dieťa.  
Náš život sa zmenil. Nielen že sme v Ježišovej tvári zazreli slávu Božieho života, ale sme vtiahnutí do Božieho 
vtelenia. Naša prirodzenosť sa zmenila. Je naplnená Božím životom, Božou silou a Božím svetlom. Pre starých 
Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
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úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
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stavaní mája, ktoré pripadlo na 30.apríla. Ako vždy sme postavili máj holými rukami a potom sme si vychutnávali 
rytmy dobrej hudby v podaní Trubadúrov a dychovej hudby Igramčan. K tomu všetkému sme si dali dobré vínko a 
ešte lepšiu cigánsku. Prvý polrok sme zakončili najväčšou a najznámejšou akciou našej obce- Igramské obyčaje. 
Festival dychovej hudby a folklórnych súborov priniesol ukážku ľudových remesiel, výrobu tradičných jedál ale 
hlavne dobrú muziku a náladu. Taktiež nás veľmi teší vzrastajúca aktivita mladých pri tomto festivale.  

Leto prešlo veľmi rýchlo a koncom augusta sme sa vybrali na výlet do Velehradu. Čakal nás nabitý ale o to 
krajší program. Vo Velehrade sme absolvovali prehliadku baziliky spojenú so sv. omšou v Stojanovom dome, 
následne sme sa presunuli do archeologického skanzenu a prehliadku pálenice, ale zavítali sme aj do sveta vody a rýb 
v Modrej. Niekto by si 
pomyslel, že to sa v 
jeden deň ani stihnúť 
nedá ale my sme stihli 
ešte aj prehliadku obce a 
zámockých záhrad 
v Buchlovice a následne 
večeru v miestnom 
pohostinstve s 
koštovkou vína.   

Mnohé z týchto 
akcií boli organizované 
v spolupráci s obecným 
úradom Igram, Igramskými futbalistami, pánom učiteľom Brnom, mladými a inými sympatizantmi. Veľmi radi by 
sme im touto cestou poďakovali za pomoc, bez ktorej by sme tieto akcie ťažko zorganizovali sami. Taktiež ďakujeme 
aj všetkým účastníkom a veríme, že ich počet bude aj budúcnosti taký hojný ako doposiaľ.  

Na záver by sme Vám my, Igramskí záhradkári, chceli popriať príjemne prežitie Vianočných sviatkov v kruhu 
svojich najbližších, veľa zdravia, sily a úspechov v Novom roku 2019.  

  
Pavel Ščasný 



Nezabúdajme triediť odpad... 
Vianoce sú najočakávanejším sviatkom roka, avšak čoraz viac sa stávajú aj sviatkami veľkej spotreby a nadmernej 
tvorby odpadu. Málokto sa ale zamyslí, ako by mohol osobne prispieť k tomu, aby boli Vianoce menej konzumné. 
Usilujme sa baliť darčeky šetrne. Obviažme ich len mašľou, alebo ich zabaľme do recyklovaného papiera, vrecúška či 
textilu. Nezabudnime, že všetky rastlinné zvyšky z prípravy a konzumácie jedál aj počas sviatkov patria do kompostu.  
Je dôležité, aby sme sa pri separovaní správali zodpovedne. Teda triedili odpad podľa špecifikácii. 

Prílohou týchto novín je leták Organizácie zodpovednosti výrobcov – OZV ENVI-PAK. Našou zberovou 
spoločnosťou je firma AVE, ktorá zabezpečuje zber a triedenie odpadov. Do plastových vriec zbierame plasty- PET 
fľaše, krabice od mlieka, džúsov (nápojové kartóny). V čase zberu plastov môžeme vyložiť postláčaný kartón vhodne 
zabalený – previazaný. Takisto aj ostatný papier, ale zvykli sme si ho šetriť pre organizovaný zber našou základnou 
školou. Ďalšou komoditou je zber použitého jedlého oleja, ktorý môžete v plastových fľašiach uložiť do kontajnera 
umiestneného pri zástavke oproti 
cintorínu.  
To isté platí pre zber veľkoobjemového 
a stavebného odpadu. Obec organizuje 
dvakrát ročne vývoz veľkokapacitnými 
kontajnermi. Ak sa v kontajneri na drobný 
stavebný odpad ocitne koberec, alebo 
staré záhradné stoličky, vývoz takéhoto 
zmiešaného odpadu je drahší. Je dôležité, 
aby sme plnili kontajnery takým 
odpadom, na ktorý  sú určené. 

Zodpovedným správaním-
triedením šetríme životné prostredie. Jeho ochrana a zveľaďovanie začína u každého z nás doma. Všetci sme 
spotrebitelia a každý tovar má nejaký obal. Musíme si uvedomiť, že to má priamy dopad nielen na nás, ale hlavne na 
generácie, ktoré prídu po nás. 

Veľkou úlohou obce je vytvoriť priestor a podmienky na zber bio odpadu a dreveného odpadu. Je to 
predovšetkým v jarných mesiacoch po reze likvidácia konárov, počas vegetácie zelený odpad z kosenia trávnikov či 
vypletá burina a na jeseň opadané lístie a rastlinné zvyšky. Dúfam, že sa nám čoskoro tento problém podarí vyriešiť. 
Záverom Vás chcem znovu vyzvať na zodpovednosť pri zaobchádzaní s odpadom a spoluprácu pri zlepšovaní 
životného prostredia našej obce výchovou a upozorňovaním  nedisciplinovaných spotrebiteľov. 

Peter Holek 

 
Igramský futbal v roku 2018 

Sezóna 2017/18 sa niesla v duchu nevyrovnaných výkonov, čo sa odrazilo aj na postavení v tabuľke. Ôsme 
miesto a 33 bodov určite nie je nič s čím by sme mohli byť spokojní. Už niekoľko kôl pred koncom bolo jasné, že 
mužstvo opustí tréner Mikulášek, ktorý sa 
rozhodol pokračovať v Senci, kde vedie 
starší dorast. Preto bolo prioritou pre vedenie 
ŠK Igram nájsť nového trénera ešte pred 
začatím prípravy na novú sezónu. Možností 
nebolo veľa, ale rokovalo sa s viacerými 
adeptami. Napokon sa vedenie rozhodlo pre 
bývalého trénera MŠK Senec, Petra Vencela, 
ktorý s ponukou súhlasil. Začiatok prípravy 
bol všelijaký. Dovolenky, zranenia a kolísavé 
výkony v príprave. Dôležité bolo aby si hráči 
aj tréner na seba zvykli. Nový tréner so 
sebou priniesol viacero zmien a nových vecí, 
ktoré bolo potrebné postupne aplikovať, no 
myslím, že nakoniec sme si všetci zvykli 
a teraz je už všetko zabehnuté. 



         Jedna z modlitieb vyjadruje vianočné tajomstvo triezvo a zároveň v reči, ktorá sa nás dotýka: „ Všemohúci Otče, 
ty si podivuhodne stvoril človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykúpil. Prosíme ťa, daj nám účasť na božskom živote 
svojho Syna, ktorý prijal našu ľudskú prirodzenosť.“ 
         Na Vianoce kresťania vyznávajú, že Boh podivuhodne stvoril človeka. Keď ho stvoril, videl, že je to dobré.  
Stvoril nás na svoj obraz ako muža a ženu. No my ľudia sme tento čistý  Boží obraz v sebe zatemnili. A tak Boh poslal 
svojho Syna, aby jeho pôvodný obraz zažiaril v plnej kráse. Ježiš nám zjavuje obraz človeka, akého Boh pôvodne 
chcel mať, nepokriveného, nezmietaného emóciami, bez nemiernosti a chamtivosti. Práve v súčasnosti je viac ako 
inokedy potrebné, aby nám Boh v Ježišovi staval pred oči pravý obraz človeka. V médiách chvália iný druh ľudí, 
úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
V Ježišovi žiari obraz milujúceho Boha, ktorý neváhal zjaviť sa nie ako silný a mocný, lež ako bezmocné dieťa.  
Náš život sa zmenil. Nielen že sme v Ježišovej tvári zazreli slávu Božieho života, ale sme vtiahnutí do Božieho 
vtelenia. Naša prirodzenosť sa zmenila. Je naplnená Božím životom, Božou silou a Božím svetlom. Pre starých 
Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
 

Igramskí záhradkári 
Milí spoluobčania, 
aj počas tohto roku ste spolu s nami, Igramskými záhradkármi, mohli prežiť príjemne chvíle, za ktoré sme patrične 
vďační a radi by sme si ich s Vami pripomenuli. 
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tvorby odpadu. Málokto sa ale zamyslí, ako by mohol osobne prispieť k tomu, aby boli Vianoce menej konzumné. 
Usilujme sa baliť darčeky šetrne. Obviažme ich len mašľou, alebo ich zabaľme do recyklovaného papiera, vrecúška či 
textilu. Nezabudnime, že všetky rastlinné zvyšky z prípravy a konzumácie jedál aj počas sviatkov patria do kompostu.  
Je dôležité, aby sme sa pri separovaní správali zodpovedne. Teda triedili odpad podľa špecifikácii. 

Prílohou týchto novín je leták Organizácie zodpovednosti výrobcov – OZV ENVI-PAK. Našou zberovou 
spoločnosťou je firma AVE, ktorá zabezpečuje zber a triedenie odpadov. Do plastových vriec zbierame plasty- PET 
fľaše, krabice od mlieka, džúsov (nápojové kartóny). V čase zberu plastov môžeme vyložiť postláčaný kartón vhodne 
zabalený – previazaný. Takisto aj ostatný papier, ale zvykli sme si ho šetriť pre organizovaný zber našou základnou 
školou. Ďalšou komoditou je zber použitého jedlého oleja, ktorý môžete v plastových fľašiach uložiť do kontajnera 
umiestneného pri zástavke oproti 
cintorínu.  
To isté platí pre zber veľkoobjemového 
a stavebného odpadu. Obec organizuje 
dvakrát ročne vývoz veľkokapacitnými 
kontajnermi. Ak sa v kontajneri na drobný 
stavebný odpad ocitne koberec, alebo 
staré záhradné stoličky, vývoz takéhoto 
zmiešaného odpadu je drahší. Je dôležité, 
aby sme plnili kontajnery takým 
odpadom, na ktorý  sú určené. 

Zodpovedným správaním-
triedením šetríme životné prostredie. Jeho ochrana a zveľaďovanie začína u každého z nás doma. Všetci sme 
spotrebitelia a každý tovar má nejaký obal. Musíme si uvedomiť, že to má priamy dopad nielen na nás, ale hlavne na 
generácie, ktoré prídu po nás. 

Veľkou úlohou obce je vytvoriť priestor a podmienky na zber bio odpadu a dreveného odpadu. Je to 
predovšetkým v jarných mesiacoch po reze likvidácia konárov, počas vegetácie zelený odpad z kosenia trávnikov či 
vypletá burina a na jeseň opadané lístie a rastlinné zvyšky. Dúfam, že sa nám čoskoro tento problém podarí vyriešiť. 
Záverom Vás chcem znovu vyzvať na zodpovednosť pri zaobchádzaní s odpadom a spoluprácu pri zlepšovaní 
životného prostredia našej obce výchovou a upozorňovaním  nedisciplinovaných spotrebiteľov. 

Peter Holek 

 
Igramský futbal v roku 2018 

Sezóna 2017/18 sa niesla v duchu nevyrovnaných výkonov, čo sa odrazilo aj na postavení v tabuľke. Ôsme 
miesto a 33 bodov určite nie je nič s čím by sme mohli byť spokojní. Už niekoľko kôl pred koncom bolo jasné, že 
mužstvo opustí tréner Mikulášek, ktorý sa 
rozhodol pokračovať v Senci, kde vedie 
starší dorast. Preto bolo prioritou pre vedenie 
ŠK Igram nájsť nového trénera ešte pred 
začatím prípravy na novú sezónu. Možností 
nebolo veľa, ale rokovalo sa s viacerými 
adeptami. Napokon sa vedenie rozhodlo pre 
bývalého trénera MŠK Senec, Petra Vencela, 
ktorý s ponukou súhlasil. Začiatok prípravy 
bol všelijaký. Dovolenky, zranenia a kolísavé 
výkony v príprave. Dôležité bolo aby si hráči 
aj tréner na seba zvykli. Nový tréner so 
sebou priniesol viacero zmien a nových vecí, 
ktoré bolo potrebné postupne aplikovať, no 
myslím, že nakoniec sme si všetci zvykli 
a teraz je už všetko zabehnuté. 



         Jedna z modlitieb vyjadruje vianočné tajomstvo triezvo a zároveň v reči, ktorá sa nás dotýka: „ Všemohúci Otče, 
ty si podivuhodne stvoril človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykúpil. Prosíme ťa, daj nám účasť na božskom živote 
svojho Syna, ktorý prijal našu ľudskú prirodzenosť.“ 
         Na Vianoce kresťania vyznávajú, že Boh podivuhodne stvoril človeka. Keď ho stvoril, videl, že je to dobré.  
Stvoril nás na svoj obraz ako muža a ženu. No my ľudia sme tento čistý  Boží obraz v sebe zatemnili. A tak Boh poslal 
svojho Syna, aby jeho pôvodný obraz zažiaril v plnej kráse. Ježiš nám zjavuje obraz človeka, akého Boh pôvodne 
chcel mať, nepokriveného, nezmietaného emóciami, bez nemiernosti a chamtivosti. Práve v súčasnosti je viac ako 
inokedy potrebné, aby nám Boh v Ježišovi staval pred oči pravý obraz človeka. V médiách chvália iný druh ľudí, 
úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
V Ježišovi žiari obraz milujúceho Boha, ktorý neváhal zjaviť sa nie ako silný a mocný, lež ako bezmocné dieťa.  
Náš život sa zmenil. Nielen že sme v Ježišovej tvári zazreli slávu Božieho života, ale sme vtiahnutí do Božieho 
vtelenia. Naša prirodzenosť sa zmenila. Je naplnená Božím životom, Božou silou a Božím svetlom. Pre starých 
Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
 

Igramskí záhradkári 
Milí spoluobčania, 
aj počas tohto roku ste spolu s nami, Igramskými záhradkármi, mohli prežiť príjemne chvíle, za ktoré sme patrične 
vďační a radi by sme si ich s Vami pripomenuli. 

Celoročne Vám ponúkame akcie, pri ktorých sa môžeme zabaviť, oddýchnuť a hlavne stráviť príjemný čas v 
kruhu Vašich priateľov. Rok sme odštartovali každoročnou klasikou- Igramským prasátkom, kde ste si mohli pochutiť 
slovenskými zabíjačkovými dobrotami ale i dolnozemskými špecialitami. Počas fašiangového obdobia nemohla 
chýbať Fašiangová zábava, ktorou nás do prevádzal  

mladý DJ Maťo. Všetci sa výborne zabávali až do skorého rána a v tejto našej zábave sa ďalej pokračovalo na 
stavaní mája, ktoré pripadlo na 30.apríla. Ako vždy sme postavili máj holými rukami a potom sme si vychutnávali 
rytmy dobrej hudby v podaní Trubadúrov a dychovej hudby Igramčan. K tomu všetkému sme si dali dobré vínko a 
ešte lepšiu cigánsku. Prvý polrok sme zakončili najväčšou a najznámejšou akciou našej obce- Igramské obyčaje. 
Festival dychovej hudby a folklórnych súborov priniesol ukážku ľudových remesiel, výrobu tradičných jedál ale 
hlavne dobrú muziku a náladu. Taktiež nás veľmi teší vzrastajúca aktivita mladých pri tomto festivale.  

Leto prešlo veľmi rýchlo a koncom augusta sme sa vybrali na výlet do Velehradu. Čakal nás nabitý ale o to 
krajší program. Vo Velehrade sme absolvovali prehliadku baziliky spojenú so sv. omšou v Stojanovom dome, 
následne sme sa presunuli do archeologického skanzenu a prehliadku pálenice, ale zavítali sme aj do sveta vody a rýb 
v Modrej. Niekto by si 
pomyslel, že to sa v 
jeden deň ani stihnúť 
nedá ale my sme stihli 
ešte aj prehliadku obce a 
zámockých záhrad 
v Buchlovice a následne 
večeru v miestnom 
pohostinstve s 
koštovkou vína.   

Mnohé z týchto 
akcií boli organizované 
v spolupráci s obecným 
úradom Igram, Igramskými futbalistami, pánom učiteľom Brnom, mladými a inými sympatizantmi. Veľmi radi by 
sme im touto cestou poďakovali za pomoc, bez ktorej by sme tieto akcie ťažko zorganizovali sami. Taktiež ďakujeme 
aj všetkým účastníkom a veríme, že ich počet bude aj budúcnosti taký hojný ako doposiaľ.  

Na záver by sme Vám my, Igramskí záhradkári, chceli popriať príjemne prežitie Vianočných sviatkov v kruhu 
svojich najbližších, veľa zdravia, sily a úspechov v Novom roku 2019.  

  
Pavel Ščasný 
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predovšetkým v jarných mesiacoch po reze likvidácia konárov, počas vegetácie zelený odpad z kosenia trávnikov či 
vypletá burina a na jeseň opadané lístie a rastlinné zvyšky. Dúfam, že sa nám čoskoro tento problém podarí vyriešiť. 
Záverom Vás chcem znovu vyzvať na zodpovednosť pri zaobchádzaní s odpadom a spoluprácu pri zlepšovaní 
životného prostredia našej obce výchovou a upozorňovaním  nedisciplinovaných spotrebiteľov. 

Peter Holek 

 
Igramský futbal v roku 2018 

Sezóna 2017/18 sa niesla v duchu nevyrovnaných výkonov, čo sa odrazilo aj na postavení v tabuľke. Ôsme 
miesto a 33 bodov určite nie je nič s čím by sme mohli byť spokojní. Už niekoľko kôl pred koncom bolo jasné, že 
mužstvo opustí tréner Mikulášek, ktorý sa 
rozhodol pokračovať v Senci, kde vedie 
starší dorast. Preto bolo prioritou pre vedenie 
ŠK Igram nájsť nového trénera ešte pred 
začatím prípravy na novú sezónu. Možností 
nebolo veľa, ale rokovalo sa s viacerými 
adeptami. Napokon sa vedenie rozhodlo pre 
bývalého trénera MŠK Senec, Petra Vencela, 
ktorý s ponukou súhlasil. Začiatok prípravy 
bol všelijaký. Dovolenky, zranenia a kolísavé 
výkony v príprave. Dôležité bolo aby si hráči 
aj tréner na seba zvykli. Nový tréner so 
sebou priniesol viacero zmien a nových vecí, 
ktoré bolo potrebné postupne aplikovať, no 
myslím, že nakoniec sme si všetci zvykli 
a teraz je už všetko zabehnuté. 



         Jedna z modlitieb vyjadruje vianočné tajomstvo triezvo a zároveň v reči, ktorá sa nás dotýka: „ Všemohúci Otče, 
ty si podivuhodne stvoril človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykúpil. Prosíme ťa, daj nám účasť na božskom živote 
svojho Syna, ktorý prijal našu ľudskú prirodzenosť.“ 
         Na Vianoce kresťania vyznávajú, že Boh podivuhodne stvoril človeka. Keď ho stvoril, videl, že je to dobré.  
Stvoril nás na svoj obraz ako muža a ženu. No my ľudia sme tento čistý  Boží obraz v sebe zatemnili. A tak Boh poslal 
svojho Syna, aby jeho pôvodný obraz zažiaril v plnej kráse. Ježiš nám zjavuje obraz človeka, akého Boh pôvodne 
chcel mať, nepokriveného, nezmietaného emóciami, bez nemiernosti a chamtivosti. Práve v súčasnosti je viac ako 
inokedy potrebné, aby nám Boh v Ježišovi staval pred oči pravý obraz človeka. V médiách chvália iný druh ľudí, 
úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
V Ježišovi žiari obraz milujúceho Boha, ktorý neváhal zjaviť sa nie ako silný a mocný, lež ako bezmocné dieťa.  
Náš život sa zmenil. Nielen že sme v Ježišovej tvári zazreli slávu Božieho života, ale sme vtiahnutí do Božieho 
vtelenia. Naša prirodzenosť sa zmenila. Je naplnená Božím životom, Božou silou a Božím svetlom. Pre starých 
Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
 

Igramskí záhradkári 
Milí spoluobčania, 
aj počas tohto roku ste spolu s nami, Igramskými záhradkármi, mohli prežiť príjemne chvíle, za ktoré sme patrične 
vďační a radi by sme si ich s Vami pripomenuli. 

Celoročne Vám ponúkame akcie, pri ktorých sa môžeme zabaviť, oddýchnuť a hlavne stráviť príjemný čas v 
kruhu Vašich priateľov. Rok sme odštartovali každoročnou klasikou- Igramským prasátkom, kde ste si mohli pochutiť 
slovenskými zabíjačkovými dobrotami ale i dolnozemskými špecialitami. Počas fašiangového obdobia nemohla 
chýbať Fašiangová zábava, ktorou nás do prevádzal  

mladý DJ Maťo. Všetci sa výborne zabávali až do skorého rána a v tejto našej zábave sa ďalej pokračovalo na 
stavaní mája, ktoré pripadlo na 30.apríla. Ako vždy sme postavili máj holými rukami a potom sme si vychutnávali 
rytmy dobrej hudby v podaní Trubadúrov a dychovej hudby Igramčan. K tomu všetkému sme si dali dobré vínko a 
ešte lepšiu cigánsku. Prvý polrok sme zakončili najväčšou a najznámejšou akciou našej obce- Igramské obyčaje. 
Festival dychovej hudby a folklórnych súborov priniesol ukážku ľudových remesiel, výrobu tradičných jedál ale 
hlavne dobrú muziku a náladu. Taktiež nás veľmi teší vzrastajúca aktivita mladých pri tomto festivale.  

Leto prešlo veľmi rýchlo a koncom augusta sme sa vybrali na výlet do Velehradu. Čakal nás nabitý ale o to 
krajší program. Vo Velehrade sme absolvovali prehliadku baziliky spojenú so sv. omšou v Stojanovom dome, 
následne sme sa presunuli do archeologického skanzenu a prehliadku pálenice, ale zavítali sme aj do sveta vody a rýb 
v Modrej. Niekto by si 
pomyslel, že to sa v 
jeden deň ani stihnúť 
nedá ale my sme stihli 
ešte aj prehliadku obce a 
zámockých záhrad 
v Buchlovice a následne 
večeru v miestnom 
pohostinstve s 
koštovkou vína.   

Mnohé z týchto 
akcií boli organizované 
v spolupráci s obecným 
úradom Igram, Igramskými futbalistami, pánom učiteľom Brnom, mladými a inými sympatizantmi. Veľmi radi by 
sme im touto cestou poďakovali za pomoc, bez ktorej by sme tieto akcie ťažko zorganizovali sami. Taktiež ďakujeme 
aj všetkým účastníkom a veríme, že ich počet bude aj budúcnosti taký hojný ako doposiaľ.  

Na záver by sme Vám my, Igramskí záhradkári, chceli popriať príjemne prežitie Vianočných sviatkov v kruhu 
svojich najbližších, veľa zdravia, sily a úspechov v Novom roku 2019.  

  
Pavel Ščasný 



Nezabúdajme triediť odpad... 
Vianoce sú najočakávanejším sviatkom roka, avšak čoraz viac sa stávajú aj sviatkami veľkej spotreby a nadmernej 
tvorby odpadu. Málokto sa ale zamyslí, ako by mohol osobne prispieť k tomu, aby boli Vianoce menej konzumné. 
Usilujme sa baliť darčeky šetrne. Obviažme ich len mašľou, alebo ich zabaľme do recyklovaného papiera, vrecúška či 
textilu. Nezabudnime, že všetky rastlinné zvyšky z prípravy a konzumácie jedál aj počas sviatkov patria do kompostu.  
Je dôležité, aby sme sa pri separovaní správali zodpovedne. Teda triedili odpad podľa špecifikácii. 

Prílohou týchto novín je leták Organizácie zodpovednosti výrobcov – OZV ENVI-PAK. Našou zberovou 
spoločnosťou je firma AVE, ktorá zabezpečuje zber a triedenie odpadov. Do plastových vriec zbierame plasty- PET 
fľaše, krabice od mlieka, džúsov (nápojové kartóny). V čase zberu plastov môžeme vyložiť postláčaný kartón vhodne 
zabalený – previazaný. Takisto aj ostatný papier, ale zvykli sme si ho šetriť pre organizovaný zber našou základnou 
školou. Ďalšou komoditou je zber použitého jedlého oleja, ktorý môžete v plastových fľašiach uložiť do kontajnera 
umiestneného pri zástavke oproti 
cintorínu.  
To isté platí pre zber veľkoobjemového 
a stavebného odpadu. Obec organizuje 
dvakrát ročne vývoz veľkokapacitnými 
kontajnermi. Ak sa v kontajneri na drobný 
stavebný odpad ocitne koberec, alebo 
staré záhradné stoličky, vývoz takéhoto 
zmiešaného odpadu je drahší. Je dôležité, 
aby sme plnili kontajnery takým 
odpadom, na ktorý  sú určené. 

Zodpovedným správaním-
triedením šetríme životné prostredie. Jeho ochrana a zveľaďovanie začína u každého z nás doma. Všetci sme 
spotrebitelia a každý tovar má nejaký obal. Musíme si uvedomiť, že to má priamy dopad nielen na nás, ale hlavne na 
generácie, ktoré prídu po nás. 
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svojho Syna, aby jeho pôvodný obraz zažiaril v plnej kráse. Ježiš nám zjavuje obraz človeka, akého Boh pôvodne 
chcel mať, nepokriveného, nezmietaného emóciami, bez nemiernosti a chamtivosti. Práve v súčasnosti je viac ako 
inokedy potrebné, aby nám Boh v Ježišovi staval pred oči pravý obraz človeka. V médiách chvália iný druh ľudí, 
úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
V Ježišovi žiari obraz milujúceho Boha, ktorý neváhal zjaviť sa nie ako silný a mocný, lež ako bezmocné dieťa.  
Náš život sa zmenil. Nielen že sme v Ježišovej tvári zazreli slávu Božieho života, ale sme vtiahnutí do Božieho 
vtelenia. Naša prirodzenosť sa zmenila. Je naplnená Božím životom, Božou silou a Božím svetlom. Pre starých 
Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
 

Igramskí záhradkári 
Milí spoluobčania, 
aj počas tohto roku ste spolu s nami, Igramskými záhradkármi, mohli prežiť príjemne chvíle, za ktoré sme patrične 
vďační a radi by sme si ich s Vami pripomenuli. 

Celoročne Vám ponúkame akcie, pri ktorých sa môžeme zabaviť, oddýchnuť a hlavne stráviť príjemný čas v 
kruhu Vašich priateľov. Rok sme odštartovali každoročnou klasikou- Igramským prasátkom, kde ste si mohli pochutiť 
slovenskými zabíjačkovými dobrotami ale i dolnozemskými špecialitami. Počas fašiangového obdobia nemohla 
chýbať Fašiangová zábava, ktorou nás do prevádzal  

mladý DJ Maťo. Všetci sa výborne zabávali až do skorého rána a v tejto našej zábave sa ďalej pokračovalo na 
stavaní mája, ktoré pripadlo na 30.apríla. Ako vždy sme postavili máj holými rukami a potom sme si vychutnávali 
rytmy dobrej hudby v podaní Trubadúrov a dychovej hudby Igramčan. K tomu všetkému sme si dali dobré vínko a 
ešte lepšiu cigánsku. Prvý polrok sme zakončili najväčšou a najznámejšou akciou našej obce- Igramské obyčaje. 
Festival dychovej hudby a folklórnych súborov priniesol ukážku ľudových remesiel, výrobu tradičných jedál ale 
hlavne dobrú muziku a náladu. Taktiež nás veľmi teší vzrastajúca aktivita mladých pri tomto festivale.  

Leto prešlo veľmi rýchlo a koncom augusta sme sa vybrali na výlet do Velehradu. Čakal nás nabitý ale o to 
krajší program. Vo Velehrade sme absolvovali prehliadku baziliky spojenú so sv. omšou v Stojanovom dome, 
následne sme sa presunuli do archeologického skanzenu a prehliadku pálenice, ale zavítali sme aj do sveta vody a rýb 
v Modrej. Niekto by si 
pomyslel, že to sa v 
jeden deň ani stihnúť 
nedá ale my sme stihli 
ešte aj prehliadku obce a 
zámockých záhrad 
v Buchlovice a následne 
večeru v miestnom 
pohostinstve s 
koštovkou vína.   

Mnohé z týchto 
akcií boli organizované 
v spolupráci s obecným 
úradom Igram, Igramskými futbalistami, pánom učiteľom Brnom, mladými a inými sympatizantmi. Veľmi radi by 
sme im touto cestou poďakovali za pomoc, bez ktorej by sme tieto akcie ťažko zorganizovali sami. Taktiež ďakujeme 
aj všetkým účastníkom a veríme, že ich počet bude aj budúcnosti taký hojný ako doposiaľ.  

Na záver by sme Vám my, Igramskí záhradkári, chceli popriať príjemne prežitie Vianočných sviatkov v kruhu 
svojich najbližších, veľa zdravia, sily a úspechov v Novom roku 2019.  

  
Pavel Ščasný 



Nezabúdajme triediť odpad... 
Vianoce sú najočakávanejším sviatkom roka, avšak čoraz viac sa stávajú aj sviatkami veľkej spotreby a nadmernej 
tvorby odpadu. Málokto sa ale zamyslí, ako by mohol osobne prispieť k tomu, aby boli Vianoce menej konzumné. 
Usilujme sa baliť darčeky šetrne. Obviažme ich len mašľou, alebo ich zabaľme do recyklovaného papiera, vrecúška či 
textilu. Nezabudnime, že všetky rastlinné zvyšky z prípravy a konzumácie jedál aj počas sviatkov patria do kompostu.  
Je dôležité, aby sme sa pri separovaní správali zodpovedne. Teda triedili odpad podľa špecifikácii. 

Prílohou týchto novín je leták Organizácie zodpovednosti výrobcov – OZV ENVI-PAK. Našou zberovou 
spoločnosťou je firma AVE, ktorá zabezpečuje zber a triedenie odpadov. Do plastových vriec zbierame plasty- PET 
fľaše, krabice od mlieka, džúsov (nápojové kartóny). V čase zberu plastov môžeme vyložiť postláčaný kartón vhodne 
zabalený – previazaný. Takisto aj ostatný papier, ale zvykli sme si ho šetriť pre organizovaný zber našou základnou 
školou. Ďalšou komoditou je zber použitého jedlého oleja, ktorý môžete v plastových fľašiach uložiť do kontajnera 
umiestneného pri zástavke oproti 
cintorínu.  
To isté platí pre zber veľkoobjemového 
a stavebného odpadu. Obec organizuje 
dvakrát ročne vývoz veľkokapacitnými 
kontajnermi. Ak sa v kontajneri na drobný 
stavebný odpad ocitne koberec, alebo 
staré záhradné stoličky, vývoz takéhoto 
zmiešaného odpadu je drahší. Je dôležité, 
aby sme plnili kontajnery takým 
odpadom, na ktorý  sú určené. 

Zodpovedným správaním-
triedením šetríme životné prostredie. Jeho ochrana a zveľaďovanie začína u každého z nás doma. Všetci sme 
spotrebitelia a každý tovar má nejaký obal. Musíme si uvedomiť, že to má priamy dopad nielen na nás, ale hlavne na 
generácie, ktoré prídu po nás. 

Veľkou úlohou obce je vytvoriť priestor a podmienky na zber bio odpadu a dreveného odpadu. Je to 
predovšetkým v jarných mesiacoch po reze likvidácia konárov, počas vegetácie zelený odpad z kosenia trávnikov či 
vypletá burina a na jeseň opadané lístie a rastlinné zvyšky. Dúfam, že sa nám čoskoro tento problém podarí vyriešiť. 
Záverom Vás chcem znovu vyzvať na zodpovednosť pri zaobchádzaní s odpadom a spoluprácu pri zlepšovaní 
životného prostredia našej obce výchovou a upozorňovaním  nedisciplinovaných spotrebiteľov. 

Peter Holek 

 
Igramský futbal v roku 2018 

Sezóna 2017/18 sa niesla v duchu nevyrovnaných výkonov, čo sa odrazilo aj na postavení v tabuľke. Ôsme 
miesto a 33 bodov určite nie je nič s čím by sme mohli byť spokojní. Už niekoľko kôl pred koncom bolo jasné, že 
mužstvo opustí tréner Mikulášek, ktorý sa 
rozhodol pokračovať v Senci, kde vedie 
starší dorast. Preto bolo prioritou pre vedenie 
ŠK Igram nájsť nového trénera ešte pred 
začatím prípravy na novú sezónu. Možností 
nebolo veľa, ale rokovalo sa s viacerými 
adeptami. Napokon sa vedenie rozhodlo pre 
bývalého trénera MŠK Senec, Petra Vencela, 
ktorý s ponukou súhlasil. Začiatok prípravy 
bol všelijaký. Dovolenky, zranenia a kolísavé 
výkony v príprave. Dôležité bolo aby si hráči 
aj tréner na seba zvykli. Nový tréner so 
sebou priniesol viacero zmien a nových vecí, 
ktoré bolo potrebné postupne aplikovať, no 
myslím, že nakoniec sme si všetci zvykli 
a teraz je už všetko zabehnuté. 



         Jedna z modlitieb vyjadruje vianočné tajomstvo triezvo a zároveň v reči, ktorá sa nás dotýka: „ Všemohúci Otče, 
ty si podivuhodne stvoril človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykúpil. Prosíme ťa, daj nám účasť na božskom živote 
svojho Syna, ktorý prijal našu ľudskú prirodzenosť.“ 
         Na Vianoce kresťania vyznávajú, že Boh podivuhodne stvoril človeka. Keď ho stvoril, videl, že je to dobré.  
Stvoril nás na svoj obraz ako muža a ženu. No my ľudia sme tento čistý  Boží obraz v sebe zatemnili. A tak Boh poslal 
svojho Syna, aby jeho pôvodný obraz zažiaril v plnej kráse. Ježiš nám zjavuje obraz človeka, akého Boh pôvodne 
chcel mať, nepokriveného, nezmietaného emóciami, bez nemiernosti a chamtivosti. Práve v súčasnosti je viac ako 
inokedy potrebné, aby nám Boh v Ježišovi staval pred oči pravý obraz človeka. V médiách chvália iný druh ľudí, 
úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
V Ježišovi žiari obraz milujúceho Boha, ktorý neváhal zjaviť sa nie ako silný a mocný, lež ako bezmocné dieťa.  
Náš život sa zmenil. Nielen že sme v Ježišovej tvári zazreli slávu Božieho života, ale sme vtiahnutí do Božieho 
vtelenia. Naša prirodzenosť sa zmenila. Je naplnená Božím životom, Božou silou a Božím svetlom. Pre starých 
Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
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zámockých záhrad 
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generácie, ktoré prídu po nás. 

Veľkou úlohou obce je vytvoriť priestor a podmienky na zber bio odpadu a dreveného odpadu. Je to 
predovšetkým v jarných mesiacoch po reze likvidácia konárov, počas vegetácie zelený odpad z kosenia trávnikov či 
vypletá burina a na jeseň opadané lístie a rastlinné zvyšky. Dúfam, že sa nám čoskoro tento problém podarí vyriešiť. 
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Igramský futbal v roku 2018 
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starší dorast. Preto bolo prioritou pre vedenie 
ŠK Igram nájsť nového trénera ešte pred 
začatím prípravy na novú sezónu. Možností 
nebolo veľa, ale rokovalo sa s viacerými 
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         Jedna z modlitieb vyjadruje vianočné tajomstvo triezvo a zároveň v reči, ktorá sa nás dotýka: „ Všemohúci Otče, 
ty si podivuhodne stvoril človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykúpil. Prosíme ťa, daj nám účasť na božskom živote 
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naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
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Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 
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kruhu Vašich priateľov. Rok sme odštartovali každoročnou klasikou- Igramským prasátkom, kde ste si mohli pochutiť 
slovenskými zabíjačkovými dobrotami ale i dolnozemskými špecialitami. Počas fašiangového obdobia nemohla 
chýbať Fašiangová zábava, ktorou nás do prevádzal  

mladý DJ Maťo. Všetci sa výborne zabávali až do skorého rána a v tejto našej zábave sa ďalej pokračovalo na 
stavaní mája, ktoré pripadlo na 30.apríla. Ako vždy sme postavili máj holými rukami a potom sme si vychutnávali 
rytmy dobrej hudby v podaní Trubadúrov a dychovej hudby Igramčan. K tomu všetkému sme si dali dobré vínko a 
ešte lepšiu cigánsku. Prvý polrok sme zakončili najväčšou a najznámejšou akciou našej obce- Igramské obyčaje. 
Festival dychovej hudby a folklórnych súborov priniesol ukážku ľudových remesiel, výrobu tradičných jedál ale 
hlavne dobrú muziku a náladu. Taktiež nás veľmi teší vzrastajúca aktivita mladých pri tomto festivale.  

Leto prešlo veľmi rýchlo a koncom augusta sme sa vybrali na výlet do Velehradu. Čakal nás nabitý ale o to 
krajší program. Vo Velehrade sme absolvovali prehliadku baziliky spojenú so sv. omšou v Stojanovom dome, 
následne sme sa presunuli do archeologického skanzenu a prehliadku pálenice, ale zavítali sme aj do sveta vody a rýb 
v Modrej. Niekto by si 
pomyslel, že to sa v 
jeden deň ani stihnúť 
nedá ale my sme stihli 
ešte aj prehliadku obce a 
zámockých záhrad 
v Buchlovice a následne 
večeru v miestnom 
pohostinstve s 
koštovkou vína.   

Mnohé z týchto 
akcií boli organizované 
v spolupráci s obecným 
úradom Igram, Igramskými futbalistami, pánom učiteľom Brnom, mladými a inými sympatizantmi. Veľmi radi by 
sme im touto cestou poďakovali za pomoc, bez ktorej by sme tieto akcie ťažko zorganizovali sami. Taktiež ďakujeme 
aj všetkým účastníkom a veríme, že ich počet bude aj budúcnosti taký hojný ako doposiaľ.  

Na záver by sme Vám my, Igramskí záhradkári, chceli popriať príjemne prežitie Vianočných sviatkov v kruhu 
svojich najbližších, veľa zdravia, sily a úspechov v Novom roku 2019.  

  
Pavel Ščasný 



Nezabúdajme triediť odpad... 
Vianoce sú najočakávanejším sviatkom roka, avšak čoraz viac sa stávajú aj sviatkami veľkej spotreby a nadmernej 
tvorby odpadu. Málokto sa ale zamyslí, ako by mohol osobne prispieť k tomu, aby boli Vianoce menej konzumné. 
Usilujme sa baliť darčeky šetrne. Obviažme ich len mašľou, alebo ich zabaľme do recyklovaného papiera, vrecúška či 
textilu. Nezabudnime, že všetky rastlinné zvyšky z prípravy a konzumácie jedál aj počas sviatkov patria do kompostu.  
Je dôležité, aby sme sa pri separovaní správali zodpovedne. Teda triedili odpad podľa špecifikácii. 

Prílohou týchto novín je leták Organizácie zodpovednosti výrobcov – OZV ENVI-PAK. Našou zberovou 
spoločnosťou je firma AVE, ktorá zabezpečuje zber a triedenie odpadov. Do plastových vriec zbierame plasty- PET 
fľaše, krabice od mlieka, džúsov (nápojové kartóny). V čase zberu plastov môžeme vyložiť postláčaný kartón vhodne 
zabalený – previazaný. Takisto aj ostatný papier, ale zvykli sme si ho šetriť pre organizovaný zber našou základnou 
školou. Ďalšou komoditou je zber použitého jedlého oleja, ktorý môžete v plastových fľašiach uložiť do kontajnera 
umiestneného pri zástavke oproti 
cintorínu.  
To isté platí pre zber veľkoobjemového 
a stavebného odpadu. Obec organizuje 
dvakrát ročne vývoz veľkokapacitnými 
kontajnermi. Ak sa v kontajneri na drobný 
stavebný odpad ocitne koberec, alebo 
staré záhradné stoličky, vývoz takéhoto 
zmiešaného odpadu je drahší. Je dôležité, 
aby sme plnili kontajnery takým 
odpadom, na ktorý  sú určené. 

Zodpovedným správaním-
triedením šetríme životné prostredie. Jeho ochrana a zveľaďovanie začína u každého z nás doma. Všetci sme 
spotrebitelia a každý tovar má nejaký obal. Musíme si uvedomiť, že to má priamy dopad nielen na nás, ale hlavne na 
generácie, ktoré prídu po nás. 

Veľkou úlohou obce je vytvoriť priestor a podmienky na zber bio odpadu a dreveného odpadu. Je to 
predovšetkým v jarných mesiacoch po reze likvidácia konárov, počas vegetácie zelený odpad z kosenia trávnikov či 
vypletá burina a na jeseň opadané lístie a rastlinné zvyšky. Dúfam, že sa nám čoskoro tento problém podarí vyriešiť. 
Záverom Vás chcem znovu vyzvať na zodpovednosť pri zaobchádzaní s odpadom a spoluprácu pri zlepšovaní 
životného prostredia našej obce výchovou a upozorňovaním  nedisciplinovaných spotrebiteľov. 

Peter Holek 

 
Igramský futbal v roku 2018 

Sezóna 2017/18 sa niesla v duchu nevyrovnaných výkonov, čo sa odrazilo aj na postavení v tabuľke. Ôsme 
miesto a 33 bodov určite nie je nič s čím by sme mohli byť spokojní. Už niekoľko kôl pred koncom bolo jasné, že 
mužstvo opustí tréner Mikulášek, ktorý sa 
rozhodol pokračovať v Senci, kde vedie 
starší dorast. Preto bolo prioritou pre vedenie 
ŠK Igram nájsť nového trénera ešte pred 
začatím prípravy na novú sezónu. Možností 
nebolo veľa, ale rokovalo sa s viacerými 
adeptami. Napokon sa vedenie rozhodlo pre 
bývalého trénera MŠK Senec, Petra Vencela, 
ktorý s ponukou súhlasil. Začiatok prípravy 
bol všelijaký. Dovolenky, zranenia a kolísavé 
výkony v príprave. Dôležité bolo aby si hráči 
aj tréner na seba zvykli. Nový tréner so 
sebou priniesol viacero zmien a nových vecí, 
ktoré bolo potrebné postupne aplikovať, no 
myslím, že nakoniec sme si všetci zvykli 
a teraz je už všetko zabehnuté. 



         Jedna z modlitieb vyjadruje vianočné tajomstvo triezvo a zároveň v reči, ktorá sa nás dotýka: „ Všemohúci Otče, 
ty si podivuhodne stvoril človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykúpil. Prosíme ťa, daj nám účasť na božskom živote 
svojho Syna, ktorý prijal našu ľudskú prirodzenosť.“ 
         Na Vianoce kresťania vyznávajú, že Boh podivuhodne stvoril človeka. Keď ho stvoril, videl, že je to dobré.  
Stvoril nás na svoj obraz ako muža a ženu. No my ľudia sme tento čistý  Boží obraz v sebe zatemnili. A tak Boh poslal 
svojho Syna, aby jeho pôvodný obraz zažiaril v plnej kráse. Ježiš nám zjavuje obraz človeka, akého Boh pôvodne 
chcel mať, nepokriveného, nezmietaného emóciami, bez nemiernosti a chamtivosti. Práve v súčasnosti je viac ako 
inokedy potrebné, aby nám Boh v Ježišovi staval pred oči pravý obraz človeka. V médiách chvália iný druh ľudí, 
úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
V Ježišovi žiari obraz milujúceho Boha, ktorý neváhal zjaviť sa nie ako silný a mocný, lež ako bezmocné dieťa.  
Náš život sa zmenil. Nielen že sme v Ježišovej tvári zazreli slávu Božieho života, ale sme vtiahnutí do Božieho 
vtelenia. Naša prirodzenosť sa zmenila. Je naplnená Božím životom, Božou silou a Božím svetlom. Pre starých 
Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
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aj všetkým účastníkom a veríme, že ich počet bude aj budúcnosti taký hojný ako doposiaľ.  

Na záver by sme Vám my, Igramskí záhradkári, chceli popriať príjemne prežitie Vianočných sviatkov v kruhu 
svojich najbližších, veľa zdravia, sily a úspechov v Novom roku 2019.  

  
Pavel Ščasný 



Nezabúdajme triediť odpad... 
Vianoce sú najočakávanejším sviatkom roka, avšak čoraz viac sa stávajú aj sviatkami veľkej spotreby a nadmernej 
tvorby odpadu. Málokto sa ale zamyslí, ako by mohol osobne prispieť k tomu, aby boli Vianoce menej konzumné. 
Usilujme sa baliť darčeky šetrne. Obviažme ich len mašľou, alebo ich zabaľme do recyklovaného papiera, vrecúška či 
textilu. Nezabudnime, že všetky rastlinné zvyšky z prípravy a konzumácie jedál aj počas sviatkov patria do kompostu.  
Je dôležité, aby sme sa pri separovaní správali zodpovedne. Teda triedili odpad podľa špecifikácii. 

Prílohou týchto novín je leták Organizácie zodpovednosti výrobcov – OZV ENVI-PAK. Našou zberovou 
spoločnosťou je firma AVE, ktorá zabezpečuje zber a triedenie odpadov. Do plastových vriec zbierame plasty- PET 
fľaše, krabice od mlieka, džúsov (nápojové kartóny). V čase zberu plastov môžeme vyložiť postláčaný kartón vhodne 
zabalený – previazaný. Takisto aj ostatný papier, ale zvykli sme si ho šetriť pre organizovaný zber našou základnou 
školou. Ďalšou komoditou je zber použitého jedlého oleja, ktorý môžete v plastových fľašiach uložiť do kontajnera 
umiestneného pri zástavke oproti 
cintorínu.  
To isté platí pre zber veľkoobjemového 
a stavebného odpadu. Obec organizuje 
dvakrát ročne vývoz veľkokapacitnými 
kontajnermi. Ak sa v kontajneri na drobný 
stavebný odpad ocitne koberec, alebo 
staré záhradné stoličky, vývoz takéhoto 
zmiešaného odpadu je drahší. Je dôležité, 
aby sme plnili kontajnery takým 
odpadom, na ktorý  sú určené. 

Zodpovedným správaním-
triedením šetríme životné prostredie. Jeho ochrana a zveľaďovanie začína u každého z nás doma. Všetci sme 
spotrebitelia a každý tovar má nejaký obal. Musíme si uvedomiť, že to má priamy dopad nielen na nás, ale hlavne na 
generácie, ktoré prídu po nás. 

Veľkou úlohou obce je vytvoriť priestor a podmienky na zber bio odpadu a dreveného odpadu. Je to 
predovšetkým v jarných mesiacoch po reze likvidácia konárov, počas vegetácie zelený odpad z kosenia trávnikov či 
vypletá burina a na jeseň opadané lístie a rastlinné zvyšky. Dúfam, že sa nám čoskoro tento problém podarí vyriešiť. 
Záverom Vás chcem znovu vyzvať na zodpovednosť pri zaobchádzaní s odpadom a spoluprácu pri zlepšovaní 
životného prostredia našej obce výchovou a upozorňovaním  nedisciplinovaných spotrebiteľov. 

Peter Holek 

 
Igramský futbal v roku 2018 

Sezóna 2017/18 sa niesla v duchu nevyrovnaných výkonov, čo sa odrazilo aj na postavení v tabuľke. Ôsme 
miesto a 33 bodov určite nie je nič s čím by sme mohli byť spokojní. Už niekoľko kôl pred koncom bolo jasné, že 
mužstvo opustí tréner Mikulášek, ktorý sa 
rozhodol pokračovať v Senci, kde vedie 
starší dorast. Preto bolo prioritou pre vedenie 
ŠK Igram nájsť nového trénera ešte pred 
začatím prípravy na novú sezónu. Možností 
nebolo veľa, ale rokovalo sa s viacerými 
adeptami. Napokon sa vedenie rozhodlo pre 
bývalého trénera MŠK Senec, Petra Vencela, 
ktorý s ponukou súhlasil. Začiatok prípravy 
bol všelijaký. Dovolenky, zranenia a kolísavé 
výkony v príprave. Dôležité bolo aby si hráči 
aj tréner na seba zvykli. Nový tréner so 
sebou priniesol viacero zmien a nových vecí, 
ktoré bolo potrebné postupne aplikovať, no 
myslím, že nakoniec sme si všetci zvykli 
a teraz je už všetko zabehnuté. 



         Jedna z modlitieb vyjadruje vianočné tajomstvo triezvo a zároveň v reči, ktorá sa nás dotýka: „ Všemohúci Otče, 
ty si podivuhodne stvoril človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykúpil. Prosíme ťa, daj nám účasť na božskom živote 
svojho Syna, ktorý prijal našu ľudskú prirodzenosť.“ 
         Na Vianoce kresťania vyznávajú, že Boh podivuhodne stvoril človeka. Keď ho stvoril, videl, že je to dobré.  
Stvoril nás na svoj obraz ako muža a ženu. No my ľudia sme tento čistý  Boží obraz v sebe zatemnili. A tak Boh poslal 
svojho Syna, aby jeho pôvodný obraz zažiaril v plnej kráse. Ježiš nám zjavuje obraz človeka, akého Boh pôvodne 
chcel mať, nepokriveného, nezmietaného emóciami, bez nemiernosti a chamtivosti. Práve v súčasnosti je viac ako 
inokedy potrebné, aby nám Boh v Ježišovi staval pred oči pravý obraz človeka. V médiách chvália iný druh ľudí, 
úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
V Ježišovi žiari obraz milujúceho Boha, ktorý neváhal zjaviť sa nie ako silný a mocný, lež ako bezmocné dieťa.  
Náš život sa zmenil. Nielen že sme v Ježišovej tvári zazreli slávu Božieho života, ale sme vtiahnutí do Božieho 
vtelenia. Naša prirodzenosť sa zmenila. Je naplnená Božím životom, Božou silou a Božím svetlom. Pre starých 
Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
 

Igramskí záhradkári 
Milí spoluobčania, 
aj počas tohto roku ste spolu s nami, Igramskými záhradkármi, mohli prežiť príjemne chvíle, za ktoré sme patrične 
vďační a radi by sme si ich s Vami pripomenuli. 

Celoročne Vám ponúkame akcie, pri ktorých sa môžeme zabaviť, oddýchnuť a hlavne stráviť príjemný čas v 
kruhu Vašich priateľov. Rok sme odštartovali každoročnou klasikou- Igramským prasátkom, kde ste si mohli pochutiť 
slovenskými zabíjačkovými dobrotami ale i dolnozemskými špecialitami. Počas fašiangového obdobia nemohla 
chýbať Fašiangová zábava, ktorou nás do prevádzal  

mladý DJ Maťo. Všetci sa výborne zabávali až do skorého rána a v tejto našej zábave sa ďalej pokračovalo na 
stavaní mája, ktoré pripadlo na 30.apríla. Ako vždy sme postavili máj holými rukami a potom sme si vychutnávali 
rytmy dobrej hudby v podaní Trubadúrov a dychovej hudby Igramčan. K tomu všetkému sme si dali dobré vínko a 
ešte lepšiu cigánsku. Prvý polrok sme zakončili najväčšou a najznámejšou akciou našej obce- Igramské obyčaje. 
Festival dychovej hudby a folklórnych súborov priniesol ukážku ľudových remesiel, výrobu tradičných jedál ale 
hlavne dobrú muziku a náladu. Taktiež nás veľmi teší vzrastajúca aktivita mladých pri tomto festivale.  

Leto prešlo veľmi rýchlo a koncom augusta sme sa vybrali na výlet do Velehradu. Čakal nás nabitý ale o to 
krajší program. Vo Velehrade sme absolvovali prehliadku baziliky spojenú so sv. omšou v Stojanovom dome, 
následne sme sa presunuli do archeologického skanzenu a prehliadku pálenice, ale zavítali sme aj do sveta vody a rýb 
v Modrej. Niekto by si 
pomyslel, že to sa v 
jeden deň ani stihnúť 
nedá ale my sme stihli 
ešte aj prehliadku obce a 
zámockých záhrad 
v Buchlovice a následne 
večeru v miestnom 
pohostinstve s 
koštovkou vína.   

Mnohé z týchto 
akcií boli organizované 
v spolupráci s obecným 
úradom Igram, Igramskými futbalistami, pánom učiteľom Brnom, mladými a inými sympatizantmi. Veľmi radi by 
sme im touto cestou poďakovali za pomoc, bez ktorej by sme tieto akcie ťažko zorganizovali sami. Taktiež ďakujeme 
aj všetkým účastníkom a veríme, že ich počet bude aj budúcnosti taký hojný ako doposiaľ.  

Na záver by sme Vám my, Igramskí záhradkári, chceli popriať príjemne prežitie Vianočných sviatkov v kruhu 
svojich najbližších, veľa zdravia, sily a úspechov v Novom roku 2019.  

  
Pavel Ščasný 



Nezabúdajme triediť odpad... 
Vianoce sú najočakávanejším sviatkom roka, avšak čoraz viac sa stávajú aj sviatkami veľkej spotreby a nadmernej 
tvorby odpadu. Málokto sa ale zamyslí, ako by mohol osobne prispieť k tomu, aby boli Vianoce menej konzumné. 
Usilujme sa baliť darčeky šetrne. Obviažme ich len mašľou, alebo ich zabaľme do recyklovaného papiera, vrecúška či 
textilu. Nezabudnime, že všetky rastlinné zvyšky z prípravy a konzumácie jedál aj počas sviatkov patria do kompostu.  
Je dôležité, aby sme sa pri separovaní správali zodpovedne. Teda triedili odpad podľa špecifikácii. 

Prílohou týchto novín je leták Organizácie zodpovednosti výrobcov – OZV ENVI-PAK. Našou zberovou 
spoločnosťou je firma AVE, ktorá zabezpečuje zber a triedenie odpadov. Do plastových vriec zbierame plasty- PET 
fľaše, krabice od mlieka, džúsov (nápojové kartóny). V čase zberu plastov môžeme vyložiť postláčaný kartón vhodne 
zabalený – previazaný. Takisto aj ostatný papier, ale zvykli sme si ho šetriť pre organizovaný zber našou základnou 
školou. Ďalšou komoditou je zber použitého jedlého oleja, ktorý môžete v plastových fľašiach uložiť do kontajnera 
umiestneného pri zástavke oproti 
cintorínu.  
To isté platí pre zber veľkoobjemového 
a stavebného odpadu. Obec organizuje 
dvakrát ročne vývoz veľkokapacitnými 
kontajnermi. Ak sa v kontajneri na drobný 
stavebný odpad ocitne koberec, alebo 
staré záhradné stoličky, vývoz takéhoto 
zmiešaného odpadu je drahší. Je dôležité, 
aby sme plnili kontajnery takým 
odpadom, na ktorý  sú určené. 

Zodpovedným správaním-
triedením šetríme životné prostredie. Jeho ochrana a zveľaďovanie začína u každého z nás doma. Všetci sme 
spotrebitelia a každý tovar má nejaký obal. Musíme si uvedomiť, že to má priamy dopad nielen na nás, ale hlavne na 
generácie, ktoré prídu po nás. 

Veľkou úlohou obce je vytvoriť priestor a podmienky na zber bio odpadu a dreveného odpadu. Je to 
predovšetkým v jarných mesiacoch po reze likvidácia konárov, počas vegetácie zelený odpad z kosenia trávnikov či 
vypletá burina a na jeseň opadané lístie a rastlinné zvyšky. Dúfam, že sa nám čoskoro tento problém podarí vyriešiť. 
Záverom Vás chcem znovu vyzvať na zodpovednosť pri zaobchádzaní s odpadom a spoluprácu pri zlepšovaní 
životného prostredia našej obce výchovou a upozorňovaním  nedisciplinovaných spotrebiteľov. 

Peter Holek 

 
Igramský futbal v roku 2018 

Sezóna 2017/18 sa niesla v duchu nevyrovnaných výkonov, čo sa odrazilo aj na postavení v tabuľke. Ôsme 
miesto a 33 bodov určite nie je nič s čím by sme mohli byť spokojní. Už niekoľko kôl pred koncom bolo jasné, že 
mužstvo opustí tréner Mikulášek, ktorý sa 
rozhodol pokračovať v Senci, kde vedie 
starší dorast. Preto bolo prioritou pre vedenie 
ŠK Igram nájsť nového trénera ešte pred 
začatím prípravy na novú sezónu. Možností 
nebolo veľa, ale rokovalo sa s viacerými 
adeptami. Napokon sa vedenie rozhodlo pre 
bývalého trénera MŠK Senec, Petra Vencela, 
ktorý s ponukou súhlasil. Začiatok prípravy 
bol všelijaký. Dovolenky, zranenia a kolísavé 
výkony v príprave. Dôležité bolo aby si hráči 
aj tréner na seba zvykli. Nový tréner so 
sebou priniesol viacero zmien a nových vecí, 
ktoré bolo potrebné postupne aplikovať, no 
myslím, že nakoniec sme si všetci zvykli 
a teraz je už všetko zabehnuté. 



         Jedna z modlitieb vyjadruje vianočné tajomstvo triezvo a zároveň v reči, ktorá sa nás dotýka: „ Všemohúci Otče, 
ty si podivuhodne stvoril človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykúpil. Prosíme ťa, daj nám účasť na božskom živote 
svojho Syna, ktorý prijal našu ľudskú prirodzenosť.“ 
         Na Vianoce kresťania vyznávajú, že Boh podivuhodne stvoril človeka. Keď ho stvoril, videl, že je to dobré.  
Stvoril nás na svoj obraz ako muža a ženu. No my ľudia sme tento čistý  Boží obraz v sebe zatemnili. A tak Boh poslal 
svojho Syna, aby jeho pôvodný obraz zažiaril v plnej kráse. Ježiš nám zjavuje obraz človeka, akého Boh pôvodne 
chcel mať, nepokriveného, nezmietaného emóciami, bez nemiernosti a chamtivosti. Práve v súčasnosti je viac ako 
inokedy potrebné, aby nám Boh v Ježišovi staval pred oči pravý obraz človeka. V médiách chvália iný druh ľudí, 
úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
V Ježišovi žiari obraz milujúceho Boha, ktorý neváhal zjaviť sa nie ako silný a mocný, lež ako bezmocné dieťa.  
Náš život sa zmenil. Nielen že sme v Ježišovej tvári zazreli slávu Božieho života, ale sme vtiahnutí do Božieho 
vtelenia. Naša prirodzenosť sa zmenila. Je naplnená Božím životom, Božou silou a Božím svetlom. Pre starých 
Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
 

Igramskí záhradkári 
Milí spoluobčania, 
aj počas tohto roku ste spolu s nami, Igramskými záhradkármi, mohli prežiť príjemne chvíle, za ktoré sme patrične 
vďační a radi by sme si ich s Vami pripomenuli. 

Celoročne Vám ponúkame akcie, pri ktorých sa môžeme zabaviť, oddýchnuť a hlavne stráviť príjemný čas v 
kruhu Vašich priateľov. Rok sme odštartovali každoročnou klasikou- Igramským prasátkom, kde ste si mohli pochutiť 
slovenskými zabíjačkovými dobrotami ale i dolnozemskými špecialitami. Počas fašiangového obdobia nemohla 
chýbať Fašiangová zábava, ktorou nás do prevádzal  

mladý DJ Maťo. Všetci sa výborne zabávali až do skorého rána a v tejto našej zábave sa ďalej pokračovalo na 
stavaní mája, ktoré pripadlo na 30.apríla. Ako vždy sme postavili máj holými rukami a potom sme si vychutnávali 
rytmy dobrej hudby v podaní Trubadúrov a dychovej hudby Igramčan. K tomu všetkému sme si dali dobré vínko a 
ešte lepšiu cigánsku. Prvý polrok sme zakončili najväčšou a najznámejšou akciou našej obce- Igramské obyčaje. 
Festival dychovej hudby a folklórnych súborov priniesol ukážku ľudových remesiel, výrobu tradičných jedál ale 
hlavne dobrú muziku a náladu. Taktiež nás veľmi teší vzrastajúca aktivita mladých pri tomto festivale.  

Leto prešlo veľmi rýchlo a koncom augusta sme sa vybrali na výlet do Velehradu. Čakal nás nabitý ale o to 
krajší program. Vo Velehrade sme absolvovali prehliadku baziliky spojenú so sv. omšou v Stojanovom dome, 
následne sme sa presunuli do archeologického skanzenu a prehliadku pálenice, ale zavítali sme aj do sveta vody a rýb 
v Modrej. Niekto by si 
pomyslel, že to sa v 
jeden deň ani stihnúť 
nedá ale my sme stihli 
ešte aj prehliadku obce a 
zámockých záhrad 
v Buchlovice a následne 
večeru v miestnom 
pohostinstve s 
koštovkou vína.   

Mnohé z týchto 
akcií boli organizované 
v spolupráci s obecným 
úradom Igram, Igramskými futbalistami, pánom učiteľom Brnom, mladými a inými sympatizantmi. Veľmi radi by 
sme im touto cestou poďakovali za pomoc, bez ktorej by sme tieto akcie ťažko zorganizovali sami. Taktiež ďakujeme 
aj všetkým účastníkom a veríme, že ich počet bude aj budúcnosti taký hojný ako doposiaľ.  

Na záver by sme Vám my, Igramskí záhradkári, chceli popriať príjemne prežitie Vianočných sviatkov v kruhu 
svojich najbližších, veľa zdravia, sily a úspechov v Novom roku 2019.  

  
Pavel Ščasný 



Nezabúdajme triediť odpad... 
Vianoce sú najočakávanejším sviatkom roka, avšak čoraz viac sa stávajú aj sviatkami veľkej spotreby a nadmernej 
tvorby odpadu. Málokto sa ale zamyslí, ako by mohol osobne prispieť k tomu, aby boli Vianoce menej konzumné. 
Usilujme sa baliť darčeky šetrne. Obviažme ich len mašľou, alebo ich zabaľme do recyklovaného papiera, vrecúška či 
textilu. Nezabudnime, že všetky rastlinné zvyšky z prípravy a konzumácie jedál aj počas sviatkov patria do kompostu.  
Je dôležité, aby sme sa pri separovaní správali zodpovedne. Teda triedili odpad podľa špecifikácii. 

Prílohou týchto novín je leták Organizácie zodpovednosti výrobcov – OZV ENVI-PAK. Našou zberovou 
spoločnosťou je firma AVE, ktorá zabezpečuje zber a triedenie odpadov. Do plastových vriec zbierame plasty- PET 
fľaše, krabice od mlieka, džúsov (nápojové kartóny). V čase zberu plastov môžeme vyložiť postláčaný kartón vhodne 
zabalený – previazaný. Takisto aj ostatný papier, ale zvykli sme si ho šetriť pre organizovaný zber našou základnou 
školou. Ďalšou komoditou je zber použitého jedlého oleja, ktorý môžete v plastových fľašiach uložiť do kontajnera 
umiestneného pri zástavke oproti 
cintorínu.  
To isté platí pre zber veľkoobjemového 
a stavebného odpadu. Obec organizuje 
dvakrát ročne vývoz veľkokapacitnými 
kontajnermi. Ak sa v kontajneri na drobný 
stavebný odpad ocitne koberec, alebo 
staré záhradné stoličky, vývoz takéhoto 
zmiešaného odpadu je drahší. Je dôležité, 
aby sme plnili kontajnery takým 
odpadom, na ktorý  sú určené. 

Zodpovedným správaním-
triedením šetríme životné prostredie. Jeho ochrana a zveľaďovanie začína u každého z nás doma. Všetci sme 
spotrebitelia a každý tovar má nejaký obal. Musíme si uvedomiť, že to má priamy dopad nielen na nás, ale hlavne na 
generácie, ktoré prídu po nás. 

Veľkou úlohou obce je vytvoriť priestor a podmienky na zber bio odpadu a dreveného odpadu. Je to 
predovšetkým v jarných mesiacoch po reze likvidácia konárov, počas vegetácie zelený odpad z kosenia trávnikov či 
vypletá burina a na jeseň opadané lístie a rastlinné zvyšky. Dúfam, že sa nám čoskoro tento problém podarí vyriešiť. 
Záverom Vás chcem znovu vyzvať na zodpovednosť pri zaobchádzaní s odpadom a spoluprácu pri zlepšovaní 
životného prostredia našej obce výchovou a upozorňovaním  nedisciplinovaných spotrebiteľov. 

Peter Holek 

 
Igramský futbal v roku 2018 

Sezóna 2017/18 sa niesla v duchu nevyrovnaných výkonov, čo sa odrazilo aj na postavení v tabuľke. Ôsme 
miesto a 33 bodov určite nie je nič s čím by sme mohli byť spokojní. Už niekoľko kôl pred koncom bolo jasné, že 
mužstvo opustí tréner Mikulášek, ktorý sa 
rozhodol pokračovať v Senci, kde vedie 
starší dorast. Preto bolo prioritou pre vedenie 
ŠK Igram nájsť nového trénera ešte pred 
začatím prípravy na novú sezónu. Možností 
nebolo veľa, ale rokovalo sa s viacerými 
adeptami. Napokon sa vedenie rozhodlo pre 
bývalého trénera MŠK Senec, Petra Vencela, 
ktorý s ponukou súhlasil. Začiatok prípravy 
bol všelijaký. Dovolenky, zranenia a kolísavé 
výkony v príprave. Dôležité bolo aby si hráči 
aj tréner na seba zvykli. Nový tréner so 
sebou priniesol viacero zmien a nových vecí, 
ktoré bolo potrebné postupne aplikovať, no 
myslím, že nakoniec sme si všetci zvykli 
a teraz je už všetko zabehnuté. 



         Jedna z modlitieb vyjadruje vianočné tajomstvo triezvo a zároveň v reči, ktorá sa nás dotýka: „ Všemohúci Otče, 
ty si podivuhodne stvoril človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykúpil. Prosíme ťa, daj nám účasť na božskom živote 
svojho Syna, ktorý prijal našu ľudskú prirodzenosť.“ 
         Na Vianoce kresťania vyznávajú, že Boh podivuhodne stvoril človeka. Keď ho stvoril, videl, že je to dobré.  
Stvoril nás na svoj obraz ako muža a ženu. No my ľudia sme tento čistý  Boží obraz v sebe zatemnili. A tak Boh poslal 
svojho Syna, aby jeho pôvodný obraz zažiaril v plnej kráse. Ježiš nám zjavuje obraz človeka, akého Boh pôvodne 
chcel mať, nepokriveného, nezmietaného emóciami, bez nemiernosti a chamtivosti. Práve v súčasnosti je viac ako 
inokedy potrebné, aby nám Boh v Ježišovi staval pred oči pravý obraz človeka. V médiách chvália iný druh ľudí, 
úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
V Ježišovi žiari obraz milujúceho Boha, ktorý neváhal zjaviť sa nie ako silný a mocný, lež ako bezmocné dieťa.  
Náš život sa zmenil. Nielen že sme v Ježišovej tvári zazreli slávu Božieho života, ale sme vtiahnutí do Božieho 
vtelenia. Naša prirodzenosť sa zmenila. Je naplnená Božím životom, Božou silou a Božím svetlom. Pre starých 
Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
 

Igramskí záhradkári 
Milí spoluobčania, 
aj počas tohto roku ste spolu s nami, Igramskými záhradkármi, mohli prežiť príjemne chvíle, za ktoré sme patrične 
vďační a radi by sme si ich s Vami pripomenuli. 

Celoročne Vám ponúkame akcie, pri ktorých sa môžeme zabaviť, oddýchnuť a hlavne stráviť príjemný čas v 
kruhu Vašich priateľov. Rok sme odštartovali každoročnou klasikou- Igramským prasátkom, kde ste si mohli pochutiť 
slovenskými zabíjačkovými dobrotami ale i dolnozemskými špecialitami. Počas fašiangového obdobia nemohla 
chýbať Fašiangová zábava, ktorou nás do prevádzal  

mladý DJ Maťo. Všetci sa výborne zabávali až do skorého rána a v tejto našej zábave sa ďalej pokračovalo na 
stavaní mája, ktoré pripadlo na 30.apríla. Ako vždy sme postavili máj holými rukami a potom sme si vychutnávali 
rytmy dobrej hudby v podaní Trubadúrov a dychovej hudby Igramčan. K tomu všetkému sme si dali dobré vínko a 
ešte lepšiu cigánsku. Prvý polrok sme zakončili najväčšou a najznámejšou akciou našej obce- Igramské obyčaje. 
Festival dychovej hudby a folklórnych súborov priniesol ukážku ľudových remesiel, výrobu tradičných jedál ale 
hlavne dobrú muziku a náladu. Taktiež nás veľmi teší vzrastajúca aktivita mladých pri tomto festivale.  

Leto prešlo veľmi rýchlo a koncom augusta sme sa vybrali na výlet do Velehradu. Čakal nás nabitý ale o to 
krajší program. Vo Velehrade sme absolvovali prehliadku baziliky spojenú so sv. omšou v Stojanovom dome, 
následne sme sa presunuli do archeologického skanzenu a prehliadku pálenice, ale zavítali sme aj do sveta vody a rýb 
v Modrej. Niekto by si 
pomyslel, že to sa v 
jeden deň ani stihnúť 
nedá ale my sme stihli 
ešte aj prehliadku obce a 
zámockých záhrad 
v Buchlovice a následne 
večeru v miestnom 
pohostinstve s 
koštovkou vína.   

Mnohé z týchto 
akcií boli organizované 
v spolupráci s obecným 
úradom Igram, Igramskými futbalistami, pánom učiteľom Brnom, mladými a inými sympatizantmi. Veľmi radi by 
sme im touto cestou poďakovali za pomoc, bez ktorej by sme tieto akcie ťažko zorganizovali sami. Taktiež ďakujeme 
aj všetkým účastníkom a veríme, že ich počet bude aj budúcnosti taký hojný ako doposiaľ.  

Na záver by sme Vám my, Igramskí záhradkári, chceli popriať príjemne prežitie Vianočných sviatkov v kruhu 
svojich najbližších, veľa zdravia, sily a úspechov v Novom roku 2019.  

  
Pavel Ščasný 



Nezabúdajme triediť odpad... 
Vianoce sú najočakávanejším sviatkom roka, avšak čoraz viac sa stávajú aj sviatkami veľkej spotreby a nadmernej 
tvorby odpadu. Málokto sa ale zamyslí, ako by mohol osobne prispieť k tomu, aby boli Vianoce menej konzumné. 
Usilujme sa baliť darčeky šetrne. Obviažme ich len mašľou, alebo ich zabaľme do recyklovaného papiera, vrecúška či 
textilu. Nezabudnime, že všetky rastlinné zvyšky z prípravy a konzumácie jedál aj počas sviatkov patria do kompostu.  
Je dôležité, aby sme sa pri separovaní správali zodpovedne. Teda triedili odpad podľa špecifikácii. 

Prílohou týchto novín je leták Organizácie zodpovednosti výrobcov – OZV ENVI-PAK. Našou zberovou 
spoločnosťou je firma AVE, ktorá zabezpečuje zber a triedenie odpadov. Do plastových vriec zbierame plasty- PET 
fľaše, krabice od mlieka, džúsov (nápojové kartóny). V čase zberu plastov môžeme vyložiť postláčaný kartón vhodne 
zabalený – previazaný. Takisto aj ostatný papier, ale zvykli sme si ho šetriť pre organizovaný zber našou základnou 
školou. Ďalšou komoditou je zber použitého jedlého oleja, ktorý môžete v plastových fľašiach uložiť do kontajnera 
umiestneného pri zástavke oproti 
cintorínu.  
To isté platí pre zber veľkoobjemového 
a stavebného odpadu. Obec organizuje 
dvakrát ročne vývoz veľkokapacitnými 
kontajnermi. Ak sa v kontajneri na drobný 
stavebný odpad ocitne koberec, alebo 
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ty si podivuhodne stvoril človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykúpil. Prosíme ťa, daj nám účasť na božskom živote 
svojho Syna, ktorý prijal našu ľudskú prirodzenosť.“ 
         Na Vianoce kresťania vyznávajú, že Boh podivuhodne stvoril človeka. Keď ho stvoril, videl, že je to dobré.  
Stvoril nás na svoj obraz ako muža a ženu. No my ľudia sme tento čistý  Boží obraz v sebe zatemnili. A tak Boh poslal 
svojho Syna, aby jeho pôvodný obraz zažiaril v plnej kráse. Ježiš nám zjavuje obraz človeka, akého Boh pôvodne 
chcel mať, nepokriveného, nezmietaného emóciami, bez nemiernosti a chamtivosti. Práve v súčasnosti je viac ako 
inokedy potrebné, aby nám Boh v Ježišovi staval pred oči pravý obraz človeka. V médiách chvália iný druh ľudí, 
úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
V Ježišovi žiari obraz milujúceho Boha, ktorý neváhal zjaviť sa nie ako silný a mocný, lež ako bezmocné dieťa.  
Náš život sa zmenil. Nielen že sme v Ježišovej tvári zazreli slávu Božieho života, ale sme vtiahnutí do Božieho 
vtelenia. Naša prirodzenosť sa zmenila. Je naplnená Božím životom, Božou silou a Božím svetlom. Pre starých 
Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
 

Igramskí záhradkári 
Milí spoluobčania, 
aj počas tohto roku ste spolu s nami, Igramskými záhradkármi, mohli prežiť príjemne chvíle, za ktoré sme patrične 
vďační a radi by sme si ich s Vami pripomenuli. 

Celoročne Vám ponúkame akcie, pri ktorých sa môžeme zabaviť, oddýchnuť a hlavne stráviť príjemný čas v 
kruhu Vašich priateľov. Rok sme odštartovali každoročnou klasikou- Igramským prasátkom, kde ste si mohli pochutiť 
slovenskými zabíjačkovými dobrotami ale i dolnozemskými špecialitami. Počas fašiangového obdobia nemohla 
chýbať Fašiangová zábava, ktorou nás do prevádzal  

mladý DJ Maťo. Všetci sa výborne zabávali až do skorého rána a v tejto našej zábave sa ďalej pokračovalo na 
stavaní mája, ktoré pripadlo na 30.apríla. Ako vždy sme postavili máj holými rukami a potom sme si vychutnávali 
rytmy dobrej hudby v podaní Trubadúrov a dychovej hudby Igramčan. K tomu všetkému sme si dali dobré vínko a 
ešte lepšiu cigánsku. Prvý polrok sme zakončili najväčšou a najznámejšou akciou našej obce- Igramské obyčaje. 
Festival dychovej hudby a folklórnych súborov priniesol ukážku ľudových remesiel, výrobu tradičných jedál ale 
hlavne dobrú muziku a náladu. Taktiež nás veľmi teší vzrastajúca aktivita mladých pri tomto festivale.  

Leto prešlo veľmi rýchlo a koncom augusta sme sa vybrali na výlet do Velehradu. Čakal nás nabitý ale o to 
krajší program. Vo Velehrade sme absolvovali prehliadku baziliky spojenú so sv. omšou v Stojanovom dome, 
následne sme sa presunuli do archeologického skanzenu a prehliadku pálenice, ale zavítali sme aj do sveta vody a rýb 
v Modrej. Niekto by si 
pomyslel, že to sa v 
jeden deň ani stihnúť 
nedá ale my sme stihli 
ešte aj prehliadku obce a 
zámockých záhrad 
v Buchlovice a následne 
večeru v miestnom 
pohostinstve s 
koštovkou vína.   

Mnohé z týchto 
akcií boli organizované 
v spolupráci s obecným 
úradom Igram, Igramskými futbalistami, pánom učiteľom Brnom, mladými a inými sympatizantmi. Veľmi radi by 
sme im touto cestou poďakovali za pomoc, bez ktorej by sme tieto akcie ťažko zorganizovali sami. Taktiež ďakujeme 
aj všetkým účastníkom a veríme, že ich počet bude aj budúcnosti taký hojný ako doposiaľ.  

Na záver by sme Vám my, Igramskí záhradkári, chceli popriať príjemne prežitie Vianočných sviatkov v kruhu 
svojich najbližších, veľa zdravia, sily a úspechov v Novom roku 2019.  

  
Pavel Ščasný 



Nezabúdajme triediť odpad... 
Vianoce sú najočakávanejším sviatkom roka, avšak čoraz viac sa stávajú aj sviatkami veľkej spotreby a nadmernej 
tvorby odpadu. Málokto sa ale zamyslí, ako by mohol osobne prispieť k tomu, aby boli Vianoce menej konzumné. 
Usilujme sa baliť darčeky šetrne. Obviažme ich len mašľou, alebo ich zabaľme do recyklovaného papiera, vrecúška či 
textilu. Nezabudnime, že všetky rastlinné zvyšky z prípravy a konzumácie jedál aj počas sviatkov patria do kompostu.  
Je dôležité, aby sme sa pri separovaní správali zodpovedne. Teda triedili odpad podľa špecifikácii. 

Prílohou týchto novín je leták Organizácie zodpovednosti výrobcov – OZV ENVI-PAK. Našou zberovou 
spoločnosťou je firma AVE, ktorá zabezpečuje zber a triedenie odpadov. Do plastových vriec zbierame plasty- PET 
fľaše, krabice od mlieka, džúsov (nápojové kartóny). V čase zberu plastov môžeme vyložiť postláčaný kartón vhodne 
zabalený – previazaný. Takisto aj ostatný papier, ale zvykli sme si ho šetriť pre organizovaný zber našou základnou 
školou. Ďalšou komoditou je zber použitého jedlého oleja, ktorý môžete v plastových fľašiach uložiť do kontajnera 
umiestneného pri zástavke oproti 
cintorínu.  
To isté platí pre zber veľkoobjemového 
a stavebného odpadu. Obec organizuje 
dvakrát ročne vývoz veľkokapacitnými 
kontajnermi. Ak sa v kontajneri na drobný 
stavebný odpad ocitne koberec, alebo 
staré záhradné stoličky, vývoz takéhoto 
zmiešaného odpadu je drahší. Je dôležité, 
aby sme plnili kontajnery takým 
odpadom, na ktorý  sú určené. 

Zodpovedným správaním-
triedením šetríme životné prostredie. Jeho ochrana a zveľaďovanie začína u každého z nás doma. Všetci sme 
spotrebitelia a každý tovar má nejaký obal. Musíme si uvedomiť, že to má priamy dopad nielen na nás, ale hlavne na 
generácie, ktoré prídu po nás. 

Veľkou úlohou obce je vytvoriť priestor a podmienky na zber bio odpadu a dreveného odpadu. Je to 
predovšetkým v jarných mesiacoch po reze likvidácia konárov, počas vegetácie zelený odpad z kosenia trávnikov či 
vypletá burina a na jeseň opadané lístie a rastlinné zvyšky. Dúfam, že sa nám čoskoro tento problém podarí vyriešiť. 
Záverom Vás chcem znovu vyzvať na zodpovednosť pri zaobchádzaní s odpadom a spoluprácu pri zlepšovaní 
životného prostredia našej obce výchovou a upozorňovaním  nedisciplinovaných spotrebiteľov. 

Peter Holek 

 
Igramský futbal v roku 2018 

Sezóna 2017/18 sa niesla v duchu nevyrovnaných výkonov, čo sa odrazilo aj na postavení v tabuľke. Ôsme 
miesto a 33 bodov určite nie je nič s čím by sme mohli byť spokojní. Už niekoľko kôl pred koncom bolo jasné, že 
mužstvo opustí tréner Mikulášek, ktorý sa 
rozhodol pokračovať v Senci, kde vedie 
starší dorast. Preto bolo prioritou pre vedenie 
ŠK Igram nájsť nového trénera ešte pred 
začatím prípravy na novú sezónu. Možností 
nebolo veľa, ale rokovalo sa s viacerými 
adeptami. Napokon sa vedenie rozhodlo pre 
bývalého trénera MŠK Senec, Petra Vencela, 
ktorý s ponukou súhlasil. Začiatok prípravy 
bol všelijaký. Dovolenky, zranenia a kolísavé 
výkony v príprave. Dôležité bolo aby si hráči 
aj tréner na seba zvykli. Nový tréner so 
sebou priniesol viacero zmien a nových vecí, 
ktoré bolo potrebné postupne aplikovať, no 
myslím, že nakoniec sme si všetci zvykli 
a teraz je už všetko zabehnuté. 
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vtelenia. Naša prirodzenosť sa zmenila. Je naplnená Božím životom, Božou silou a Božím svetlom. Pre starých 
Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 
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Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
 

Igramskí záhradkári 
Milí spoluobčania, 
aj počas tohto roku ste spolu s nami, Igramskými záhradkármi, mohli prežiť príjemne chvíle, za ktoré sme patrične 
vďační a radi by sme si ich s Vami pripomenuli. 

Celoročne Vám ponúkame akcie, pri ktorých sa môžeme zabaviť, oddýchnuť a hlavne stráviť príjemný čas v 
kruhu Vašich priateľov. Rok sme odštartovali každoročnou klasikou- Igramským prasátkom, kde ste si mohli pochutiť 
slovenskými zabíjačkovými dobrotami ale i dolnozemskými špecialitami. Počas fašiangového obdobia nemohla 
chýbať Fašiangová zábava, ktorou nás do prevádzal  

mladý DJ Maťo. Všetci sa výborne zabávali až do skorého rána a v tejto našej zábave sa ďalej pokračovalo na 
stavaní mája, ktoré pripadlo na 30.apríla. Ako vždy sme postavili máj holými rukami a potom sme si vychutnávali 
rytmy dobrej hudby v podaní Trubadúrov a dychovej hudby Igramčan. K tomu všetkému sme si dali dobré vínko a 
ešte lepšiu cigánsku. Prvý polrok sme zakončili najväčšou a najznámejšou akciou našej obce- Igramské obyčaje. 
Festival dychovej hudby a folklórnych súborov priniesol ukážku ľudových remesiel, výrobu tradičných jedál ale 
hlavne dobrú muziku a náladu. Taktiež nás veľmi teší vzrastajúca aktivita mladých pri tomto festivale.  

Leto prešlo veľmi rýchlo a koncom augusta sme sa vybrali na výlet do Velehradu. Čakal nás nabitý ale o to 
krajší program. Vo Velehrade sme absolvovali prehliadku baziliky spojenú so sv. omšou v Stojanovom dome, 
následne sme sa presunuli do archeologického skanzenu a prehliadku pálenice, ale zavítali sme aj do sveta vody a rýb 
v Modrej. Niekto by si 
pomyslel, že to sa v 
jeden deň ani stihnúť 
nedá ale my sme stihli 
ešte aj prehliadku obce a 
zámockých záhrad 
v Buchlovice a následne 
večeru v miestnom 
pohostinstve s 
koštovkou vína.   

Mnohé z týchto 
akcií boli organizované 
v spolupráci s obecným 
úradom Igram, Igramskými futbalistami, pánom učiteľom Brnom, mladými a inými sympatizantmi. Veľmi radi by 
sme im touto cestou poďakovali za pomoc, bez ktorej by sme tieto akcie ťažko zorganizovali sami. Taktiež ďakujeme 
aj všetkým účastníkom a veríme, že ich počet bude aj budúcnosti taký hojný ako doposiaľ.  

Na záver by sme Vám my, Igramskí záhradkári, chceli popriať príjemne prežitie Vianočných sviatkov v kruhu 
svojich najbližších, veľa zdravia, sily a úspechov v Novom roku 2019.  

  
Pavel Ščasný 



Nezabúdajme triediť odpad... 
Vianoce sú najočakávanejším sviatkom roka, avšak čoraz viac sa stávajú aj sviatkami veľkej spotreby a nadmernej 
tvorby odpadu. Málokto sa ale zamyslí, ako by mohol osobne prispieť k tomu, aby boli Vianoce menej konzumné. 
Usilujme sa baliť darčeky šetrne. Obviažme ich len mašľou, alebo ich zabaľme do recyklovaného papiera, vrecúška či 
textilu. Nezabudnime, že všetky rastlinné zvyšky z prípravy a konzumácie jedál aj počas sviatkov patria do kompostu.  
Je dôležité, aby sme sa pri separovaní správali zodpovedne. Teda triedili odpad podľa špecifikácii. 

Prílohou týchto novín je leták Organizácie zodpovednosti výrobcov – OZV ENVI-PAK. Našou zberovou 
spoločnosťou je firma AVE, ktorá zabezpečuje zber a triedenie odpadov. Do plastových vriec zbierame plasty- PET 
fľaše, krabice od mlieka, džúsov (nápojové kartóny). V čase zberu plastov môžeme vyložiť postláčaný kartón vhodne 
zabalený – previazaný. Takisto aj ostatný papier, ale zvykli sme si ho šetriť pre organizovaný zber našou základnou 
školou. Ďalšou komoditou je zber použitého jedlého oleja, ktorý môžete v plastových fľašiach uložiť do kontajnera 
umiestneného pri zástavke oproti 
cintorínu.  
To isté platí pre zber veľkoobjemového 
a stavebného odpadu. Obec organizuje 
dvakrát ročne vývoz veľkokapacitnými 
kontajnermi. Ak sa v kontajneri na drobný 
stavebný odpad ocitne koberec, alebo 
staré záhradné stoličky, vývoz takéhoto 
zmiešaného odpadu je drahší. Je dôležité, 
aby sme plnili kontajnery takým 
odpadom, na ktorý  sú určené. 

Zodpovedným správaním-
triedením šetríme životné prostredie. Jeho ochrana a zveľaďovanie začína u každého z nás doma. Všetci sme 
spotrebitelia a každý tovar má nejaký obal. Musíme si uvedomiť, že to má priamy dopad nielen na nás, ale hlavne na 
generácie, ktoré prídu po nás. 

Veľkou úlohou obce je vytvoriť priestor a podmienky na zber bio odpadu a dreveného odpadu. Je to 
predovšetkým v jarných mesiacoch po reze likvidácia konárov, počas vegetácie zelený odpad z kosenia trávnikov či 
vypletá burina a na jeseň opadané lístie a rastlinné zvyšky. Dúfam, že sa nám čoskoro tento problém podarí vyriešiť. 
Záverom Vás chcem znovu vyzvať na zodpovednosť pri zaobchádzaní s odpadom a spoluprácu pri zlepšovaní 
životného prostredia našej obce výchovou a upozorňovaním  nedisciplinovaných spotrebiteľov. 

Peter Holek 

 
Igramský futbal v roku 2018 

Sezóna 2017/18 sa niesla v duchu nevyrovnaných výkonov, čo sa odrazilo aj na postavení v tabuľke. Ôsme 
miesto a 33 bodov určite nie je nič s čím by sme mohli byť spokojní. Už niekoľko kôl pred koncom bolo jasné, že 
mužstvo opustí tréner Mikulášek, ktorý sa 
rozhodol pokračovať v Senci, kde vedie 
starší dorast. Preto bolo prioritou pre vedenie 
ŠK Igram nájsť nového trénera ešte pred 
začatím prípravy na novú sezónu. Možností 
nebolo veľa, ale rokovalo sa s viacerými 
adeptami. Napokon sa vedenie rozhodlo pre 
bývalého trénera MŠK Senec, Petra Vencela, 
ktorý s ponukou súhlasil. Začiatok prípravy 
bol všelijaký. Dovolenky, zranenia a kolísavé 
výkony v príprave. Dôležité bolo aby si hráči 
aj tréner na seba zvykli. Nový tréner so 
sebou priniesol viacero zmien a nových vecí, 
ktoré bolo potrebné postupne aplikovať, no 
myslím, že nakoniec sme si všetci zvykli 
a teraz je už všetko zabehnuté. 



         Jedna z modlitieb vyjadruje vianočné tajomstvo triezvo a zároveň v reči, ktorá sa nás dotýka: „ Všemohúci Otče, 
ty si podivuhodne stvoril človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykúpil. Prosíme ťa, daj nám účasť na božskom živote 
svojho Syna, ktorý prijal našu ľudskú prirodzenosť.“ 
         Na Vianoce kresťania vyznávajú, že Boh podivuhodne stvoril človeka. Keď ho stvoril, videl, že je to dobré.  
Stvoril nás na svoj obraz ako muža a ženu. No my ľudia sme tento čistý  Boží obraz v sebe zatemnili. A tak Boh poslal 
svojho Syna, aby jeho pôvodný obraz zažiaril v plnej kráse. Ježiš nám zjavuje obraz človeka, akého Boh pôvodne 
chcel mať, nepokriveného, nezmietaného emóciami, bez nemiernosti a chamtivosti. Práve v súčasnosti je viac ako 
inokedy potrebné, aby nám Boh v Ježišovi staval pred oči pravý obraz človeka. V médiách chvália iný druh ľudí, 
úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
V Ježišovi žiari obraz milujúceho Boha, ktorý neváhal zjaviť sa nie ako silný a mocný, lež ako bezmocné dieťa.  
Náš život sa zmenil. Nielen že sme v Ježišovej tvári zazreli slávu Božieho života, ale sme vtiahnutí do Božieho 
vtelenia. Naša prirodzenosť sa zmenila. Je naplnená Božím životom, Božou silou a Božím svetlom. Pre starých 
Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
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Igramský futbal v roku 2018 
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starší dorast. Preto bolo prioritou pre vedenie 
ŠK Igram nájsť nového trénera ešte pred 
začatím prípravy na novú sezónu. Možností 
nebolo veľa, ale rokovalo sa s viacerými 
adeptami. Napokon sa vedenie rozhodlo pre 
bývalého trénera MŠK Senec, Petra Vencela, 
ktorý s ponukou súhlasil. Začiatok prípravy 
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výkony v príprave. Dôležité bolo aby si hráči 
aj tréner na seba zvykli. Nový tréner so 
sebou priniesol viacero zmien a nových vecí, 
ktoré bolo potrebné postupne aplikovať, no 
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         Jedna z modlitieb vyjadruje vianočné tajomstvo triezvo a zároveň v reči, ktorá sa nás dotýka: „ Všemohúci Otče, 
ty si podivuhodne stvoril človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykúpil. Prosíme ťa, daj nám účasť na božskom živote 
svojho Syna, ktorý prijal našu ľudskú prirodzenosť.“ 
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V Ježišovi žiari obraz milujúceho Boha, ktorý neváhal zjaviť sa nie ako silný a mocný, lež ako bezmocné dieťa.  
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večeru v miestnom 
pohostinstve s 
koštovkou vína.   

Mnohé z týchto 
akcií boli organizované 
v spolupráci s obecným 
úradom Igram, Igramskými futbalistami, pánom učiteľom Brnom, mladými a inými sympatizantmi. Veľmi radi by 
sme im touto cestou poďakovali za pomoc, bez ktorej by sme tieto akcie ťažko zorganizovali sami. Taktiež ďakujeme 
aj všetkým účastníkom a veríme, že ich počet bude aj budúcnosti taký hojný ako doposiaľ.  

Na záver by sme Vám my, Igramskí záhradkári, chceli popriať príjemne prežitie Vianočných sviatkov v kruhu 
svojich najbližších, veľa zdravia, sily a úspechov v Novom roku 2019.  

  
Pavel Ščasný 



Nezabúdajme triediť odpad... 
Vianoce sú najočakávanejším sviatkom roka, avšak čoraz viac sa stávajú aj sviatkami veľkej spotreby a nadmernej 
tvorby odpadu. Málokto sa ale zamyslí, ako by mohol osobne prispieť k tomu, aby boli Vianoce menej konzumné. 
Usilujme sa baliť darčeky šetrne. Obviažme ich len mašľou, alebo ich zabaľme do recyklovaného papiera, vrecúška či 
textilu. Nezabudnime, že všetky rastlinné zvyšky z prípravy a konzumácie jedál aj počas sviatkov patria do kompostu.  
Je dôležité, aby sme sa pri separovaní správali zodpovedne. Teda triedili odpad podľa špecifikácii. 

Prílohou týchto novín je leták Organizácie zodpovednosti výrobcov – OZV ENVI-PAK. Našou zberovou 
spoločnosťou je firma AVE, ktorá zabezpečuje zber a triedenie odpadov. Do plastových vriec zbierame plasty- PET 
fľaše, krabice od mlieka, džúsov (nápojové kartóny). V čase zberu plastov môžeme vyložiť postláčaný kartón vhodne 
zabalený – previazaný. Takisto aj ostatný papier, ale zvykli sme si ho šetriť pre organizovaný zber našou základnou 
školou. Ďalšou komoditou je zber použitého jedlého oleja, ktorý môžete v plastových fľašiach uložiť do kontajnera 
umiestneného pri zástavke oproti 
cintorínu.  
To isté platí pre zber veľkoobjemového 
a stavebného odpadu. Obec organizuje 
dvakrát ročne vývoz veľkokapacitnými 
kontajnermi. Ak sa v kontajneri na drobný 
stavebný odpad ocitne koberec, alebo 
staré záhradné stoličky, vývoz takéhoto 
zmiešaného odpadu je drahší. Je dôležité, 
aby sme plnili kontajnery takým 
odpadom, na ktorý  sú určené. 

Zodpovedným správaním-
triedením šetríme životné prostredie. Jeho ochrana a zveľaďovanie začína u každého z nás doma. Všetci sme 
spotrebitelia a každý tovar má nejaký obal. Musíme si uvedomiť, že to má priamy dopad nielen na nás, ale hlavne na 
generácie, ktoré prídu po nás. 

Veľkou úlohou obce je vytvoriť priestor a podmienky na zber bio odpadu a dreveného odpadu. Je to 
predovšetkým v jarných mesiacoch po reze likvidácia konárov, počas vegetácie zelený odpad z kosenia trávnikov či 
vypletá burina a na jeseň opadané lístie a rastlinné zvyšky. Dúfam, že sa nám čoskoro tento problém podarí vyriešiť. 
Záverom Vás chcem znovu vyzvať na zodpovednosť pri zaobchádzaní s odpadom a spoluprácu pri zlepšovaní 
životného prostredia našej obce výchovou a upozorňovaním  nedisciplinovaných spotrebiteľov. 

Peter Holek 

 
Igramský futbal v roku 2018 

Sezóna 2017/18 sa niesla v duchu nevyrovnaných výkonov, čo sa odrazilo aj na postavení v tabuľke. Ôsme 
miesto a 33 bodov určite nie je nič s čím by sme mohli byť spokojní. Už niekoľko kôl pred koncom bolo jasné, že 
mužstvo opustí tréner Mikulášek, ktorý sa 
rozhodol pokračovať v Senci, kde vedie 
starší dorast. Preto bolo prioritou pre vedenie 
ŠK Igram nájsť nového trénera ešte pred 
začatím prípravy na novú sezónu. Možností 
nebolo veľa, ale rokovalo sa s viacerými 
adeptami. Napokon sa vedenie rozhodlo pre 
bývalého trénera MŠK Senec, Petra Vencela, 
ktorý s ponukou súhlasil. Začiatok prípravy 
bol všelijaký. Dovolenky, zranenia a kolísavé 
výkony v príprave. Dôležité bolo aby si hráči 
aj tréner na seba zvykli. Nový tréner so 
sebou priniesol viacero zmien a nových vecí, 
ktoré bolo potrebné postupne aplikovať, no 
myslím, že nakoniec sme si všetci zvykli 
a teraz je už všetko zabehnuté. 



         Jedna z modlitieb vyjadruje vianočné tajomstvo triezvo a zároveň v reči, ktorá sa nás dotýka: „ Všemohúci Otče, 
ty si podivuhodne stvoril človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykúpil. Prosíme ťa, daj nám účasť na božskom živote 
svojho Syna, ktorý prijal našu ľudskú prirodzenosť.“ 
         Na Vianoce kresťania vyznávajú, že Boh podivuhodne stvoril človeka. Keď ho stvoril, videl, že je to dobré.  
Stvoril nás na svoj obraz ako muža a ženu. No my ľudia sme tento čistý  Boží obraz v sebe zatemnili. A tak Boh poslal 
svojho Syna, aby jeho pôvodný obraz zažiaril v plnej kráse. Ježiš nám zjavuje obraz človeka, akého Boh pôvodne 
chcel mať, nepokriveného, nezmietaného emóciami, bez nemiernosti a chamtivosti. Práve v súčasnosti je viac ako 
inokedy potrebné, aby nám Boh v Ježišovi staval pred oči pravý obraz človeka. V médiách chvália iný druh ľudí, 
úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
V Ježišovi žiari obraz milujúceho Boha, ktorý neváhal zjaviť sa nie ako silný a mocný, lež ako bezmocné dieťa.  
Náš život sa zmenil. Nielen že sme v Ježišovej tvári zazreli slávu Božieho života, ale sme vtiahnutí do Božieho 
vtelenia. Naša prirodzenosť sa zmenila. Je naplnená Božím životom, Božou silou a Božím svetlom. Pre starých 
Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
 

Igramskí záhradkári 
Milí spoluobčania, 
aj počas tohto roku ste spolu s nami, Igramskými záhradkármi, mohli prežiť príjemne chvíle, za ktoré sme patrične 
vďační a radi by sme si ich s Vami pripomenuli. 

Celoročne Vám ponúkame akcie, pri ktorých sa môžeme zabaviť, oddýchnuť a hlavne stráviť príjemný čas v 
kruhu Vašich priateľov. Rok sme odštartovali každoročnou klasikou- Igramským prasátkom, kde ste si mohli pochutiť 
slovenskými zabíjačkovými dobrotami ale i dolnozemskými špecialitami. Počas fašiangového obdobia nemohla 
chýbať Fašiangová zábava, ktorou nás do prevádzal  

mladý DJ Maťo. Všetci sa výborne zabávali až do skorého rána a v tejto našej zábave sa ďalej pokračovalo na 
stavaní mája, ktoré pripadlo na 30.apríla. Ako vždy sme postavili máj holými rukami a potom sme si vychutnávali 
rytmy dobrej hudby v podaní Trubadúrov a dychovej hudby Igramčan. K tomu všetkému sme si dali dobré vínko a 
ešte lepšiu cigánsku. Prvý polrok sme zakončili najväčšou a najznámejšou akciou našej obce- Igramské obyčaje. 
Festival dychovej hudby a folklórnych súborov priniesol ukážku ľudových remesiel, výrobu tradičných jedál ale 
hlavne dobrú muziku a náladu. Taktiež nás veľmi teší vzrastajúca aktivita mladých pri tomto festivale.  

Leto prešlo veľmi rýchlo a koncom augusta sme sa vybrali na výlet do Velehradu. Čakal nás nabitý ale o to 
krajší program. Vo Velehrade sme absolvovali prehliadku baziliky spojenú so sv. omšou v Stojanovom dome, 
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umiestneného pri zástavke oproti 
cintorínu.  
To isté platí pre zber veľkoobjemového 
a stavebného odpadu. Obec organizuje 
dvakrát ročne vývoz veľkokapacitnými 
kontajnermi. Ak sa v kontajneri na drobný 
stavebný odpad ocitne koberec, alebo 
staré záhradné stoličky, vývoz takéhoto 
zmiešaného odpadu je drahší. Je dôležité, 
aby sme plnili kontajnery takým 
odpadom, na ktorý  sú určené. 

Zodpovedným správaním-
triedením šetríme životné prostredie. Jeho ochrana a zveľaďovanie začína u každého z nás doma. Všetci sme 
spotrebitelia a každý tovar má nejaký obal. Musíme si uvedomiť, že to má priamy dopad nielen na nás, ale hlavne na 
generácie, ktoré prídu po nás. 

Veľkou úlohou obce je vytvoriť priestor a podmienky na zber bio odpadu a dreveného odpadu. Je to 
predovšetkým v jarných mesiacoch po reze likvidácia konárov, počas vegetácie zelený odpad z kosenia trávnikov či 
vypletá burina a na jeseň opadané lístie a rastlinné zvyšky. Dúfam, že sa nám čoskoro tento problém podarí vyriešiť. 
Záverom Vás chcem znovu vyzvať na zodpovednosť pri zaobchádzaní s odpadom a spoluprácu pri zlepšovaní 
životného prostredia našej obce výchovou a upozorňovaním  nedisciplinovaných spotrebiteľov. 

Peter Holek 

 
Igramský futbal v roku 2018 

Sezóna 2017/18 sa niesla v duchu nevyrovnaných výkonov, čo sa odrazilo aj na postavení v tabuľke. Ôsme 
miesto a 33 bodov určite nie je nič s čím by sme mohli byť spokojní. Už niekoľko kôl pred koncom bolo jasné, že 
mužstvo opustí tréner Mikulášek, ktorý sa 
rozhodol pokračovať v Senci, kde vedie 
starší dorast. Preto bolo prioritou pre vedenie 
ŠK Igram nájsť nového trénera ešte pred 
začatím prípravy na novú sezónu. Možností 
nebolo veľa, ale rokovalo sa s viacerými 
adeptami. Napokon sa vedenie rozhodlo pre 
bývalého trénera MŠK Senec, Petra Vencela, 
ktorý s ponukou súhlasil. Začiatok prípravy 
bol všelijaký. Dovolenky, zranenia a kolísavé 
výkony v príprave. Dôležité bolo aby si hráči 
aj tréner na seba zvykli. Nový tréner so 
sebou priniesol viacero zmien a nových vecí, 
ktoré bolo potrebné postupne aplikovať, no 
myslím, že nakoniec sme si všetci zvykli 
a teraz je už všetko zabehnuté. 



         Jedna z modlitieb vyjadruje vianočné tajomstvo triezvo a zároveň v reči, ktorá sa nás dotýka: „ Všemohúci Otče, 
ty si podivuhodne stvoril človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykúpil. Prosíme ťa, daj nám účasť na božskom živote 
svojho Syna, ktorý prijal našu ľudskú prirodzenosť.“ 
         Na Vianoce kresťania vyznávajú, že Boh podivuhodne stvoril človeka. Keď ho stvoril, videl, že je to dobré.  
Stvoril nás na svoj obraz ako muža a ženu. No my ľudia sme tento čistý  Boží obraz v sebe zatemnili. A tak Boh poslal 
svojho Syna, aby jeho pôvodný obraz zažiaril v plnej kráse. Ježiš nám zjavuje obraz človeka, akého Boh pôvodne 
chcel mať, nepokriveného, nezmietaného emóciami, bez nemiernosti a chamtivosti. Práve v súčasnosti je viac ako 
inokedy potrebné, aby nám Boh v Ježišovi staval pred oči pravý obraz človeka. V médiách chvália iný druh ľudí, 
úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
V Ježišovi žiari obraz milujúceho Boha, ktorý neváhal zjaviť sa nie ako silný a mocný, lež ako bezmocné dieťa.  
Náš život sa zmenil. Nielen že sme v Ježišovej tvári zazreli slávu Božieho života, ale sme vtiahnutí do Božieho 
vtelenia. Naša prirodzenosť sa zmenila. Je naplnená Božím životom, Božou silou a Božím svetlom. Pre starých 
Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
 

Igramskí záhradkári 
Milí spoluobčania, 
aj počas tohto roku ste spolu s nami, Igramskými záhradkármi, mohli prežiť príjemne chvíle, za ktoré sme patrične 
vďační a radi by sme si ich s Vami pripomenuli. 

Celoročne Vám ponúkame akcie, pri ktorých sa môžeme zabaviť, oddýchnuť a hlavne stráviť príjemný čas v 
kruhu Vašich priateľov. Rok sme odštartovali každoročnou klasikou- Igramským prasátkom, kde ste si mohli pochutiť 
slovenskými zabíjačkovými dobrotami ale i dolnozemskými špecialitami. Počas fašiangového obdobia nemohla 
chýbať Fašiangová zábava, ktorou nás do prevádzal  

mladý DJ Maťo. Všetci sa výborne zabávali až do skorého rána a v tejto našej zábave sa ďalej pokračovalo na 
stavaní mája, ktoré pripadlo na 30.apríla. Ako vždy sme postavili máj holými rukami a potom sme si vychutnávali 
rytmy dobrej hudby v podaní Trubadúrov a dychovej hudby Igramčan. K tomu všetkému sme si dali dobré vínko a 
ešte lepšiu cigánsku. Prvý polrok sme zakončili najväčšou a najznámejšou akciou našej obce- Igramské obyčaje. 
Festival dychovej hudby a folklórnych súborov priniesol ukážku ľudových remesiel, výrobu tradičných jedál ale 
hlavne dobrú muziku a náladu. Taktiež nás veľmi teší vzrastajúca aktivita mladých pri tomto festivale.  

Leto prešlo veľmi rýchlo a koncom augusta sme sa vybrali na výlet do Velehradu. Čakal nás nabitý ale o to 
krajší program. Vo Velehrade sme absolvovali prehliadku baziliky spojenú so sv. omšou v Stojanovom dome, 
následne sme sa presunuli do archeologického skanzenu a prehliadku pálenice, ale zavítali sme aj do sveta vody a rýb 
v Modrej. Niekto by si 
pomyslel, že to sa v 
jeden deň ani stihnúť 
nedá ale my sme stihli 
ešte aj prehliadku obce a 
zámockých záhrad 
v Buchlovice a následne 
večeru v miestnom 
pohostinstve s 
koštovkou vína.   

Mnohé z týchto 
akcií boli organizované 
v spolupráci s obecným 
úradom Igram, Igramskými futbalistami, pánom učiteľom Brnom, mladými a inými sympatizantmi. Veľmi radi by 
sme im touto cestou poďakovali za pomoc, bez ktorej by sme tieto akcie ťažko zorganizovali sami. Taktiež ďakujeme 
aj všetkým účastníkom a veríme, že ich počet bude aj budúcnosti taký hojný ako doposiaľ.  

Na záver by sme Vám my, Igramskí záhradkári, chceli popriať príjemne prežitie Vianočných sviatkov v kruhu 
svojich najbližších, veľa zdravia, sily a úspechov v Novom roku 2019.  

  
Pavel Ščasný 



Nezabúdajme triediť odpad... 
Vianoce sú najočakávanejším sviatkom roka, avšak čoraz viac sa stávajú aj sviatkami veľkej spotreby a nadmernej 
tvorby odpadu. Málokto sa ale zamyslí, ako by mohol osobne prispieť k tomu, aby boli Vianoce menej konzumné. 
Usilujme sa baliť darčeky šetrne. Obviažme ich len mašľou, alebo ich zabaľme do recyklovaného papiera, vrecúška či 
textilu. Nezabudnime, že všetky rastlinné zvyšky z prípravy a konzumácie jedál aj počas sviatkov patria do kompostu.  
Je dôležité, aby sme sa pri separovaní správali zodpovedne. Teda triedili odpad podľa špecifikácii. 

Prílohou týchto novín je leták Organizácie zodpovednosti výrobcov – OZV ENVI-PAK. Našou zberovou 
spoločnosťou je firma AVE, ktorá zabezpečuje zber a triedenie odpadov. Do plastových vriec zbierame plasty- PET 
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bol všelijaký. Dovolenky, zranenia a kolísavé 
výkony v príprave. Dôležité bolo aby si hráči 
aj tréner na seba zvykli. Nový tréner so 
sebou priniesol viacero zmien a nových vecí, 
ktoré bolo potrebné postupne aplikovať, no 
myslím, že nakoniec sme si všetci zvykli 
a teraz je už všetko zabehnuté. 



         Jedna z modlitieb vyjadruje vianočné tajomstvo triezvo a zároveň v reči, ktorá sa nás dotýka: „ Všemohúci Otče, 
ty si podivuhodne stvoril človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykúpil. Prosíme ťa, daj nám účasť na božskom živote 
svojho Syna, ktorý prijal našu ľudskú prirodzenosť.“ 
         Na Vianoce kresťania vyznávajú, že Boh podivuhodne stvoril človeka. Keď ho stvoril, videl, že je to dobré.  
Stvoril nás na svoj obraz ako muža a ženu. No my ľudia sme tento čistý  Boží obraz v sebe zatemnili. A tak Boh poslal 
svojho Syna, aby jeho pôvodný obraz zažiaril v plnej kráse. Ježiš nám zjavuje obraz človeka, akého Boh pôvodne 
chcel mať, nepokriveného, nezmietaného emóciami, bez nemiernosti a chamtivosti. Práve v súčasnosti je viac ako 
inokedy potrebné, aby nám Boh v Ježišovi staval pred oči pravý obraz človeka. V médiách chvália iný druh ľudí, 
úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
V Ježišovi žiari obraz milujúceho Boha, ktorý neváhal zjaviť sa nie ako silný a mocný, lež ako bezmocné dieťa.  
Náš život sa zmenil. Nielen že sme v Ježišovej tvári zazreli slávu Božieho života, ale sme vtiahnutí do Božieho 
vtelenia. Naša prirodzenosť sa zmenila. Je naplnená Božím životom, Božou silou a Božím svetlom. Pre starých 
Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
 

Igramskí záhradkári 
Milí spoluobčania, 
aj počas tohto roku ste spolu s nami, Igramskými záhradkármi, mohli prežiť príjemne chvíle, za ktoré sme patrične 
vďační a radi by sme si ich s Vami pripomenuli. 

Celoročne Vám ponúkame akcie, pri ktorých sa môžeme zabaviť, oddýchnuť a hlavne stráviť príjemný čas v 
kruhu Vašich priateľov. Rok sme odštartovali každoročnou klasikou- Igramským prasátkom, kde ste si mohli pochutiť 
slovenskými zabíjačkovými dobrotami ale i dolnozemskými špecialitami. Počas fašiangového obdobia nemohla 
chýbať Fašiangová zábava, ktorou nás do prevádzal  

mladý DJ Maťo. Všetci sa výborne zabávali až do skorého rána a v tejto našej zábave sa ďalej pokračovalo na 
stavaní mája, ktoré pripadlo na 30.apríla. Ako vždy sme postavili máj holými rukami a potom sme si vychutnávali 
rytmy dobrej hudby v podaní Trubadúrov a dychovej hudby Igramčan. K tomu všetkému sme si dali dobré vínko a 
ešte lepšiu cigánsku. Prvý polrok sme zakončili najväčšou a najznámejšou akciou našej obce- Igramské obyčaje. 
Festival dychovej hudby a folklórnych súborov priniesol ukážku ľudových remesiel, výrobu tradičných jedál ale 
hlavne dobrú muziku a náladu. Taktiež nás veľmi teší vzrastajúca aktivita mladých pri tomto festivale.  

Leto prešlo veľmi rýchlo a koncom augusta sme sa vybrali na výlet do Velehradu. Čakal nás nabitý ale o to 
krajší program. Vo Velehrade sme absolvovali prehliadku baziliky spojenú so sv. omšou v Stojanovom dome, 
následne sme sa presunuli do archeologického skanzenu a prehliadku pálenice, ale zavítali sme aj do sveta vody a rýb 
v Modrej. Niekto by si 
pomyslel, že to sa v 
jeden deň ani stihnúť 
nedá ale my sme stihli 
ešte aj prehliadku obce a 
zámockých záhrad 
v Buchlovice a následne 
večeru v miestnom 
pohostinstve s 
koštovkou vína.   

Mnohé z týchto 
akcií boli organizované 
v spolupráci s obecným 
úradom Igram, Igramskými futbalistami, pánom učiteľom Brnom, mladými a inými sympatizantmi. Veľmi radi by 
sme im touto cestou poďakovali za pomoc, bez ktorej by sme tieto akcie ťažko zorganizovali sami. Taktiež ďakujeme 
aj všetkým účastníkom a veríme, že ich počet bude aj budúcnosti taký hojný ako doposiaľ.  

Na záver by sme Vám my, Igramskí záhradkári, chceli popriať príjemne prežitie Vianočných sviatkov v kruhu 
svojich najbližších, veľa zdravia, sily a úspechov v Novom roku 2019.  

  
Pavel Ščasný 



Nezabúdajme triediť odpad... 
Vianoce sú najočakávanejším sviatkom roka, avšak čoraz viac sa stávajú aj sviatkami veľkej spotreby a nadmernej 
tvorby odpadu. Málokto sa ale zamyslí, ako by mohol osobne prispieť k tomu, aby boli Vianoce menej konzumné. 
Usilujme sa baliť darčeky šetrne. Obviažme ich len mašľou, alebo ich zabaľme do recyklovaného papiera, vrecúška či 
textilu. Nezabudnime, že všetky rastlinné zvyšky z prípravy a konzumácie jedál aj počas sviatkov patria do kompostu.  
Je dôležité, aby sme sa pri separovaní správali zodpovedne. Teda triedili odpad podľa špecifikácii. 

Prílohou týchto novín je leták Organizácie zodpovednosti výrobcov – OZV ENVI-PAK. Našou zberovou 
spoločnosťou je firma AVE, ktorá zabezpečuje zber a triedenie odpadov. Do plastových vriec zbierame plasty- PET 
fľaše, krabice od mlieka, džúsov (nápojové kartóny). V čase zberu plastov môžeme vyložiť postláčaný kartón vhodne 
zabalený – previazaný. Takisto aj ostatný papier, ale zvykli sme si ho šetriť pre organizovaný zber našou základnou 
školou. Ďalšou komoditou je zber použitého jedlého oleja, ktorý môžete v plastových fľašiach uložiť do kontajnera 
umiestneného pri zástavke oproti 
cintorínu.  
To isté platí pre zber veľkoobjemového 
a stavebného odpadu. Obec organizuje 
dvakrát ročne vývoz veľkokapacitnými 
kontajnermi. Ak sa v kontajneri na drobný 
stavebný odpad ocitne koberec, alebo 
staré záhradné stoličky, vývoz takéhoto 
zmiešaného odpadu je drahší. Je dôležité, 
aby sme plnili kontajnery takým 
odpadom, na ktorý  sú určené. 

Zodpovedným správaním-
triedením šetríme životné prostredie. Jeho ochrana a zveľaďovanie začína u každého z nás doma. Všetci sme 
spotrebitelia a každý tovar má nejaký obal. Musíme si uvedomiť, že to má priamy dopad nielen na nás, ale hlavne na 
generácie, ktoré prídu po nás. 

Veľkou úlohou obce je vytvoriť priestor a podmienky na zber bio odpadu a dreveného odpadu. Je to 
predovšetkým v jarných mesiacoch po reze likvidácia konárov, počas vegetácie zelený odpad z kosenia trávnikov či 
vypletá burina a na jeseň opadané lístie a rastlinné zvyšky. Dúfam, že sa nám čoskoro tento problém podarí vyriešiť. 
Záverom Vás chcem znovu vyzvať na zodpovednosť pri zaobchádzaní s odpadom a spoluprácu pri zlepšovaní 
životného prostredia našej obce výchovou a upozorňovaním  nedisciplinovaných spotrebiteľov. 

Peter Holek 

 
Igramský futbal v roku 2018 

Sezóna 2017/18 sa niesla v duchu nevyrovnaných výkonov, čo sa odrazilo aj na postavení v tabuľke. Ôsme 
miesto a 33 bodov určite nie je nič s čím by sme mohli byť spokojní. Už niekoľko kôl pred koncom bolo jasné, že 
mužstvo opustí tréner Mikulášek, ktorý sa 
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            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
 

Igramskí záhradkári 
Milí spoluobčania, 
aj počas tohto roku ste spolu s nami, Igramskými záhradkármi, mohli prežiť príjemne chvíle, za ktoré sme patrične 
vďační a radi by sme si ich s Vami pripomenuli. 

Celoročne Vám ponúkame akcie, pri ktorých sa môžeme zabaviť, oddýchnuť a hlavne stráviť príjemný čas v 
kruhu Vašich priateľov. Rok sme odštartovali každoročnou klasikou- Igramským prasátkom, kde ste si mohli pochutiť 
slovenskými zabíjačkovými dobrotami ale i dolnozemskými špecialitami. Počas fašiangového obdobia nemohla 
chýbať Fašiangová zábava, ktorou nás do prevádzal  

mladý DJ Maťo. Všetci sa výborne zabávali až do skorého rána a v tejto našej zábave sa ďalej pokračovalo na 
stavaní mája, ktoré pripadlo na 30.apríla. Ako vždy sme postavili máj holými rukami a potom sme si vychutnávali 
rytmy dobrej hudby v podaní Trubadúrov a dychovej hudby Igramčan. K tomu všetkému sme si dali dobré vínko a 
ešte lepšiu cigánsku. Prvý polrok sme zakončili najväčšou a najznámejšou akciou našej obce- Igramské obyčaje. 
Festival dychovej hudby a folklórnych súborov priniesol ukážku ľudových remesiel, výrobu tradičných jedál ale 
hlavne dobrú muziku a náladu. Taktiež nás veľmi teší vzrastajúca aktivita mladých pri tomto festivale.  

Leto prešlo veľmi rýchlo a koncom augusta sme sa vybrali na výlet do Velehradu. Čakal nás nabitý ale o to 
krajší program. Vo Velehrade sme absolvovali prehliadku baziliky spojenú so sv. omšou v Stojanovom dome, 
následne sme sa presunuli do archeologického skanzenu a prehliadku pálenice, ale zavítali sme aj do sveta vody a rýb 
v Modrej. Niekto by si 
pomyslel, že to sa v 
jeden deň ani stihnúť 
nedá ale my sme stihli 
ešte aj prehliadku obce a 
zámockých záhrad 
v Buchlovice a následne 
večeru v miestnom 
pohostinstve s 
koštovkou vína.   

Mnohé z týchto 
akcií boli organizované 
v spolupráci s obecným 
úradom Igram, Igramskými futbalistami, pánom učiteľom Brnom, mladými a inými sympatizantmi. Veľmi radi by 
sme im touto cestou poďakovali za pomoc, bez ktorej by sme tieto akcie ťažko zorganizovali sami. Taktiež ďakujeme 
aj všetkým účastníkom a veríme, že ich počet bude aj budúcnosti taký hojný ako doposiaľ.  

Na záver by sme Vám my, Igramskí záhradkári, chceli popriať príjemne prežitie Vianočných sviatkov v kruhu 
svojich najbližších, veľa zdravia, sily a úspechov v Novom roku 2019.  

  
Pavel Ščasný 



Nezabúdajme triediť odpad... 
Vianoce sú najočakávanejším sviatkom roka, avšak čoraz viac sa stávajú aj sviatkami veľkej spotreby a nadmernej 
tvorby odpadu. Málokto sa ale zamyslí, ako by mohol osobne prispieť k tomu, aby boli Vianoce menej konzumné. 
Usilujme sa baliť darčeky šetrne. Obviažme ich len mašľou, alebo ich zabaľme do recyklovaného papiera, vrecúška či 
textilu. Nezabudnime, že všetky rastlinné zvyšky z prípravy a konzumácie jedál aj počas sviatkov patria do kompostu.  
Je dôležité, aby sme sa pri separovaní správali zodpovedne. Teda triedili odpad podľa špecifikácii. 

Prílohou týchto novín je leták Organizácie zodpovednosti výrobcov – OZV ENVI-PAK. Našou zberovou 
spoločnosťou je firma AVE, ktorá zabezpečuje zber a triedenie odpadov. Do plastových vriec zbierame plasty- PET 
fľaše, krabice od mlieka, džúsov (nápojové kartóny). V čase zberu plastov môžeme vyložiť postláčaný kartón vhodne 
zabalený – previazaný. Takisto aj ostatný papier, ale zvykli sme si ho šetriť pre organizovaný zber našou základnou 
školou. Ďalšou komoditou je zber použitého jedlého oleja, ktorý môžete v plastových fľašiach uložiť do kontajnera 
umiestneného pri zástavke oproti 
cintorínu.  
To isté platí pre zber veľkoobjemového 
a stavebného odpadu. Obec organizuje 
dvakrát ročne vývoz veľkokapacitnými 
kontajnermi. Ak sa v kontajneri na drobný 
stavebný odpad ocitne koberec, alebo 
staré záhradné stoličky, vývoz takéhoto 
zmiešaného odpadu je drahší. Je dôležité, 
aby sme plnili kontajnery takým 
odpadom, na ktorý  sú určené. 

Zodpovedným správaním-
triedením šetríme životné prostredie. Jeho ochrana a zveľaďovanie začína u každého z nás doma. Všetci sme 
spotrebitelia a každý tovar má nejaký obal. Musíme si uvedomiť, že to má priamy dopad nielen na nás, ale hlavne na 
generácie, ktoré prídu po nás. 

Veľkou úlohou obce je vytvoriť priestor a podmienky na zber bio odpadu a dreveného odpadu. Je to 
predovšetkým v jarných mesiacoch po reze likvidácia konárov, počas vegetácie zelený odpad z kosenia trávnikov či 
vypletá burina a na jeseň opadané lístie a rastlinné zvyšky. Dúfam, že sa nám čoskoro tento problém podarí vyriešiť. 
Záverom Vás chcem znovu vyzvať na zodpovednosť pri zaobchádzaní s odpadom a spoluprácu pri zlepšovaní 
životného prostredia našej obce výchovou a upozorňovaním  nedisciplinovaných spotrebiteľov. 

Peter Holek 

 
Igramský futbal v roku 2018 

Sezóna 2017/18 sa niesla v duchu nevyrovnaných výkonov, čo sa odrazilo aj na postavení v tabuľke. Ôsme 
miesto a 33 bodov určite nie je nič s čím by sme mohli byť spokojní. Už niekoľko kôl pred koncom bolo jasné, že 
mužstvo opustí tréner Mikulášek, ktorý sa 
rozhodol pokračovať v Senci, kde vedie 
starší dorast. Preto bolo prioritou pre vedenie 
ŠK Igram nájsť nového trénera ešte pred 
začatím prípravy na novú sezónu. Možností 
nebolo veľa, ale rokovalo sa s viacerými 
adeptami. Napokon sa vedenie rozhodlo pre 
bývalého trénera MŠK Senec, Petra Vencela, 
ktorý s ponukou súhlasil. Začiatok prípravy 
bol všelijaký. Dovolenky, zranenia a kolísavé 
výkony v príprave. Dôležité bolo aby si hráči 
aj tréner na seba zvykli. Nový tréner so 
sebou priniesol viacero zmien a nových vecí, 
ktoré bolo potrebné postupne aplikovať, no 
myslím, že nakoniec sme si všetci zvykli 
a teraz je už všetko zabehnuté. 



         Jedna z modlitieb vyjadruje vianočné tajomstvo triezvo a zároveň v reči, ktorá sa nás dotýka: „ Všemohúci Otče, 
ty si podivuhodne stvoril človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykúpil. Prosíme ťa, daj nám účasť na božskom živote 
svojho Syna, ktorý prijal našu ľudskú prirodzenosť.“ 
         Na Vianoce kresťania vyznávajú, že Boh podivuhodne stvoril človeka. Keď ho stvoril, videl, že je to dobré.  
Stvoril nás na svoj obraz ako muža a ženu. No my ľudia sme tento čistý  Boží obraz v sebe zatemnili. A tak Boh poslal 
svojho Syna, aby jeho pôvodný obraz zažiaril v plnej kráse. Ježiš nám zjavuje obraz človeka, akého Boh pôvodne 
chcel mať, nepokriveného, nezmietaného emóciami, bez nemiernosti a chamtivosti. Práve v súčasnosti je viac ako 
inokedy potrebné, aby nám Boh v Ježišovi staval pred oči pravý obraz človeka. V médiách chvália iný druh ľudí, 
úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
V Ježišovi žiari obraz milujúceho Boha, ktorý neváhal zjaviť sa nie ako silný a mocný, lež ako bezmocné dieťa.  
Náš život sa zmenil. Nielen že sme v Ježišovej tvári zazreli slávu Božieho života, ale sme vtiahnutí do Božieho 
vtelenia. Naša prirodzenosť sa zmenila. Je naplnená Božím životom, Božou silou a Božím svetlom. Pre starých 
Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
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Milí spoluobčania, 
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Festival dychovej hudby a folklórnych súborov priniesol ukážku ľudových remesiel, výrobu tradičných jedál ale 
hlavne dobrú muziku a náladu. Taktiež nás veľmi teší vzrastajúca aktivita mladých pri tomto festivale.  
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jeden deň ani stihnúť 
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sme im touto cestou poďakovali za pomoc, bez ktorej by sme tieto akcie ťažko zorganizovali sami. Taktiež ďakujeme 
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aby sme plnili kontajnery takým 
odpadom, na ktorý  sú určené. 

Zodpovedným správaním-
triedením šetríme životné prostredie. Jeho ochrana a zveľaďovanie začína u každého z nás doma. Všetci sme 
spotrebitelia a každý tovar má nejaký obal. Musíme si uvedomiť, že to má priamy dopad nielen na nás, ale hlavne na 
generácie, ktoré prídu po nás. 
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Igramský futbal v roku 2018 

Sezóna 2017/18 sa niesla v duchu nevyrovnaných výkonov, čo sa odrazilo aj na postavení v tabuľke. Ôsme 
miesto a 33 bodov určite nie je nič s čím by sme mohli byť spokojní. Už niekoľko kôl pred koncom bolo jasné, že 
mužstvo opustí tréner Mikulášek, ktorý sa 
rozhodol pokračovať v Senci, kde vedie 
starší dorast. Preto bolo prioritou pre vedenie 
ŠK Igram nájsť nového trénera ešte pred 
začatím prípravy na novú sezónu. Možností 
nebolo veľa, ale rokovalo sa s viacerými 
adeptami. Napokon sa vedenie rozhodlo pre 
bývalého trénera MŠK Senec, Petra Vencela, 
ktorý s ponukou súhlasil. Začiatok prípravy 
bol všelijaký. Dovolenky, zranenia a kolísavé 
výkony v príprave. Dôležité bolo aby si hráči 
aj tréner na seba zvykli. Nový tréner so 
sebou priniesol viacero zmien a nových vecí, 
ktoré bolo potrebné postupne aplikovať, no 
myslím, že nakoniec sme si všetci zvykli 
a teraz je už všetko zabehnuté. 



         Jedna z modlitieb vyjadruje vianočné tajomstvo triezvo a zároveň v reči, ktorá sa nás dotýka: „ Všemohúci Otče, 
ty si podivuhodne stvoril človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykúpil. Prosíme ťa, daj nám účasť na božskom živote 
svojho Syna, ktorý prijal našu ľudskú prirodzenosť.“ 
         Na Vianoce kresťania vyznávajú, že Boh podivuhodne stvoril človeka. Keď ho stvoril, videl, že je to dobré.  
Stvoril nás na svoj obraz ako muža a ženu. No my ľudia sme tento čistý  Boží obraz v sebe zatemnili. A tak Boh poslal 
svojho Syna, aby jeho pôvodný obraz zažiaril v plnej kráse. Ježiš nám zjavuje obraz človeka, akého Boh pôvodne 
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V Ježišovi žiari obraz milujúceho Boha, ktorý neváhal zjaviť sa nie ako silný a mocný, lež ako bezmocné dieťa.  
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podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
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a pokoja. 
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Festival dychovej hudby a folklórnych súborov priniesol ukážku ľudových remesiel, výrobu tradičných jedál ale 
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krajší program. Vo Velehrade sme absolvovali prehliadku baziliky spojenú so sv. omšou v Stojanovom dome, 
následne sme sa presunuli do archeologického skanzenu a prehliadku pálenice, ale zavítali sme aj do sveta vody a rýb 
v Modrej. Niekto by si 
pomyslel, že to sa v 
jeden deň ani stihnúť 
nedá ale my sme stihli 
ešte aj prehliadku obce a 
zámockých záhrad 
v Buchlovice a následne 
večeru v miestnom 
pohostinstve s 
koštovkou vína.   

Mnohé z týchto 
akcií boli organizované 
v spolupráci s obecným 
úradom Igram, Igramskými futbalistami, pánom učiteľom Brnom, mladými a inými sympatizantmi. Veľmi radi by 
sme im touto cestou poďakovali za pomoc, bez ktorej by sme tieto akcie ťažko zorganizovali sami. Taktiež ďakujeme 
aj všetkým účastníkom a veríme, že ich počet bude aj budúcnosti taký hojný ako doposiaľ.  

Na záver by sme Vám my, Igramskí záhradkári, chceli popriať príjemne prežitie Vianočných sviatkov v kruhu 
svojich najbližších, veľa zdravia, sily a úspechov v Novom roku 2019.  

  
Pavel Ščasný 



Nezabúdajme triediť odpad... 
Vianoce sú najočakávanejším sviatkom roka, avšak čoraz viac sa stávajú aj sviatkami veľkej spotreby a nadmernej 
tvorby odpadu. Málokto sa ale zamyslí, ako by mohol osobne prispieť k tomu, aby boli Vianoce menej konzumné. 
Usilujme sa baliť darčeky šetrne. Obviažme ich len mašľou, alebo ich zabaľme do recyklovaného papiera, vrecúška či 
textilu. Nezabudnime, že všetky rastlinné zvyšky z prípravy a konzumácie jedál aj počas sviatkov patria do kompostu.  
Je dôležité, aby sme sa pri separovaní správali zodpovedne. Teda triedili odpad podľa špecifikácii. 

Prílohou týchto novín je leták Organizácie zodpovednosti výrobcov – OZV ENVI-PAK. Našou zberovou 
spoločnosťou je firma AVE, ktorá zabezpečuje zber a triedenie odpadov. Do plastových vriec zbierame plasty- PET 
fľaše, krabice od mlieka, džúsov (nápojové kartóny). V čase zberu plastov môžeme vyložiť postláčaný kartón vhodne 
zabalený – previazaný. Takisto aj ostatný papier, ale zvykli sme si ho šetriť pre organizovaný zber našou základnou 
školou. Ďalšou komoditou je zber použitého jedlého oleja, ktorý môžete v plastových fľašiach uložiť do kontajnera 
umiestneného pri zástavke oproti 
cintorínu.  
To isté platí pre zber veľkoobjemového 
a stavebného odpadu. Obec organizuje 
dvakrát ročne vývoz veľkokapacitnými 
kontajnermi. Ak sa v kontajneri na drobný 
stavebný odpad ocitne koberec, alebo 
staré záhradné stoličky, vývoz takéhoto 
zmiešaného odpadu je drahší. Je dôležité, 
aby sme plnili kontajnery takým 
odpadom, na ktorý  sú určené. 

Zodpovedným správaním-
triedením šetríme životné prostredie. Jeho ochrana a zveľaďovanie začína u každého z nás doma. Všetci sme 
spotrebitelia a každý tovar má nejaký obal. Musíme si uvedomiť, že to má priamy dopad nielen na nás, ale hlavne na 
generácie, ktoré prídu po nás. 

Veľkou úlohou obce je vytvoriť priestor a podmienky na zber bio odpadu a dreveného odpadu. Je to 
predovšetkým v jarných mesiacoch po reze likvidácia konárov, počas vegetácie zelený odpad z kosenia trávnikov či 
vypletá burina a na jeseň opadané lístie a rastlinné zvyšky. Dúfam, že sa nám čoskoro tento problém podarí vyriešiť. 
Záverom Vás chcem znovu vyzvať na zodpovednosť pri zaobchádzaní s odpadom a spoluprácu pri zlepšovaní 
životného prostredia našej obce výchovou a upozorňovaním  nedisciplinovaných spotrebiteľov. 

Peter Holek 

 
Igramský futbal v roku 2018 

Sezóna 2017/18 sa niesla v duchu nevyrovnaných výkonov, čo sa odrazilo aj na postavení v tabuľke. Ôsme 
miesto a 33 bodov určite nie je nič s čím by sme mohli byť spokojní. Už niekoľko kôl pred koncom bolo jasné, že 
mužstvo opustí tréner Mikulášek, ktorý sa 
rozhodol pokračovať v Senci, kde vedie 
starší dorast. Preto bolo prioritou pre vedenie 
ŠK Igram nájsť nového trénera ešte pred 
začatím prípravy na novú sezónu. Možností 
nebolo veľa, ale rokovalo sa s viacerými 
adeptami. Napokon sa vedenie rozhodlo pre 
bývalého trénera MŠK Senec, Petra Vencela, 
ktorý s ponukou súhlasil. Začiatok prípravy 
bol všelijaký. Dovolenky, zranenia a kolísavé 
výkony v príprave. Dôležité bolo aby si hráči 
aj tréner na seba zvykli. Nový tréner so 
sebou priniesol viacero zmien a nových vecí, 
ktoré bolo potrebné postupne aplikovať, no 
myslím, že nakoniec sme si všetci zvykli 
a teraz je už všetko zabehnuté. 



         Jedna z modlitieb vyjadruje vianočné tajomstvo triezvo a zároveň v reči, ktorá sa nás dotýka: „ Všemohúci Otče, 
ty si podivuhodne stvoril človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykúpil. Prosíme ťa, daj nám účasť na božskom živote 
svojho Syna, ktorý prijal našu ľudskú prirodzenosť.“ 
         Na Vianoce kresťania vyznávajú, že Boh podivuhodne stvoril človeka. Keď ho stvoril, videl, že je to dobré.  
Stvoril nás na svoj obraz ako muža a ženu. No my ľudia sme tento čistý  Boží obraz v sebe zatemnili. A tak Boh poslal 
svojho Syna, aby jeho pôvodný obraz zažiaril v plnej kráse. Ježiš nám zjavuje obraz človeka, akého Boh pôvodne 
chcel mať, nepokriveného, nezmietaného emóciami, bez nemiernosti a chamtivosti. Práve v súčasnosti je viac ako 
inokedy potrebné, aby nám Boh v Ježišovi staval pred oči pravý obraz človeka. V médiách chvália iný druh ľudí, 
úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
V Ježišovi žiari obraz milujúceho Boha, ktorý neváhal zjaviť sa nie ako silný a mocný, lež ako bezmocné dieťa.  
Náš život sa zmenil. Nielen že sme v Ježišovej tvári zazreli slávu Božieho života, ale sme vtiahnutí do Božieho 
vtelenia. Naša prirodzenosť sa zmenila. Je naplnená Božím životom, Božou silou a Božím svetlom. Pre starých 
Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
 

Igramskí záhradkári 
Milí spoluobčania, 
aj počas tohto roku ste spolu s nami, Igramskými záhradkármi, mohli prežiť príjemne chvíle, za ktoré sme patrične 
vďační a radi by sme si ich s Vami pripomenuli. 

Celoročne Vám ponúkame akcie, pri ktorých sa môžeme zabaviť, oddýchnuť a hlavne stráviť príjemný čas v 
kruhu Vašich priateľov. Rok sme odštartovali každoročnou klasikou- Igramským prasátkom, kde ste si mohli pochutiť 
slovenskými zabíjačkovými dobrotami ale i dolnozemskými špecialitami. Počas fašiangového obdobia nemohla 
chýbať Fašiangová zábava, ktorou nás do prevádzal  

mladý DJ Maťo. Všetci sa výborne zabávali až do skorého rána a v tejto našej zábave sa ďalej pokračovalo na 
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fľaše, krabice od mlieka, džúsov (nápojové kartóny). V čase zberu plastov môžeme vyložiť postláčaný kartón vhodne 
zabalený – previazaný. Takisto aj ostatný papier, ale zvykli sme si ho šetriť pre organizovaný zber našou základnou 
školou. Ďalšou komoditou je zber použitého jedlého oleja, ktorý môžete v plastových fľašiach uložiť do kontajnera 
umiestneného pri zástavke oproti 
cintorínu.  
To isté platí pre zber veľkoobjemového 
a stavebného odpadu. Obec organizuje 
dvakrát ročne vývoz veľkokapacitnými 
kontajnermi. Ak sa v kontajneri na drobný 
stavebný odpad ocitne koberec, alebo 
staré záhradné stoličky, vývoz takéhoto 
zmiešaného odpadu je drahší. Je dôležité, 
aby sme plnili kontajnery takým 
odpadom, na ktorý  sú určené. 

Zodpovedným správaním-
triedením šetríme životné prostredie. Jeho ochrana a zveľaďovanie začína u každého z nás doma. Všetci sme 
spotrebitelia a každý tovar má nejaký obal. Musíme si uvedomiť, že to má priamy dopad nielen na nás, ale hlavne na 
generácie, ktoré prídu po nás. 

Veľkou úlohou obce je vytvoriť priestor a podmienky na zber bio odpadu a dreveného odpadu. Je to 
predovšetkým v jarných mesiacoch po reze likvidácia konárov, počas vegetácie zelený odpad z kosenia trávnikov či 
vypletá burina a na jeseň opadané lístie a rastlinné zvyšky. Dúfam, že sa nám čoskoro tento problém podarí vyriešiť. 
Záverom Vás chcem znovu vyzvať na zodpovednosť pri zaobchádzaní s odpadom a spoluprácu pri zlepšovaní 
životného prostredia našej obce výchovou a upozorňovaním  nedisciplinovaných spotrebiteľov. 

Peter Holek 

 
Igramský futbal v roku 2018 

Sezóna 2017/18 sa niesla v duchu nevyrovnaných výkonov, čo sa odrazilo aj na postavení v tabuľke. Ôsme 
miesto a 33 bodov určite nie je nič s čím by sme mohli byť spokojní. Už niekoľko kôl pred koncom bolo jasné, že 
mužstvo opustí tréner Mikulášek, ktorý sa 
rozhodol pokračovať v Senci, kde vedie 
starší dorast. Preto bolo prioritou pre vedenie 
ŠK Igram nájsť nového trénera ešte pred 
začatím prípravy na novú sezónu. Možností 
nebolo veľa, ale rokovalo sa s viacerými 
adeptami. Napokon sa vedenie rozhodlo pre 
bývalého trénera MŠK Senec, Petra Vencela, 
ktorý s ponukou súhlasil. Začiatok prípravy 
bol všelijaký. Dovolenky, zranenia a kolísavé 
výkony v príprave. Dôležité bolo aby si hráči 
aj tréner na seba zvykli. Nový tréner so 
sebou priniesol viacero zmien a nových vecí, 
ktoré bolo potrebné postupne aplikovať, no 
myslím, že nakoniec sme si všetci zvykli 
a teraz je už všetko zabehnuté. 



         Jedna z modlitieb vyjadruje vianočné tajomstvo triezvo a zároveň v reči, ktorá sa nás dotýka: „ Všemohúci Otče, 
ty si podivuhodne stvoril človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykúpil. Prosíme ťa, daj nám účasť na božskom živote 
svojho Syna, ktorý prijal našu ľudskú prirodzenosť.“ 
         Na Vianoce kresťania vyznávajú, že Boh podivuhodne stvoril človeka. Keď ho stvoril, videl, že je to dobré.  
Stvoril nás na svoj obraz ako muža a ženu. No my ľudia sme tento čistý  Boží obraz v sebe zatemnili. A tak Boh poslal 
svojho Syna, aby jeho pôvodný obraz zažiaril v plnej kráse. Ježiš nám zjavuje obraz človeka, akého Boh pôvodne 
chcel mať, nepokriveného, nezmietaného emóciami, bez nemiernosti a chamtivosti. Práve v súčasnosti je viac ako 
inokedy potrebné, aby nám Boh v Ježišovi staval pred oči pravý obraz človeka. V médiách chvália iný druh ľudí, 
úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
V Ježišovi žiari obraz milujúceho Boha, ktorý neváhal zjaviť sa nie ako silný a mocný, lež ako bezmocné dieťa.  
Náš život sa zmenil. Nielen že sme v Ježišovej tvári zazreli slávu Božieho života, ale sme vtiahnutí do Božieho 
vtelenia. Naša prirodzenosť sa zmenila. Je naplnená Božím životom, Božou silou a Božím svetlom. Pre starých 
Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
 

Igramskí záhradkári 
Milí spoluobčania, 
aj počas tohto roku ste spolu s nami, Igramskými záhradkármi, mohli prežiť príjemne chvíle, za ktoré sme patrične 
vďační a radi by sme si ich s Vami pripomenuli. 

Celoročne Vám ponúkame akcie, pri ktorých sa môžeme zabaviť, oddýchnuť a hlavne stráviť príjemný čas v 
kruhu Vašich priateľov. Rok sme odštartovali každoročnou klasikou- Igramským prasátkom, kde ste si mohli pochutiť 
slovenskými zabíjačkovými dobrotami ale i dolnozemskými špecialitami. Počas fašiangového obdobia nemohla 
chýbať Fašiangová zábava, ktorou nás do prevádzal  

mladý DJ Maťo. Všetci sa výborne zabávali až do skorého rána a v tejto našej zábave sa ďalej pokračovalo na 
stavaní mája, ktoré pripadlo na 30.apríla. Ako vždy sme postavili máj holými rukami a potom sme si vychutnávali 
rytmy dobrej hudby v podaní Trubadúrov a dychovej hudby Igramčan. K tomu všetkému sme si dali dobré vínko a 
ešte lepšiu cigánsku. Prvý polrok sme zakončili najväčšou a najznámejšou akciou našej obce- Igramské obyčaje. 
Festival dychovej hudby a folklórnych súborov priniesol ukážku ľudových remesiel, výrobu tradičných jedál ale 
hlavne dobrú muziku a náladu. Taktiež nás veľmi teší vzrastajúca aktivita mladých pri tomto festivale.  

Leto prešlo veľmi rýchlo a koncom augusta sme sa vybrali na výlet do Velehradu. Čakal nás nabitý ale o to 
krajší program. Vo Velehrade sme absolvovali prehliadku baziliky spojenú so sv. omšou v Stojanovom dome, 
následne sme sa presunuli do archeologického skanzenu a prehliadku pálenice, ale zavítali sme aj do sveta vody a rýb 
v Modrej. Niekto by si 
pomyslel, že to sa v 
jeden deň ani stihnúť 
nedá ale my sme stihli 
ešte aj prehliadku obce a 
zámockých záhrad 
v Buchlovice a následne 
večeru v miestnom 
pohostinstve s 
koštovkou vína.   

Mnohé z týchto 
akcií boli organizované 
v spolupráci s obecným 
úradom Igram, Igramskými futbalistami, pánom učiteľom Brnom, mladými a inými sympatizantmi. Veľmi radi by 
sme im touto cestou poďakovali za pomoc, bez ktorej by sme tieto akcie ťažko zorganizovali sami. Taktiež ďakujeme 
aj všetkým účastníkom a veríme, že ich počet bude aj budúcnosti taký hojný ako doposiaľ.  

Na záver by sme Vám my, Igramskí záhradkári, chceli popriať príjemne prežitie Vianočných sviatkov v kruhu 
svojich najbližších, veľa zdravia, sily a úspechov v Novom roku 2019.  

  
Pavel Ščasný 



Nezabúdajme triediť odpad... 
Vianoce sú najočakávanejším sviatkom roka, avšak čoraz viac sa stávajú aj sviatkami veľkej spotreby a nadmernej 
tvorby odpadu. Málokto sa ale zamyslí, ako by mohol osobne prispieť k tomu, aby boli Vianoce menej konzumné. 
Usilujme sa baliť darčeky šetrne. Obviažme ich len mašľou, alebo ich zabaľme do recyklovaného papiera, vrecúška či 
textilu. Nezabudnime, že všetky rastlinné zvyšky z prípravy a konzumácie jedál aj počas sviatkov patria do kompostu.  
Je dôležité, aby sme sa pri separovaní správali zodpovedne. Teda triedili odpad podľa špecifikácii. 
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mužstvo opustí tréner Mikulášek, ktorý sa 
rozhodol pokračovať v Senci, kde vedie 
starší dorast. Preto bolo prioritou pre vedenie 
ŠK Igram nájsť nového trénera ešte pred 
začatím prípravy na novú sezónu. Možností 
nebolo veľa, ale rokovalo sa s viacerými 
adeptami. Napokon sa vedenie rozhodlo pre 
bývalého trénera MŠK Senec, Petra Vencela, 
ktorý s ponukou súhlasil. Začiatok prípravy 
bol všelijaký. Dovolenky, zranenia a kolísavé 
výkony v príprave. Dôležité bolo aby si hráči 
aj tréner na seba zvykli. Nový tréner so 
sebou priniesol viacero zmien a nových vecí, 
ktoré bolo potrebné postupne aplikovať, no 
myslím, že nakoniec sme si všetci zvykli 
a teraz je už všetko zabehnuté. 



         Jedna z modlitieb vyjadruje vianočné tajomstvo triezvo a zároveň v reči, ktorá sa nás dotýka: „ Všemohúci Otče, 
ty si podivuhodne stvoril človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykúpil. Prosíme ťa, daj nám účasť na božskom živote 
svojho Syna, ktorý prijal našu ľudskú prirodzenosť.“ 
         Na Vianoce kresťania vyznávajú, že Boh podivuhodne stvoril človeka. Keď ho stvoril, videl, že je to dobré.  
Stvoril nás na svoj obraz ako muža a ženu. No my ľudia sme tento čistý  Boží obraz v sebe zatemnili. A tak Boh poslal 
svojho Syna, aby jeho pôvodný obraz zažiaril v plnej kráse. Ježiš nám zjavuje obraz človeka, akého Boh pôvodne 
chcel mať, nepokriveného, nezmietaného emóciami, bez nemiernosti a chamtivosti. Práve v súčasnosti je viac ako 
inokedy potrebné, aby nám Boh v Ježišovi staval pred oči pravý obraz človeka. V médiách chvália iný druh ľudí, 
úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
V Ježišovi žiari obraz milujúceho Boha, ktorý neváhal zjaviť sa nie ako silný a mocný, lež ako bezmocné dieťa.  
Náš život sa zmenil. Nielen že sme v Ježišovej tvári zazreli slávu Božieho života, ale sme vtiahnutí do Božieho 
vtelenia. Naša prirodzenosť sa zmenila. Je naplnená Božím životom, Božou silou a Božím svetlom. Pre starých 
Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
 

Igramskí záhradkári 
Milí spoluobčania, 
aj počas tohto roku ste spolu s nami, Igramskými záhradkármi, mohli prežiť príjemne chvíle, za ktoré sme patrične 
vďační a radi by sme si ich s Vami pripomenuli. 

Celoročne Vám ponúkame akcie, pri ktorých sa môžeme zabaviť, oddýchnuť a hlavne stráviť príjemný čas v 
kruhu Vašich priateľov. Rok sme odštartovali každoročnou klasikou- Igramským prasátkom, kde ste si mohli pochutiť 
slovenskými zabíjačkovými dobrotami ale i dolnozemskými špecialitami. Počas fašiangového obdobia nemohla 
chýbať Fašiangová zábava, ktorou nás do prevádzal  

mladý DJ Maťo. Všetci sa výborne zabávali až do skorého rána a v tejto našej zábave sa ďalej pokračovalo na 
stavaní mája, ktoré pripadlo na 30.apríla. Ako vždy sme postavili máj holými rukami a potom sme si vychutnávali 
rytmy dobrej hudby v podaní Trubadúrov a dychovej hudby Igramčan. K tomu všetkému sme si dali dobré vínko a 
ešte lepšiu cigánsku. Prvý polrok sme zakončili najväčšou a najznámejšou akciou našej obce- Igramské obyčaje. 
Festival dychovej hudby a folklórnych súborov priniesol ukážku ľudových remesiel, výrobu tradičných jedál ale 
hlavne dobrú muziku a náladu. Taktiež nás veľmi teší vzrastajúca aktivita mladých pri tomto festivale.  

Leto prešlo veľmi rýchlo a koncom augusta sme sa vybrali na výlet do Velehradu. Čakal nás nabitý ale o to 
krajší program. Vo Velehrade sme absolvovali prehliadku baziliky spojenú so sv. omšou v Stojanovom dome, 
následne sme sa presunuli do archeologického skanzenu a prehliadku pálenice, ale zavítali sme aj do sveta vody a rýb 
v Modrej. Niekto by si 
pomyslel, že to sa v 
jeden deň ani stihnúť 
nedá ale my sme stihli 
ešte aj prehliadku obce a 
zámockých záhrad 
v Buchlovice a následne 
večeru v miestnom 
pohostinstve s 
koštovkou vína.   

Mnohé z týchto 
akcií boli organizované 
v spolupráci s obecným 
úradom Igram, Igramskými futbalistami, pánom učiteľom Brnom, mladými a inými sympatizantmi. Veľmi radi by 
sme im touto cestou poďakovali za pomoc, bez ktorej by sme tieto akcie ťažko zorganizovali sami. Taktiež ďakujeme 
aj všetkým účastníkom a veríme, že ich počet bude aj budúcnosti taký hojný ako doposiaľ.  

Na záver by sme Vám my, Igramskí záhradkári, chceli popriať príjemne prežitie Vianočných sviatkov v kruhu 
svojich najbližších, veľa zdravia, sily a úspechov v Novom roku 2019.  

  
Pavel Ščasný 



Nezabúdajme triediť odpad... 
Vianoce sú najočakávanejším sviatkom roka, avšak čoraz viac sa stávajú aj sviatkami veľkej spotreby a nadmernej 
tvorby odpadu. Málokto sa ale zamyslí, ako by mohol osobne prispieť k tomu, aby boli Vianoce menej konzumné. 
Usilujme sa baliť darčeky šetrne. Obviažme ich len mašľou, alebo ich zabaľme do recyklovaného papiera, vrecúška či 
textilu. Nezabudnime, že všetky rastlinné zvyšky z prípravy a konzumácie jedál aj počas sviatkov patria do kompostu.  
Je dôležité, aby sme sa pri separovaní správali zodpovedne. Teda triedili odpad podľa špecifikácii. 

Prílohou týchto novín je leták Organizácie zodpovednosti výrobcov – OZV ENVI-PAK. Našou zberovou 
spoločnosťou je firma AVE, ktorá zabezpečuje zber a triedenie odpadov. Do plastových vriec zbierame plasty- PET 
fľaše, krabice od mlieka, džúsov (nápojové kartóny). V čase zberu plastov môžeme vyložiť postláčaný kartón vhodne 
zabalený – previazaný. Takisto aj ostatný papier, ale zvykli sme si ho šetriť pre organizovaný zber našou základnou 
školou. Ďalšou komoditou je zber použitého jedlého oleja, ktorý môžete v plastových fľašiach uložiť do kontajnera 
umiestneného pri zástavke oproti 
cintorínu.  
To isté platí pre zber veľkoobjemového 
a stavebného odpadu. Obec organizuje 
dvakrát ročne vývoz veľkokapacitnými 
kontajnermi. Ak sa v kontajneri na drobný 
stavebný odpad ocitne koberec, alebo 
staré záhradné stoličky, vývoz takéhoto 
zmiešaného odpadu je drahší. Je dôležité, 
aby sme plnili kontajnery takým 
odpadom, na ktorý  sú určené. 

Zodpovedným správaním-
triedením šetríme životné prostredie. Jeho ochrana a zveľaďovanie začína u každého z nás doma. Všetci sme 
spotrebitelia a každý tovar má nejaký obal. Musíme si uvedomiť, že to má priamy dopad nielen na nás, ale hlavne na 
generácie, ktoré prídu po nás. 

Veľkou úlohou obce je vytvoriť priestor a podmienky na zber bio odpadu a dreveného odpadu. Je to 
predovšetkým v jarných mesiacoch po reze likvidácia konárov, počas vegetácie zelený odpad z kosenia trávnikov či 
vypletá burina a na jeseň opadané lístie a rastlinné zvyšky. Dúfam, že sa nám čoskoro tento problém podarí vyriešiť. 
Záverom Vás chcem znovu vyzvať na zodpovednosť pri zaobchádzaní s odpadom a spoluprácu pri zlepšovaní 
životného prostredia našej obce výchovou a upozorňovaním  nedisciplinovaných spotrebiteľov. 

Peter Holek 
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Náš život sa zmenil. Nielen že sme v Ježišovej tvári zazreli slávu Božieho života, ale sme vtiahnutí do Božieho 
vtelenia. Naša prirodzenosť sa zmenila. Je naplnená Božím životom, Božou silou a Božím svetlom. Pre starých 
Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
 

Igramskí záhradkári 
Milí spoluobčania, 
aj počas tohto roku ste spolu s nami, Igramskými záhradkármi, mohli prežiť príjemne chvíle, za ktoré sme patrične 
vďační a radi by sme si ich s Vami pripomenuli. 

Celoročne Vám ponúkame akcie, pri ktorých sa môžeme zabaviť, oddýchnuť a hlavne stráviť príjemný čas v 
kruhu Vašich priateľov. Rok sme odštartovali každoročnou klasikou- Igramským prasátkom, kde ste si mohli pochutiť 
slovenskými zabíjačkovými dobrotami ale i dolnozemskými špecialitami. Počas fašiangového obdobia nemohla 
chýbať Fašiangová zábava, ktorou nás do prevádzal  

mladý DJ Maťo. Všetci sa výborne zabávali až do skorého rána a v tejto našej zábave sa ďalej pokračovalo na 
stavaní mája, ktoré pripadlo na 30.apríla. Ako vždy sme postavili máj holými rukami a potom sme si vychutnávali 
rytmy dobrej hudby v podaní Trubadúrov a dychovej hudby Igramčan. K tomu všetkému sme si dali dobré vínko a 
ešte lepšiu cigánsku. Prvý polrok sme zakončili najväčšou a najznámejšou akciou našej obce- Igramské obyčaje. 
Festival dychovej hudby a folklórnych súborov priniesol ukážku ľudových remesiel, výrobu tradičných jedál ale 
hlavne dobrú muziku a náladu. Taktiež nás veľmi teší vzrastajúca aktivita mladých pri tomto festivale.  

Leto prešlo veľmi rýchlo a koncom augusta sme sa vybrali na výlet do Velehradu. Čakal nás nabitý ale o to 
krajší program. Vo Velehrade sme absolvovali prehliadku baziliky spojenú so sv. omšou v Stojanovom dome, 
následne sme sa presunuli do archeologického skanzenu a prehliadku pálenice, ale zavítali sme aj do sveta vody a rýb 
v Modrej. Niekto by si 
pomyslel, že to sa v 
jeden deň ani stihnúť 
nedá ale my sme stihli 
ešte aj prehliadku obce a 
zámockých záhrad 
v Buchlovice a následne 
večeru v miestnom 
pohostinstve s 
koštovkou vína.   

Mnohé z týchto 
akcií boli organizované 
v spolupráci s obecným 
úradom Igram, Igramskými futbalistami, pánom učiteľom Brnom, mladými a inými sympatizantmi. Veľmi radi by 
sme im touto cestou poďakovali za pomoc, bez ktorej by sme tieto akcie ťažko zorganizovali sami. Taktiež ďakujeme 
aj všetkým účastníkom a veríme, že ich počet bude aj budúcnosti taký hojný ako doposiaľ.  

Na záver by sme Vám my, Igramskí záhradkári, chceli popriať príjemne prežitie Vianočných sviatkov v kruhu 
svojich najbližších, veľa zdravia, sily a úspechov v Novom roku 2019.  

  
Pavel Ščasný 



Nezabúdajme triediť odpad... 
Vianoce sú najočakávanejším sviatkom roka, avšak čoraz viac sa stávajú aj sviatkami veľkej spotreby a nadmernej 
tvorby odpadu. Málokto sa ale zamyslí, ako by mohol osobne prispieť k tomu, aby boli Vianoce menej konzumné. 
Usilujme sa baliť darčeky šetrne. Obviažme ich len mašľou, alebo ich zabaľme do recyklovaného papiera, vrecúška či 
textilu. Nezabudnime, že všetky rastlinné zvyšky z prípravy a konzumácie jedál aj počas sviatkov patria do kompostu.  
Je dôležité, aby sme sa pri separovaní správali zodpovedne. Teda triedili odpad podľa špecifikácii. 

Prílohou týchto novín je leták Organizácie zodpovednosti výrobcov – OZV ENVI-PAK. Našou zberovou 
spoločnosťou je firma AVE, ktorá zabezpečuje zber a triedenie odpadov. Do plastových vriec zbierame plasty- PET 
fľaše, krabice od mlieka, džúsov (nápojové kartóny). V čase zberu plastov môžeme vyložiť postláčaný kartón vhodne 
zabalený – previazaný. Takisto aj ostatný papier, ale zvykli sme si ho šetriť pre organizovaný zber našou základnou 
školou. Ďalšou komoditou je zber použitého jedlého oleja, ktorý môžete v plastových fľašiach uložiť do kontajnera 
umiestneného pri zástavke oproti 
cintorínu.  
To isté platí pre zber veľkoobjemového 
a stavebného odpadu. Obec organizuje 
dvakrát ročne vývoz veľkokapacitnými 
kontajnermi. Ak sa v kontajneri na drobný 
stavebný odpad ocitne koberec, alebo 
staré záhradné stoličky, vývoz takéhoto 
zmiešaného odpadu je drahší. Je dôležité, 
aby sme plnili kontajnery takým 
odpadom, na ktorý  sú určené. 

Zodpovedným správaním-
triedením šetríme životné prostredie. Jeho ochrana a zveľaďovanie začína u každého z nás doma. Všetci sme 
spotrebitelia a každý tovar má nejaký obal. Musíme si uvedomiť, že to má priamy dopad nielen na nás, ale hlavne na 
generácie, ktoré prídu po nás. 

Veľkou úlohou obce je vytvoriť priestor a podmienky na zber bio odpadu a dreveného odpadu. Je to 
predovšetkým v jarných mesiacoch po reze likvidácia konárov, počas vegetácie zelený odpad z kosenia trávnikov či 
vypletá burina a na jeseň opadané lístie a rastlinné zvyšky. Dúfam, že sa nám čoskoro tento problém podarí vyriešiť. 
Záverom Vás chcem znovu vyzvať na zodpovednosť pri zaobchádzaní s odpadom a spoluprácu pri zlepšovaní 
životného prostredia našej obce výchovou a upozorňovaním  nedisciplinovaných spotrebiteľov. 

Peter Holek 

 
Igramský futbal v roku 2018 

Sezóna 2017/18 sa niesla v duchu nevyrovnaných výkonov, čo sa odrazilo aj na postavení v tabuľke. Ôsme 
miesto a 33 bodov určite nie je nič s čím by sme mohli byť spokojní. Už niekoľko kôl pred koncom bolo jasné, že 
mužstvo opustí tréner Mikulášek, ktorý sa 
rozhodol pokračovať v Senci, kde vedie 
starší dorast. Preto bolo prioritou pre vedenie 
ŠK Igram nájsť nového trénera ešte pred 
začatím prípravy na novú sezónu. Možností 
nebolo veľa, ale rokovalo sa s viacerými 
adeptami. Napokon sa vedenie rozhodlo pre 
bývalého trénera MŠK Senec, Petra Vencela, 
ktorý s ponukou súhlasil. Začiatok prípravy 
bol všelijaký. Dovolenky, zranenia a kolísavé 
výkony v príprave. Dôležité bolo aby si hráči 
aj tréner na seba zvykli. Nový tréner so 
sebou priniesol viacero zmien a nových vecí, 
ktoré bolo potrebné postupne aplikovať, no 
myslím, že nakoniec sme si všetci zvykli 
a teraz je už všetko zabehnuté. 



         Jedna z modlitieb vyjadruje vianočné tajomstvo triezvo a zároveň v reči, ktorá sa nás dotýka: „ Všemohúci Otče, 
ty si podivuhodne stvoril človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykúpil. Prosíme ťa, daj nám účasť na božskom živote 
svojho Syna, ktorý prijal našu ľudskú prirodzenosť.“ 
         Na Vianoce kresťania vyznávajú, že Boh podivuhodne stvoril človeka. Keď ho stvoril, videl, že je to dobré.  
Stvoril nás na svoj obraz ako muža a ženu. No my ľudia sme tento čistý  Boží obraz v sebe zatemnili. A tak Boh poslal 
svojho Syna, aby jeho pôvodný obraz zažiaril v plnej kráse. Ježiš nám zjavuje obraz človeka, akého Boh pôvodne 
chcel mať, nepokriveného, nezmietaného emóciami, bez nemiernosti a chamtivosti. Práve v súčasnosti je viac ako 
inokedy potrebné, aby nám Boh v Ježišovi staval pred oči pravý obraz človeka. V médiách chvália iný druh ľudí, 
úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
V Ježišovi žiari obraz milujúceho Boha, ktorý neváhal zjaviť sa nie ako silný a mocný, lež ako bezmocné dieťa.  
Náš život sa zmenil. Nielen že sme v Ježišovej tvári zazreli slávu Božieho života, ale sme vtiahnutí do Božieho 
vtelenia. Naša prirodzenosť sa zmenila. Je naplnená Božím životom, Božou silou a Božím svetlom. Pre starých 
Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
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Igramský futbal v roku 2018 
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ŠK Igram nájsť nového trénera ešte pred 
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výkony v príprave. Dôležité bolo aby si hráči 
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         Jedna z modlitieb vyjadruje vianočné tajomstvo triezvo a zároveň v reči, ktorá sa nás dotýka: „ Všemohúci Otče, 
ty si podivuhodne stvoril človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykúpil. Prosíme ťa, daj nám účasť na božskom živote 
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stavaní mája, ktoré pripadlo na 30.apríla. Ako vždy sme postavili máj holými rukami a potom sme si vychutnávali 
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ešte lepšiu cigánsku. Prvý polrok sme zakončili najväčšou a najznámejšou akciou našej obce- Igramské obyčaje. 
Festival dychovej hudby a folklórnych súborov priniesol ukážku ľudových remesiel, výrobu tradičných jedál ale 
hlavne dobrú muziku a náladu. Taktiež nás veľmi teší vzrastajúca aktivita mladých pri tomto festivale.  

Leto prešlo veľmi rýchlo a koncom augusta sme sa vybrali na výlet do Velehradu. Čakal nás nabitý ale o to 
krajší program. Vo Velehrade sme absolvovali prehliadku baziliky spojenú so sv. omšou v Stojanovom dome, 
následne sme sa presunuli do archeologického skanzenu a prehliadku pálenice, ale zavítali sme aj do sveta vody a rýb 
v Modrej. Niekto by si 
pomyslel, že to sa v 
jeden deň ani stihnúť 
nedá ale my sme stihli 
ešte aj prehliadku obce a 
zámockých záhrad 
v Buchlovice a následne 
večeru v miestnom 
pohostinstve s 
koštovkou vína.   

Mnohé z týchto 
akcií boli organizované 
v spolupráci s obecným 
úradom Igram, Igramskými futbalistami, pánom učiteľom Brnom, mladými a inými sympatizantmi. Veľmi radi by 
sme im touto cestou poďakovali za pomoc, bez ktorej by sme tieto akcie ťažko zorganizovali sami. Taktiež ďakujeme 
aj všetkým účastníkom a veríme, že ich počet bude aj budúcnosti taký hojný ako doposiaľ.  

Na záver by sme Vám my, Igramskí záhradkári, chceli popriať príjemne prežitie Vianočných sviatkov v kruhu 
svojich najbližších, veľa zdravia, sily a úspechov v Novom roku 2019.  

  
Pavel Ščasný 



Nezabúdajme triediť odpad... 
Vianoce sú najočakávanejším sviatkom roka, avšak čoraz viac sa stávajú aj sviatkami veľkej spotreby a nadmernej 
tvorby odpadu. Málokto sa ale zamyslí, ako by mohol osobne prispieť k tomu, aby boli Vianoce menej konzumné. 
Usilujme sa baliť darčeky šetrne. Obviažme ich len mašľou, alebo ich zabaľme do recyklovaného papiera, vrecúška či 
textilu. Nezabudnime, že všetky rastlinné zvyšky z prípravy a konzumácie jedál aj počas sviatkov patria do kompostu.  
Je dôležité, aby sme sa pri separovaní správali zodpovedne. Teda triedili odpad podľa špecifikácii. 

Prílohou týchto novín je leták Organizácie zodpovednosti výrobcov – OZV ENVI-PAK. Našou zberovou 
spoločnosťou je firma AVE, ktorá zabezpečuje zber a triedenie odpadov. Do plastových vriec zbierame plasty- PET 
fľaše, krabice od mlieka, džúsov (nápojové kartóny). V čase zberu plastov môžeme vyložiť postláčaný kartón vhodne 
zabalený – previazaný. Takisto aj ostatný papier, ale zvykli sme si ho šetriť pre organizovaný zber našou základnou 
školou. Ďalšou komoditou je zber použitého jedlého oleja, ktorý môžete v plastových fľašiach uložiť do kontajnera 
umiestneného pri zástavke oproti 
cintorínu.  
To isté platí pre zber veľkoobjemového 
a stavebného odpadu. Obec organizuje 
dvakrát ročne vývoz veľkokapacitnými 
kontajnermi. Ak sa v kontajneri na drobný 
stavebný odpad ocitne koberec, alebo 
staré záhradné stoličky, vývoz takéhoto 
zmiešaného odpadu je drahší. Je dôležité, 
aby sme plnili kontajnery takým 
odpadom, na ktorý  sú určené. 

Zodpovedným správaním-
triedením šetríme životné prostredie. Jeho ochrana a zveľaďovanie začína u každého z nás doma. Všetci sme 
spotrebitelia a každý tovar má nejaký obal. Musíme si uvedomiť, že to má priamy dopad nielen na nás, ale hlavne na 
generácie, ktoré prídu po nás. 

Veľkou úlohou obce je vytvoriť priestor a podmienky na zber bio odpadu a dreveného odpadu. Je to 
predovšetkým v jarných mesiacoch po reze likvidácia konárov, počas vegetácie zelený odpad z kosenia trávnikov či 
vypletá burina a na jeseň opadané lístie a rastlinné zvyšky. Dúfam, že sa nám čoskoro tento problém podarí vyriešiť. 
Záverom Vás chcem znovu vyzvať na zodpovednosť pri zaobchádzaní s odpadom a spoluprácu pri zlepšovaní 
životného prostredia našej obce výchovou a upozorňovaním  nedisciplinovaných spotrebiteľov. 

Peter Holek 

 
Igramský futbal v roku 2018 

Sezóna 2017/18 sa niesla v duchu nevyrovnaných výkonov, čo sa odrazilo aj na postavení v tabuľke. Ôsme 
miesto a 33 bodov určite nie je nič s čím by sme mohli byť spokojní. Už niekoľko kôl pred koncom bolo jasné, že 
mužstvo opustí tréner Mikulášek, ktorý sa 
rozhodol pokračovať v Senci, kde vedie 
starší dorast. Preto bolo prioritou pre vedenie 
ŠK Igram nájsť nového trénera ešte pred 
začatím prípravy na novú sezónu. Možností 
nebolo veľa, ale rokovalo sa s viacerými 
adeptami. Napokon sa vedenie rozhodlo pre 
bývalého trénera MŠK Senec, Petra Vencela, 
ktorý s ponukou súhlasil. Začiatok prípravy 
bol všelijaký. Dovolenky, zranenia a kolísavé 
výkony v príprave. Dôležité bolo aby si hráči 
aj tréner na seba zvykli. Nový tréner so 
sebou priniesol viacero zmien a nových vecí, 
ktoré bolo potrebné postupne aplikovať, no 
myslím, že nakoniec sme si všetci zvykli 
a teraz je už všetko zabehnuté. 



         Jedna z modlitieb vyjadruje vianočné tajomstvo triezvo a zároveň v reči, ktorá sa nás dotýka: „ Všemohúci Otče, 
ty si podivuhodne stvoril človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykúpil. Prosíme ťa, daj nám účasť na božskom živote 
svojho Syna, ktorý prijal našu ľudskú prirodzenosť.“ 
         Na Vianoce kresťania vyznávajú, že Boh podivuhodne stvoril človeka. Keď ho stvoril, videl, že je to dobré.  
Stvoril nás na svoj obraz ako muža a ženu. No my ľudia sme tento čistý  Boží obraz v sebe zatemnili. A tak Boh poslal 
svojho Syna, aby jeho pôvodný obraz zažiaril v plnej kráse. Ježiš nám zjavuje obraz človeka, akého Boh pôvodne 
chcel mať, nepokriveného, nezmietaného emóciami, bez nemiernosti a chamtivosti. Práve v súčasnosti je viac ako 
inokedy potrebné, aby nám Boh v Ježišovi staval pred oči pravý obraz človeka. V médiách chvália iný druh ľudí, 
úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
V Ježišovi žiari obraz milujúceho Boha, ktorý neváhal zjaviť sa nie ako silný a mocný, lež ako bezmocné dieťa.  
Náš život sa zmenil. Nielen že sme v Ježišovej tvári zazreli slávu Božieho života, ale sme vtiahnutí do Božieho 
vtelenia. Naša prirodzenosť sa zmenila. Je naplnená Božím životom, Božou silou a Božím svetlom. Pre starých 
Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
 

Igramskí záhradkári 
Milí spoluobčania, 
aj počas tohto roku ste spolu s nami, Igramskými záhradkármi, mohli prežiť príjemne chvíle, za ktoré sme patrične 
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kruhu Vašich priateľov. Rok sme odštartovali každoročnou klasikou- Igramským prasátkom, kde ste si mohli pochutiť 
slovenskými zabíjačkovými dobrotami ale i dolnozemskými špecialitami. Počas fašiangového obdobia nemohla 
chýbať Fašiangová zábava, ktorou nás do prevádzal  
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textilu. Nezabudnime, že všetky rastlinné zvyšky z prípravy a konzumácie jedál aj počas sviatkov patria do kompostu.  
Je dôležité, aby sme sa pri separovaní správali zodpovedne. Teda triedili odpad podľa špecifikácii. 

Prílohou týchto novín je leták Organizácie zodpovednosti výrobcov – OZV ENVI-PAK. Našou zberovou 
spoločnosťou je firma AVE, ktorá zabezpečuje zber a triedenie odpadov. Do plastových vriec zbierame plasty- PET 
fľaše, krabice od mlieka, džúsov (nápojové kartóny). V čase zberu plastov môžeme vyložiť postláčaný kartón vhodne 
zabalený – previazaný. Takisto aj ostatný papier, ale zvykli sme si ho šetriť pre organizovaný zber našou základnou 
školou. Ďalšou komoditou je zber použitého jedlého oleja, ktorý môžete v plastových fľašiach uložiť do kontajnera 
umiestneného pri zástavke oproti 
cintorínu.  
To isté platí pre zber veľkoobjemového 
a stavebného odpadu. Obec organizuje 
dvakrát ročne vývoz veľkokapacitnými 
kontajnermi. Ak sa v kontajneri na drobný 
stavebný odpad ocitne koberec, alebo 
staré záhradné stoličky, vývoz takéhoto 
zmiešaného odpadu je drahší. Je dôležité, 
aby sme plnili kontajnery takým 
odpadom, na ktorý  sú určené. 

Zodpovedným správaním-
triedením šetríme životné prostredie. Jeho ochrana a zveľaďovanie začína u každého z nás doma. Všetci sme 
spotrebitelia a každý tovar má nejaký obal. Musíme si uvedomiť, že to má priamy dopad nielen na nás, ale hlavne na 
generácie, ktoré prídu po nás. 

Veľkou úlohou obce je vytvoriť priestor a podmienky na zber bio odpadu a dreveného odpadu. Je to 
predovšetkým v jarných mesiacoch po reze likvidácia konárov, počas vegetácie zelený odpad z kosenia trávnikov či 
vypletá burina a na jeseň opadané lístie a rastlinné zvyšky. Dúfam, že sa nám čoskoro tento problém podarí vyriešiť. 
Záverom Vás chcem znovu vyzvať na zodpovednosť pri zaobchádzaní s odpadom a spoluprácu pri zlepšovaní 
životného prostredia našej obce výchovou a upozorňovaním  nedisciplinovaných spotrebiteľov. 

Peter Holek 

 
Igramský futbal v roku 2018 

Sezóna 2017/18 sa niesla v duchu nevyrovnaných výkonov, čo sa odrazilo aj na postavení v tabuľke. Ôsme 
miesto a 33 bodov určite nie je nič s čím by sme mohli byť spokojní. Už niekoľko kôl pred koncom bolo jasné, že 
mužstvo opustí tréner Mikulášek, ktorý sa 
rozhodol pokračovať v Senci, kde vedie 
starší dorast. Preto bolo prioritou pre vedenie 
ŠK Igram nájsť nového trénera ešte pred 
začatím prípravy na novú sezónu. Možností 
nebolo veľa, ale rokovalo sa s viacerými 
adeptami. Napokon sa vedenie rozhodlo pre 
bývalého trénera MŠK Senec, Petra Vencela, 
ktorý s ponukou súhlasil. Začiatok prípravy 
bol všelijaký. Dovolenky, zranenia a kolísavé 
výkony v príprave. Dôležité bolo aby si hráči 
aj tréner na seba zvykli. Nový tréner so 
sebou priniesol viacero zmien a nových vecí, 
ktoré bolo potrebné postupne aplikovať, no 
myslím, že nakoniec sme si všetci zvykli 
a teraz je už všetko zabehnuté. 



         Jedna z modlitieb vyjadruje vianočné tajomstvo triezvo a zároveň v reči, ktorá sa nás dotýka: „ Všemohúci Otče, 
ty si podivuhodne stvoril človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykúpil. Prosíme ťa, daj nám účasť na božskom živote 
svojho Syna, ktorý prijal našu ľudskú prirodzenosť.“ 
         Na Vianoce kresťania vyznávajú, že Boh podivuhodne stvoril človeka. Keď ho stvoril, videl, že je to dobré.  
Stvoril nás na svoj obraz ako muža a ženu. No my ľudia sme tento čistý  Boží obraz v sebe zatemnili. A tak Boh poslal 
svojho Syna, aby jeho pôvodný obraz zažiaril v plnej kráse. Ježiš nám zjavuje obraz človeka, akého Boh pôvodne 
chcel mať, nepokriveného, nezmietaného emóciami, bez nemiernosti a chamtivosti. Práve v súčasnosti je viac ako 
inokedy potrebné, aby nám Boh v Ježišovi staval pred oči pravý obraz človeka. V médiách chvália iný druh ľudí, 
úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
V Ježišovi žiari obraz milujúceho Boha, ktorý neváhal zjaviť sa nie ako silný a mocný, lež ako bezmocné dieťa.  
Náš život sa zmenil. Nielen že sme v Ježišovej tvári zazreli slávu Božieho života, ale sme vtiahnutí do Božieho 
vtelenia. Naša prirodzenosť sa zmenila. Je naplnená Božím životom, Božou silou a Božím svetlom. Pre starých 
Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
 

Igramskí záhradkári 
Milí spoluobčania, 
aj počas tohto roku ste spolu s nami, Igramskými záhradkármi, mohli prežiť príjemne chvíle, za ktoré sme patrične 
vďační a radi by sme si ich s Vami pripomenuli. 

Celoročne Vám ponúkame akcie, pri ktorých sa môžeme zabaviť, oddýchnuť a hlavne stráviť príjemný čas v 
kruhu Vašich priateľov. Rok sme odštartovali každoročnou klasikou- Igramským prasátkom, kde ste si mohli pochutiť 
slovenskými zabíjačkovými dobrotami ale i dolnozemskými špecialitami. Počas fašiangového obdobia nemohla 
chýbať Fašiangová zábava, ktorou nás do prevádzal  

mladý DJ Maťo. Všetci sa výborne zabávali až do skorého rána a v tejto našej zábave sa ďalej pokračovalo na 
stavaní mája, ktoré pripadlo na 30.apríla. Ako vždy sme postavili máj holými rukami a potom sme si vychutnávali 
rytmy dobrej hudby v podaní Trubadúrov a dychovej hudby Igramčan. K tomu všetkému sme si dali dobré vínko a 
ešte lepšiu cigánsku. Prvý polrok sme zakončili najväčšou a najznámejšou akciou našej obce- Igramské obyčaje. 
Festival dychovej hudby a folklórnych súborov priniesol ukážku ľudových remesiel, výrobu tradičných jedál ale 
hlavne dobrú muziku a náladu. Taktiež nás veľmi teší vzrastajúca aktivita mladých pri tomto festivale.  

Leto prešlo veľmi rýchlo a koncom augusta sme sa vybrali na výlet do Velehradu. Čakal nás nabitý ale o to 
krajší program. Vo Velehrade sme absolvovali prehliadku baziliky spojenú so sv. omšou v Stojanovom dome, 
následne sme sa presunuli do archeologického skanzenu a prehliadku pálenice, ale zavítali sme aj do sveta vody a rýb 
v Modrej. Niekto by si 
pomyslel, že to sa v 
jeden deň ani stihnúť 
nedá ale my sme stihli 
ešte aj prehliadku obce a 
zámockých záhrad 
v Buchlovice a následne 
večeru v miestnom 
pohostinstve s 
koštovkou vína.   

Mnohé z týchto 
akcií boli organizované 
v spolupráci s obecným 
úradom Igram, Igramskými futbalistami, pánom učiteľom Brnom, mladými a inými sympatizantmi. Veľmi radi by 
sme im touto cestou poďakovali za pomoc, bez ktorej by sme tieto akcie ťažko zorganizovali sami. Taktiež ďakujeme 
aj všetkým účastníkom a veríme, že ich počet bude aj budúcnosti taký hojný ako doposiaľ.  

Na záver by sme Vám my, Igramskí záhradkári, chceli popriať príjemne prežitie Vianočných sviatkov v kruhu 
svojich najbližších, veľa zdravia, sily a úspechov v Novom roku 2019.  

  
Pavel Ščasný 
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Záverom Vás chcem znovu vyzvať na zodpovednosť pri zaobchádzaní s odpadom a spoluprácu pri zlepšovaní 
životného prostredia našej obce výchovou a upozorňovaním  nedisciplinovaných spotrebiteľov. 

Peter Holek 

 
Igramský futbal v roku 2018 

Sezóna 2017/18 sa niesla v duchu nevyrovnaných výkonov, čo sa odrazilo aj na postavení v tabuľke. Ôsme 
miesto a 33 bodov určite nie je nič s čím by sme mohli byť spokojní. Už niekoľko kôl pred koncom bolo jasné, že 
mužstvo opustí tréner Mikulášek, ktorý sa 
rozhodol pokračovať v Senci, kde vedie 
starší dorast. Preto bolo prioritou pre vedenie 
ŠK Igram nájsť nového trénera ešte pred 
začatím prípravy na novú sezónu. Možností 
nebolo veľa, ale rokovalo sa s viacerými 
adeptami. Napokon sa vedenie rozhodlo pre 
bývalého trénera MŠK Senec, Petra Vencela, 
ktorý s ponukou súhlasil. Začiatok prípravy 
bol všelijaký. Dovolenky, zranenia a kolísavé 
výkony v príprave. Dôležité bolo aby si hráči 
aj tréner na seba zvykli. Nový tréner so 
sebou priniesol viacero zmien a nových vecí, 
ktoré bolo potrebné postupne aplikovať, no 
myslím, že nakoniec sme si všetci zvykli 
a teraz je už všetko zabehnuté. 



         Jedna z modlitieb vyjadruje vianočné tajomstvo triezvo a zároveň v reči, ktorá sa nás dotýka: „ Všemohúci Otče, 
ty si podivuhodne stvoril človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykúpil. Prosíme ťa, daj nám účasť na božskom živote 
svojho Syna, ktorý prijal našu ľudskú prirodzenosť.“ 
         Na Vianoce kresťania vyznávajú, že Boh podivuhodne stvoril človeka. Keď ho stvoril, videl, že je to dobré.  
Stvoril nás na svoj obraz ako muža a ženu. No my ľudia sme tento čistý  Boží obraz v sebe zatemnili. A tak Boh poslal 
svojho Syna, aby jeho pôvodný obraz zažiaril v plnej kráse. Ježiš nám zjavuje obraz človeka, akého Boh pôvodne 
chcel mať, nepokriveného, nezmietaného emóciami, bez nemiernosti a chamtivosti. Práve v súčasnosti je viac ako 
inokedy potrebné, aby nám Boh v Ježišovi staval pred oči pravý obraz človeka. V médiách chvália iný druh ľudí, 
úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
V Ježišovi žiari obraz milujúceho Boha, ktorý neváhal zjaviť sa nie ako silný a mocný, lež ako bezmocné dieťa.  
Náš život sa zmenil. Nielen že sme v Ježišovej tvári zazreli slávu Božieho života, ale sme vtiahnutí do Božieho 
vtelenia. Naša prirodzenosť sa zmenila. Je naplnená Božím životom, Božou silou a Božím svetlom. Pre starých 
Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
 

Igramskí záhradkári 
Milí spoluobčania, 
aj počas tohto roku ste spolu s nami, Igramskými záhradkármi, mohli prežiť príjemne chvíle, za ktoré sme patrične 
vďační a radi by sme si ich s Vami pripomenuli. 

Celoročne Vám ponúkame akcie, pri ktorých sa môžeme zabaviť, oddýchnuť a hlavne stráviť príjemný čas v 
kruhu Vašich priateľov. Rok sme odštartovali každoročnou klasikou- Igramským prasátkom, kde ste si mohli pochutiť 
slovenskými zabíjačkovými dobrotami ale i dolnozemskými špecialitami. Počas fašiangového obdobia nemohla 
chýbať Fašiangová zábava, ktorou nás do prevádzal  

mladý DJ Maťo. Všetci sa výborne zabávali až do skorého rána a v tejto našej zábave sa ďalej pokračovalo na 
stavaní mája, ktoré pripadlo na 30.apríla. Ako vždy sme postavili máj holými rukami a potom sme si vychutnávali 
rytmy dobrej hudby v podaní Trubadúrov a dychovej hudby Igramčan. K tomu všetkému sme si dali dobré vínko a 
ešte lepšiu cigánsku. Prvý polrok sme zakončili najväčšou a najznámejšou akciou našej obce- Igramské obyčaje. 
Festival dychovej hudby a folklórnych súborov priniesol ukážku ľudových remesiel, výrobu tradičných jedál ale 
hlavne dobrú muziku a náladu. Taktiež nás veľmi teší vzrastajúca aktivita mladých pri tomto festivale.  

Leto prešlo veľmi rýchlo a koncom augusta sme sa vybrali na výlet do Velehradu. Čakal nás nabitý ale o to 
krajší program. Vo Velehrade sme absolvovali prehliadku baziliky spojenú so sv. omšou v Stojanovom dome, 
následne sme sa presunuli do archeologického skanzenu a prehliadku pálenice, ale zavítali sme aj do sveta vody a rýb 
v Modrej. Niekto by si 
pomyslel, že to sa v 
jeden deň ani stihnúť 
nedá ale my sme stihli 
ešte aj prehliadku obce a 
zámockých záhrad 
v Buchlovice a následne 
večeru v miestnom 
pohostinstve s 
koštovkou vína.   

Mnohé z týchto 
akcií boli organizované 
v spolupráci s obecným 
úradom Igram, Igramskými futbalistami, pánom učiteľom Brnom, mladými a inými sympatizantmi. Veľmi radi by 
sme im touto cestou poďakovali za pomoc, bez ktorej by sme tieto akcie ťažko zorganizovali sami. Taktiež ďakujeme 
aj všetkým účastníkom a veríme, že ich počet bude aj budúcnosti taký hojný ako doposiaľ.  

Na záver by sme Vám my, Igramskí záhradkári, chceli popriať príjemne prežitie Vianočných sviatkov v kruhu 
svojich najbližších, veľa zdravia, sily a úspechov v Novom roku 2019.  

  
Pavel Ščasný 



Nezabúdajme triediť odpad... 
Vianoce sú najočakávanejším sviatkom roka, avšak čoraz viac sa stávajú aj sviatkami veľkej spotreby a nadmernej 
tvorby odpadu. Málokto sa ale zamyslí, ako by mohol osobne prispieť k tomu, aby boli Vianoce menej konzumné. 
Usilujme sa baliť darčeky šetrne. Obviažme ich len mašľou, alebo ich zabaľme do recyklovaného papiera, vrecúška či 
textilu. Nezabudnime, že všetky rastlinné zvyšky z prípravy a konzumácie jedál aj počas sviatkov patria do kompostu.  
Je dôležité, aby sme sa pri separovaní správali zodpovedne. Teda triedili odpad podľa špecifikácii. 

Prílohou týchto novín je leták Organizácie zodpovednosti výrobcov – OZV ENVI-PAK. Našou zberovou 
spoločnosťou je firma AVE, ktorá zabezpečuje zber a triedenie odpadov. Do plastových vriec zbierame plasty- PET 
fľaše, krabice od mlieka, džúsov (nápojové kartóny). V čase zberu plastov môžeme vyložiť postláčaný kartón vhodne 
zabalený – previazaný. Takisto aj ostatný papier, ale zvykli sme si ho šetriť pre organizovaný zber našou základnou 
školou. Ďalšou komoditou je zber použitého jedlého oleja, ktorý môžete v plastových fľašiach uložiť do kontajnera 
umiestneného pri zástavke oproti 
cintorínu.  
To isté platí pre zber veľkoobjemového 
a stavebného odpadu. Obec organizuje 
dvakrát ročne vývoz veľkokapacitnými 
kontajnermi. Ak sa v kontajneri na drobný 
stavebný odpad ocitne koberec, alebo 
staré záhradné stoličky, vývoz takéhoto 
zmiešaného odpadu je drahší. Je dôležité, 
aby sme plnili kontajnery takým 
odpadom, na ktorý  sú určené. 

Zodpovedným správaním-
triedením šetríme životné prostredie. Jeho ochrana a zveľaďovanie začína u každého z nás doma. Všetci sme 
spotrebitelia a každý tovar má nejaký obal. Musíme si uvedomiť, že to má priamy dopad nielen na nás, ale hlavne na 
generácie, ktoré prídu po nás. 

Veľkou úlohou obce je vytvoriť priestor a podmienky na zber bio odpadu a dreveného odpadu. Je to 
predovšetkým v jarných mesiacoch po reze likvidácia konárov, počas vegetácie zelený odpad z kosenia trávnikov či 
vypletá burina a na jeseň opadané lístie a rastlinné zvyšky. Dúfam, že sa nám čoskoro tento problém podarí vyriešiť. 
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chcel mať, nepokriveného, nezmietaného emóciami, bez nemiernosti a chamtivosti. Práve v súčasnosti je viac ako 
inokedy potrebné, aby nám Boh v Ježišovi staval pred oči pravý obraz človeka. V médiách chvália iný druh ľudí, 
úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
V Ježišovi žiari obraz milujúceho Boha, ktorý neváhal zjaviť sa nie ako silný a mocný, lež ako bezmocné dieťa.  
Náš život sa zmenil. Nielen že sme v Ježišovej tvári zazreli slávu Božieho života, ale sme vtiahnutí do Božieho 
vtelenia. Naša prirodzenosť sa zmenila. Je naplnená Božím životom, Božou silou a Božím svetlom. Pre starých 
Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
 

Igramskí záhradkári 
Milí spoluobčania, 
aj počas tohto roku ste spolu s nami, Igramskými záhradkármi, mohli prežiť príjemne chvíle, za ktoré sme patrične 
vďační a radi by sme si ich s Vami pripomenuli. 

Celoročne Vám ponúkame akcie, pri ktorých sa môžeme zabaviť, oddýchnuť a hlavne stráviť príjemný čas v 
kruhu Vašich priateľov. Rok sme odštartovali každoročnou klasikou- Igramským prasátkom, kde ste si mohli pochutiť 
slovenskými zabíjačkovými dobrotami ale i dolnozemskými špecialitami. Počas fašiangového obdobia nemohla 
chýbať Fašiangová zábava, ktorou nás do prevádzal  

mladý DJ Maťo. Všetci sa výborne zabávali až do skorého rána a v tejto našej zábave sa ďalej pokračovalo na 
stavaní mája, ktoré pripadlo na 30.apríla. Ako vždy sme postavili máj holými rukami a potom sme si vychutnávali 
rytmy dobrej hudby v podaní Trubadúrov a dychovej hudby Igramčan. K tomu všetkému sme si dali dobré vínko a 
ešte lepšiu cigánsku. Prvý polrok sme zakončili najväčšou a najznámejšou akciou našej obce- Igramské obyčaje. 
Festival dychovej hudby a folklórnych súborov priniesol ukážku ľudových remesiel, výrobu tradičných jedál ale 
hlavne dobrú muziku a náladu. Taktiež nás veľmi teší vzrastajúca aktivita mladých pri tomto festivale.  

Leto prešlo veľmi rýchlo a koncom augusta sme sa vybrali na výlet do Velehradu. Čakal nás nabitý ale o to 
krajší program. Vo Velehrade sme absolvovali prehliadku baziliky spojenú so sv. omšou v Stojanovom dome, 
následne sme sa presunuli do archeologického skanzenu a prehliadku pálenice, ale zavítali sme aj do sveta vody a rýb 
v Modrej. Niekto by si 
pomyslel, že to sa v 
jeden deň ani stihnúť 
nedá ale my sme stihli 
ešte aj prehliadku obce a 
zámockých záhrad 
v Buchlovice a následne 
večeru v miestnom 
pohostinstve s 
koštovkou vína.   

Mnohé z týchto 
akcií boli organizované 
v spolupráci s obecným 
úradom Igram, Igramskými futbalistami, pánom učiteľom Brnom, mladými a inými sympatizantmi. Veľmi radi by 
sme im touto cestou poďakovali za pomoc, bez ktorej by sme tieto akcie ťažko zorganizovali sami. Taktiež ďakujeme 
aj všetkým účastníkom a veríme, že ich počet bude aj budúcnosti taký hojný ako doposiaľ.  

Na záver by sme Vám my, Igramskí záhradkári, chceli popriať príjemne prežitie Vianočných sviatkov v kruhu 
svojich najbližších, veľa zdravia, sily a úspechov v Novom roku 2019.  

  
Pavel Ščasný 



Nezabúdajme triediť odpad... 
Vianoce sú najočakávanejším sviatkom roka, avšak čoraz viac sa stávajú aj sviatkami veľkej spotreby a nadmernej 
tvorby odpadu. Málokto sa ale zamyslí, ako by mohol osobne prispieť k tomu, aby boli Vianoce menej konzumné. 
Usilujme sa baliť darčeky šetrne. Obviažme ich len mašľou, alebo ich zabaľme do recyklovaného papiera, vrecúška či 
textilu. Nezabudnime, že všetky rastlinné zvyšky z prípravy a konzumácie jedál aj počas sviatkov patria do kompostu.  
Je dôležité, aby sme sa pri separovaní správali zodpovedne. Teda triedili odpad podľa špecifikácii. 

Prílohou týchto novín je leták Organizácie zodpovednosti výrobcov – OZV ENVI-PAK. Našou zberovou 
spoločnosťou je firma AVE, ktorá zabezpečuje zber a triedenie odpadov. Do plastových vriec zbierame plasty- PET 
fľaše, krabice od mlieka, džúsov (nápojové kartóny). V čase zberu plastov môžeme vyložiť postláčaný kartón vhodne 
zabalený – previazaný. Takisto aj ostatný papier, ale zvykli sme si ho šetriť pre organizovaný zber našou základnou 
školou. Ďalšou komoditou je zber použitého jedlého oleja, ktorý môžete v plastových fľašiach uložiť do kontajnera 
umiestneného pri zástavke oproti 
cintorínu.  
To isté platí pre zber veľkoobjemového 
a stavebného odpadu. Obec organizuje 
dvakrát ročne vývoz veľkokapacitnými 
kontajnermi. Ak sa v kontajneri na drobný 
stavebný odpad ocitne koberec, alebo 
staré záhradné stoličky, vývoz takéhoto 
zmiešaného odpadu je drahší. Je dôležité, 
aby sme plnili kontajnery takým 
odpadom, na ktorý  sú určené. 

Zodpovedným správaním-
triedením šetríme životné prostredie. Jeho ochrana a zveľaďovanie začína u každého z nás doma. Všetci sme 
spotrebitelia a každý tovar má nejaký obal. Musíme si uvedomiť, že to má priamy dopad nielen na nás, ale hlavne na 
generácie, ktoré prídu po nás. 

Veľkou úlohou obce je vytvoriť priestor a podmienky na zber bio odpadu a dreveného odpadu. Je to 
predovšetkým v jarných mesiacoch po reze likvidácia konárov, počas vegetácie zelený odpad z kosenia trávnikov či 
vypletá burina a na jeseň opadané lístie a rastlinné zvyšky. Dúfam, že sa nám čoskoro tento problém podarí vyriešiť. 
Záverom Vás chcem znovu vyzvať na zodpovednosť pri zaobchádzaní s odpadom a spoluprácu pri zlepšovaní 
životného prostredia našej obce výchovou a upozorňovaním  nedisciplinovaných spotrebiteľov. 

Peter Holek 

 
Igramský futbal v roku 2018 

Sezóna 2017/18 sa niesla v duchu nevyrovnaných výkonov, čo sa odrazilo aj na postavení v tabuľke. Ôsme 
miesto a 33 bodov určite nie je nič s čím by sme mohli byť spokojní. Už niekoľko kôl pred koncom bolo jasné, že 
mužstvo opustí tréner Mikulášek, ktorý sa 
rozhodol pokračovať v Senci, kde vedie 
starší dorast. Preto bolo prioritou pre vedenie 
ŠK Igram nájsť nového trénera ešte pred 
začatím prípravy na novú sezónu. Možností 
nebolo veľa, ale rokovalo sa s viacerými 
adeptami. Napokon sa vedenie rozhodlo pre 
bývalého trénera MŠK Senec, Petra Vencela, 
ktorý s ponukou súhlasil. Začiatok prípravy 
bol všelijaký. Dovolenky, zranenia a kolísavé 
výkony v príprave. Dôležité bolo aby si hráči 
aj tréner na seba zvykli. Nový tréner so 
sebou priniesol viacero zmien a nových vecí, 
ktoré bolo potrebné postupne aplikovať, no 
myslím, že nakoniec sme si všetci zvykli 
a teraz je už všetko zabehnuté. 



         Jedna z modlitieb vyjadruje vianočné tajomstvo triezvo a zároveň v reči, ktorá sa nás dotýka: „ Všemohúci Otče, 
ty si podivuhodne stvoril človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykúpil. Prosíme ťa, daj nám účasť na božskom živote 
svojho Syna, ktorý prijal našu ľudskú prirodzenosť.“ 
         Na Vianoce kresťania vyznávajú, že Boh podivuhodne stvoril človeka. Keď ho stvoril, videl, že je to dobré.  
Stvoril nás na svoj obraz ako muža a ženu. No my ľudia sme tento čistý  Boží obraz v sebe zatemnili. A tak Boh poslal 
svojho Syna, aby jeho pôvodný obraz zažiaril v plnej kráse. Ježiš nám zjavuje obraz človeka, akého Boh pôvodne 
chcel mať, nepokriveného, nezmietaného emóciami, bez nemiernosti a chamtivosti. Práve v súčasnosti je viac ako 
inokedy potrebné, aby nám Boh v Ježišovi staval pred oči pravý obraz človeka. V médiách chvália iný druh ľudí, 
úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
V Ježišovi žiari obraz milujúceho Boha, ktorý neváhal zjaviť sa nie ako silný a mocný, lež ako bezmocné dieťa.  
Náš život sa zmenil. Nielen že sme v Ježišovej tvári zazreli slávu Božieho života, ale sme vtiahnutí do Božieho 
vtelenia. Naša prirodzenosť sa zmenila. Je naplnená Božím životom, Božou silou a Božím svetlom. Pre starých 
Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
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úradom Igram, Igramskými futbalistami, pánom učiteľom Brnom, mladými a inými sympatizantmi. Veľmi radi by 
sme im touto cestou poďakovali za pomoc, bez ktorej by sme tieto akcie ťažko zorganizovali sami. Taktiež ďakujeme 
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Igramský futbal v roku 2018 
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         Jedna z modlitieb vyjadruje vianočné tajomstvo triezvo a zároveň v reči, ktorá sa nás dotýka: „ Všemohúci Otče, 
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chýbať Fašiangová zábava, ktorou nás do prevádzal  

mladý DJ Maťo. Všetci sa výborne zabávali až do skorého rána a v tejto našej zábave sa ďalej pokračovalo na 
stavaní mája, ktoré pripadlo na 30.apríla. Ako vždy sme postavili máj holými rukami a potom sme si vychutnávali 
rytmy dobrej hudby v podaní Trubadúrov a dychovej hudby Igramčan. K tomu všetkému sme si dali dobré vínko a 
ešte lepšiu cigánsku. Prvý polrok sme zakončili najväčšou a najznámejšou akciou našej obce- Igramské obyčaje. 
Festival dychovej hudby a folklórnych súborov priniesol ukážku ľudových remesiel, výrobu tradičných jedál ale 
hlavne dobrú muziku a náladu. Taktiež nás veľmi teší vzrastajúca aktivita mladých pri tomto festivale.  

Leto prešlo veľmi rýchlo a koncom augusta sme sa vybrali na výlet do Velehradu. Čakal nás nabitý ale o to 
krajší program. Vo Velehrade sme absolvovali prehliadku baziliky spojenú so sv. omšou v Stojanovom dome, 
následne sme sa presunuli do archeologického skanzenu a prehliadku pálenice, ale zavítali sme aj do sveta vody a rýb 
v Modrej. Niekto by si 
pomyslel, že to sa v 
jeden deň ani stihnúť 
nedá ale my sme stihli 
ešte aj prehliadku obce a 
zámockých záhrad 
v Buchlovice a následne 
večeru v miestnom 
pohostinstve s 
koštovkou vína.   

Mnohé z týchto 
akcií boli organizované 
v spolupráci s obecným 
úradom Igram, Igramskými futbalistami, pánom učiteľom Brnom, mladými a inými sympatizantmi. Veľmi radi by 
sme im touto cestou poďakovali za pomoc, bez ktorej by sme tieto akcie ťažko zorganizovali sami. Taktiež ďakujeme 
aj všetkým účastníkom a veríme, že ich počet bude aj budúcnosti taký hojný ako doposiaľ.  

Na záver by sme Vám my, Igramskí záhradkári, chceli popriať príjemne prežitie Vianočných sviatkov v kruhu 
svojich najbližších, veľa zdravia, sily a úspechov v Novom roku 2019.  

  
Pavel Ščasný 



Nezabúdajme triediť odpad... 
Vianoce sú najočakávanejším sviatkom roka, avšak čoraz viac sa stávajú aj sviatkami veľkej spotreby a nadmernej 
tvorby odpadu. Málokto sa ale zamyslí, ako by mohol osobne prispieť k tomu, aby boli Vianoce menej konzumné. 
Usilujme sa baliť darčeky šetrne. Obviažme ich len mašľou, alebo ich zabaľme do recyklovaného papiera, vrecúška či 
textilu. Nezabudnime, že všetky rastlinné zvyšky z prípravy a konzumácie jedál aj počas sviatkov patria do kompostu.  
Je dôležité, aby sme sa pri separovaní správali zodpovedne. Teda triedili odpad podľa špecifikácii. 

Prílohou týchto novín je leták Organizácie zodpovednosti výrobcov – OZV ENVI-PAK. Našou zberovou 
spoločnosťou je firma AVE, ktorá zabezpečuje zber a triedenie odpadov. Do plastových vriec zbierame plasty- PET 
fľaše, krabice od mlieka, džúsov (nápojové kartóny). V čase zberu plastov môžeme vyložiť postláčaný kartón vhodne 
zabalený – previazaný. Takisto aj ostatný papier, ale zvykli sme si ho šetriť pre organizovaný zber našou základnou 
školou. Ďalšou komoditou je zber použitého jedlého oleja, ktorý môžete v plastových fľašiach uložiť do kontajnera 
umiestneného pri zástavke oproti 
cintorínu.  
To isté platí pre zber veľkoobjemového 
a stavebného odpadu. Obec organizuje 
dvakrát ročne vývoz veľkokapacitnými 
kontajnermi. Ak sa v kontajneri na drobný 
stavebný odpad ocitne koberec, alebo 
staré záhradné stoličky, vývoz takéhoto 
zmiešaného odpadu je drahší. Je dôležité, 
aby sme plnili kontajnery takým 
odpadom, na ktorý  sú určené. 

Zodpovedným správaním-
triedením šetríme životné prostredie. Jeho ochrana a zveľaďovanie začína u každého z nás doma. Všetci sme 
spotrebitelia a každý tovar má nejaký obal. Musíme si uvedomiť, že to má priamy dopad nielen na nás, ale hlavne na 
generácie, ktoré prídu po nás. 

Veľkou úlohou obce je vytvoriť priestor a podmienky na zber bio odpadu a dreveného odpadu. Je to 
predovšetkým v jarných mesiacoch po reze likvidácia konárov, počas vegetácie zelený odpad z kosenia trávnikov či 
vypletá burina a na jeseň opadané lístie a rastlinné zvyšky. Dúfam, že sa nám čoskoro tento problém podarí vyriešiť. 
Záverom Vás chcem znovu vyzvať na zodpovednosť pri zaobchádzaní s odpadom a spoluprácu pri zlepšovaní 
životného prostredia našej obce výchovou a upozorňovaním  nedisciplinovaných spotrebiteľov. 

Peter Holek 

 
Igramský futbal v roku 2018 

Sezóna 2017/18 sa niesla v duchu nevyrovnaných výkonov, čo sa odrazilo aj na postavení v tabuľke. Ôsme 
miesto a 33 bodov určite nie je nič s čím by sme mohli byť spokojní. Už niekoľko kôl pred koncom bolo jasné, že 
mužstvo opustí tréner Mikulášek, ktorý sa 
rozhodol pokračovať v Senci, kde vedie 
starší dorast. Preto bolo prioritou pre vedenie 
ŠK Igram nájsť nového trénera ešte pred 
začatím prípravy na novú sezónu. Možností 
nebolo veľa, ale rokovalo sa s viacerými 
adeptami. Napokon sa vedenie rozhodlo pre 
bývalého trénera MŠK Senec, Petra Vencela, 
ktorý s ponukou súhlasil. Začiatok prípravy 
bol všelijaký. Dovolenky, zranenia a kolísavé 
výkony v príprave. Dôležité bolo aby si hráči 
aj tréner na seba zvykli. Nový tréner so 
sebou priniesol viacero zmien a nových vecí, 
ktoré bolo potrebné postupne aplikovať, no 
myslím, že nakoniec sme si všetci zvykli 
a teraz je už všetko zabehnuté. 



         Jedna z modlitieb vyjadruje vianočné tajomstvo triezvo a zároveň v reči, ktorá sa nás dotýka: „ Všemohúci Otče, 
ty si podivuhodne stvoril človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykúpil. Prosíme ťa, daj nám účasť na božskom živote 
svojho Syna, ktorý prijal našu ľudskú prirodzenosť.“ 
         Na Vianoce kresťania vyznávajú, že Boh podivuhodne stvoril človeka. Keď ho stvoril, videl, že je to dobré.  
Stvoril nás na svoj obraz ako muža a ženu. No my ľudia sme tento čistý  Boží obraz v sebe zatemnili. A tak Boh poslal 
svojho Syna, aby jeho pôvodný obraz zažiaril v plnej kráse. Ježiš nám zjavuje obraz človeka, akého Boh pôvodne 
chcel mať, nepokriveného, nezmietaného emóciami, bez nemiernosti a chamtivosti. Práve v súčasnosti je viac ako 
inokedy potrebné, aby nám Boh v Ježišovi staval pred oči pravý obraz človeka. V médiách chvália iný druh ľudí, 
úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
V Ježišovi žiari obraz milujúceho Boha, ktorý neváhal zjaviť sa nie ako silný a mocný, lež ako bezmocné dieťa.  
Náš život sa zmenil. Nielen že sme v Ježišovej tvári zazreli slávu Božieho života, ale sme vtiahnutí do Božieho 
vtelenia. Naša prirodzenosť sa zmenila. Je naplnená Božím životom, Božou silou a Božím svetlom. Pre starých 
Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
 

Igramskí záhradkári 
Milí spoluobčania, 
aj počas tohto roku ste spolu s nami, Igramskými záhradkármi, mohli prežiť príjemne chvíle, za ktoré sme patrične 
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Pavel Ščasný 



Nezabúdajme triediť odpad... 
Vianoce sú najočakávanejším sviatkom roka, avšak čoraz viac sa stávajú aj sviatkami veľkej spotreby a nadmernej 
tvorby odpadu. Málokto sa ale zamyslí, ako by mohol osobne prispieť k tomu, aby boli Vianoce menej konzumné. 
Usilujme sa baliť darčeky šetrne. Obviažme ich len mašľou, alebo ich zabaľme do recyklovaného papiera, vrecúška či 
textilu. Nezabudnime, že všetky rastlinné zvyšky z prípravy a konzumácie jedál aj počas sviatkov patria do kompostu.  
Je dôležité, aby sme sa pri separovaní správali zodpovedne. Teda triedili odpad podľa špecifikácii. 

Prílohou týchto novín je leták Organizácie zodpovednosti výrobcov – OZV ENVI-PAK. Našou zberovou 
spoločnosťou je firma AVE, ktorá zabezpečuje zber a triedenie odpadov. Do plastových vriec zbierame plasty- PET 
fľaše, krabice od mlieka, džúsov (nápojové kartóny). V čase zberu plastov môžeme vyložiť postláčaný kartón vhodne 
zabalený – previazaný. Takisto aj ostatný papier, ale zvykli sme si ho šetriť pre organizovaný zber našou základnou 
školou. Ďalšou komoditou je zber použitého jedlého oleja, ktorý môžete v plastových fľašiach uložiť do kontajnera 
umiestneného pri zástavke oproti 
cintorínu.  
To isté platí pre zber veľkoobjemového 
a stavebného odpadu. Obec organizuje 
dvakrát ročne vývoz veľkokapacitnými 
kontajnermi. Ak sa v kontajneri na drobný 
stavebný odpad ocitne koberec, alebo 
staré záhradné stoličky, vývoz takéhoto 
zmiešaného odpadu je drahší. Je dôležité, 
aby sme plnili kontajnery takým 
odpadom, na ktorý  sú určené. 

Zodpovedným správaním-
triedením šetríme životné prostredie. Jeho ochrana a zveľaďovanie začína u každého z nás doma. Všetci sme 
spotrebitelia a každý tovar má nejaký obal. Musíme si uvedomiť, že to má priamy dopad nielen na nás, ale hlavne na 
generácie, ktoré prídu po nás. 

Veľkou úlohou obce je vytvoriť priestor a podmienky na zber bio odpadu a dreveného odpadu. Je to 
predovšetkým v jarných mesiacoch po reze likvidácia konárov, počas vegetácie zelený odpad z kosenia trávnikov či 
vypletá burina a na jeseň opadané lístie a rastlinné zvyšky. Dúfam, že sa nám čoskoro tento problém podarí vyriešiť. 
Záverom Vás chcem znovu vyzvať na zodpovednosť pri zaobchádzaní s odpadom a spoluprácu pri zlepšovaní 
životného prostredia našej obce výchovou a upozorňovaním  nedisciplinovaných spotrebiteľov. 

Peter Holek 

 
Igramský futbal v roku 2018 

Sezóna 2017/18 sa niesla v duchu nevyrovnaných výkonov, čo sa odrazilo aj na postavení v tabuľke. Ôsme 
miesto a 33 bodov určite nie je nič s čím by sme mohli byť spokojní. Už niekoľko kôl pred koncom bolo jasné, že 
mužstvo opustí tréner Mikulášek, ktorý sa 
rozhodol pokračovať v Senci, kde vedie 
starší dorast. Preto bolo prioritou pre vedenie 
ŠK Igram nájsť nového trénera ešte pred 
začatím prípravy na novú sezónu. Možností 
nebolo veľa, ale rokovalo sa s viacerými 
adeptami. Napokon sa vedenie rozhodlo pre 
bývalého trénera MŠK Senec, Petra Vencela, 
ktorý s ponukou súhlasil. Začiatok prípravy 
bol všelijaký. Dovolenky, zranenia a kolísavé 
výkony v príprave. Dôležité bolo aby si hráči 
aj tréner na seba zvykli. Nový tréner so 
sebou priniesol viacero zmien a nových vecí, 
ktoré bolo potrebné postupne aplikovať, no 
myslím, že nakoniec sme si všetci zvykli 
a teraz je už všetko zabehnuté. 



         Jedna z modlitieb vyjadruje vianočné tajomstvo triezvo a zároveň v reči, ktorá sa nás dotýka: „ Všemohúci Otče, 
ty si podivuhodne stvoril človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykúpil. Prosíme ťa, daj nám účasť na božskom živote 
svojho Syna, ktorý prijal našu ľudskú prirodzenosť.“ 
         Na Vianoce kresťania vyznávajú, že Boh podivuhodne stvoril človeka. Keď ho stvoril, videl, že je to dobré.  
Stvoril nás na svoj obraz ako muža a ženu. No my ľudia sme tento čistý  Boží obraz v sebe zatemnili. A tak Boh poslal 
svojho Syna, aby jeho pôvodný obraz zažiaril v plnej kráse. Ježiš nám zjavuje obraz človeka, akého Boh pôvodne 
chcel mať, nepokriveného, nezmietaného emóciami, bez nemiernosti a chamtivosti. Práve v súčasnosti je viac ako 
inokedy potrebné, aby nám Boh v Ježišovi staval pred oči pravý obraz človeka. V médiách chvália iný druh ľudí, 
úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
V Ježišovi žiari obraz milujúceho Boha, ktorý neváhal zjaviť sa nie ako silný a mocný, lež ako bezmocné dieťa.  
Náš život sa zmenil. Nielen že sme v Ježišovej tvári zazreli slávu Božieho života, ale sme vtiahnutí do Božieho 
vtelenia. Naša prirodzenosť sa zmenila. Je naplnená Božím životom, Božou silou a Božím svetlom. Pre starých 
Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
 

Igramskí záhradkári 
Milí spoluobčania, 
aj počas tohto roku ste spolu s nami, Igramskými záhradkármi, mohli prežiť príjemne chvíle, za ktoré sme patrične 
vďační a radi by sme si ich s Vami pripomenuli. 

Celoročne Vám ponúkame akcie, pri ktorých sa môžeme zabaviť, oddýchnuť a hlavne stráviť príjemný čas v 
kruhu Vašich priateľov. Rok sme odštartovali každoročnou klasikou- Igramským prasátkom, kde ste si mohli pochutiť 
slovenskými zabíjačkovými dobrotami ale i dolnozemskými špecialitami. Počas fašiangového obdobia nemohla 
chýbať Fašiangová zábava, ktorou nás do prevádzal  

mladý DJ Maťo. Všetci sa výborne zabávali až do skorého rána a v tejto našej zábave sa ďalej pokračovalo na 
stavaní mája, ktoré pripadlo na 30.apríla. Ako vždy sme postavili máj holými rukami a potom sme si vychutnávali 
rytmy dobrej hudby v podaní Trubadúrov a dychovej hudby Igramčan. K tomu všetkému sme si dali dobré vínko a 
ešte lepšiu cigánsku. Prvý polrok sme zakončili najväčšou a najznámejšou akciou našej obce- Igramské obyčaje. 
Festival dychovej hudby a folklórnych súborov priniesol ukážku ľudových remesiel, výrobu tradičných jedál ale 
hlavne dobrú muziku a náladu. Taktiež nás veľmi teší vzrastajúca aktivita mladých pri tomto festivale.  

Leto prešlo veľmi rýchlo a koncom augusta sme sa vybrali na výlet do Velehradu. Čakal nás nabitý ale o to 
krajší program. Vo Velehrade sme absolvovali prehliadku baziliky spojenú so sv. omšou v Stojanovom dome, 
následne sme sa presunuli do archeologického skanzenu a prehliadku pálenice, ale zavítali sme aj do sveta vody a rýb 
v Modrej. Niekto by si 
pomyslel, že to sa v 
jeden deň ani stihnúť 
nedá ale my sme stihli 
ešte aj prehliadku obce a 
zámockých záhrad 
v Buchlovice a následne 
večeru v miestnom 
pohostinstve s 
koštovkou vína.   

Mnohé z týchto 
akcií boli organizované 
v spolupráci s obecným 
úradom Igram, Igramskými futbalistami, pánom učiteľom Brnom, mladými a inými sympatizantmi. Veľmi radi by 
sme im touto cestou poďakovali za pomoc, bez ktorej by sme tieto akcie ťažko zorganizovali sami. Taktiež ďakujeme 
aj všetkým účastníkom a veríme, že ich počet bude aj budúcnosti taký hojný ako doposiaľ.  
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generácie, ktoré prídu po nás. 

Veľkou úlohou obce je vytvoriť priestor a podmienky na zber bio odpadu a dreveného odpadu. Je to 
predovšetkým v jarných mesiacoch po reze likvidácia konárov, počas vegetácie zelený odpad z kosenia trávnikov či 
vypletá burina a na jeseň opadané lístie a rastlinné zvyšky. Dúfam, že sa nám čoskoro tento problém podarí vyriešiť. 
Záverom Vás chcem znovu vyzvať na zodpovednosť pri zaobchádzaní s odpadom a spoluprácu pri zlepšovaní 
životného prostredia našej obce výchovou a upozorňovaním  nedisciplinovaných spotrebiteľov. 

Peter Holek 

 
Igramský futbal v roku 2018 

Sezóna 2017/18 sa niesla v duchu nevyrovnaných výkonov, čo sa odrazilo aj na postavení v tabuľke. Ôsme 
miesto a 33 bodov určite nie je nič s čím by sme mohli byť spokojní. Už niekoľko kôl pred koncom bolo jasné, že 
mužstvo opustí tréner Mikulášek, ktorý sa 
rozhodol pokračovať v Senci, kde vedie 
starší dorast. Preto bolo prioritou pre vedenie 
ŠK Igram nájsť nového trénera ešte pred 
začatím prípravy na novú sezónu. Možností 
nebolo veľa, ale rokovalo sa s viacerými 
adeptami. Napokon sa vedenie rozhodlo pre 
bývalého trénera MŠK Senec, Petra Vencela, 
ktorý s ponukou súhlasil. Začiatok prípravy 
bol všelijaký. Dovolenky, zranenia a kolísavé 
výkony v príprave. Dôležité bolo aby si hráči 
aj tréner na seba zvykli. Nový tréner so 
sebou priniesol viacero zmien a nových vecí, 
ktoré bolo potrebné postupne aplikovať, no 
myslím, že nakoniec sme si všetci zvykli 
a teraz je už všetko zabehnuté. 



         Jedna z modlitieb vyjadruje vianočné tajomstvo triezvo a zároveň v reči, ktorá sa nás dotýka: „ Všemohúci Otče, 
ty si podivuhodne stvoril človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykúpil. Prosíme ťa, daj nám účasť na božskom živote 
svojho Syna, ktorý prijal našu ľudskú prirodzenosť.“ 
         Na Vianoce kresťania vyznávajú, že Boh podivuhodne stvoril človeka. Keď ho stvoril, videl, že je to dobré.  
Stvoril nás na svoj obraz ako muža a ženu. No my ľudia sme tento čistý  Boží obraz v sebe zatemnili. A tak Boh poslal 
svojho Syna, aby jeho pôvodný obraz zažiaril v plnej kráse. Ježiš nám zjavuje obraz človeka, akého Boh pôvodne 
chcel mať, nepokriveného, nezmietaného emóciami, bez nemiernosti a chamtivosti. Práve v súčasnosti je viac ako 
inokedy potrebné, aby nám Boh v Ježišovi staval pred oči pravý obraz človeka. V médiách chvália iný druh ľudí, 
úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
V Ježišovi žiari obraz milujúceho Boha, ktorý neváhal zjaviť sa nie ako silný a mocný, lež ako bezmocné dieťa.  
Náš život sa zmenil. Nielen že sme v Ježišovej tvári zazreli slávu Božieho života, ale sme vtiahnutí do Božieho 
vtelenia. Naša prirodzenosť sa zmenila. Je naplnená Božím životom, Božou silou a Božím svetlom. Pre starých 
Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
 

Igramskí záhradkári 
Milí spoluobčania, 
aj počas tohto roku ste spolu s nami, Igramskými záhradkármi, mohli prežiť príjemne chvíle, za ktoré sme patrične 
vďační a radi by sme si ich s Vami pripomenuli. 

Celoročne Vám ponúkame akcie, pri ktorých sa môžeme zabaviť, oddýchnuť a hlavne stráviť príjemný čas v 
kruhu Vašich priateľov. Rok sme odštartovali každoročnou klasikou- Igramským prasátkom, kde ste si mohli pochutiť 
slovenskými zabíjačkovými dobrotami ale i dolnozemskými špecialitami. Počas fašiangového obdobia nemohla 
chýbať Fašiangová zábava, ktorou nás do prevádzal  

mladý DJ Maťo. Všetci sa výborne zabávali až do skorého rána a v tejto našej zábave sa ďalej pokračovalo na 
stavaní mája, ktoré pripadlo na 30.apríla. Ako vždy sme postavili máj holými rukami a potom sme si vychutnávali 
rytmy dobrej hudby v podaní Trubadúrov a dychovej hudby Igramčan. K tomu všetkému sme si dali dobré vínko a 
ešte lepšiu cigánsku. Prvý polrok sme zakončili najväčšou a najznámejšou akciou našej obce- Igramské obyčaje. 
Festival dychovej hudby a folklórnych súborov priniesol ukážku ľudových remesiel, výrobu tradičných jedál ale 
hlavne dobrú muziku a náladu. Taktiež nás veľmi teší vzrastajúca aktivita mladých pri tomto festivale.  

Leto prešlo veľmi rýchlo a koncom augusta sme sa vybrali na výlet do Velehradu. Čakal nás nabitý ale o to 
krajší program. Vo Velehrade sme absolvovali prehliadku baziliky spojenú so sv. omšou v Stojanovom dome, 
následne sme sa presunuli do archeologického skanzenu a prehliadku pálenice, ale zavítali sme aj do sveta vody a rýb 
v Modrej. Niekto by si 
pomyslel, že to sa v 
jeden deň ani stihnúť 
nedá ale my sme stihli 
ešte aj prehliadku obce a 
zámockých záhrad 
v Buchlovice a následne 
večeru v miestnom 
pohostinstve s 
koštovkou vína.   

Mnohé z týchto 
akcií boli organizované 
v spolupráci s obecným 
úradom Igram, Igramskými futbalistami, pánom učiteľom Brnom, mladými a inými sympatizantmi. Veľmi radi by 
sme im touto cestou poďakovali za pomoc, bez ktorej by sme tieto akcie ťažko zorganizovali sami. Taktiež ďakujeme 
aj všetkým účastníkom a veríme, že ich počet bude aj budúcnosti taký hojný ako doposiaľ.  

Na záver by sme Vám my, Igramskí záhradkári, chceli popriať príjemne prežitie Vianočných sviatkov v kruhu 
svojich najbližších, veľa zdravia, sily a úspechov v Novom roku 2019.  

  
Pavel Ščasný 



Nezabúdajme triediť odpad... 
Vianoce sú najočakávanejším sviatkom roka, avšak čoraz viac sa stávajú aj sviatkami veľkej spotreby a nadmernej 
tvorby odpadu. Málokto sa ale zamyslí, ako by mohol osobne prispieť k tomu, aby boli Vianoce menej konzumné. 
Usilujme sa baliť darčeky šetrne. Obviažme ich len mašľou, alebo ich zabaľme do recyklovaného papiera, vrecúška či 
textilu. Nezabudnime, že všetky rastlinné zvyšky z prípravy a konzumácie jedál aj počas sviatkov patria do kompostu.  
Je dôležité, aby sme sa pri separovaní správali zodpovedne. Teda triedili odpad podľa špecifikácii. 

Prílohou týchto novín je leták Organizácie zodpovednosti výrobcov – OZV ENVI-PAK. Našou zberovou 
spoločnosťou je firma AVE, ktorá zabezpečuje zber a triedenie odpadov. Do plastových vriec zbierame plasty- PET 
fľaše, krabice od mlieka, džúsov (nápojové kartóny). V čase zberu plastov môžeme vyložiť postláčaný kartón vhodne 
zabalený – previazaný. Takisto aj ostatný papier, ale zvykli sme si ho šetriť pre organizovaný zber našou základnou 
školou. Ďalšou komoditou je zber použitého jedlého oleja, ktorý môžete v plastových fľašiach uložiť do kontajnera 
umiestneného pri zástavke oproti 
cintorínu.  
To isté platí pre zber veľkoobjemového 
a stavebného odpadu. Obec organizuje 
dvakrát ročne vývoz veľkokapacitnými 
kontajnermi. Ak sa v kontajneri na drobný 
stavebný odpad ocitne koberec, alebo 
staré záhradné stoličky, vývoz takéhoto 
zmiešaného odpadu je drahší. Je dôležité, 
aby sme plnili kontajnery takým 
odpadom, na ktorý  sú určené. 

Zodpovedným správaním-
triedením šetríme životné prostredie. Jeho ochrana a zveľaďovanie začína u každého z nás doma. Všetci sme 
spotrebitelia a každý tovar má nejaký obal. Musíme si uvedomiť, že to má priamy dopad nielen na nás, ale hlavne na 
generácie, ktoré prídu po nás. 

Veľkou úlohou obce je vytvoriť priestor a podmienky na zber bio odpadu a dreveného odpadu. Je to 
predovšetkým v jarných mesiacoch po reze likvidácia konárov, počas vegetácie zelený odpad z kosenia trávnikov či 
vypletá burina a na jeseň opadané lístie a rastlinné zvyšky. Dúfam, že sa nám čoskoro tento problém podarí vyriešiť. 
Záverom Vás chcem znovu vyzvať na zodpovednosť pri zaobchádzaní s odpadom a spoluprácu pri zlepšovaní 
životného prostredia našej obce výchovou a upozorňovaním  nedisciplinovaných spotrebiteľov. 

Peter Holek 

 
Igramský futbal v roku 2018 

Sezóna 2017/18 sa niesla v duchu nevyrovnaných výkonov, čo sa odrazilo aj na postavení v tabuľke. Ôsme 
miesto a 33 bodov určite nie je nič s čím by sme mohli byť spokojní. Už niekoľko kôl pred koncom bolo jasné, že 
mužstvo opustí tréner Mikulášek, ktorý sa 
rozhodol pokračovať v Senci, kde vedie 
starší dorast. Preto bolo prioritou pre vedenie 
ŠK Igram nájsť nového trénera ešte pred 
začatím prípravy na novú sezónu. Možností 
nebolo veľa, ale rokovalo sa s viacerými 
adeptami. Napokon sa vedenie rozhodlo pre 
bývalého trénera MŠK Senec, Petra Vencela, 
ktorý s ponukou súhlasil. Začiatok prípravy 
bol všelijaký. Dovolenky, zranenia a kolísavé 
výkony v príprave. Dôležité bolo aby si hráči 
aj tréner na seba zvykli. Nový tréner so 
sebou priniesol viacero zmien a nových vecí, 
ktoré bolo potrebné postupne aplikovať, no 
myslím, že nakoniec sme si všetci zvykli 
a teraz je už všetko zabehnuté. 



         Jedna z modlitieb vyjadruje vianočné tajomstvo triezvo a zároveň v reči, ktorá sa nás dotýka: „ Všemohúci Otče, 
ty si podivuhodne stvoril človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykúpil. Prosíme ťa, daj nám účasť na božskom živote 
svojho Syna, ktorý prijal našu ľudskú prirodzenosť.“ 
         Na Vianoce kresťania vyznávajú, že Boh podivuhodne stvoril človeka. Keď ho stvoril, videl, že je to dobré.  
Stvoril nás na svoj obraz ako muža a ženu. No my ľudia sme tento čistý  Boží obraz v sebe zatemnili. A tak Boh poslal 
svojho Syna, aby jeho pôvodný obraz zažiaril v plnej kráse. Ježiš nám zjavuje obraz človeka, akého Boh pôvodne 
chcel mať, nepokriveného, nezmietaného emóciami, bez nemiernosti a chamtivosti. Práve v súčasnosti je viac ako 
inokedy potrebné, aby nám Boh v Ježišovi staval pred oči pravý obraz človeka. V médiách chvália iný druh ľudí, 
úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
V Ježišovi žiari obraz milujúceho Boha, ktorý neváhal zjaviť sa nie ako silný a mocný, lež ako bezmocné dieťa.  
Náš život sa zmenil. Nielen že sme v Ježišovej tvári zazreli slávu Božieho života, ale sme vtiahnutí do Božieho 
vtelenia. Naša prirodzenosť sa zmenila. Je naplnená Božím životom, Božou silou a Božím svetlom. Pre starých 
Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
 

Igramskí záhradkári 
Milí spoluobčania, 
aj počas tohto roku ste spolu s nami, Igramskými záhradkármi, mohli prežiť príjemne chvíle, za ktoré sme patrične 
vďační a radi by sme si ich s Vami pripomenuli. 

Celoročne Vám ponúkame akcie, pri ktorých sa môžeme zabaviť, oddýchnuť a hlavne stráviť príjemný čas v 
kruhu Vašich priateľov. Rok sme odštartovali každoročnou klasikou- Igramským prasátkom, kde ste si mohli pochutiť 
slovenskými zabíjačkovými dobrotami ale i dolnozemskými špecialitami. Počas fašiangového obdobia nemohla 
chýbať Fašiangová zábava, ktorou nás do prevádzal  

mladý DJ Maťo. Všetci sa výborne zabávali až do skorého rána a v tejto našej zábave sa ďalej pokračovalo na 
stavaní mája, ktoré pripadlo na 30.apríla. Ako vždy sme postavili máj holými rukami a potom sme si vychutnávali 
rytmy dobrej hudby v podaní Trubadúrov a dychovej hudby Igramčan. K tomu všetkému sme si dali dobré vínko a 
ešte lepšiu cigánsku. Prvý polrok sme zakončili najväčšou a najznámejšou akciou našej obce- Igramské obyčaje. 
Festival dychovej hudby a folklórnych súborov priniesol ukážku ľudových remesiel, výrobu tradičných jedál ale 
hlavne dobrú muziku a náladu. Taktiež nás veľmi teší vzrastajúca aktivita mladých pri tomto festivale.  

Leto prešlo veľmi rýchlo a koncom augusta sme sa vybrali na výlet do Velehradu. Čakal nás nabitý ale o to 
krajší program. Vo Velehrade sme absolvovali prehliadku baziliky spojenú so sv. omšou v Stojanovom dome, 
následne sme sa presunuli do archeologického skanzenu a prehliadku pálenice, ale zavítali sme aj do sveta vody a rýb 
v Modrej. Niekto by si 
pomyslel, že to sa v 
jeden deň ani stihnúť 
nedá ale my sme stihli 
ešte aj prehliadku obce a 
zámockých záhrad 
v Buchlovice a následne 
večeru v miestnom 
pohostinstve s 
koštovkou vína.   

Mnohé z týchto 
akcií boli organizované 
v spolupráci s obecným 
úradom Igram, Igramskými futbalistami, pánom učiteľom Brnom, mladými a inými sympatizantmi. Veľmi radi by 
sme im touto cestou poďakovali za pomoc, bez ktorej by sme tieto akcie ťažko zorganizovali sami. Taktiež ďakujeme 
aj všetkým účastníkom a veríme, že ich počet bude aj budúcnosti taký hojný ako doposiaľ.  

Na záver by sme Vám my, Igramskí záhradkári, chceli popriať príjemne prežitie Vianočných sviatkov v kruhu 
svojich najbližších, veľa zdravia, sily a úspechov v Novom roku 2019.  

  
Pavel Ščasný 



Nezabúdajme triediť odpad... 
Vianoce sú najočakávanejším sviatkom roka, avšak čoraz viac sa stávajú aj sviatkami veľkej spotreby a nadmernej 
tvorby odpadu. Málokto sa ale zamyslí, ako by mohol osobne prispieť k tomu, aby boli Vianoce menej konzumné. 
Usilujme sa baliť darčeky šetrne. Obviažme ich len mašľou, alebo ich zabaľme do recyklovaného papiera, vrecúška či 
textilu. Nezabudnime, že všetky rastlinné zvyšky z prípravy a konzumácie jedál aj počas sviatkov patria do kompostu.  
Je dôležité, aby sme sa pri separovaní správali zodpovedne. Teda triedili odpad podľa špecifikácii. 

Prílohou týchto novín je leták Organizácie zodpovednosti výrobcov – OZV ENVI-PAK. Našou zberovou 
spoločnosťou je firma AVE, ktorá zabezpečuje zber a triedenie odpadov. Do plastových vriec zbierame plasty- PET 
fľaše, krabice od mlieka, džúsov (nápojové kartóny). V čase zberu plastov môžeme vyložiť postláčaný kartón vhodne 
zabalený – previazaný. Takisto aj ostatný papier, ale zvykli sme si ho šetriť pre organizovaný zber našou základnou 
školou. Ďalšou komoditou je zber použitého jedlého oleja, ktorý môžete v plastových fľašiach uložiť do kontajnera 
umiestneného pri zástavke oproti 
cintorínu.  
To isté platí pre zber veľkoobjemového 
a stavebného odpadu. Obec organizuje 
dvakrát ročne vývoz veľkokapacitnými 
kontajnermi. Ak sa v kontajneri na drobný 
stavebný odpad ocitne koberec, alebo 
staré záhradné stoličky, vývoz takéhoto 
zmiešaného odpadu je drahší. Je dôležité, 
aby sme plnili kontajnery takým 
odpadom, na ktorý  sú určené. 

Zodpovedným správaním-
triedením šetríme životné prostredie. Jeho ochrana a zveľaďovanie začína u každého z nás doma. Všetci sme 
spotrebitelia a každý tovar má nejaký obal. Musíme si uvedomiť, že to má priamy dopad nielen na nás, ale hlavne na 
generácie, ktoré prídu po nás. 

Veľkou úlohou obce je vytvoriť priestor a podmienky na zber bio odpadu a dreveného odpadu. Je to 
predovšetkým v jarných mesiacoch po reze likvidácia konárov, počas vegetácie zelený odpad z kosenia trávnikov či 
vypletá burina a na jeseň opadané lístie a rastlinné zvyšky. Dúfam, že sa nám čoskoro tento problém podarí vyriešiť. 
Záverom Vás chcem znovu vyzvať na zodpovednosť pri zaobchádzaní s odpadom a spoluprácu pri zlepšovaní 
životného prostredia našej obce výchovou a upozorňovaním  nedisciplinovaných spotrebiteľov. 

Peter Holek 

 
Igramský futbal v roku 2018 

Sezóna 2017/18 sa niesla v duchu nevyrovnaných výkonov, čo sa odrazilo aj na postavení v tabuľke. Ôsme 
miesto a 33 bodov určite nie je nič s čím by sme mohli byť spokojní. Už niekoľko kôl pred koncom bolo jasné, že 
mužstvo opustí tréner Mikulášek, ktorý sa 
rozhodol pokračovať v Senci, kde vedie 
starší dorast. Preto bolo prioritou pre vedenie 
ŠK Igram nájsť nového trénera ešte pred 
začatím prípravy na novú sezónu. Možností 
nebolo veľa, ale rokovalo sa s viacerými 
adeptami. Napokon sa vedenie rozhodlo pre 
bývalého trénera MŠK Senec, Petra Vencela, 
ktorý s ponukou súhlasil. Začiatok prípravy 
bol všelijaký. Dovolenky, zranenia a kolísavé 
výkony v príprave. Dôležité bolo aby si hráči 
aj tréner na seba zvykli. Nový tréner so 
sebou priniesol viacero zmien a nových vecí, 
ktoré bolo potrebné postupne aplikovať, no 
myslím, že nakoniec sme si všetci zvykli 
a teraz je už všetko zabehnuté. 



         Jedna z modlitieb vyjadruje vianočné tajomstvo triezvo a zároveň v reči, ktorá sa nás dotýka: „ Všemohúci Otče, 
ty si podivuhodne stvoril človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykúpil. Prosíme ťa, daj nám účasť na božskom živote 
svojho Syna, ktorý prijal našu ľudskú prirodzenosť.“ 
         Na Vianoce kresťania vyznávajú, že Boh podivuhodne stvoril človeka. Keď ho stvoril, videl, že je to dobré.  
Stvoril nás na svoj obraz ako muža a ženu. No my ľudia sme tento čistý  Boží obraz v sebe zatemnili. A tak Boh poslal 
svojho Syna, aby jeho pôvodný obraz zažiaril v plnej kráse. Ježiš nám zjavuje obraz človeka, akého Boh pôvodne 
chcel mať, nepokriveného, nezmietaného emóciami, bez nemiernosti a chamtivosti. Práve v súčasnosti je viac ako 
inokedy potrebné, aby nám Boh v Ježišovi staval pred oči pravý obraz človeka. V médiách chvália iný druh ľudí, 
úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
V Ježišovi žiari obraz milujúceho Boha, ktorý neváhal zjaviť sa nie ako silný a mocný, lež ako bezmocné dieťa.  
Náš život sa zmenil. Nielen že sme v Ježišovej tvári zazreli slávu Božieho života, ale sme vtiahnutí do Božieho 
vtelenia. Naša prirodzenosť sa zmenila. Je naplnená Božím životom, Božou silou a Božím svetlom. Pre starých 
Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
 

Igramskí záhradkári 
Milí spoluobčania, 
aj počas tohto roku ste spolu s nami, Igramskými záhradkármi, mohli prežiť príjemne chvíle, za ktoré sme patrične 
vďační a radi by sme si ich s Vami pripomenuli. 

Celoročne Vám ponúkame akcie, pri ktorých sa môžeme zabaviť, oddýchnuť a hlavne stráviť príjemný čas v 
kruhu Vašich priateľov. Rok sme odštartovali každoročnou klasikou- Igramským prasátkom, kde ste si mohli pochutiť 
slovenskými zabíjačkovými dobrotami ale i dolnozemskými špecialitami. Počas fašiangového obdobia nemohla 
chýbať Fašiangová zábava, ktorou nás do prevádzal  

mladý DJ Maťo. Všetci sa výborne zabávali až do skorého rána a v tejto našej zábave sa ďalej pokračovalo na 
stavaní mája, ktoré pripadlo na 30.apríla. Ako vždy sme postavili máj holými rukami a potom sme si vychutnávali 
rytmy dobrej hudby v podaní Trubadúrov a dychovej hudby Igramčan. K tomu všetkému sme si dali dobré vínko a 
ešte lepšiu cigánsku. Prvý polrok sme zakončili najväčšou a najznámejšou akciou našej obce- Igramské obyčaje. 
Festival dychovej hudby a folklórnych súborov priniesol ukážku ľudových remesiel, výrobu tradičných jedál ale 
hlavne dobrú muziku a náladu. Taktiež nás veľmi teší vzrastajúca aktivita mladých pri tomto festivale.  

Leto prešlo veľmi rýchlo a koncom augusta sme sa vybrali na výlet do Velehradu. Čakal nás nabitý ale o to 
krajší program. Vo Velehrade sme absolvovali prehliadku baziliky spojenú so sv. omšou v Stojanovom dome, 
následne sme sa presunuli do archeologického skanzenu a prehliadku pálenice, ale zavítali sme aj do sveta vody a rýb 
v Modrej. Niekto by si 
pomyslel, že to sa v 
jeden deň ani stihnúť 
nedá ale my sme stihli 
ešte aj prehliadku obce a 
zámockých záhrad 
v Buchlovice a následne 
večeru v miestnom 
pohostinstve s 
koštovkou vína.   

Mnohé z týchto 
akcií boli organizované 
v spolupráci s obecným 
úradom Igram, Igramskými futbalistami, pánom učiteľom Brnom, mladými a inými sympatizantmi. Veľmi radi by 
sme im touto cestou poďakovali za pomoc, bez ktorej by sme tieto akcie ťažko zorganizovali sami. Taktiež ďakujeme 
aj všetkým účastníkom a veríme, že ich počet bude aj budúcnosti taký hojný ako doposiaľ.  

Na záver by sme Vám my, Igramskí záhradkári, chceli popriať príjemne prežitie Vianočných sviatkov v kruhu 
svojich najbližších, veľa zdravia, sily a úspechov v Novom roku 2019.  

  
Pavel Ščasný 



Nezabúdajme triediť odpad... 
Vianoce sú najočakávanejším sviatkom roka, avšak čoraz viac sa stávajú aj sviatkami veľkej spotreby a nadmernej 
tvorby odpadu. Málokto sa ale zamyslí, ako by mohol osobne prispieť k tomu, aby boli Vianoce menej konzumné. 
Usilujme sa baliť darčeky šetrne. Obviažme ich len mašľou, alebo ich zabaľme do recyklovaného papiera, vrecúška či 
textilu. Nezabudnime, že všetky rastlinné zvyšky z prípravy a konzumácie jedál aj počas sviatkov patria do kompostu.  
Je dôležité, aby sme sa pri separovaní správali zodpovedne. Teda triedili odpad podľa špecifikácii. 

Prílohou týchto novín je leták Organizácie zodpovednosti výrobcov – OZV ENVI-PAK. Našou zberovou 
spoločnosťou je firma AVE, ktorá zabezpečuje zber a triedenie odpadov. Do plastových vriec zbierame plasty- PET 
fľaše, krabice od mlieka, džúsov (nápojové kartóny). V čase zberu plastov môžeme vyložiť postláčaný kartón vhodne 
zabalený – previazaný. Takisto aj ostatný papier, ale zvykli sme si ho šetriť pre organizovaný zber našou základnou 
školou. Ďalšou komoditou je zber použitého jedlého oleja, ktorý môžete v plastových fľašiach uložiť do kontajnera 
umiestneného pri zástavke oproti 
cintorínu.  
To isté platí pre zber veľkoobjemového 
a stavebného odpadu. Obec organizuje 
dvakrát ročne vývoz veľkokapacitnými 
kontajnermi. Ak sa v kontajneri na drobný 
stavebný odpad ocitne koberec, alebo 
staré záhradné stoličky, vývoz takéhoto 
zmiešaného odpadu je drahší. Je dôležité, 
aby sme plnili kontajnery takým 
odpadom, na ktorý  sú určené. 

Zodpovedným správaním-
triedením šetríme životné prostredie. Jeho ochrana a zveľaďovanie začína u každého z nás doma. Všetci sme 
spotrebitelia a každý tovar má nejaký obal. Musíme si uvedomiť, že to má priamy dopad nielen na nás, ale hlavne na 
generácie, ktoré prídu po nás. 

Veľkou úlohou obce je vytvoriť priestor a podmienky na zber bio odpadu a dreveného odpadu. Je to 
predovšetkým v jarných mesiacoch po reze likvidácia konárov, počas vegetácie zelený odpad z kosenia trávnikov či 
vypletá burina a na jeseň opadané lístie a rastlinné zvyšky. Dúfam, že sa nám čoskoro tento problém podarí vyriešiť. 
Záverom Vás chcem znovu vyzvať na zodpovednosť pri zaobchádzaní s odpadom a spoluprácu pri zlepšovaní 
životného prostredia našej obce výchovou a upozorňovaním  nedisciplinovaných spotrebiteľov. 

Peter Holek 

 
Igramský futbal v roku 2018 

Sezóna 2017/18 sa niesla v duchu nevyrovnaných výkonov, čo sa odrazilo aj na postavení v tabuľke. Ôsme 
miesto a 33 bodov určite nie je nič s čím by sme mohli byť spokojní. Už niekoľko kôl pred koncom bolo jasné, že 
mužstvo opustí tréner Mikulášek, ktorý sa 
rozhodol pokračovať v Senci, kde vedie 
starší dorast. Preto bolo prioritou pre vedenie 
ŠK Igram nájsť nového trénera ešte pred 
začatím prípravy na novú sezónu. Možností 
nebolo veľa, ale rokovalo sa s viacerými 
adeptami. Napokon sa vedenie rozhodlo pre 
bývalého trénera MŠK Senec, Petra Vencela, 
ktorý s ponukou súhlasil. Začiatok prípravy 
bol všelijaký. Dovolenky, zranenia a kolísavé 
výkony v príprave. Dôležité bolo aby si hráči 
aj tréner na seba zvykli. Nový tréner so 
sebou priniesol viacero zmien a nových vecí, 
ktoré bolo potrebné postupne aplikovať, no 
myslím, že nakoniec sme si všetci zvykli 
a teraz je už všetko zabehnuté. 



         Jedna z modlitieb vyjadruje vianočné tajomstvo triezvo a zároveň v reči, ktorá sa nás dotýka: „ Všemohúci Otče, 
ty si podivuhodne stvoril človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykúpil. Prosíme ťa, daj nám účasť na božskom živote 
svojho Syna, ktorý prijal našu ľudskú prirodzenosť.“ 
         Na Vianoce kresťania vyznávajú, že Boh podivuhodne stvoril človeka. Keď ho stvoril, videl, že je to dobré.  
Stvoril nás na svoj obraz ako muža a ženu. No my ľudia sme tento čistý  Boží obraz v sebe zatemnili. A tak Boh poslal 
svojho Syna, aby jeho pôvodný obraz zažiaril v plnej kráse. Ježiš nám zjavuje obraz človeka, akého Boh pôvodne 
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úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
V Ježišovi žiari obraz milujúceho Boha, ktorý neváhal zjaviť sa nie ako silný a mocný, lež ako bezmocné dieťa.  
Náš život sa zmenil. Nielen že sme v Ježišovej tvári zazreli slávu Božieho života, ale sme vtiahnutí do Božieho 
vtelenia. Naša prirodzenosť sa zmenila. Je naplnená Božím životom, Božou silou a Božím svetlom. Pre starých 
Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 
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Igramskí záhradkári 
Milí spoluobčania, 
aj počas tohto roku ste spolu s nami, Igramskými záhradkármi, mohli prežiť príjemne chvíle, za ktoré sme patrične 
vďační a radi by sme si ich s Vami pripomenuli. 

Celoročne Vám ponúkame akcie, pri ktorých sa môžeme zabaviť, oddýchnuť a hlavne stráviť príjemný čas v 
kruhu Vašich priateľov. Rok sme odštartovali každoročnou klasikou- Igramským prasátkom, kde ste si mohli pochutiť 
slovenskými zabíjačkovými dobrotami ale i dolnozemskými špecialitami. Počas fašiangového obdobia nemohla 
chýbať Fašiangová zábava, ktorou nás do prevádzal  

mladý DJ Maťo. Všetci sa výborne zabávali až do skorého rána a v tejto našej zábave sa ďalej pokračovalo na 
stavaní mája, ktoré pripadlo na 30.apríla. Ako vždy sme postavili máj holými rukami a potom sme si vychutnávali 
rytmy dobrej hudby v podaní Trubadúrov a dychovej hudby Igramčan. K tomu všetkému sme si dali dobré vínko a 
ešte lepšiu cigánsku. Prvý polrok sme zakončili najväčšou a najznámejšou akciou našej obce- Igramské obyčaje. 
Festival dychovej hudby a folklórnych súborov priniesol ukážku ľudových remesiel, výrobu tradičných jedál ale 
hlavne dobrú muziku a náladu. Taktiež nás veľmi teší vzrastajúca aktivita mladých pri tomto festivale.  

Leto prešlo veľmi rýchlo a koncom augusta sme sa vybrali na výlet do Velehradu. Čakal nás nabitý ale o to 
krajší program. Vo Velehrade sme absolvovali prehliadku baziliky spojenú so sv. omšou v Stojanovom dome, 
následne sme sa presunuli do archeologického skanzenu a prehliadku pálenice, ale zavítali sme aj do sveta vody a rýb 
v Modrej. Niekto by si 
pomyslel, že to sa v 
jeden deň ani stihnúť 
nedá ale my sme stihli 
ešte aj prehliadku obce a 
zámockých záhrad 
v Buchlovice a následne 
večeru v miestnom 
pohostinstve s 
koštovkou vína.   

Mnohé z týchto 
akcií boli organizované 
v spolupráci s obecným 
úradom Igram, Igramskými futbalistami, pánom učiteľom Brnom, mladými a inými sympatizantmi. Veľmi radi by 
sme im touto cestou poďakovali za pomoc, bez ktorej by sme tieto akcie ťažko zorganizovali sami. Taktiež ďakujeme 
aj všetkým účastníkom a veríme, že ich počet bude aj budúcnosti taký hojný ako doposiaľ.  

Na záver by sme Vám my, Igramskí záhradkári, chceli popriať príjemne prežitie Vianočných sviatkov v kruhu 
svojich najbližších, veľa zdravia, sily a úspechov v Novom roku 2019.  

  
Pavel Ščasný 



Nezabúdajme triediť odpad... 
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            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
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vďační a radi by sme si ich s Vami pripomenuli. 

Celoročne Vám ponúkame akcie, pri ktorých sa môžeme zabaviť, oddýchnuť a hlavne stráviť príjemný čas v 
kruhu Vašich priateľov. Rok sme odštartovali každoročnou klasikou- Igramským prasátkom, kde ste si mohli pochutiť 
slovenskými zabíjačkovými dobrotami ale i dolnozemskými špecialitami. Počas fašiangového obdobia nemohla 
chýbať Fašiangová zábava, ktorou nás do prevádzal  

mladý DJ Maťo. Všetci sa výborne zabávali až do skorého rána a v tejto našej zábave sa ďalej pokračovalo na 
stavaní mája, ktoré pripadlo na 30.apríla. Ako vždy sme postavili máj holými rukami a potom sme si vychutnávali 
rytmy dobrej hudby v podaní Trubadúrov a dychovej hudby Igramčan. K tomu všetkému sme si dali dobré vínko a 
ešte lepšiu cigánsku. Prvý polrok sme zakončili najväčšou a najznámejšou akciou našej obce- Igramské obyčaje. 
Festival dychovej hudby a folklórnych súborov priniesol ukážku ľudových remesiel, výrobu tradičných jedál ale 
hlavne dobrú muziku a náladu. Taktiež nás veľmi teší vzrastajúca aktivita mladých pri tomto festivale.  

Leto prešlo veľmi rýchlo a koncom augusta sme sa vybrali na výlet do Velehradu. Čakal nás nabitý ale o to 
krajší program. Vo Velehrade sme absolvovali prehliadku baziliky spojenú so sv. omšou v Stojanovom dome, 
následne sme sa presunuli do archeologického skanzenu a prehliadku pálenice, ale zavítali sme aj do sveta vody a rýb 
v Modrej. Niekto by si 
pomyslel, že to sa v 
jeden deň ani stihnúť 
nedá ale my sme stihli 
ešte aj prehliadku obce a 
zámockých záhrad 
v Buchlovice a následne 
večeru v miestnom 
pohostinstve s 
koštovkou vína.   

Mnohé z týchto 
akcií boli organizované 
v spolupráci s obecným 
úradom Igram, Igramskými futbalistami, pánom učiteľom Brnom, mladými a inými sympatizantmi. Veľmi radi by 
sme im touto cestou poďakovali za pomoc, bez ktorej by sme tieto akcie ťažko zorganizovali sami. Taktiež ďakujeme 
aj všetkým účastníkom a veríme, že ich počet bude aj budúcnosti taký hojný ako doposiaľ.  

Na záver by sme Vám my, Igramskí záhradkári, chceli popriať príjemne prežitie Vianočných sviatkov v kruhu 
svojich najbližších, veľa zdravia, sily a úspechov v Novom roku 2019.  

  
Pavel Ščasný 



Nezabúdajme triediť odpad... 
Vianoce sú najočakávanejším sviatkom roka, avšak čoraz viac sa stávajú aj sviatkami veľkej spotreby a nadmernej 
tvorby odpadu. Málokto sa ale zamyslí, ako by mohol osobne prispieť k tomu, aby boli Vianoce menej konzumné. 
Usilujme sa baliť darčeky šetrne. Obviažme ich len mašľou, alebo ich zabaľme do recyklovaného papiera, vrecúška či 
textilu. Nezabudnime, že všetky rastlinné zvyšky z prípravy a konzumácie jedál aj počas sviatkov patria do kompostu.  
Je dôležité, aby sme sa pri separovaní správali zodpovedne. Teda triedili odpad podľa špecifikácii. 

Prílohou týchto novín je leták Organizácie zodpovednosti výrobcov – OZV ENVI-PAK. Našou zberovou 
spoločnosťou je firma AVE, ktorá zabezpečuje zber a triedenie odpadov. Do plastových vriec zbierame plasty- PET 
fľaše, krabice od mlieka, džúsov (nápojové kartóny). V čase zberu plastov môžeme vyložiť postláčaný kartón vhodne 
zabalený – previazaný. Takisto aj ostatný papier, ale zvykli sme si ho šetriť pre organizovaný zber našou základnou 
školou. Ďalšou komoditou je zber použitého jedlého oleja, ktorý môžete v plastových fľašiach uložiť do kontajnera 
umiestneného pri zástavke oproti 
cintorínu.  
To isté platí pre zber veľkoobjemového 
a stavebného odpadu. Obec organizuje 
dvakrát ročne vývoz veľkokapacitnými 
kontajnermi. Ak sa v kontajneri na drobný 
stavebný odpad ocitne koberec, alebo 
staré záhradné stoličky, vývoz takéhoto 
zmiešaného odpadu je drahší. Je dôležité, 
aby sme plnili kontajnery takým 
odpadom, na ktorý  sú určené. 

Zodpovedným správaním-
triedením šetríme životné prostredie. Jeho ochrana a zveľaďovanie začína u každého z nás doma. Všetci sme 
spotrebitelia a každý tovar má nejaký obal. Musíme si uvedomiť, že to má priamy dopad nielen na nás, ale hlavne na 
generácie, ktoré prídu po nás. 

Veľkou úlohou obce je vytvoriť priestor a podmienky na zber bio odpadu a dreveného odpadu. Je to 
predovšetkým v jarných mesiacoch po reze likvidácia konárov, počas vegetácie zelený odpad z kosenia trávnikov či 
vypletá burina a na jeseň opadané lístie a rastlinné zvyšky. Dúfam, že sa nám čoskoro tento problém podarí vyriešiť. 
Záverom Vás chcem znovu vyzvať na zodpovednosť pri zaobchádzaní s odpadom a spoluprácu pri zlepšovaní 
životného prostredia našej obce výchovou a upozorňovaním  nedisciplinovaných spotrebiteľov. 

Peter Holek 

 
Igramský futbal v roku 2018 

Sezóna 2017/18 sa niesla v duchu nevyrovnaných výkonov, čo sa odrazilo aj na postavení v tabuľke. Ôsme 
miesto a 33 bodov určite nie je nič s čím by sme mohli byť spokojní. Už niekoľko kôl pred koncom bolo jasné, že 
mužstvo opustí tréner Mikulášek, ktorý sa 
rozhodol pokračovať v Senci, kde vedie 
starší dorast. Preto bolo prioritou pre vedenie 
ŠK Igram nájsť nového trénera ešte pred 
začatím prípravy na novú sezónu. Možností 
nebolo veľa, ale rokovalo sa s viacerými 
adeptami. Napokon sa vedenie rozhodlo pre 
bývalého trénera MŠK Senec, Petra Vencela, 
ktorý s ponukou súhlasil. Začiatok prípravy 
bol všelijaký. Dovolenky, zranenia a kolísavé 
výkony v príprave. Dôležité bolo aby si hráči 
aj tréner na seba zvykli. Nový tréner so 
sebou priniesol viacero zmien a nových vecí, 
ktoré bolo potrebné postupne aplikovať, no 
myslím, že nakoniec sme si všetci zvykli 
a teraz je už všetko zabehnuté. 



         Jedna z modlitieb vyjadruje vianočné tajomstvo triezvo a zároveň v reči, ktorá sa nás dotýka: „ Všemohúci Otče, 
ty si podivuhodne stvoril človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykúpil. Prosíme ťa, daj nám účasť na božskom živote 
svojho Syna, ktorý prijal našu ľudskú prirodzenosť.“ 
         Na Vianoce kresťania vyznávajú, že Boh podivuhodne stvoril človeka. Keď ho stvoril, videl, že je to dobré.  
Stvoril nás na svoj obraz ako muža a ženu. No my ľudia sme tento čistý  Boží obraz v sebe zatemnili. A tak Boh poslal 
svojho Syna, aby jeho pôvodný obraz zažiaril v plnej kráse. Ježiš nám zjavuje obraz človeka, akého Boh pôvodne 
chcel mať, nepokriveného, nezmietaného emóciami, bez nemiernosti a chamtivosti. Práve v súčasnosti je viac ako 
inokedy potrebné, aby nám Boh v Ježišovi staval pred oči pravý obraz človeka. V médiách chvália iný druh ľudí, 
úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
V Ježišovi žiari obraz milujúceho Boha, ktorý neváhal zjaviť sa nie ako silný a mocný, lež ako bezmocné dieťa.  
Náš život sa zmenil. Nielen že sme v Ježišovej tvári zazreli slávu Božieho života, ale sme vtiahnutí do Božieho 
vtelenia. Naša prirodzenosť sa zmenila. Je naplnená Božím životom, Božou silou a Božím svetlom. Pre starých 
Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
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sme im touto cestou poďakovali za pomoc, bez ktorej by sme tieto akcie ťažko zorganizovali sami. Taktiež ďakujeme 
aj všetkým účastníkom a veríme, že ich počet bude aj budúcnosti taký hojný ako doposiaľ.  

Na záver by sme Vám my, Igramskí záhradkári, chceli popriať príjemne prežitie Vianočných sviatkov v kruhu 
svojich najbližších, veľa zdravia, sily a úspechov v Novom roku 2019.  

  
Pavel Ščasný 



Nezabúdajme triediť odpad... 
Vianoce sú najočakávanejším sviatkom roka, avšak čoraz viac sa stávajú aj sviatkami veľkej spotreby a nadmernej 
tvorby odpadu. Málokto sa ale zamyslí, ako by mohol osobne prispieť k tomu, aby boli Vianoce menej konzumné. 
Usilujme sa baliť darčeky šetrne. Obviažme ich len mašľou, alebo ich zabaľme do recyklovaného papiera, vrecúška či 
textilu. Nezabudnime, že všetky rastlinné zvyšky z prípravy a konzumácie jedál aj počas sviatkov patria do kompostu.  
Je dôležité, aby sme sa pri separovaní správali zodpovedne. Teda triedili odpad podľa špecifikácii. 

Prílohou týchto novín je leták Organizácie zodpovednosti výrobcov – OZV ENVI-PAK. Našou zberovou 
spoločnosťou je firma AVE, ktorá zabezpečuje zber a triedenie odpadov. Do plastových vriec zbierame plasty- PET 
fľaše, krabice od mlieka, džúsov (nápojové kartóny). V čase zberu plastov môžeme vyložiť postláčaný kartón vhodne 
zabalený – previazaný. Takisto aj ostatný papier, ale zvykli sme si ho šetriť pre organizovaný zber našou základnou 
školou. Ďalšou komoditou je zber použitého jedlého oleja, ktorý môžete v plastových fľašiach uložiť do kontajnera 
umiestneného pri zástavke oproti 
cintorínu.  
To isté platí pre zber veľkoobjemového 
a stavebného odpadu. Obec organizuje 
dvakrát ročne vývoz veľkokapacitnými 
kontajnermi. Ak sa v kontajneri na drobný 
stavebný odpad ocitne koberec, alebo 
staré záhradné stoličky, vývoz takéhoto 
zmiešaného odpadu je drahší. Je dôležité, 
aby sme plnili kontajnery takým 
odpadom, na ktorý  sú určené. 

Zodpovedným správaním-
triedením šetríme životné prostredie. Jeho ochrana a zveľaďovanie začína u každého z nás doma. Všetci sme 
spotrebitelia a každý tovar má nejaký obal. Musíme si uvedomiť, že to má priamy dopad nielen na nás, ale hlavne na 
generácie, ktoré prídu po nás. 

Veľkou úlohou obce je vytvoriť priestor a podmienky na zber bio odpadu a dreveného odpadu. Je to 
predovšetkým v jarných mesiacoch po reze likvidácia konárov, počas vegetácie zelený odpad z kosenia trávnikov či 
vypletá burina a na jeseň opadané lístie a rastlinné zvyšky. Dúfam, že sa nám čoskoro tento problém podarí vyriešiť. 
Záverom Vás chcem znovu vyzvať na zodpovednosť pri zaobchádzaní s odpadom a spoluprácu pri zlepšovaní 
životného prostredia našej obce výchovou a upozorňovaním  nedisciplinovaných spotrebiteľov. 

Peter Holek 

 
Igramský futbal v roku 2018 

Sezóna 2017/18 sa niesla v duchu nevyrovnaných výkonov, čo sa odrazilo aj na postavení v tabuľke. Ôsme 
miesto a 33 bodov určite nie je nič s čím by sme mohli byť spokojní. Už niekoľko kôl pred koncom bolo jasné, že 
mužstvo opustí tréner Mikulášek, ktorý sa 
rozhodol pokračovať v Senci, kde vedie 
starší dorast. Preto bolo prioritou pre vedenie 
ŠK Igram nájsť nového trénera ešte pred 
začatím prípravy na novú sezónu. Možností 
nebolo veľa, ale rokovalo sa s viacerými 
adeptami. Napokon sa vedenie rozhodlo pre 
bývalého trénera MŠK Senec, Petra Vencela, 
ktorý s ponukou súhlasil. Začiatok prípravy 
bol všelijaký. Dovolenky, zranenia a kolísavé 
výkony v príprave. Dôležité bolo aby si hráči 
aj tréner na seba zvykli. Nový tréner so 
sebou priniesol viacero zmien a nových vecí, 
ktoré bolo potrebné postupne aplikovať, no 
myslím, že nakoniec sme si všetci zvykli 
a teraz je už všetko zabehnuté. 



         Jedna z modlitieb vyjadruje vianočné tajomstvo triezvo a zároveň v reči, ktorá sa nás dotýka: „ Všemohúci Otče, 
ty si podivuhodne stvoril človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykúpil. Prosíme ťa, daj nám účasť na božskom živote 
svojho Syna, ktorý prijal našu ľudskú prirodzenosť.“ 
         Na Vianoce kresťania vyznávajú, že Boh podivuhodne stvoril človeka. Keď ho stvoril, videl, že je to dobré.  
Stvoril nás na svoj obraz ako muža a ženu. No my ľudia sme tento čistý  Boží obraz v sebe zatemnili. A tak Boh poslal 
svojho Syna, aby jeho pôvodný obraz zažiaril v plnej kráse. Ježiš nám zjavuje obraz človeka, akého Boh pôvodne 
chcel mať, nepokriveného, nezmietaného emóciami, bez nemiernosti a chamtivosti. Práve v súčasnosti je viac ako 
inokedy potrebné, aby nám Boh v Ježišovi staval pred oči pravý obraz človeka. V médiách chvália iný druh ľudí, 
úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
V Ježišovi žiari obraz milujúceho Boha, ktorý neváhal zjaviť sa nie ako silný a mocný, lež ako bezmocné dieťa.  
Náš život sa zmenil. Nielen že sme v Ježišovej tvári zazreli slávu Božieho života, ale sme vtiahnutí do Božieho 
vtelenia. Naša prirodzenosť sa zmenila. Je naplnená Božím životom, Božou silou a Božím svetlom. Pre starých 
Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
 

Igramskí záhradkári 
Milí spoluobčania, 
aj počas tohto roku ste spolu s nami, Igramskými záhradkármi, mohli prežiť príjemne chvíle, za ktoré sme patrične 
vďační a radi by sme si ich s Vami pripomenuli. 

Celoročne Vám ponúkame akcie, pri ktorých sa môžeme zabaviť, oddýchnuť a hlavne stráviť príjemný čas v 
kruhu Vašich priateľov. Rok sme odštartovali každoročnou klasikou- Igramským prasátkom, kde ste si mohli pochutiť 
slovenskými zabíjačkovými dobrotami ale i dolnozemskými špecialitami. Počas fašiangového obdobia nemohla 
chýbať Fašiangová zábava, ktorou nás do prevádzal  

mladý DJ Maťo. Všetci sa výborne zabávali až do skorého rána a v tejto našej zábave sa ďalej pokračovalo na 
stavaní mája, ktoré pripadlo na 30.apríla. Ako vždy sme postavili máj holými rukami a potom sme si vychutnávali 
rytmy dobrej hudby v podaní Trubadúrov a dychovej hudby Igramčan. K tomu všetkému sme si dali dobré vínko a 
ešte lepšiu cigánsku. Prvý polrok sme zakončili najväčšou a najznámejšou akciou našej obce- Igramské obyčaje. 
Festival dychovej hudby a folklórnych súborov priniesol ukážku ľudových remesiel, výrobu tradičných jedál ale 
hlavne dobrú muziku a náladu. Taktiež nás veľmi teší vzrastajúca aktivita mladých pri tomto festivale.  

Leto prešlo veľmi rýchlo a koncom augusta sme sa vybrali na výlet do Velehradu. Čakal nás nabitý ale o to 
krajší program. Vo Velehrade sme absolvovali prehliadku baziliky spojenú so sv. omšou v Stojanovom dome, 
následne sme sa presunuli do archeologického skanzenu a prehliadku pálenice, ale zavítali sme aj do sveta vody a rýb 
v Modrej. Niekto by si 
pomyslel, že to sa v 
jeden deň ani stihnúť 
nedá ale my sme stihli 
ešte aj prehliadku obce a 
zámockých záhrad 
v Buchlovice a následne 
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stavebný odpad ocitne koberec, alebo 
staré záhradné stoličky, vývoz takéhoto 
zmiešaného odpadu je drahší. Je dôležité, 
aby sme plnili kontajnery takým 
odpadom, na ktorý  sú určené. 

Zodpovedným správaním-
triedením šetríme životné prostredie. Jeho ochrana a zveľaďovanie začína u každého z nás doma. Všetci sme 
spotrebitelia a každý tovar má nejaký obal. Musíme si uvedomiť, že to má priamy dopad nielen na nás, ale hlavne na 
generácie, ktoré prídu po nás. 

Veľkou úlohou obce je vytvoriť priestor a podmienky na zber bio odpadu a dreveného odpadu. Je to 
predovšetkým v jarných mesiacoch po reze likvidácia konárov, počas vegetácie zelený odpad z kosenia trávnikov či 
vypletá burina a na jeseň opadané lístie a rastlinné zvyšky. Dúfam, že sa nám čoskoro tento problém podarí vyriešiť. 
Záverom Vás chcem znovu vyzvať na zodpovednosť pri zaobchádzaní s odpadom a spoluprácu pri zlepšovaní 
životného prostredia našej obce výchovou a upozorňovaním  nedisciplinovaných spotrebiteľov. 

Peter Holek 

 
Igramský futbal v roku 2018 

Sezóna 2017/18 sa niesla v duchu nevyrovnaných výkonov, čo sa odrazilo aj na postavení v tabuľke. Ôsme 
miesto a 33 bodov určite nie je nič s čím by sme mohli byť spokojní. Už niekoľko kôl pred koncom bolo jasné, že 
mužstvo opustí tréner Mikulášek, ktorý sa 
rozhodol pokračovať v Senci, kde vedie 
starší dorast. Preto bolo prioritou pre vedenie 
ŠK Igram nájsť nového trénera ešte pred 
začatím prípravy na novú sezónu. Možností 
nebolo veľa, ale rokovalo sa s viacerými 
adeptami. Napokon sa vedenie rozhodlo pre 
bývalého trénera MŠK Senec, Petra Vencela, 
ktorý s ponukou súhlasil. Začiatok prípravy 
bol všelijaký. Dovolenky, zranenia a kolísavé 
výkony v príprave. Dôležité bolo aby si hráči 
aj tréner na seba zvykli. Nový tréner so 
sebou priniesol viacero zmien a nových vecí, 
ktoré bolo potrebné postupne aplikovať, no 
myslím, že nakoniec sme si všetci zvykli 
a teraz je už všetko zabehnuté. 



         Jedna z modlitieb vyjadruje vianočné tajomstvo triezvo a zároveň v reči, ktorá sa nás dotýka: „ Všemohúci Otče, 
ty si podivuhodne stvoril človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykúpil. Prosíme ťa, daj nám účasť na božskom živote 
svojho Syna, ktorý prijal našu ľudskú prirodzenosť.“ 
         Na Vianoce kresťania vyznávajú, že Boh podivuhodne stvoril človeka. Keď ho stvoril, videl, že je to dobré.  
Stvoril nás na svoj obraz ako muža a ženu. No my ľudia sme tento čistý  Boží obraz v sebe zatemnili. A tak Boh poslal 
svojho Syna, aby jeho pôvodný obraz zažiaril v plnej kráse. Ježiš nám zjavuje obraz človeka, akého Boh pôvodne 
chcel mať, nepokriveného, nezmietaného emóciami, bez nemiernosti a chamtivosti. Práve v súčasnosti je viac ako 
inokedy potrebné, aby nám Boh v Ježišovi staval pred oči pravý obraz človeka. V médiách chvália iný druh ľudí, 
úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
V Ježišovi žiari obraz milujúceho Boha, ktorý neváhal zjaviť sa nie ako silný a mocný, lež ako bezmocné dieťa.  
Náš život sa zmenil. Nielen že sme v Ježišovej tvári zazreli slávu Božieho života, ale sme vtiahnutí do Božieho 
vtelenia. Naša prirodzenosť sa zmenila. Je naplnená Božím životom, Božou silou a Božím svetlom. Pre starých 
Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
 

Igramskí záhradkári 
Milí spoluobčania, 
aj počas tohto roku ste spolu s nami, Igramskými záhradkármi, mohli prežiť príjemne chvíle, za ktoré sme patrične 
vďační a radi by sme si ich s Vami pripomenuli. 

Celoročne Vám ponúkame akcie, pri ktorých sa môžeme zabaviť, oddýchnuť a hlavne stráviť príjemný čas v 
kruhu Vašich priateľov. Rok sme odštartovali každoročnou klasikou- Igramským prasátkom, kde ste si mohli pochutiť 
slovenskými zabíjačkovými dobrotami ale i dolnozemskými špecialitami. Počas fašiangového obdobia nemohla 
chýbať Fašiangová zábava, ktorou nás do prevádzal  

mladý DJ Maťo. Všetci sa výborne zabávali až do skorého rána a v tejto našej zábave sa ďalej pokračovalo na 
stavaní mája, ktoré pripadlo na 30.apríla. Ako vždy sme postavili máj holými rukami a potom sme si vychutnávali 
rytmy dobrej hudby v podaní Trubadúrov a dychovej hudby Igramčan. K tomu všetkému sme si dali dobré vínko a 
ešte lepšiu cigánsku. Prvý polrok sme zakončili najväčšou a najznámejšou akciou našej obce- Igramské obyčaje. 
Festival dychovej hudby a folklórnych súborov priniesol ukážku ľudových remesiel, výrobu tradičných jedál ale 
hlavne dobrú muziku a náladu. Taktiež nás veľmi teší vzrastajúca aktivita mladých pri tomto festivale.  

Leto prešlo veľmi rýchlo a koncom augusta sme sa vybrali na výlet do Velehradu. Čakal nás nabitý ale o to 
krajší program. Vo Velehrade sme absolvovali prehliadku baziliky spojenú so sv. omšou v Stojanovom dome, 
následne sme sa presunuli do archeologického skanzenu a prehliadku pálenice, ale zavítali sme aj do sveta vody a rýb 
v Modrej. Niekto by si 
pomyslel, že to sa v 
jeden deň ani stihnúť 
nedá ale my sme stihli 
ešte aj prehliadku obce a 
zámockých záhrad 
v Buchlovice a následne 
večeru v miestnom 
pohostinstve s 
koštovkou vína.   

Mnohé z týchto 
akcií boli organizované 
v spolupráci s obecným 
úradom Igram, Igramskými futbalistami, pánom učiteľom Brnom, mladými a inými sympatizantmi. Veľmi radi by 
sme im touto cestou poďakovali za pomoc, bez ktorej by sme tieto akcie ťažko zorganizovali sami. Taktiež ďakujeme 
aj všetkým účastníkom a veríme, že ich počet bude aj budúcnosti taký hojný ako doposiaľ.  

Na záver by sme Vám my, Igramskí záhradkári, chceli popriať príjemne prežitie Vianočných sviatkov v kruhu 
svojich najbližších, veľa zdravia, sily a úspechov v Novom roku 2019.  

  
Pavel Ščasný 



Nezabúdajme triediť odpad... 
Vianoce sú najočakávanejším sviatkom roka, avšak čoraz viac sa stávajú aj sviatkami veľkej spotreby a nadmernej 
tvorby odpadu. Málokto sa ale zamyslí, ako by mohol osobne prispieť k tomu, aby boli Vianoce menej konzumné. 
Usilujme sa baliť darčeky šetrne. Obviažme ich len mašľou, alebo ich zabaľme do recyklovaného papiera, vrecúška či 
textilu. Nezabudnime, že všetky rastlinné zvyšky z prípravy a konzumácie jedál aj počas sviatkov patria do kompostu.  
Je dôležité, aby sme sa pri separovaní správali zodpovedne. Teda triedili odpad podľa špecifikácii. 

Prílohou týchto novín je leták Organizácie zodpovednosti výrobcov – OZV ENVI-PAK. Našou zberovou 
spoločnosťou je firma AVE, ktorá zabezpečuje zber a triedenie odpadov. Do plastových vriec zbierame plasty- PET 
fľaše, krabice od mlieka, džúsov (nápojové kartóny). V čase zberu plastov môžeme vyložiť postláčaný kartón vhodne 
zabalený – previazaný. Takisto aj ostatný papier, ale zvykli sme si ho šetriť pre organizovaný zber našou základnou 
školou. Ďalšou komoditou je zber použitého jedlého oleja, ktorý môžete v plastových fľašiach uložiť do kontajnera 
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ktoré bolo potrebné postupne aplikovať, no 
myslím, že nakoniec sme si všetci zvykli 
a teraz je už všetko zabehnuté. 



         Jedna z modlitieb vyjadruje vianočné tajomstvo triezvo a zároveň v reči, ktorá sa nás dotýka: „ Všemohúci Otče, 
ty si podivuhodne stvoril človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykúpil. Prosíme ťa, daj nám účasť na božskom živote 
svojho Syna, ktorý prijal našu ľudskú prirodzenosť.“ 
         Na Vianoce kresťania vyznávajú, že Boh podivuhodne stvoril človeka. Keď ho stvoril, videl, že je to dobré.  
Stvoril nás na svoj obraz ako muža a ženu. No my ľudia sme tento čistý  Boží obraz v sebe zatemnili. A tak Boh poslal 
svojho Syna, aby jeho pôvodný obraz zažiaril v plnej kráse. Ježiš nám zjavuje obraz človeka, akého Boh pôvodne 
chcel mať, nepokriveného, nezmietaného emóciami, bez nemiernosti a chamtivosti. Práve v súčasnosti je viac ako 
inokedy potrebné, aby nám Boh v Ježišovi staval pred oči pravý obraz človeka. V médiách chvália iný druh ľudí, 
úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
V Ježišovi žiari obraz milujúceho Boha, ktorý neváhal zjaviť sa nie ako silný a mocný, lež ako bezmocné dieťa.  
Náš život sa zmenil. Nielen že sme v Ježišovej tvári zazreli slávu Božieho života, ale sme vtiahnutí do Božieho 
vtelenia. Naša prirodzenosť sa zmenila. Je naplnená Božím životom, Božou silou a Božím svetlom. Pre starých 
Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
 

Igramskí záhradkári 
Milí spoluobčania, 
aj počas tohto roku ste spolu s nami, Igramskými záhradkármi, mohli prežiť príjemne chvíle, za ktoré sme patrične 
vďační a radi by sme si ich s Vami pripomenuli. 

Celoročne Vám ponúkame akcie, pri ktorých sa môžeme zabaviť, oddýchnuť a hlavne stráviť príjemný čas v 
kruhu Vašich priateľov. Rok sme odštartovali každoročnou klasikou- Igramským prasátkom, kde ste si mohli pochutiť 
slovenskými zabíjačkovými dobrotami ale i dolnozemskými špecialitami. Počas fašiangového obdobia nemohla 
chýbať Fašiangová zábava, ktorou nás do prevádzal  

mladý DJ Maťo. Všetci sa výborne zabávali až do skorého rána a v tejto našej zábave sa ďalej pokračovalo na 
stavaní mája, ktoré pripadlo na 30.apríla. Ako vždy sme postavili máj holými rukami a potom sme si vychutnávali 
rytmy dobrej hudby v podaní Trubadúrov a dychovej hudby Igramčan. K tomu všetkému sme si dali dobré vínko a 
ešte lepšiu cigánsku. Prvý polrok sme zakončili najväčšou a najznámejšou akciou našej obce- Igramské obyčaje. 
Festival dychovej hudby a folklórnych súborov priniesol ukážku ľudových remesiel, výrobu tradičných jedál ale 
hlavne dobrú muziku a náladu. Taktiež nás veľmi teší vzrastajúca aktivita mladých pri tomto festivale.  

Leto prešlo veľmi rýchlo a koncom augusta sme sa vybrali na výlet do Velehradu. Čakal nás nabitý ale o to 
krajší program. Vo Velehrade sme absolvovali prehliadku baziliky spojenú so sv. omšou v Stojanovom dome, 
následne sme sa presunuli do archeologického skanzenu a prehliadku pálenice, ale zavítali sme aj do sveta vody a rýb 
v Modrej. Niekto by si 
pomyslel, že to sa v 
jeden deň ani stihnúť 
nedá ale my sme stihli 
ešte aj prehliadku obce a 
zámockých záhrad 
v Buchlovice a následne 
večeru v miestnom 
pohostinstve s 
koštovkou vína.   

Mnohé z týchto 
akcií boli organizované 
v spolupráci s obecným 
úradom Igram, Igramskými futbalistami, pánom učiteľom Brnom, mladými a inými sympatizantmi. Veľmi radi by 
sme im touto cestou poďakovali za pomoc, bez ktorej by sme tieto akcie ťažko zorganizovali sami. Taktiež ďakujeme 
aj všetkým účastníkom a veríme, že ich počet bude aj budúcnosti taký hojný ako doposiaľ.  

Na záver by sme Vám my, Igramskí záhradkári, chceli popriať príjemne prežitie Vianočných sviatkov v kruhu 
svojich najbližších, veľa zdravia, sily a úspechov v Novom roku 2019.  

  
Pavel Ščasný 



Nezabúdajme triediť odpad... 
Vianoce sú najočakávanejším sviatkom roka, avšak čoraz viac sa stávajú aj sviatkami veľkej spotreby a nadmernej 
tvorby odpadu. Málokto sa ale zamyslí, ako by mohol osobne prispieť k tomu, aby boli Vianoce menej konzumné. 
Usilujme sa baliť darčeky šetrne. Obviažme ich len mašľou, alebo ich zabaľme do recyklovaného papiera, vrecúška či 
textilu. Nezabudnime, že všetky rastlinné zvyšky z prípravy a konzumácie jedál aj počas sviatkov patria do kompostu.  
Je dôležité, aby sme sa pri separovaní správali zodpovedne. Teda triedili odpad podľa špecifikácii. 

Prílohou týchto novín je leták Organizácie zodpovednosti výrobcov – OZV ENVI-PAK. Našou zberovou 
spoločnosťou je firma AVE, ktorá zabezpečuje zber a triedenie odpadov. Do plastových vriec zbierame plasty- PET 
fľaše, krabice od mlieka, džúsov (nápojové kartóny). V čase zberu plastov môžeme vyložiť postláčaný kartón vhodne 
zabalený – previazaný. Takisto aj ostatný papier, ale zvykli sme si ho šetriť pre organizovaný zber našou základnou 
školou. Ďalšou komoditou je zber použitého jedlého oleja, ktorý môžete v plastových fľašiach uložiť do kontajnera 
umiestneného pri zástavke oproti 
cintorínu.  
To isté platí pre zber veľkoobjemového 
a stavebného odpadu. Obec organizuje 
dvakrát ročne vývoz veľkokapacitnými 
kontajnermi. Ak sa v kontajneri na drobný 
stavebný odpad ocitne koberec, alebo 
staré záhradné stoličky, vývoz takéhoto 
zmiešaného odpadu je drahší. Je dôležité, 
aby sme plnili kontajnery takým 
odpadom, na ktorý  sú určené. 

Zodpovedným správaním-
triedením šetríme životné prostredie. Jeho ochrana a zveľaďovanie začína u každého z nás doma. Všetci sme 
spotrebitelia a každý tovar má nejaký obal. Musíme si uvedomiť, že to má priamy dopad nielen na nás, ale hlavne na 
generácie, ktoré prídu po nás. 

Veľkou úlohou obce je vytvoriť priestor a podmienky na zber bio odpadu a dreveného odpadu. Je to 
predovšetkým v jarných mesiacoch po reze likvidácia konárov, počas vegetácie zelený odpad z kosenia trávnikov či 
vypletá burina a na jeseň opadané lístie a rastlinné zvyšky. Dúfam, že sa nám čoskoro tento problém podarí vyriešiť. 
Záverom Vás chcem znovu vyzvať na zodpovednosť pri zaobchádzaní s odpadom a spoluprácu pri zlepšovaní 
životného prostredia našej obce výchovou a upozorňovaním  nedisciplinovaných spotrebiteľov. 

Peter Holek 

 
Igramský futbal v roku 2018 

Sezóna 2017/18 sa niesla v duchu nevyrovnaných výkonov, čo sa odrazilo aj na postavení v tabuľke. Ôsme 
miesto a 33 bodov určite nie je nič s čím by sme mohli byť spokojní. Už niekoľko kôl pred koncom bolo jasné, že 
mužstvo opustí tréner Mikulášek, ktorý sa 
rozhodol pokračovať v Senci, kde vedie 
starší dorast. Preto bolo prioritou pre vedenie 
ŠK Igram nájsť nového trénera ešte pred 
začatím prípravy na novú sezónu. Možností 
nebolo veľa, ale rokovalo sa s viacerými 
adeptami. Napokon sa vedenie rozhodlo pre 
bývalého trénera MŠK Senec, Petra Vencela, 
ktorý s ponukou súhlasil. Začiatok prípravy 
bol všelijaký. Dovolenky, zranenia a kolísavé 
výkony v príprave. Dôležité bolo aby si hráči 
aj tréner na seba zvykli. Nový tréner so 
sebou priniesol viacero zmien a nových vecí, 
ktoré bolo potrebné postupne aplikovať, no 
myslím, že nakoniec sme si všetci zvykli 
a teraz je už všetko zabehnuté. 
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ty si podivuhodne stvoril človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykúpil. Prosíme ťa, daj nám účasť na božskom živote 
svojho Syna, ktorý prijal našu ľudskú prirodzenosť.“ 
         Na Vianoce kresťania vyznávajú, že Boh podivuhodne stvoril človeka. Keď ho stvoril, videl, že je to dobré.  
Stvoril nás na svoj obraz ako muža a ženu. No my ľudia sme tento čistý  Boží obraz v sebe zatemnili. A tak Boh poslal 
svojho Syna, aby jeho pôvodný obraz zažiaril v plnej kráse. Ježiš nám zjavuje obraz človeka, akého Boh pôvodne 
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úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
V Ježišovi žiari obraz milujúceho Boha, ktorý neváhal zjaviť sa nie ako silný a mocný, lež ako bezmocné dieťa.  
Náš život sa zmenil. Nielen že sme v Ježišovej tvári zazreli slávu Božieho života, ale sme vtiahnutí do Božieho 
vtelenia. Naša prirodzenosť sa zmenila. Je naplnená Božím životom, Božou silou a Božím svetlom. Pre starých 
Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 
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svojho Syna, aby jeho pôvodný obraz zažiaril v plnej kráse. Ježiš nám zjavuje obraz človeka, akého Boh pôvodne 
chcel mať, nepokriveného, nezmietaného emóciami, bez nemiernosti a chamtivosti. Práve v súčasnosti je viac ako 
inokedy potrebné, aby nám Boh v Ježišovi staval pred oči pravý obraz človeka. V médiách chvália iný druh ľudí, 
úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
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naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
 

Igramskí záhradkári 
Milí spoluobčania, 
aj počas tohto roku ste spolu s nami, Igramskými záhradkármi, mohli prežiť príjemne chvíle, za ktoré sme patrične 
vďační a radi by sme si ich s Vami pripomenuli. 

Celoročne Vám ponúkame akcie, pri ktorých sa môžeme zabaviť, oddýchnuť a hlavne stráviť príjemný čas v 
kruhu Vašich priateľov. Rok sme odštartovali každoročnou klasikou- Igramským prasátkom, kde ste si mohli pochutiť 
slovenskými zabíjačkovými dobrotami ale i dolnozemskými špecialitami. Počas fašiangového obdobia nemohla 
chýbať Fašiangová zábava, ktorou nás do prevádzal  

mladý DJ Maťo. Všetci sa výborne zabávali až do skorého rána a v tejto našej zábave sa ďalej pokračovalo na 
stavaní mája, ktoré pripadlo na 30.apríla. Ako vždy sme postavili máj holými rukami a potom sme si vychutnávali 
rytmy dobrej hudby v podaní Trubadúrov a dychovej hudby Igramčan. K tomu všetkému sme si dali dobré vínko a 
ešte lepšiu cigánsku. Prvý polrok sme zakončili najväčšou a najznámejšou akciou našej obce- Igramské obyčaje. 
Festival dychovej hudby a folklórnych súborov priniesol ukážku ľudových remesiel, výrobu tradičných jedál ale 
hlavne dobrú muziku a náladu. Taktiež nás veľmi teší vzrastajúca aktivita mladých pri tomto festivale.  

Leto prešlo veľmi rýchlo a koncom augusta sme sa vybrali na výlet do Velehradu. Čakal nás nabitý ale o to 
krajší program. Vo Velehrade sme absolvovali prehliadku baziliky spojenú so sv. omšou v Stojanovom dome, 
následne sme sa presunuli do archeologického skanzenu a prehliadku pálenice, ale zavítali sme aj do sveta vody a rýb 
v Modrej. Niekto by si 
pomyslel, že to sa v 
jeden deň ani stihnúť 
nedá ale my sme stihli 
ešte aj prehliadku obce a 
zámockých záhrad 
v Buchlovice a následne 
večeru v miestnom 
pohostinstve s 
koštovkou vína.   

Mnohé z týchto 
akcií boli organizované 
v spolupráci s obecným 
úradom Igram, Igramskými futbalistami, pánom učiteľom Brnom, mladými a inými sympatizantmi. Veľmi radi by 
sme im touto cestou poďakovali za pomoc, bez ktorej by sme tieto akcie ťažko zorganizovali sami. Taktiež ďakujeme 
aj všetkým účastníkom a veríme, že ich počet bude aj budúcnosti taký hojný ako doposiaľ.  

Na záver by sme Vám my, Igramskí záhradkári, chceli popriať príjemne prežitie Vianočných sviatkov v kruhu 
svojich najbližších, veľa zdravia, sily a úspechov v Novom roku 2019.  

  
Pavel Ščasný 



Nezabúdajme triediť odpad... 
Vianoce sú najočakávanejším sviatkom roka, avšak čoraz viac sa stávajú aj sviatkami veľkej spotreby a nadmernej 
tvorby odpadu. Málokto sa ale zamyslí, ako by mohol osobne prispieť k tomu, aby boli Vianoce menej konzumné. 
Usilujme sa baliť darčeky šetrne. Obviažme ich len mašľou, alebo ich zabaľme do recyklovaného papiera, vrecúška či 
textilu. Nezabudnime, že všetky rastlinné zvyšky z prípravy a konzumácie jedál aj počas sviatkov patria do kompostu.  
Je dôležité, aby sme sa pri separovaní správali zodpovedne. Teda triedili odpad podľa špecifikácii. 

Prílohou týchto novín je leták Organizácie zodpovednosti výrobcov – OZV ENVI-PAK. Našou zberovou 
spoločnosťou je firma AVE, ktorá zabezpečuje zber a triedenie odpadov. Do plastových vriec zbierame plasty- PET 
fľaše, krabice od mlieka, džúsov (nápojové kartóny). V čase zberu plastov môžeme vyložiť postláčaný kartón vhodne 
zabalený – previazaný. Takisto aj ostatný papier, ale zvykli sme si ho šetriť pre organizovaný zber našou základnou 
školou. Ďalšou komoditou je zber použitého jedlého oleja, ktorý môžete v plastových fľašiach uložiť do kontajnera 
umiestneného pri zástavke oproti 
cintorínu.  
To isté platí pre zber veľkoobjemového 
a stavebného odpadu. Obec organizuje 
dvakrát ročne vývoz veľkokapacitnými 
kontajnermi. Ak sa v kontajneri na drobný 
stavebný odpad ocitne koberec, alebo 
staré záhradné stoličky, vývoz takéhoto 
zmiešaného odpadu je drahší. Je dôležité, 
aby sme plnili kontajnery takým 
odpadom, na ktorý  sú určené. 

Zodpovedným správaním-
triedením šetríme životné prostredie. Jeho ochrana a zveľaďovanie začína u každého z nás doma. Všetci sme 
spotrebitelia a každý tovar má nejaký obal. Musíme si uvedomiť, že to má priamy dopad nielen na nás, ale hlavne na 
generácie, ktoré prídu po nás. 

Veľkou úlohou obce je vytvoriť priestor a podmienky na zber bio odpadu a dreveného odpadu. Je to 
predovšetkým v jarných mesiacoch po reze likvidácia konárov, počas vegetácie zelený odpad z kosenia trávnikov či 
vypletá burina a na jeseň opadané lístie a rastlinné zvyšky. Dúfam, že sa nám čoskoro tento problém podarí vyriešiť. 
Záverom Vás chcem znovu vyzvať na zodpovednosť pri zaobchádzaní s odpadom a spoluprácu pri zlepšovaní 
životného prostredia našej obce výchovou a upozorňovaním  nedisciplinovaných spotrebiteľov. 

Peter Holek 

 
Igramský futbal v roku 2018 

Sezóna 2017/18 sa niesla v duchu nevyrovnaných výkonov, čo sa odrazilo aj na postavení v tabuľke. Ôsme 
miesto a 33 bodov určite nie je nič s čím by sme mohli byť spokojní. Už niekoľko kôl pred koncom bolo jasné, že 
mužstvo opustí tréner Mikulášek, ktorý sa 
rozhodol pokračovať v Senci, kde vedie 
starší dorast. Preto bolo prioritou pre vedenie 
ŠK Igram nájsť nového trénera ešte pred 
začatím prípravy na novú sezónu. Možností 
nebolo veľa, ale rokovalo sa s viacerými 
adeptami. Napokon sa vedenie rozhodlo pre 
bývalého trénera MŠK Senec, Petra Vencela, 
ktorý s ponukou súhlasil. Začiatok prípravy 
bol všelijaký. Dovolenky, zranenia a kolísavé 
výkony v príprave. Dôležité bolo aby si hráči 
aj tréner na seba zvykli. Nový tréner so 
sebou priniesol viacero zmien a nových vecí, 
ktoré bolo potrebné postupne aplikovať, no 
myslím, že nakoniec sme si všetci zvykli 
a teraz je už všetko zabehnuté. 



         Jedna z modlitieb vyjadruje vianočné tajomstvo triezvo a zároveň v reči, ktorá sa nás dotýka: „ Všemohúci Otče, 
ty si podivuhodne stvoril človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykúpil. Prosíme ťa, daj nám účasť na božskom živote 
svojho Syna, ktorý prijal našu ľudskú prirodzenosť.“ 
         Na Vianoce kresťania vyznávajú, že Boh podivuhodne stvoril človeka. Keď ho stvoril, videl, že je to dobré.  
Stvoril nás na svoj obraz ako muža a ženu. No my ľudia sme tento čistý  Boží obraz v sebe zatemnili. A tak Boh poslal 
svojho Syna, aby jeho pôvodný obraz zažiaril v plnej kráse. Ježiš nám zjavuje obraz človeka, akého Boh pôvodne 
chcel mať, nepokriveného, nezmietaného emóciami, bez nemiernosti a chamtivosti. Práve v súčasnosti je viac ako 
inokedy potrebné, aby nám Boh v Ježišovi staval pred oči pravý obraz človeka. V médiách chvália iný druh ľudí, 
úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
V Ježišovi žiari obraz milujúceho Boha, ktorý neváhal zjaviť sa nie ako silný a mocný, lež ako bezmocné dieťa.  
Náš život sa zmenil. Nielen že sme v Ježišovej tvári zazreli slávu Božieho života, ale sme vtiahnutí do Božieho 
vtelenia. Naša prirodzenosť sa zmenila. Je naplnená Božím životom, Božou silou a Božím svetlom. Pre starých 
Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
 

Igramskí záhradkári 
Milí spoluobčania, 
aj počas tohto roku ste spolu s nami, Igramskými záhradkármi, mohli prežiť príjemne chvíle, za ktoré sme patrične 
vďační a radi by sme si ich s Vami pripomenuli. 
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slovenskými zabíjačkovými dobrotami ale i dolnozemskými špecialitami. Počas fašiangového obdobia nemohla 
chýbať Fašiangová zábava, ktorou nás do prevádzal  

mladý DJ Maťo. Všetci sa výborne zabávali až do skorého rána a v tejto našej zábave sa ďalej pokračovalo na 
stavaní mája, ktoré pripadlo na 30.apríla. Ako vždy sme postavili máj holými rukami a potom sme si vychutnávali 
rytmy dobrej hudby v podaní Trubadúrov a dychovej hudby Igramčan. K tomu všetkému sme si dali dobré vínko a 
ešte lepšiu cigánsku. Prvý polrok sme zakončili najväčšou a najznámejšou akciou našej obce- Igramské obyčaje. 
Festival dychovej hudby a folklórnych súborov priniesol ukážku ľudových remesiel, výrobu tradičných jedál ale 
hlavne dobrú muziku a náladu. Taktiež nás veľmi teší vzrastajúca aktivita mladých pri tomto festivale.  

Leto prešlo veľmi rýchlo a koncom augusta sme sa vybrali na výlet do Velehradu. Čakal nás nabitý ale o to 
krajší program. Vo Velehrade sme absolvovali prehliadku baziliky spojenú so sv. omšou v Stojanovom dome, 
následne sme sa presunuli do archeologického skanzenu a prehliadku pálenice, ale zavítali sme aj do sveta vody a rýb 
v Modrej. Niekto by si 
pomyslel, že to sa v 
jeden deň ani stihnúť 
nedá ale my sme stihli 
ešte aj prehliadku obce a 
zámockých záhrad 
v Buchlovice a následne 
večeru v miestnom 
pohostinstve s 
koštovkou vína.   

Mnohé z týchto 
akcií boli organizované 
v spolupráci s obecným 
úradom Igram, Igramskými futbalistami, pánom učiteľom Brnom, mladými a inými sympatizantmi. Veľmi radi by 
sme im touto cestou poďakovali za pomoc, bez ktorej by sme tieto akcie ťažko zorganizovali sami. Taktiež ďakujeme 
aj všetkým účastníkom a veríme, že ich počet bude aj budúcnosti taký hojný ako doposiaľ.  

Na záver by sme Vám my, Igramskí záhradkári, chceli popriať príjemne prežitie Vianočných sviatkov v kruhu 
svojich najbližších, veľa zdravia, sily a úspechov v Novom roku 2019.  
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Nezabúdajme triediť odpad... 
Vianoce sú najočakávanejším sviatkom roka, avšak čoraz viac sa stávajú aj sviatkami veľkej spotreby a nadmernej 
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textilu. Nezabudnime, že všetky rastlinné zvyšky z prípravy a konzumácie jedál aj počas sviatkov patria do kompostu.  
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školou. Ďalšou komoditou je zber použitého jedlého oleja, ktorý môžete v plastových fľašiach uložiť do kontajnera 
umiestneného pri zástavke oproti 
cintorínu.  
To isté platí pre zber veľkoobjemového 
a stavebného odpadu. Obec organizuje 
dvakrát ročne vývoz veľkokapacitnými 
kontajnermi. Ak sa v kontajneri na drobný 
stavebný odpad ocitne koberec, alebo 
staré záhradné stoličky, vývoz takéhoto 
zmiešaného odpadu je drahší. Je dôležité, 
aby sme plnili kontajnery takým 
odpadom, na ktorý  sú určené. 

Zodpovedným správaním-
triedením šetríme životné prostredie. Jeho ochrana a zveľaďovanie začína u každého z nás doma. Všetci sme 
spotrebitelia a každý tovar má nejaký obal. Musíme si uvedomiť, že to má priamy dopad nielen na nás, ale hlavne na 
generácie, ktoré prídu po nás. 

Veľkou úlohou obce je vytvoriť priestor a podmienky na zber bio odpadu a dreveného odpadu. Je to 
predovšetkým v jarných mesiacoch po reze likvidácia konárov, počas vegetácie zelený odpad z kosenia trávnikov či 
vypletá burina a na jeseň opadané lístie a rastlinné zvyšky. Dúfam, že sa nám čoskoro tento problém podarí vyriešiť. 
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Igramský futbal v roku 2018 

Sezóna 2017/18 sa niesla v duchu nevyrovnaných výkonov, čo sa odrazilo aj na postavení v tabuľke. Ôsme 
miesto a 33 bodov určite nie je nič s čím by sme mohli byť spokojní. Už niekoľko kôl pred koncom bolo jasné, že 
mužstvo opustí tréner Mikulášek, ktorý sa 
rozhodol pokračovať v Senci, kde vedie 
starší dorast. Preto bolo prioritou pre vedenie 
ŠK Igram nájsť nového trénera ešte pred 
začatím prípravy na novú sezónu. Možností 
nebolo veľa, ale rokovalo sa s viacerými 
adeptami. Napokon sa vedenie rozhodlo pre 
bývalého trénera MŠK Senec, Petra Vencela, 
ktorý s ponukou súhlasil. Začiatok prípravy 
bol všelijaký. Dovolenky, zranenia a kolísavé 
výkony v príprave. Dôležité bolo aby si hráči 
aj tréner na seba zvykli. Nový tréner so 
sebou priniesol viacero zmien a nových vecí, 
ktoré bolo potrebné postupne aplikovať, no 
myslím, že nakoniec sme si všetci zvykli 
a teraz je už všetko zabehnuté. 



         Jedna z modlitieb vyjadruje vianočné tajomstvo triezvo a zároveň v reči, ktorá sa nás dotýka: „ Všemohúci Otče, 
ty si podivuhodne stvoril človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykúpil. Prosíme ťa, daj nám účasť na božskom živote 
svojho Syna, ktorý prijal našu ľudskú prirodzenosť.“ 
         Na Vianoce kresťania vyznávajú, že Boh podivuhodne stvoril človeka. Keď ho stvoril, videl, že je to dobré.  
Stvoril nás na svoj obraz ako muža a ženu. No my ľudia sme tento čistý  Boží obraz v sebe zatemnili. A tak Boh poslal 
svojho Syna, aby jeho pôvodný obraz zažiaril v plnej kráse. Ježiš nám zjavuje obraz človeka, akého Boh pôvodne 
chcel mať, nepokriveného, nezmietaného emóciami, bez nemiernosti a chamtivosti. Práve v súčasnosti je viac ako 
inokedy potrebné, aby nám Boh v Ježišovi staval pred oči pravý obraz človeka. V médiách chvália iný druh ľudí, 
úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
V Ježišovi žiari obraz milujúceho Boha, ktorý neváhal zjaviť sa nie ako silný a mocný, lež ako bezmocné dieťa.  
Náš život sa zmenil. Nielen že sme v Ježišovej tvári zazreli slávu Božieho života, ale sme vtiahnutí do Božieho 
vtelenia. Naša prirodzenosť sa zmenila. Je naplnená Božím životom, Božou silou a Božím svetlom. Pre starých 
Grékov znamenala radostná vianočná zvesť toto: Nie sme viac iba smrteľní, pominuteľní, chorobám a smrti 
podliehajúci ľudia. Nosíme v sebe nepominuteľný zárodok, ktorým je Boží život. 
            Skutočnosť, že sme naplnení Božím životom, je naším uzdravením, oslobodením a spásou. Tento život lieči 
naše rany. Dáva nám silu oslobodiť sa od svojich závislostí, žiť samostatne,  a nie iba prežívať. Oslobodzuje nás od 
prázdnoty a nezmyselnosti bytia. Ako hovorí vianočné posolstvo, nášmu životu dáva novú príchuť, príchuť lásky 
a pokoja. 
Prajem všetkým radostný, požehnaný a milostiplný čas. 

vdp. Peter Obranec 
 

Igramskí záhradkári 
Milí spoluobčania, 
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mladý DJ Maťo. Všetci sa výborne zabávali až do skorého rána a v tejto našej zábave sa ďalej pokračovalo na 
stavaní mája, ktoré pripadlo na 30.apríla. Ako vždy sme postavili máj holými rukami a potom sme si vychutnávali 
rytmy dobrej hudby v podaní Trubadúrov a dychovej hudby Igramčan. K tomu všetkému sme si dali dobré vínko a 
ešte lepšiu cigánsku. Prvý polrok sme zakončili najväčšou a najznámejšou akciou našej obce- Igramské obyčaje. 
Festival dychovej hudby a folklórnych súborov priniesol ukážku ľudových remesiel, výrobu tradičných jedál ale 
hlavne dobrú muziku a náladu. Taktiež nás veľmi teší vzrastajúca aktivita mladých pri tomto festivale.  

Leto prešlo veľmi rýchlo a koncom augusta sme sa vybrali na výlet do Velehradu. Čakal nás nabitý ale o to 
krajší program. Vo Velehrade sme absolvovali prehliadku baziliky spojenú so sv. omšou v Stojanovom dome, 
následne sme sa presunuli do archeologického skanzenu a prehliadku pálenice, ale zavítali sme aj do sveta vody a rýb 
v Modrej. Niekto by si 
pomyslel, že to sa v 
jeden deň ani stihnúť 
nedá ale my sme stihli 
ešte aj prehliadku obce a 
zámockých záhrad 
v Buchlovice a následne 
večeru v miestnom 
pohostinstve s 
koštovkou vína.   

Mnohé z týchto 
akcií boli organizované 
v spolupráci s obecným 
úradom Igram, Igramskými futbalistami, pánom učiteľom Brnom, mladými a inými sympatizantmi. Veľmi radi by 
sme im touto cestou poďakovali za pomoc, bez ktorej by sme tieto akcie ťažko zorganizovali sami. Taktiež ďakujeme 
aj všetkým účastníkom a veríme, že ich počet bude aj budúcnosti taký hojný ako doposiaľ.  

Na záver by sme Vám my, Igramskí záhradkári, chceli popriať príjemne prežitie Vianočných sviatkov v kruhu 
svojich najbližších, veľa zdravia, sily a úspechov v Novom roku 2019.  

  
Pavel Ščasný 



Nezabúdajme triediť odpad... 
Vianoce sú najočakávanejším sviatkom roka, avšak čoraz viac sa stávajú aj sviatkami veľkej spotreby a nadmernej 
tvorby odpadu. Málokto sa ale zamyslí, ako by mohol osobne prispieť k tomu, aby boli Vianoce menej konzumné. 
Usilujme sa baliť darčeky šetrne. Obviažme ich len mašľou, alebo ich zabaľme do recyklovaného papiera, vrecúška či 
textilu. Nezabudnime, že všetky rastlinné zvyšky z prípravy a konzumácie jedál aj počas sviatkov patria do kompostu.  
Je dôležité, aby sme sa pri separovaní správali zodpovedne. Teda triedili odpad podľa špecifikácii. 

Prílohou týchto novín je leták Organizácie zodpovednosti výrobcov – OZV ENVI-PAK. Našou zberovou 
spoločnosťou je firma AVE, ktorá zabezpečuje zber a triedenie odpadov. Do plastových vriec zbierame plasty- PET 
fľaše, krabice od mlieka, džúsov (nápojové kartóny). V čase zberu plastov môžeme vyložiť postláčaný kartón vhodne 
zabalený – previazaný. Takisto aj ostatný papier, ale zvykli sme si ho šetriť pre organizovaný zber našou základnou 
školou. Ďalšou komoditou je zber použitého jedlého oleja, ktorý môžete v plastových fľašiach uložiť do kontajnera 
umiestneného pri zástavke oproti 
cintorínu.  
To isté platí pre zber veľkoobjemového 
a stavebného odpadu. Obec organizuje 
dvakrát ročne vývoz veľkokapacitnými 
kontajnermi. Ak sa v kontajneri na drobný 
stavebný odpad ocitne koberec, alebo 
staré záhradné stoličky, vývoz takéhoto 
zmiešaného odpadu je drahší. Je dôležité, 
aby sme plnili kontajnery takým 
odpadom, na ktorý  sú určené. 

Zodpovedným správaním-
triedením šetríme životné prostredie. Jeho ochrana a zveľaďovanie začína u každého z nás doma. Všetci sme 
spotrebitelia a každý tovar má nejaký obal. Musíme si uvedomiť, že to má priamy dopad nielen na nás, ale hlavne na 
generácie, ktoré prídu po nás. 

Veľkou úlohou obce je vytvoriť priestor a podmienky na zber bio odpadu a dreveného odpadu. Je to 
predovšetkým v jarných mesiacoch po reze likvidácia konárov, počas vegetácie zelený odpad z kosenia trávnikov či 
vypletá burina a na jeseň opadané lístie a rastlinné zvyšky. Dúfam, že sa nám čoskoro tento problém podarí vyriešiť. 
Záverom Vás chcem znovu vyzvať na zodpovednosť pri zaobchádzaní s odpadom a spoluprácu pri zlepšovaní 
životného prostredia našej obce výchovou a upozorňovaním  nedisciplinovaných spotrebiteľov. 

Peter Holek 

 
Igramský futbal v roku 2018 

Sezóna 2017/18 sa niesla v duchu nevyrovnaných výkonov, čo sa odrazilo aj na postavení v tabuľke. Ôsme 
miesto a 33 bodov určite nie je nič s čím by sme mohli byť spokojní. Už niekoľko kôl pred koncom bolo jasné, že 
mužstvo opustí tréner Mikulášek, ktorý sa 
rozhodol pokračovať v Senci, kde vedie 
starší dorast. Preto bolo prioritou pre vedenie 
ŠK Igram nájsť nového trénera ešte pred 
začatím prípravy na novú sezónu. Možností 
nebolo veľa, ale rokovalo sa s viacerými 
adeptami. Napokon sa vedenie rozhodlo pre 
bývalého trénera MŠK Senec, Petra Vencela, 
ktorý s ponukou súhlasil. Začiatok prípravy 
bol všelijaký. Dovolenky, zranenia a kolísavé 
výkony v príprave. Dôležité bolo aby si hráči 
aj tréner na seba zvykli. Nový tréner so 
sebou priniesol viacero zmien a nových vecí, 
ktoré bolo potrebné postupne aplikovať, no 
myslím, že nakoniec sme si všetci zvykli 
a teraz je už všetko zabehnuté. 



         Jedna z modlitieb vyjadruje vianočné tajomstvo triezvo a zároveň v reči, ktorá sa nás dotýka: „ Všemohúci Otče, 
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úspešných, moderných, bezohľadných, cieľavedomých vypočítavcov alebo bezduchých seba predstaviteľov. 
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